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The Administrative Review Board was called to order,

The Designated Military Officer (DMO) was sworn.
. ‘The Board Reporter was sworn.

The Transiator was sworn.

The Detainee entered the proceedings.

The Presiding Officer announced the convening suthority and purpose of the
Administrative Review Board proceedings.

The Administrative Review Board members were swork, .

The Assisting Military Officer (AMO) was sworn.

The Presiding Officer asked the Detainee if he wishes to make a statement under oath.
{(Muslim cath offered).

The Detainee accepied taking the Mustim oath.

The Presiding Officer read the henring instructions to the Detainee and confirmed that
he understood,

The Assisting Military Officer presented the Enemy Combatant Notification form,
Exhibit EC-A, to the Administrative Review Board.

The Assisting Military Officer presented the Enemy Combatant Election Form, Exhibit
EC-B, to the Administrative Review Board,

Presiding Officer: Assisting Military Officer please read your comments from the Enemy
Combatant Election Form.

Assisting Military Officer: The Detainee’s ARB interview occurred on 22 August 2005
and lasted for 55 minutes. After a review of the ARB’s purpose and procedures, the
Pashtu translated Unclassified Summary of Evidence was read to the Detainee. When
asked ifhe would like to attend the ARB, the Detainee said, “Yes”. He wishes to attend
and speak on his on behalf with the board members. The Detainee prefers to respond to
the Summary of Evidence after each allegation or statement is read during the' ARB. He
also wishes to give his oral statement, The Detaines elected to have the Assisting
Military Officer submit letters to the board members. A follow up interview was
conducted on 23 August 2005 and lasted for 20 minutes. This interview was necessary
for the Detainee to bring his letters he wishes to give to the board members. The
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Detainee was very cooperative and very pelite during the interview. The Detainee stated
he couldn’t read or write therefore, he elected not to keep 2 copy of the Unclassified
Summary of Evidence for his review.

Assisting Military Officer: This concludes my comments..
Presiding Officer: Thank you.

The Designated Military Officer presented the Unclassified Summary of Evidence,
Exhibit DMO-1, the FBI Redaction Memorandum, DMO-2, and the Terrorist
Organization Reference Guide, DMO-3, to the Administrative Review Board.

The Designated Military Officer stated thet a copy of these exhibits had been
previowsly distributed to the Assisting Military Officer,

The Designated Military Officer gave a brief description of&emntemafﬂw
Unclassified Sumonsiry of Evidence, Exhibit DMO-1 to the Administrative Review
Board,

The Detainee chose to respond line by line to the Unclassified Summary of Evidence.

The Designated Military Officer read the Unclassified Summary to assist the Detainee
wxlcwwmtgdwmu

‘Designated Military Officer: (3) The following factors favor continued detention: (3.2)
Commitment (3.a.1) Abu Faysal, former director of the Herat Wafa office, sent the
Detainee to Herat, Afghanistan with money.

Detainee: | bave never been to Herat. 1 have been to Kandaher and I have béen to Kabul.
I [completed] my mandatory milifary service in Kabul, That is all I know.

Designated Military Officer: (3.2.2) According to a fareign govemment service, the non-
governmental organization “Wafa” was believed to have connections to-Osama Bin
Laden and Afghan Mujahideen.

Detainee: 1 don’t known bin Laden and I don’t know anybody else. I am a butcher and |
have & shop in my village. My father...for generations we have been butchers.

Designated Military Officer: (3.a.3) The Detainee was to travel from Lebanon to Abidjan
to assist maplwndmkmmstanlimbawy

Detainee: I have not even seen Kandahar [that much] how coutd ] have seen {Lebanon]?
I have not heard the name Abidjan until now.

Designated Military Officer: (3.b) Training (3.b.1) The Detainee served two years in the
Afgban military during King Zair Shaw's rule. He claitus he only received basic military
wraining, except for the Katashnikov,
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Detainee: Yes that is cortect.

Designated Military Officer: (3.5.2) The Detainee said he was assigned t0'a
transportation unit where he received driver’s training and was responsible for the upkeep
and maintenance of the vehicles.

Detainee: [ worked in the kitchen and I maintained the vehicles.

Designated Military: (3.c) Connections/Associstions (3.c.1) The Detaince is &
representative in his local village and an assistant to Sher Agha.

Detainee: [ told them in my interrogation that Sher Agha is & representative of our
village during the time of the Karzai government. When I told them the first time they
tumned it around.

Designated Military Officer: (3.c.2) Sher Agha is a powerful Hizb-I Islami Guolbuddin
commander from the time of the jihad against the Soviets,

Detainee: Sher Agha is a very wealthy man and the letters I am sending [back home] [
send to him. He is my elder and he does not need Gulbuddin, mujahideen or thess
people. He is busy with his wealth and his land. He bas not dons jikad or been in a party
member or anything else. 1 will give you Shah Agha’s address, name, and ail of his
information and you can ask him what he was doing. He just joined the Karzai
government.

Designated Military Officer: (3.¢.3) Hizb-] Islami Gulbuddin has staged small attacks in

its attemapt to force U.S. troops to withdraw from Afghanistan, gverthrow the Afghan
Transitiona] Administration and establish a fundamentalist state.

Detainee: I swear { don’t know Gulbuddin.

Designated Military Officer: (3.c.4) Haji Shah Zada had a dinner at his house the night
prior to his arrest. He met an old acquaintance, Abdullah Khan, and asked him to his
house for dinner,

Detainee: Yes, I was there too. [T] don’t know Abdullzh Khan he was Haji Shah Zada’s
guest not mine.

Designated Military Officer: (3.c.5) Shah Zada also invited Nasorllah, also know a5
Gano, to the dinner.

Detainee: My name is Nasorllah, my nickname is Gano, and Shah Zada is my friend of
forty years..

Designated Military Officer: (3.¢.6) Gano and Nasorllsh Hussain are sliases of the
Detainee.
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Detainee: Gano is me, Nasorllah is me, Hussain is my father’s name, and I am his friend.

-Designated Military Officer: (3.c.7) Abdullah Khan, aka Kheirullak, was visiting Haji
Shak Zada., Abdullah Khan was the individual that two contacts said was a former
commander-at Bagram, Shindand, and Kandahar, Afghanistan airfields.

Detzinee: | am not awars if he is Shah Zada's friend or guest or who he is.

Designated Military Officer: (3.¢.8) Contacts said the Detainee worked as an intelligence
agent for Kheirullah.

Detainee; If I have ot heard of his name or know him, how could I be his agent?

Designated Military Officer: (3.¢.9) Soldiers arrested the Detainee, Zada and two others
at Zada's house,

Detainee: I am not aware of this I was captured alone.

Designated Military Officer: (3.d) Other Relevent Data: The Detainse has harassed
gnards verbally and non-verbally and occasionally has failed to obey rules.

Detainee: Anything that I have seen [ will telf [you]. Thatis the rules. I am telling you
that [ haven’t...] cannot lie that | have not dons it...I haven’t looked at them, | baven’t
haressed them, | haven’t disobeyed them. Not to the soldiers, not to the MPs, not to any
of them.. ] bave [not] done anything.

Designated Military Officer: (4.) The following factors favor release or transfer: The
Detainee advised he and other men never talked about doing harm to the Americans
Mng the card game the night before his arrest.

Detainee: Yes, [ was playing cards, When we were playing cards fand} we were talking
about the big fighting dogs that we bave back home. We have small birds that we tame
and make them fight [too]. We were talking about these [things] in cur conversations. 1
was having a party. ..I had nothing to do with that night.

The Designated Military Officer confirmed that he had no further unclassified
informution and requested a closed session to present classified information relevant to
the disposition of the Detainee.

The Presiding Officer acknowledged the request.

The Presiding Officer opened the Administrative Review Board to the Detainer 1o
present information with the assistance of the Assisting Military Officer.

Assisting Military Officer: Yes sir, the Detainee wishes to-make an oral statement and
submit a couple of written letters from family members,
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The Assisting Military Officer presented the written letters, Exhibits EC-CI thru EC-
C7, to the Adwinistrative Review Board,

The Presiding Officer stated that the Exhibits should be Exkibit EC-CI and EC-C2
and there are a total of seven pages.

Presiding Officer: You may begin your statement and you may talk about the letters at
this time too.

The Detainee made the following statement:

Detainee: All T want to say is that Americans did not come and pick me up the local
people did. My family started crying and these things. I have nothing to do with the
politics or the government. I am a butcher, iy father was a butcher and I was just
serving my family and my country. When Americans came I was happy about it because
my children were going to school. Is that not good enough? [The Ameyicans] helped us
regarding the schools and that is a big deal. The night they captured me I borrowed
1,000 Afghanis to buy flour or wheat for my family. | had no money for them 1o live. I
have a seven yesr old son and I left...] left the rest of them. ..seven or eight members of
‘the family...I don’t know what they will eat or how they will make it to survive. The
letters that have been written to me say that 1 have been wrongfully accused. Would you
like for me to read them to you?

'Presxdmg Officer: He can read or you {referring to the linguist) can read it on his behalf
since he is illiterate.

The linguist read Exkibit EC-C1 and EC-C2 on bekalf of the Detainee io the
Adninistrative Review Board.

The Detainee made the following commenis:

Detainee: [ am a roess you [Board Members] have to help me...1 am really in bad shape.
Presiding Officer: Does that conclude your statement?

Detaince: 1don’t have any other [information).

The Assisting Military Officer had no further questions for the Detainee.,

The Designated Military Officer had no further questions for the Detainee.
Administrative Review Board Member’s questions:

Board Member: You said that you could give us the address of Shah Zada. Can youdo
that for us at this time?

Detainee: I said to Sher Agha.
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Board Member: Do you have Sher Agha's address not Shah Zads?

Detainee: Yes, it is even written in the letters.

Presiding Officer: So, is one of these letters from Sher Agha?

Detaince: | send all of my letters to him. I can [give] the address to you right now.,

Presiding Officer: These responses are from Sher Agha and he is assuring you that your
family is okay and that kind of stuff,

Detainee: I am Sher Agha’s cousins husband.
Board Member: Give us Sher Agha’s address.

Detainee: Kandahar City, First...like sach post office has a...like each mayor has a part
of the city...First District. It is not written here (referring to the letter). Kandahar City,
First District, Iman Barah, New Street, Kandahar Afghenistan.

Board Member: Do vou have the address of the guy that vou were playing cards with?

Detainee: They were the guests of Shah Zada and they left. ¥ don’t know [their
addresses).

Board Member: [Did you] know any of the other guests that were there playing cards?

Detainee: We don’t have the habit of asking who are you, where you come from, and
these things. We just talic

Board Member: The night you were arrested were you the only one arrested at the card
game?

Detainee: 1 was not captured on that night I just got captured frors my house. 1don’t
have any idea about them,

Board Member: Were they all Afghani’s that captured you or were any Americans
involved in your captre?’

Detainee: There were no Americans they were all Afghani.

Presiding Officer: You said that they turned around the story about how you described to
them about being an assistant to Sher Agha.

Detainee: Sher Agha was the person that took part in the Loya Jerga (which means all
tribes comting together to ialk) that happened during the time that Karzai wanted 10 be
elected president. He does not have any assistants or anybody and he does not have 2
party or anything. He just does his job,
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Presiding Officer: When you say ‘he’ are you referring to yourself?
Detainee: [I am referring] to Sher Agha
Presiding Officer: What is your association with Sher Agha?
Detaince: He is my countryman, he is clder than me, and his cousin is my wife.
Presiding Officer: Thanks.

mmmmmdmmammxmmmwm
sdowrned the o sexsion of the A B o

The Presiding Officer opened the classified portion of the session.

The Presiding Officer adjourned the classified portion of the session and the
Administrative Review Board was closed for deliberation and voting.

AUTHENTICATION
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The Adminisirative Review Board was called to order.

The Designated Military Officer (DMO) was sworn.
The Board Reporter was sworn,

The Translator was sworn.
The Detainee entered the pmceedingx.

The Presiding Officer announced the convening authority and purpose of the
Administrative Review Board procesdings.

The Administrative Review Board members were sworn.

The Assisting Military Officer (AMO) was sworn.

The Presiding Officer asked the Detainee if he wishes to make a statement under oath.
(Muslim oath offered).

The Detainee declined taking the oath.

The Presiding Officer read the hearing instructions to the Detainee and confirmed that
ke understood.

The Assisting Military Officer presented the Enemy Combutant Notification form,
Exhibit EC-A, to the Administrative Review Board,

The Assisting Military Officer presented the Enenty Combatant Election Form, Exhibit
EC-B, to the Administrative Review Board. ‘

Presiding Officer: Assisting Military Officer please read your comments from the Enemy
Combatant Election Form.

Assisting Military Officer: The Detainee’s ARB interview occurred on 19 August 2005
and lasted for 20 minutes. After 2 review of the ARB’s purpose and procedures, the Farsi
translated Unclassified Summary of Evidence was read to the Detainee. When asked if
he would like to attend the ARB, the Detainee stated he wishes to attend, and pérsonally
answer the allegations or statements in the Unclessified Summary of Evidence. The
Detainee prefers to respond to the Unclassified Summary of Evidence after each
allegation or statement is read during the ARB. The Detainee stated, “I may give an oral
statement depending on how I feel on that day.” He was very cooperative and polite
during the interview. The Detainee elected to keep the Farsi translated Unclassified
Summary of Evidence for his review.
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Thke Designated Military Officer presented the Unclassified Summary of Evidence,
Exhibit DMQ-1, and the FBI Redaction Memorandum, DMO-2, to the Administrative
Review Board.

The Designated Military Officer stated that a copy of these exhibits had been
previously distributed to the Assisting Military Qfficer.

The Designated Military Officer gave a brief description of the contents of the
Unclassified Summary of Evidence, Exhibit DMO-1 to the Adntinistrative Review
Board,

The Detainee chose to respond line by line to the Unclassified Summary of Evidence,
The Designated Military Officer read the Unciassified Summary to assist the Detainee
with answering the statements.

Detainee: There are some minor differences between the papers that [ have right now
and the ones that were read to me on Friday. The difference is not big, but there are some
small differences.

Presiding Officer: When we get to those items you can clarify them at that time.

Detainee: Yes, I will respond to them when the allegation is read to me and then [ will
say what I have 1o say about them,

Designated Military Officer: (3) The following factors favor continued detention: (3.a)
Connections/Associations (3.a.1) The Detainee was the former district officer for the
Taliban in Zormat, and was part of the leadership for the Zormat district Taliban network
under Saifullah Rehman Mansur,

Detainee: [The word] officer is a general term. I want to know from you what was my
-exact duty? What was my duty in Zormat with a group of the Taliban? What did I do
there?

Designated Military Officer: There is no additional information.

Presiding Officer: It just says former district officer for the Taliban,

Detainee: What kind of an officer, what kind of duties, an officer in general is a big term

Presiding Officer: Maybe you can clarify it for us and tell us.
Detainee: Atcording to the allegations they should tell me what my...
Board Member: The inference is that you represented the Taliban in Zormat.
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Detainee: It is important that you tell me what my exact duties were in Zormat because
there is an allegation about me jbeing] there as an officer, Sure [ was there as an officer,
‘but what charge are they accusing me of? That is very important.

Presiding Officer: Okay next item. We may ask you questions when it comes time to our
question session. You are able to respond 10 these items now the best that you can, If we
don’t fee} like you have answered enough we will ask you later.

Detainee; First [ would like to finish this one snd then move on to the next one.

Presiding Officer: You can finish it by clarifying what the board member pointed out to
you. 1thought he explained it quite well. If vou can answer his question then we can
move on. We are satisfied with your comments.

Detainee: When the interrogators ask questions that is different. They can ask any kind
of question, they can make things up, they can say whatever they want to say, just to
make us talk or get something out. But, when I come in front of the board, this
pmﬁgiombw&ﬂwmmhmofﬂﬁsboudshoﬂddcmehommxk%ﬁndmﬂwbm
kind of person I am and what I did. ‘When you take an oath that you -will do your job
rightfully, to the best of your knowledge, and to the best of your ability, you should do
that and find out exactly why I am here and what kind of charges they have for me. [
don’t have any complaints from the interrogators because they ate young people and
some of them are inexperienced and they just come hers and want o do the job and get it
done. But, you people are not young people. You are old enough sdults and responsible
people and this is not an easy matter because my life depends on this, I expect you guys
10 do your best to find out the truth about the allegations before you say them. In the first
Tribunal (CSRT) [ was very optimistic that they would find out the truth about the things
that I said to them. Whether [ am guilty or whether they have me here by mistake. I gave
& complete and thorough explanation of ail of the things about me to them and 1 was
expecting them to make a sound judgment about me and what kind of person I am. IfT
was & guilty person, if 1 was someone who got here by misteke, or if this was a trap or
something.

Presiding Officer: Lot me just explain one thing. We are going to go through the
Unclassified Summary and then you wiil have an opportunity to give us a statement and
at that time you can bring this up. For now I would like to stick to the Primary Factors,
any Other Relevant Data, and the Factors Favoring your Release or Transfer.

Detainee: Yes, you can read the allegations but we will talk about them point by point.

Presiding Officer: In this allegation it says that you were part of the leadership for the
Zormat district as & former district officer for the Taliban. We do not know what your
duties were. If you want to tell us what your duties were that is fine. We don’t have [the
duties] in this sentence so we cannot answer that yuestion,
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Detainee: Tt is important that the person who told you this allegation sbout me should
have clarified it and told you what my position was there and what I did for them as an
officer.

Presiding Officer: That is fine and we may go back and ask that individual, but right now
you have the opportunity to clear it up and tell us what you know and then we can move
on from there. If you don’t want to then we can move to the next question.

Detainge: I would like to discuss this point in details if you will allow me. 1am here in
chaing and 1 am under your control so if you will allow me [to discuss it in detail] that is
fine and if not that is fine too, You have the authority and you are in power.

Presiding Officer: You can discuss it in detail, but we are not here to answer questions
about what your duties were. We only bave thet sentence to go with.

Detaines: 1 want this to be different from the Tribunal (CSRT), not exactly the seme asa
Tribunal, In the Tribunal I lost hope in the high-ranking officer that [was] running that
board because the questions they were asking were very simple questions. It was like the
[questions] were given to them by somebody and they didn’t have any idea about the
questions they were asking me. Also, I don’t want the same mistake to happen again.
Yes, thet is right I am a Detainee here and they have told me that I sm an Enemy
Combatant, but when I asked them why they chose me as an Enemy Combatant they
could not give me a straight-forward answer. Just like what is happening here, I am
asking you questions and you cannot give me a straight-forward answer.

Presiding Officer: Let me try to clarify...your status has already been determined by the
CSRT to be an Enemy Combatant. We are here to determine whether you continue to
pose & threat or are no longer a threat to the U.S. and its allies so that we can transfer you,
release you, or continue to detainee you. That is what we are going to do through this
process, but I cannot answer questions that | don’t have the answers to in font of me in
this Unclassified Summary. With your cooperation, our listening, and our questions
afterward we will answer any questions you have if we can. If you would alfow us to, we
are going to continue to aumber two, because I am not sure if there is anything we can
add 1o question number one and you have answered it as much as you are willing to.

Detainee: Nothing is over and we have not talked about the first charge. They are saying
that I and one of the Taliban officers were in Zormat. I asked what was my duty there,
during what time and what year? The question should be an exact question and to the
point.

Presiding Officer: It is not a question it is a statement being made by the Designated
Military Officer. It is not a question. You can confirm it, deny it, or not respond at all.

Detaines: Anyway the charge should have read at this time, this place, and exactly what I
was doing. Then it would have been a correct allegation. If you want to inove on we can
move of.
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Presiding Officer: Yes, lets move on.

Detainse: Let me give an answer to this and then we will move on. [ want to tell you
that since the Taliban took control of Afghanistan and Kabul 1 did not work for them.

Not for one day or one night and not from their arrival until the time I'was sent here.
From the time that I was captuted and until now if they can prove that for evenone day I
worked for the Taliban T would say okay and accept the charges that they have for me. In
the Tribunal they had this allegation t0o. The allegation that I was a commander for the
Taliban in Zormat and I told them all it would take is a phone call. You can call anybody
in Zormat and ask [him or her] if  had a commanding job with the Taliban in Zormat. In
five minutes you can get an answer that I did not have anything to do with the Taliban or
work with the Taliban. If you want to get to the truth of this matter you can call someone
in Zormat. Now [the allegation] has [changed] from a commanding job to an officer job.
Even now, if you want, you can call someone and ask him or her if 1 had anything to do
with the Taliban or if | ever worked with the Taliban from the time that they were in.
power or the time | was arrested. Do you understand?

Presiding Officer: Yes, we understand,

Detainee: [ want to tell you this truthfully. Every since the Taliban took control of Kabul
or the country I did not have anything to do with them and I did not work with them up to
the day I was arrested. There are 2 lot of aflegations on Detzinees that sre far, far away
from the truth, You are so far away from Afghanisten and you don’t have any
connections with the Detainees. They give you a file and in this file there are things
written that are so far eway or have big differences between the personality and the kind
of person that I am.

Presiding Officer: Lets move on to the next ons and you can give us this kind of
statement at the end. Right now we would like to get through the Unclassified Summary.
At the end you can give this kind of open statement to us. .

Detainee: Will fyou] allow me to tell you a little bit about myself, what I did, and what I
do before we move on to the second point?

Presiding Officer; Again, I will be more than happy to listen to it just save it for the open
statement. After your statement there will be time for us to ask you questions. That will
be a more appropriate time. Pleass bear with us.

Designated Military Officer: (3.2.2) Saifur Rahman was the deputy commander of the
Kargha garrison west of Kabul during the Taliban rule. He returned to his native Zurmat
district in Paktia after the Taliban defeat.

Detainee: I have never heard of anyone by that name and I have no contiections o him.
There is another person named Saifur Rahman Mansur. 'What name do you have? Isit
Saifuliah Mansur or Saifur Rahman Mansur?
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Designated Military Officer;. The name in this statement is Saifur Rehiman and the one in
the previous statement is Saifullah Rahman.

Board Member: Assume it is the same person.

Detainee: If he was a commander it has nothing to do with me. The thing thathas s
connection to me is I was working under bim. Do you understand? The only part that
has anything to do with me is just fike in the first allegation that I worked under Saifur
Rahman Mansur. Do you understand?

" Presiding Officer: So, the first statement yes... Abdul worked under Saifullah Rahman
Mansur, This [second] statement is tying Saifur Rahman as the deputy commander that
réturned to the Zormat district. If you have never heard of this that is fine. If you want to
elaborate on it that is another story. It is just saying that this ndividual that Abdul
worked under returned 1o his native Zormat district.

Detainee: 1 have heard of him, but in all my life, in the city of Gardez...I don’t know
him but ] have heard of his name. I don’t know him personally. You can review my file
and get more information from there. From the time of my arrest eight years ago...when
Rubanni was the president of Afghanistan, before the time the Taliban took over, one day
T went to Gardez to buy some stuff for my home like rice and sugar. I'was on one side of
the street-and I saw someone on the other side of the street being followed by two armed
persons. Tt was 2 big street and on both sides there were shops. It was a two-way street.
[ heard from someone that he was Mansour’s son. 1 saw that person and I asked someone
and they told me he was the son of Mansour,

Presiding Officer: Sir, all it is saying is that Saifur Rehman returned to his native Zurmat
district in Paktia after the Taliban defeat. It is not saying anything about Gardez. It is
talking about Paktia. If you have no knowledge or comment on that, that is fine, but
where his sons were does not answer the question.

Detainee: The person that we are talking about, the son or Saifur Rahman Mansoar,
people know him by his father’s name, he is not a big person or anything, People know
him by his father’s name and that is why they got this confused. It is actually the son of
Saifir Rahman and not himself. His father is known by the name Mansetrrandpcogie
say that he is the son of Mansur. Do you understand?

Board Members: Yes, we understand.

Detainee: 1 just want to prove the point that I saw this person one time and it was from
far away. Thetis all. Before that [ had never seen him. I don’t know him, he is not
related to me, he is not from my village, and I have no-connections or ties with him. If1 -
had any of these conmections to him then you could say something. He’s notfrommy
village, he’s not my relative, and he does not have any connéctions or ties with me.

Presiding Officer: Please continue.
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Designated Military Officer: (3.b) Detainee Actions and Statements (3.b.1) The Detainee
was the commander of a group of 50 former Taliban in Neka, Paktika Province,
Afghanistan. The group was part of Saifullah Rahman Mansour’s troops.

Detaince: 1f Neka is somewhere in the Paktia province then I would say that yes, [ am
guilty. On the first day they told me it was in the city of Neka, but pow it says in Neka in
Paktika Province. They can refer to the map of Afghanistan or ask sorue other peopleif
there is such a place in Paktika called Neka. Becanse of allegations like this, there is
always misinformation given out.

Presiding Officer: We can agree with you there, but hiow about the beginning of the
sentence where it says you were the commander of 50 former Taliban. Forget the town
of Neka right now. Can you respond to that portion of the question?

Detainee: If there is no such place called Paktika Province called Neka, then how can I
be a commander there? For example, your area commander in the city of Washington,
but there is no city in America named Washington. Wouldn’t that make this an incorrect
statement if | said something like that?

Presiding Officer: We will look into Neka, but we don’t want to dance around the
sentence. Anything you can enlighten us with in regards to the comment that you were
the commander of a group of 50 former Taliban in Paktika Province in Afghanistan
would help. Take the word Neka out of there and is there any truth to that statement?

Detaines: Yes, if I were to say that there was such a place called Neka that existad there
then I would say yes, that this ellegation is completely true. You can make a phone call
to the Afghanistan government from here and ask them if a place such as Neka existed in
Paktika. If no such place existed by that name then how can I be a2 commander there?

Presiding Officer: Thauok you.

Detainee: Whether Neka is 2 place or not, I am not & commander for one person or fifty
people.

Presiding Qfficer: That is all we were looking for, just an honest answer.

Detainee: T just want to make a point as to the information that has been given to you. I
do defend myself, because it is my cuty to defend myself. [ want to make a point that
this is the kind of information that you have in my folder. There is no such place by the

_ name of Neka in Paktika, And whether this place exist or not, I have not been a
commander there for the Taliban and I was never 2 commander. '

Presiding Officer: Next question.

Designated Military Officer: (3.b.2) In late July 2002, Mansour’s group attacked
locations in Gardez and Zormat including the United States’compound in Gardez.

ISN 954
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Detainee: 1 don’t know anything about this. If'he did this or did not do thisthat isup to
him. It has nothing to do with me and I don’t know that person, The other thing that I
want to point out is the use of the moniths like January; February, March, and April, we
don’t go by these months in Afghanistan. Yes, some people may know them, but most
people don’t know them, When 1 write letters or get letters we write these dates down.

Presiding Officer: Yes, we understand that and you said you have no knowledge of the
attack.

Detainee: Ijust want to tell you the truth that I have no knowledge about this.

Designated Military Officer: (3.b.3) On 07 Feb 03, when United States and Afghan
Military Forces attempted to search the Detainee’s hgme,ﬂmbgt’aixwfemnxw&amf

Detainee: Inmyﬁlethnrezsadetaﬂedmphmonabomﬂnxmm Also, during the
Tribunal [ gave a detailed explanation about this. The truth is I have hever fired anything
towards the Americans. Something happened and it was at night and T was sleeping with
my kids. When we heard 2 knocking sound from around the house and when I got out of
the room and in the yard.. .if you want me 1o tell you I will tell you, but if not we can
move on to the next one.

Presiding Officer: It is whatever response you want to make to the comment that was
read to you.

Detainee: In my country the houses are like a big compound, like a big house, flike a
fortress. The walls are six metérs high and one meter thick. Next {6 one of the walls is
the room and when I got out of the room I heard someone knocking on the entrance door
and I heard voices outside the compound. The females in the house got up and came
outside too. The ladies went toward the door and we beard someone say open the door
we are from the government and we are here to search the house. I told the ladies no that
it was the middle of the night and they are [probably] thieves and robbers. We had a few
incidents happen in my province like this. Tt happened a few times and the people wore
clothing that the government people would wear. They would knock on peoples door and
say that they were from the government and that they were here to search the house. 1
will tell you about an incident and you check with the gov nt of Afghanigtan There
is a place in our province called Azar Khil, Dumgﬂaemghx[m]wmttoﬂm
house and presented themseives as government people. They said they just wanted fo
search the house. They got inside the compound and robbed them of jewelry, money and
valuables and Jeft. This is 2 trus story and you can find out more information if you
would like, Just recently it happened again in Mosawal. [A man there] had recently sold
his land and had 150,000 Kaldar, Pakistani money...

Presiding Officer: Hold on. 1am not sure how this connects to you being on the roof
firing shots from your AK-47. This is leading away from the sentence that was read. It
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wasanicestorymd!undcrstandthatﬂﬁcvawﬂl“wtheuniform.andgoaroundand
steal&omﬂ:eirncighbon,bmthatismtwhaﬂhissenmissaying, 1 understand how
the story correlates to you thinking maybe they were thieves, but the statement is you
went to the roof and fired shots from your AK-47. That is the only explanation we are
looking for.

Detainee: Yes, there is a connection. I'would not waste your time for nothing. I will
shed some light on the subject. This place I told you about, Mosawal, they went in, got
the money, and killed the man of the house. Things like this happen in my province 2 lot.
Ywmuk:ﬁegovcmmcmofﬁ@aniamif&ﬁngsﬁkeﬁishnppmﬂiem When 1
MdmmmymymmmgmmmMMMMmsemhmehomgl
thought the same thing would happen to us. T was very afraid and I told the ladies to tell
thcpcopieiftheywmfmmthegwmentthatﬁﬁsmmtheﬁmetoopemebecause
it was late at night. 11old the ladies to tell them that there were no men in the house, only
ladies and children, and that they could not open the door for them. Also, if they were
really the government’s people fthey) should wait watil the moming. [The people] said
no, open the door we want to search the house. I did not talk to fthe people]. 1
communicated to them through the ladies [all of the nformation I stated above]. They
did not accept [that] and they tried to forcefully open the door. Back home the doors for
the fortress entrance is very thick and very strong, When I saw that they were trying to
open the door by force, I thought that they were thieves. 1 went back in the room and [
got rny Kalashnikov and I went to the roof and fired a fow shots up in the sir. Ijust did
that'io-makethemmﬁzcthat:hmwasaweapeninthchauseandmcycouldmtjmt
 Torce their way in. When I was firing shots I did it to scare them not to kill them or hurt
them. Even if they were thieves I did not want to hit them. My compound is in the
middle of the desert and it is far away from other houses. There are no other houses near
us and we are in the valiey. Even though I knew that they could be thieves, I did not
want to shoot them because I knew there would be consequences, I just fired a faw shots
in the air just to scare them. As soon 2s I started firing shots 1 heard the people
swrrounding the house start 1o return fire, We were under fire from all differemt
directions. I was dazed and amused by what was happening. When they returned fire I
was kind of surprised. Iwas like what was happening becanse they were different kinds
of weapons and [not the kind] that the thieves would have. It lasted for 2 long time until
an aitplane came by. Then a few jets came by and circled a few times. When the planes
came by I realized that they were not thicves, they were the government. 1 got down
fram the roof and went to my mother’s room and I told her I made a mistake and I fired
on these people and they are from the government. We [decided] that I would go outside
and talk to them and they could come in and search the house. During this process some
time passed by and now we could see daylight, 1 asked permission from my miomi to
open the door and let the people from the government come inside, ‘When ! opened the
door, I saw Americans far away and I signaled for them to come in the house. [The
Americans] did not come at first, but the Afghans came [to me), then the Americans
came and théy handcuffed me. They tied my hands, put a hood on my head, took me to a
car, and went inside the compound to search [it]. While I was inside the car they went in
and searched the house and when they were done they took me to Gardez. This is the
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story about firing shots. It was just a misunderstanding.  did not fire at Americans, |
justﬁxedafewmmdsintheairbecauselthough:ﬂwywmﬂﬁwes and I wanted to
scare them off.

Designated Military Officer: (3.b.4) The Detainee’s neighbor fised upon the forces and
United States and Afghan Military Forces returned fire to both locations.

Detainee: fhavemhmwiedgeammmmympomdisvayfarmyﬁom

the other compound that is close to me. If they did fire, 1 have no knowledge about that
because I was preoccupied with myself. 1 could not get up and see what was going on.

Designate Military Officer: (3 b.5) After  firefight, United States forces negotisted with
the Detainee to surrender.

Detaince: That is not true.
Presiding Officer: Please explain,

Detainee: When I got down from the roof I called the Americans myself so that they
could come and search [the house].

Designated Military Officer: (3.c) Other Relevant Data: The Detainee denied having any
position as a district officer in Zormat, though he was a leader at a time when the area
was technically not a district.

Detainee: It is still not a province. Even now, today, it is stifl not a province.
Presiding Officer: No further comments?

Detainee: No I did not have [a position as district officer] and I did not work for the
Taliban in Zormat, Zormat is not like a province it is just 2 smaller...Zormat is not a
- state.or province by itself, but it hes & connection to that like 2 county.

Designated Military Officer: (4) The following primary factors favor release or transfer
The Detainee stated the occupation by United States forces was very good because he felt
safer with United States forces providing security.

Detainee: Like I said before there were thieves and car-jackers and since the Americans
were there the place was kind of safe because they brought security to that area.

Designated Military Officer: This concludes the Unclassified Summary.

The Designated Military Officer confirmed that ke had no Jurther unclassified
information and requested a closed session to present classified information relevant to
the disposition of the Detainee.

The Presiding Officer acknowledged the request.
ISN 954
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The Presiding Officer opened the Administrative Review Bodrd 1o the Detainee to

present information with the assistance of the Assisting Military Officer.
Assisting Military Officer: In response sir, only if he feels like making 4 statement.
Presiding Officer: [Detainee] you may begin your statement if you have one,

The Detainee made the following statement:

Detainec: I.justwmwwnyouaiitﬁeb%tabmxtmylifc_and what I'did. 1had a small
school for the children in my village, ‘or eleven years | had & private schiool that I was
teaching'ﬁfsﬁmnd,mdﬂﬁiﬁm[up]unﬁlﬁcﬁme}m rre T did my duty as
& teacher and [ made a living doing that. Ihndsomelaad[a]so}andaﬁumymhin@.job
I'would go in the field and work the land and take care of the animals. My house is in the
valley and there are ladies and children in the houss. My mother is very old and weak
and I iry to take care of her as well, Sometimes her condition changes rapidly and her
bloodpresmrewiilgoupordownorsbzwinhave&eubiemaﬂﬁng. I would take her to
the doctor or I would bring a doctor to see her. Therefore, I cannot go to far away from
mymotherhecauselwillnothethmtoheipher. For the past ten years, this {s what I
have been doing. 1 have bcenteaching,workingﬁw.!and,andtakingcmcfmyfamily.
This has been my duty for the past ten years. I could not go [anywhere] to far away
because there was nobody else to take my place. I have letters from my family that say
wa.safmcherandthatldidnotdoanyﬂﬁngbadmdmybeiamlwxebemseitisﬁod’s
ndu._'Ihavcmany!emhkeﬁﬁsinmypomﬁm My family] is surprised that I
wou]d-havebemhmﬁ:islongbccmtheykmwﬁmﬂwouiﬂmtdoanythingbad or
work with bad people. Iwasjust'atewhermdlwasworkingﬁwiandandﬂmymkind
of surprised.

Presiding Officer: Thank you. Does that conclude your statement?

Detainee: The only thing that I am not [in agreement] with is the classified information
that you have. If you have any information about me you should just bring it out into the
open and tell me about it.

Presiding Officer: I am sorry, but we can not. The classified information is not available
for your review.

Detainee: I am not a big person; [ am just a poor person. I don’t know what kind of
information you have on me but I am telling you it is not true.

Presiding Officer: Just as an explanation classified information is information that the
owning government agency hag decided that could cause damage to our national security
if released. This board does not bave the authority to change that decision.

*Detainee: 1am not that kind of person and ] sm nota threat to you or Americe. ! just
wanted to find ont [about the classified information].

ISN 954
Enclosure (5)
Page 11 of 14

UNCLASSIFIED#EDUHS—

21370



UNCLASSIFIEDKECHE

The Assisting Milltary Officer had no further questions for the Detainee,
Administrative Review Board Member’s questions:

Board Member: When the soldiers came to your home and identified themselves, did
they do it in your native language?

Detaines: Yes, they were speaking Pashtu.
Board Member: Did they.say they were Americans?

Detaines: No, they were mostly Afghans, but there were Americans with theen. The

Board Member: They did not indicate that there were Americans outside?

Detainee: No. When it was dawn and I opened the door 1 saw the Americans far away, |
motioned for them to come [to the house].

Board Member: How many weapons were confiscated from your house?
Detainee: One.
Board Member: Were you the only one that fired the weapon?

Detainee: Yes. I was the only one because the government peopls and Americans
surrounded my house.

Board Member: Is the only weapon you had your Kalashnikov?
Detaines: Yes, it belonged to my father and now I have it.
Board Member: That is afl I have.
Detainee: In Paktia almost everyone has a Kalashnikov or a weapon for protection. The
[Kalashnikav}_mfmmamng.lmgﬁmagg. It is & common thing [to have a weapon]
and the government does not mind either, o
Board Member: Was anyone injured in the firefight?
Detainee: No, because I was just shooting in the air to scare the thieves away and...
Board Member: When tht;. soldiers fired into your compound did they hurt anybody?
Detainee: No.

ISN 954
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Board Member: Were you the only one taken away that night?
Detainee: Yes.

Presiding Officer: How about your neighbors?

Board Member: What happened to your neighbors?

Detainee:- 1 don’t know, When they cuffed me and put me in the car, I sat there until
they took me to Gardez,

Board Member: How many women were in the compound?

Detainee: Four adult women [were in the compound], my mother, my wife, my sister and
my sister-in-faw,

Board Member; How many men were in the compound?
Detaince: Just myself. I'have four sons and one daughter.

Presiding Officer: Could you heve commanded the 50 former Taliben members during
the time that the Soviets were invading Afghanistan?

Detainee: Like I said before, there is 10 such place as Neka, T was never s cornmander
for 50 people, and I was never a commander for the Taliban and I did not work for them.
1f you want to ask about the time of the Russians I can answer more questions about that.

Presiding Officer: T just thought when they made that comment that maybe during the
time of the Russians that you were the commander of 50 people.

Detainee: No, [ was not a commander during the Russian jihad. 1 was in Pakistan during
that time. At that time my father was ill and old and I was helping him in Pakistan.

Presiding Officer: When you return to Afghanistan, should you return, be transferred, or
released back, what will you do?

Detainee: I will do the things that I did before. I will teach, take care of the children, the
land, and my family,

The Presiding Officer read the post-Administrative Review Board instructions to the
Detainee and adjosrned the open session of the Admsinistrative Review Board,

(The Detainee interrupts witk the following questions:)
Detainee: When will I be notified [of the outcome]?

ISN 954
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Pmidmg@!ﬁcer No date or time has been decided and I eannot give you one at this

time.
Dﬂﬁm&:h&m&avmdm?

mmmmmmmﬁ &M:mhmmwﬂl&:’mﬁeﬁ.

Detinee: Ohy, Jhwﬁedmyhudhﬁantafﬂmaﬁm@dmlimymw
mwzhedmszomsgomswhemﬂebyﬁsmswd&nhaﬁﬁaﬂambc

Pms:&ng()ﬁw Wsmllmkzamcmnmndam mmwmwmmem final
decmon, A . :

'-Damnae. ﬂmommwmme L |
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The Administrativs Review Board was called 1o order.

Fhe Designated Military Officer (DMO) was sworn.
The Board Reporter was sworn, |
The Transiator was sworn.

The Dammmmw&ngx

The Presiding Officer announced the convening authority and purpose of the
Administrative Review Board proceedings.

TheAdmiﬂmRniemerdmbem were SWorn.

The Assisting Military Officer was sworn.

The Presiding Officer read the hearing instructions to the Detainee and. confirmed that
he understood,

The Assisting Military Officer presented the Enemy Combatant Notification form,
Exhibit EC-A, to the Administrative Review Board.

The Assisting Military Officer presented the Enemy Combatant Election Form, Exhibit
EC-B, to the Administrative Review Board.

The Designated Military Officer presented the Unclassified Summary of Evidence,
Exhibit DMO-1, and DMO-2 to DMO-3, other unclassified information to the
Adndnistrative Review Board,

The Designated Military Oficer stated that a copy of these exhibits had been
previousty distributed 1o the Assisting Military Officer and Deticing

The Designated Military Officer &ave a brief description of the contents of the
Unclassified Sumemary of Evidence, Exhibit DMO-1, to the Administrative Review
Board,

The Designated Military Officer confirmed that he had no further unclassified
information and requested a closed session to present classified information relevant to
the disposition of the Detainee.

The Presiding Officer acknowledped the request,
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The Presiding Officer opened the Adneinistrative Review Board to the Detainee to
present information with the assistance of the Assisting Military Officer.

The Assisting Military Officer made a siatement on the Detainee’s bekalf, The
Detainee concurred,

Assisting Military Officer: The Detainee’s initial Administrative Review Board
interview occuored on 6 Jul 2005 and lasted for about 34 minutes. Afier a review of the
Administrative Review Board purpose and procedures, the Pashtu translation of the
Unclassified Summary of Evidence was read to the Detainee, The Detainee wanted to
aitend the Administrative Review Board to answer any questions thet the board members
might have for him, although he wished the Assisting Military Officer to read the
Detainee’s responses to the Unclassified Summary of Evidence. A follow up interview
was conducted on 7 Jul 2005 and lasted 45 minutes. The Detainee was cooperative
throughout both interviews, and asked how long the Administrative Review Board
process would take,

The Assisting Military Officer read the Jollowing comments in response to information
in the Unclassified Summary of Evidence:

Assisting Military Officer: In response to the allegation that the Detsinee was suspected
of involvement in rocket attacks against the United States or coalition forcey and
participation in the memufacturing of false visas, the Detainee laughed and seid that be
had not heard anything about this before, In response to the allegation that the Detaines
was part of Saifulrahmen Mansur °s network in the Zormat District of Paktia Provinee,
the Detaines said that he knew of this person, but does not know him personally. In
response 1 the statement that Saifulvabman Mansur is an al Qaida exfil contact and
former Commander of the Taliban’s 8th Division in Kabul, Afghapistan, the Detaines
said that he did not know this person or anyone who works for kim. In response to the
allegation that the Detainee mot Noorullah, a member of Saifulrahman Mansur ’s
network in November 2002, and that Noorutlah has been identified as launching rockets
at the United States forces in Gardez during November 2002, the Detainee said he did
know this person, Noomlleh lives in the Detainee’s neighborhood but they are not
friends with egch other. In response tothe allegation that the Detainee was identified as
Mullsh Qasim, nicknamed “The Punisher,” Chief of Investigations and Interrogations for
the Taliban in Zormat, Afghanistan, the Detaines laughed and said that be did not know
of any “Punisher”. This allegation was wrong. The Detainee said that he worked for the
Taliban in Zormat, but that he only worked in Toad construction. In response to the
allegation that the Detaines was identified as being in charge of Hezb-e-Islami Gulbuddin
operations in Jalalabad, Nangarbar Province, Afghanistan, and the Detainee said that he
had no knowledge of this. He also said that he had never been to Jalalabad. He seemed
momentarily surprised at the reading of this allegation. In response to the statement that
‘the United States Department of Homeland Security has designated Hezb-e-Islami
Gulbuddin as a terrorist organization, the Detainee said that he did not know about this,
since he has nothing to do with Hezb-e-Islami Gulbuddin, In response to the statement
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attempt to force United States troops to withdraw from Afghanistan, overthrow the
Afghanistan Transitional Administration, and establish fandamentalist state, the
Detainee said that he had nothing to with these people. In response to the allegation that
on 9 August 2002, Mohammed Qasim attended a meeting in which tow arms of the
Union of Mudjahedin were established; one arm would carry out clandestine attacks and

Jalatuddin Haqqani and Guibuddin Hekmatyar provided the overall Ieadership for the
Union of the Mudjahedin of Afghanistan with support, guidance, and fimding provided
by &l Qaida, the Detuinee said that he did not know these people. He knows the names,
though. Even Afghani children know these names. In response to the allsgation that in
early August 2002, a meeting of the Union of the Mudjahedin of Afghanistan was held;
that during this meeting Mohammed Qasim was named sub-commander for the District
of Jajimaidan, theDmineelaughedamdsaidﬂmthchadnoknowiedgeofthis. In
response to the allegation that the Detainee was
during which members of the Hezb-o-Istami Gulbuddin and Taliban di
jihadagahmtﬁniwdsmmﬁm&m&inﬁfghmismm etai

Detainee said that this should be four or five months, not years. In response 1o the
allegation that the Detainee admitted working for the Taliban as “an organizer” on road
construction, the Detainee said yes, he was responsible for organizing the tools,
equipment, used by road crews, sort of like a warehouse keeper. Ini response to the
llegation that the Detainee had 18-20 Taliban soldiers working for him, the Detainee

. g

sazd'thai.a_t various ttmgs there 80-90 peopie wnrlang w'ﬂmm&mgﬁrmm, and be _
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and work for a wage, the Detainee agreed and said that he wanted to live a simple life and
return to a laboring job. ‘

The Presiding Officer asked the Detainee if he wishes to make o statement under oath.
(Mustim oath offersd).

The Detainee accepted taking the (Muslim) oath.
The Detninee made the following statement:

Detainee: Ihave a question, but some of the answers [ prepared against the allegation, [
wanted to talk about that. | heard this name but I didn’t have any relationship with that
pecson (referring to Saifulrahman Mansur ). Tknow that be was a Taliban member, I
have 110 knowledge [of] how many people were working for him {er] what he was doing.
I 'want to talk about Noorullah. Noorullah was my neighbor. I'know kim becanse I met
him inamosque...orinamrket.,.minﬂiemighboxhood 1 don’t know about his
political involvement. I don’t have a personal involvement with this person...] just meet
him sometimes...once in a while...occasionall , in the market. You talk about [me]
warking for [the] Taliban. Yes, I admit, I worked for the Taliban in & special
project. .. that project [had] 60 ~ 70 people working. .. like me. [ wasn’t the boss, or
foreman, or something like that. 1 wasa very simple worker. No one was working for
me...nobody was reporting [to] me. Iwas working as a simpie [laboter]. Another place
that was mentioned...] [went] to work there to gain money, People [gain] money in
different ways...but I mean...I'm working in a simple...to gain money in a simpie,
peaceful way. There were 4 lot of questions, but I don’t remember everything. 1 want to
tell whatever is ot clear, but I don’t remember them.

Presiding Officer: Wasthemanythingﬂmtwasincominthcsﬁatementsmdbythn

Detainee: 1t's not clear...] don’t want to twist it. I think people can twist it different
ways, but [ want it to [be] clear. I don’t want to take your time, but one or two
questions.. translator goes over ihe allegations with the Detainee)

Presiding Officer: Mr. Qasim, we will be asking questions, so perhaps it will clear up

more. In the end if there is anything additional you would like to discuss we can open it
back for you,

The Assisting Military Officer had the Jollowing questions:
Assisting Military Officer: Do you have any scars...significant scars on your body?

Detainee: Yes, many scars,

The Designased Military Officer had no further questions for the Detainee.
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Administrative Review Board Member’s questions:

Boerd Member: Mr. Qasim, I'd like to ask you about your neighbor Noorullsh. Did you
know of him ever io attack coalition or U.S. forces?

Detainee: No, I don’t know anything about that, 1 [do of] have much [of 5 celafi

Board Member: Did you know of any personal groups that attacked U.S. forces of
coalition forces?

Detaines: No, I don’t.

Board Member: Mr. Qasim, when you were in Pakistan did you attend a Madrasa?
Detainee: No, I went to school.

Board Member: Can you tell me about the refuges camp that you were in in Pakigtan?
Detainee: They call it ‘old camp’...number two camp.

Board Member: Can you explain what it was Like there?

Detainee: Yes, there was a clinio...there was a school and people were living around
there...and international aid was given to the refugees,

Board Member; Was everybody there [from) Afghanistan?
Detaines: Yes, everyone was fan] Afghani refugee.

Presiding Officer: At that camp was there any military training, . any weapons training
conducted at al] at that camp?

Detainee: No, there wers people’s houses. .4 clinic and school.

Board Member: Mosque?

Detamee A lot of mosques?

Board Member: How large. .. kilometers of the camp?

Detainee: Do you mean how many people lived there?

Board Member: Yes,

Detainee: Approximately, 2,000 to 3,000 people were living there,
ISN 955 :
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Board Member: You're from the Niknam village?
Presiding Officer: What village are you from?
Detainee: Niknam fname of village).

Board Merober: How large was that?

Detainee: Approximately, 60...70 houses.

Board Member: Any stores...shops?

Detainee: Yes.

Board Member: What was it like there?

Detainee: Household items,

Board Member: What (is your] tribe?

Detainee: Mamuzi, Niknam (name of village) is a big a place and there’s a lot of
different tribes living there. My tribe’s name is Mamuzi.

Board Member: Did your family with you in your village...did your parents and your
brothers and sisters?

Detainee: My brothers. ..my mother...everybody was living with me,

Board Member: What did you do on the road construction? What was your job during
road construction with the Taliban?

Detainee: Warehouse keeper,

Board Member: What was stored in the warehouse?

Detainee: Gas, equipment. . Jike parts....tractor. ..and gardening tools.
Board Member: How far away was your village from Zormat?
Detainee: I worked in the city, The warkplace was in the province,
Board Member: What other jobs have you held?

Detainee: [I've] always worked {in] labor. I was shopping for the family...T was keeping
livestock...} was feeding livestock.

Board Member: You were captured at your home?

ISN 955
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Detaines: Yes.

Presiding Officer: The repair crews that you worked with, you ssid that sometimes as
many as 70 or 80. Were those 70 or 80...were any of them Taliban soldiers?

Detair;ee: No, laborers.

Presiding Officer: The compound...was th;ere anyone else amested with him?
Detainee: Yes, at the time I was arrested, my uncle and my cousin was there.
Presiding Officer: Who arrested him?

Detaines: American and Afghani soldiers,

Presiding Officer: Do you have any other statement?

Detainee: If you don’t mind, [ have one comment to make. Yes...you asked me if T had
a scars on your body, but you didn’t tell me what kind of scer I have...because there is
nothing, T believe you are asking me if  have an injury or something like that from the
fighting or war like that, ¥f you ask me I will tell you.

Presiding Officer: We understand that any injuries you have are not from warfare.
Detainse: If you want me...I'will give you a lot of explanation.

Pregiding Officer: We understand your statement,

- The Presiding Officer read the post-Adminisirative Review Board instructions to the
Detainee and adjourned the open session of the Administrative Review Board.

The Presiding Officer opened the classified portion of the session.

The Presiding Officer adjourned the clussified portion af the session and the
Administrative Review Board was closed for deliberation and voting.

AUTHENTICATION
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The Administrative Review Board was called to order.

The Designated Military Officer (DMO) was sworn.
The Board Reporter was sworn.

The 'mm Was SWOrn.
The Detainee entered the proceedings.

The Presiding Officer announced the convening authority and purpose of the
Administrative Review Board proceedings.

The Administrative Review Board members were sworn.
The Assisting Military Officer was sworn.

The Presiding Officer asked the Detainee if ke wishes 1o moke o stotement under oath,
(Mustim oath offered).

The Detainee accepted taking the Mustim oath.
Detainee: Yes, [ will take the oath to prove I am telling the truth,
Presiding Officer: Thank You!

The Presiding Officer read the hearing instructions to the Detuinee and confirmed that
he understood,

Detainee: Yes, [ undérstand but when can my Assisting Military Officer help me out?

Presiding Officer: He can help you anytime during the proceedings if you feel you don’t
understand something just ask the AMO or myself.

Presiding Officer: I understand you have some letters to present and your AMO can help
you out in that matter and he bas prepared for that. Any other way you need help he can
assist you. Do you understand this process?

Detainee: Yes.

The Assisting Military Officer presented the Enenty Combatant Notification form,
Exhibit EC-A, to the Administrative Review Board.

ISN 956
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The Assisting Milliary Officer presented the Enemy Combatunt Election Form, Exhibit
EC-B, 1o the Administrative Review Board.

Presiding Officer: Assisting Military Officer please read your comments from the Eperny
Combatant Election Form.

Assisting Military Officer: The Detainee’s initial ARB interview occurred on 14 October
2005 and lasted for 60 minutes. After a review of the ARB’s purpose and procedures, the
Farsi transtated Unclassified Summary of Evidence was read to the Detainee. When
asked if he would like to attend the ARB, comment on the Unclassified Summary of
evidence, provide a written staterent, give an oral statement, or provide the AMO
comments to present on his behalf, the Detaines said he would respond to the
Unclassified Summary of Evidence after each statemeat is read, and he will make an oral
statement. The Detainee also elected to have the Assisting Military Officer (AMO).
submit letters writien on Kis behalf. A follow up interview was conducted on 15 October
2005 and lasted for 15 minutes. This interview was necessary for the Detainee to bring
{he letters he wished 1o have the AMO present to the board members. The Detaines was
cooperative and polite during both interviews. He clected to keep a copy of the transfated
Summary of Evidence for his review.

Assisting Military Officer: Sir,  have an additional comment.

Presiding Officer: We will come to that later when I ask you for your additional
comments.

The Designated Military Officer presented the Unclassified Summary of Evidence,

Exhibit DMO-1 and the FBI Redaction Memorandum, DMO-2, to the Administrative
Review Board.

The Designated Military Officer stated that a copy of these exhibits had been
previously distributed to the Assisting Military Officer.

The Detainee chose to respond line by line to the Unclassified Sumanary of Evidence.
The Designated Military Officer read the Unclassified Summary o assist the Detainee
with answering the siatements,

Designated Military Officer: (3) The following pmnar% factors favor continued
detention: (3.a) Training (3.a.1) The officers in the 856" Brigade trained at an unknown
location in Pakistan for three to four months.

Detainee: Should I answer?

Presiding Officer: Yes.

ISN956
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Detainee: After the Russians left Afghanisian; there were some groups that needed
training. Some of these groups did some of their training in Pakistan and for a [short]
period of time I was a part of one these groups but I was.never in Pakistan. Ihave never
‘been outside of Afghanistan before, except for Cuba. Then when the Taliban took over,
these other groups headed towards the north side of Afghanistan. There is one more
mmglmmdhkmmmWﬁfmaMBagmmmmm
When M. Karzai took over the government the 856™ Brigade was given back to
Ratimatulla. At this time I did not bave any military duties, When | was serving for the
military it was {around]} thirteen years ago. Ihave no knowledge about the training in
Afghanistan and I don™t know if anyone was going there to freceive] training [because] I
wasn’t 2 part of it and [ don’t know anything,

Designated Military Omcer (3.b) Connections/Associations (3.b.1) Once Soviet forces
withdrew from the Detainee was assigned 8s the Commanding Officer, 2*
Platoon, 2*¢ Company, 856™ Battalion, Roy Sang Viliage, Bamian Province, Afghanistan.

Detainee: The 856™ Brigade | mentioned earlier, when Bamian took control this Brigade
was given to the city of Kamard in Bamian. T was the commander for a very short period
of time and then when the Taliban came, I wasn't working there anymore. [Since] then
have never been in any military [affiliated groups].

Designated Military Officer: (3. b.2) The Detainee commanded sub-unit two of the 601"
Battalion, which is part of the 856™ Brigade.

Detainge: No, that is not correct because the commander of the 601% was Gullam Sediq
and the commander of this Brigade was Rahmatulla not me. I wasn’ta part of any
military st that time,

Designated Military Officer: (3.b.3) The 856™ Brigade is commanded by Rahmatulla.
Detainee: That is correct, yes.
Designated Military Officer; (3.b.4) Rahmatulla has very close ties to the Taliban.

Detainee: AsfarasIknowRﬁm&mlladldmthaveanyclosenesmﬂztheTakbanhz
was part of this group that was with Mr. Rabani and Mr. Mozul. When Mr. Kqrzai 100k
over he gave him a post in the military because of all the good deeds he did in the past.
He was not part of the Taliban he was with Rabani and apother group.

Designated Military Officer: (3.b.5) A letter was found in the Detaipee’s home in Roy
Smg,KamardDistmt,Bammanvme Afghanistan, prior to his detention. The
content of the letter contained instructions for the Detainee and his forces to attack
American froops, should they return to the area.

ISN956
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Detainee: I wasn’t in the military at that time so I could not take orders. This letier was
sent from Gullam Sediq. His boss sent him the letter and he sent it to us. When I got the
ietter [ had a meeting with Gullam Sediq. 1asked him “What's going on?” and he said I
don’t know, this came from my boss to me and [ sent it to you becanse you are the
representative for the district so ¥ ami just doing my job. [1iold him even if your boss sent
you this letter its not right because I have the responsibility of this district I am not going
‘to [allow] you to do anything. The Americans come here to hiélp us and we should not do
anything bad to them. He agreed with me so ] keep the letter just for {my own] records.

Designated Military Officer: (3.b.6) Two people standing between American soldiers
pointed to the Detainee and exclaimed that the Detainee was al Qaida.

Detainee: Yes, those two people had personal animosity with me. So when the
American came to gur district, they joined with the Americans and when they saw me,
since we wexe epcemies they pointed me out. 1 only went thiere to greet the Americans.
because it was the first time they [visited] our district and as the hesd of the district it was
my duty to grest the Americans, They took me in for four hours, questioned me and then
released me.

Designated Military Officer: (3.b.7) The Detainee is & commander for the Ittihad-E
Islami, Ittihad E- Islami was recruiting for potential volunteers to receive training in
conducting suicide bomb attacks against United States troops. The Detainee was
supposed to command some of the recruits.

Detainee: That’s totally false because Hiihad-E Islami does not operate in my district
they are Pashiu speakers and we are Farsi speakers. Not even one mamber is in my
district and I have never worked with them. Yes, thers is such thing as Ittihad-E Islami
but not in my district. All this time I have been detained here I have never been asked
about Titihad-E Islami. Thirteen years ago in Rabani’s government, I was a commander
of a small group but since then 1 haven't done anything else.

Designated Military Officer: (3.¢) Detainee Actions and Statements (3.c.1) During the
Taliban regime, the Detainee was nominated by his village to become it spokesman. He
provided the names of the local villagers who could be called into military service with
the Taliban.

Detainee: When the Taliban took control of Afghanistan they used to go o the villages
and the districts to pick up young people, old people and anybody they could find. Since
they were doing this the people of all the villages decided fo sit down and talk with the
Taliban. I was a part of this organization called the United Organization, which is a part
of the Northern Alliance. They were fighting with the Taliban all over the country. This
was a common thing in Afghanistan. In the districts they used to pick outa
representative to be a spokes [person] for the district. In my district there were four tribes
so they picked me to be their representative this was a common thing. This wasa
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common thing because there was no salary, no benefits I was just doing the village 2
favor [service].

Designated Military Officer: The Detainee received the order to attack the Americans if
they entered his region approximately forty days before he was captured. He did not
make any effort to follow up with the Americans and warn them that they could be
targets of an attack plan.

Detainee: This was a part of the letter I received from Guilam Sedic; this was justa
notification not a direct order. Like 1 said before I received that lefier and I1alked to
Gullam Sedig. We discussed the Americans are here to help us, they are our gaest and
we shouldn’t do anything to harm them. I personally wrote a letter to the government
and ] sent it through Abdul Satar. He was captured on the way and they took the letter
from him. The second time, I sent it with Abdul Qudir and the last time with Mobammed
Yasen and I still had not [succeeded]. They detained them for about & month or two and
the letter pever got out, The only reason I kept that letter was for [my] records. T had the
oppmumitywbumitorwitupmlmsrﬁwumit“mﬂdbensedagumstme. The
distance between our district and Bamain Province is one day and because there was & fot
Gfﬁghﬁng-goingonm.ﬁe_mmnmsaﬁcmdpeopbwﬂdmml_tlmesafely” ‘
That is why every time that I tried to send somebody they were either captured or
arvested.

Designated Military Officer: (3.d) Other Relevant Data (3.d.1) The Detainee received
weapons from Rahmatulla; however, the Detainee also indicated his weapons cate from
the Russian jihad.

Detainee: 1 personally myself bave not taken any weapons from Rahmatuila. The

weaponshehad,ycsﬁmeisapossibﬂitymoscwmpommfmmthcﬁmcofﬁhadﬁom
the Russians. ~

Designated Mititary Officer: The Detainee says that he is given aceess to bis weapon eny
Hime he wants.

Detainee: During the time of jihad against the Russians, people used to go to Pakistan to
get weapons, 1 personally have not [been] to Pakistan but [ did {purchase] a Kalashnikov
for myself for protection but I never used it.

Designated Military Officer: (4) The following primary factors favor release or transfer.
(4.a)'me'Detaineewasrecaivingthemﬂimymdmmhisma-ax-tha.ﬁmofﬁsmw
bwam%mmmiﬁmmmmmmﬂwmwdﬂwmiﬁmmdedapomwf
contact in Roy Sang.

Detrines: Yes, I used to receive notifications but nothing military {related].

1SN 956
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Designated Military Officer: {4.b) The Detainee insisted he has not been in the military
since the Taliban took over, did not fight for the Taliban, and did not join the Afghan
National Army when the Taliban fell.

Designated Military Officer: (4.c) A document found in the Detainee’s house identified
the Detainee as the Commander of the 2™ sub-unit. This document is actually 10 years
old, and it was from the Detainee’s days in the Afghan National Asmy, prior to the
Taliban.

Detainge: Correct.

* Désignated Military Officer: (4.d) The Detainee thinks the Taliban are wild terrorists
who come into a village and destroy things.

Designated Military Officer: (4.¢.) The Detainee has heard of al Qaida. They were
terrorists who destroyed people’s homes. The Detainee heard of the attacks against the
United States on September 11, 2001. He shares the sorrow and sadness with Americans.
Detaines: Correct.

Designated Military Officer: (4.f) The Detainee claims he is not Taliban or al Qaida, and
has never killed anyone or witnessed any killings.

Detainee: C
Designated Military Officer: (4.g) The Detainee claimed he did not prepare for an attack
on the Americans. He claimed that he likes the Americans and thinks the American
presence is a positive development for the country.

Detainee: Correct.

Designated Military Officer; (4.h) The Detainee is the sub-Governor of Kamard District.

One of President Karzai’s Vice President’s specifically requested the Detainee to be
appointed to this post.

Detainee: Yes, I was appointed. That is correct.

Designated Military Officer: This concludes the Unclassified Summary of Evidence.
Presiding Officer: We will take a brief recess for five minutes.

Board recessed at 1451 hours and reconvened at 1456 hours 17 October 2005.

ISN 936
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The Designated Military Officer confirmed that he kad no further unclassified
information and requested a closed session to present classified information relevani to
the disposition of the Detainee.

The Presiding Officer acknowiedged the request,

mm;gommwmmmxmwnammmmm
Formtion with the assistance of the Assisting Mitlary Officer.

Assisting Military Officer: Yes sir.

Presiding Officer: Assisting Military Officer please read the additional comments on the
Enemy Combatant Election Form.

Assisting Military Officer: The Detaines was very willing to attend the ARB and stated
he did not need the Assisting Military Officer to take any notes on his behalf regarding
the Unclassified Summary of Evidence. He said he had no problem speaking opealy on
his own. In addition be would like to make an oral stateiiént as well have the AMO
present letters from his family members regarding his defense.

Presiding Officer: Go ahead and present those sdditional exhibits.

Assisting Military Officer: [ am handing the ARB the following Unclassified Exhibits
marked as EC-C1 and EC-C3. Copies of these exhibits have been previously provided to
the DMO. Sir, that concludes my portion of the review.

Presiding Officer: Forﬂ:emo:ﬂwcwxﬂrefertoﬂw&ﬁmzaxh:b&ﬂas:xh’bﬂﬁc-c
and sub exhibits one, two, and three {EC-C1, EC-C2, and EC-C3].

Presiding Officer: You may begin your statement,

The Detainee made the following statement

After the Taliban took over Afghanistan they had almost all of the control of the country.
About five years after them being in power people in Afghanistan were very
uncomfortable and they were willing to help anyone to topple the Taliban Regime. When
we heard the Americans were coming 1o help Afghans, I personally was very happy
because we needed someone to come help the people of Afghanistan get rid of the
Taliban Regime. Since there was a lot of fighting going on there were no schools and
people were not safe, we were happy fo see the Americans come to Afghanistan to bring
peace and stability and maybe help out the people there. And after awhile we started
building school, new roads were being made and the réconstruction started slowly.
Everyone including myself was very happy. Unfortunately, I was captured and I did not

have the gpportunity to see these good things that are happening in Afghanistan right
now. My only hope is for Afghanistan o a peaceful country and a safe place. It doesn't
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mattenflamdemmdmmaAmencammm istan and Afghanistan is safe
and doing good, then I am happy. I have had s very good experienpe the past three yeats

1have been here with the soldiers, interrogators and the guards. Ihave never had any
problems or anything with anybody and I am grateful. T am hoping the Americans will
stay in Afghanistan and help to rebuild Afghanistan and maintain peace and stability.
That concludes my statement.

The Assisting Military Officer had no questions for the Detainee.

The Designated Military Officer had no questions for the Detwinee.

Administrative Review Board Member's questions:

Board Member: Deo you kiiow where Gullam Sediq is right now?

Detainee: Yes, he was the commander of the 601 three years ago when [ was there but
right now I don’t know his whereabouts.

Board Member: Why would he write you 2 letter telling you to attack the Americans?

Detainee: He did not order me to do it. I want to make this clear, the order was given to
him from his boss to Gullam Sediq and Gullam Sediq passed it to me since I am the head
of the district.

Board Member: When you tried 10 send the letters, were they going to the Afghan
government or to the Americans?

Detainee: 1sent them to the Governor of Bamain. 1t was one day away, since he was
near the capital of Bamian and he was one hour away from his district, I sent the letter to
him so he could take appropriate actions from there.

Roard Member: You tried to do that three times and all three times the person was
captured?

Detainee: 1 tried two times, one time with Abdul Satur and one time with Abdul Qudir
and Mohammed- Yasen,

Board Member: So if they were captured how did you get the letter back to resend it?

Detainee: This was not the original letter. I wrote a letter to the Govemnor explaining that
I received a letter with these kinds of things and [warrted] to know what he wanted to do.
1 explained my point of view 10 the Govemor.

Board Member: What was the Governor’s name?
Detainee: Mohammad Rahim Aliyar.

ISN 956
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Board Member: Did you know the two men who identified you as al Qaida?
Detainee: Yes, they are from my village.
Board Member: Do they belong to any certain organization or any group?

Detainee: Yes, they have been with different organizations and last time they were with '
Tatiban. :

Board Member: Do they speak Farsi?

Detainee: Yes.

Board Member: What is your occupation?

Detainee: Where?

Board Mernber: In Afghanistan.

Detainee: In here I am 2 Detainee.

Board Member: Tn Afghanistan, what was your occupation?

Detainee: I was a teacher.

Board Member: Of what?

Detainee: I used to teach Farsi and lower grade math.

Board member: Is that what you were doing when you were captured?

Detaince: No, when [ was captured I was the head of the district for my viflage.

Board Member: You said when you were captured the first time they talked to you for
four hours and [then] you were released. Can you tell us about the second time you were
captured and kept?

Detainee: The first time they took me they questioned me for four hours and released
me. Theonlyreason“&tythzytookmeinwasforfalscwcusaﬁonsmdlwasﬁfeefor
almost a week, The next time I went to the office to see them, the Americans told me
they were going to arrest me and send me to Cuba. I asked them why what have I done
wrong and they didn’t say anything after that, That’s how I got captured.

Presiding Officer: The letter from your wife she mentions Fida Muhammad, shopkeeper.
Detainee: He is a brother in law.
ISN 256
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Presiding Officer: Is he hete too, becanse you received two Jetters-from him.
Detainee: No, he is home back in Afghanistan.
Board Member: What do you think you will do if you go back to Afghanistan?

Detainee: My occupation was a teacher prior this, so if I can, if my health permits me
because my eyes are getting weak I will go back and continue teaching.

Presiding Officer: 1 sce here on the Jetter from your cousin and other family members,
they mentioned here in your defense during the Taliben: government you did not serve as
District Officer or Commander and [they] question why you are being kept from your
family.

Detainee: Yes, that's trac.

Presiding Officer: In regards to the Unclassified Summary is there any other training
other than the Afphan military service that you did?

Detainee: No.
Presiding Officer: Not even a litte.
Detainee: No.

Prosiding Officer: In regards to this unknown location in Pakistan, they obviously have
you mistaken with somecne else.

Detsinee: Now, like I said before [ have never been out of Afghanistan. The only time
left Afghanistan was to come here.

Presiding Officer: If you were not in charge of sub unit iwo of the 601* which sub unit
did you command?

Detainee: The 601% was during the time of Rahmatulla, I was not in the military.
' Presiding Officer: Do you have any family members associated with the Taliban?
Detainee: No.

Presiding Officer; Do you know the names of the persons who identified vou to the
American soldiers?

Detainee: Ziauden and Hafeez.

Presiding Officer: 1know the [other] member asked you this, but is there a certain group
they belong to?

ISN 956
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Detainge: The last group they were with was the Taliban. They were Taliban
commanders. Prior to that they were with Rabani and the group name was Jamial a
Tabushi. They were some other group prior to that.

Presiding Officer: Do you know if they are associated now with the Karzai Government
in any official capacity?

Detainee: [ haven't seen them from that day on and I don’t know any thing more about
them.

Presiding Officer: Can you tell me anything about Ittihad-E Islami?

Detainee: 1t was one of the first main groups formed in Pakistan to do the jihad agains
the Russians and Mr. Sayuf is the leader of that group. They are not operating from my
village or from my district. I haven’t worked with them and T don’t know about their
operations.

Presiding Officer: The letter you received with the order to attack the Americans, you
had it forty days before you were captured. Diwing the forty days you bad no zontact
with the Americans so you could mention this to them?

Detainee: T did not have contact with the Americans in the forty days. In the forty days
time period | manage to send two people but 1 failed, I tried and it didn’t [work].

Presiding Officer: If the Americans did come and go in your area would you [interact]
and correspord with them?

Detainee: Prior to that, they would come {and go] a few times, They were spending the
night; there for a while. In that forty-day time period, they did not.

Presiding Officer: ‘You never killed or saw anyone killed? With all the fighting going
oM, YOu never saw auyone get kifled?

Detainee: Yes, I have not personally witness any killing. I have seen dead bodies but
never witnessed any killings.

Presiding Officer: President Karzai’s Vice President, the individual who elected you to
be appointed as a sub-governor for your district, have you corresponded with him in the
time you have been here?

Detainee: No, I don’t know how to get in contact with him.
Presiding Officer: You could probably get a hold of him through the ICRC.

The Presiding Officer read the post-Administrative Review Bodrd instructions to the
Detainee and adjourned the open session of the Administrative Review Board.
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The Presiding Offficer opened the classified portion of the session.

The Presiding Officer adjourned the classified portion of the session and the
Administrative Review Board was closed for deliberation and voting.

AUTHENTICATION
contained in this transcript i8 a true and accurate summary of the

1 certify the material

| Pmsidin’g Ofﬁcer
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The Administrative Review Board was called to srder.

The Designated Military Officer (DMO} was sworn.
The Board Reporter was sworn.

The Translator was sworn.

The Detainee entered the proceedings,

The Presiding Officer announced the convening authority and purpose of the
Administrative Review Board proceedings. :

The Adminisirative Review Board members were sworn.

The Assisting Mititary Officer was sworn.

The Presiding Officer asked the Detainee if he wishes to make a statement under oath,
(Mustim oath offered).

The Detainee accepted taking the Muslim oath,

The Presiding Officer read the hearing instructions to the Detainee and confirmed that
he understood.

The Assisting Military Officer presented the Enemy Combatamnt Notification form,
Exhibit EC-A, to the Administrative Review Board. k

The Assisting Military Officer presented the Enemy Combatant Election Form, Exhibit
EC-B, 10 the Administrative Review Board.

Presiding Officer: Assisting Military Officer please read your comments from the Enemy
Combatant Election Form.

Assisting Military Officer: The Detainse’s ARB interview occurred on 24 August 2005
and lasted 90 minutes, After a review of the ARB’s purpose and procedures, the Pashtu
translated Unclassified Summary of Evidence was read to the Detainee. When the
Detainee was asked if he wanted to attend the ARB, present a written or oral statement,
or have the AMO speak on his behalf, the Detainee stated; “OK I will do it”. When
asked how he wanted to address the allegations or statements, the Detainee indicated that
he would like to respond to each allegation or statement of information in the
Unclassified Summary of Evidence after it is presented. The Detainee was given a copy
of the wanslated Unclassified Summary of Evidence for his record. The Detaines was
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polite and cooperative during the interview. The Detaines elected not to submit written
comments regerding the Unclassified Summary of Evidence.

The Designated Military Officer presemied the Unclassified Supamary of Evidence,
Exhibit DMO-1, and the FBT Redaction Memorandum, DMO-2, 1o the Administrati
Review Roard,

The Designated Military Officer stated that a copy of these exhibits had been
previously distributed to the Assisting Military Officer.

The Designated Military Officer gave brief description of the contents of the
Unclassified Summary of Evidence, Exhibit DMO-1 to the Administrative Review
Board

The Detaince chose to respond line by line 20 the Unclassified Summary of Evidence.
The Designated Military Officer read the Unclassified Summary 1o dssist the Detainee
with answering the statements,

Designated Military Officer: (3) The following primary factors favor continued
detention: (3.a) Commitment: The Detainee admitted to being part of the attacks
(ambush} on United States Forces in the vicinity of Léjay, Afghanistan.

Detainee: Ihave not attacked...] am not aware of an attack. Iwas coming from my
home and they captured me. 1 never admitted to that befoze.

Designated Military Officer: (3.b.) Counnections/Associations (3.b.1) A known Taliban
member idesitified the Detainee as Taliban,

Detainee: My father and mother are dead and they leR me small children...] am serving
them. Ihave not served the Taliban or anybody else. I have not spent any night going

for the party or as a guest or anything. Ihave been home every night taking care of my
brother and sister. .

Designated Military Officer: {3:b.2) As U.S. elements approached the village of Lejay
{Abdul Rais Wahid stronghold) on the morning of 10 February 2003, they were viciously
ambushed from the high ground on both sides of the road. The enemy fired from well-
prepared ambush positions, and employed a high volume of RPK, PKM, AK, and RPG
fire in an effort to kill as many U.S. personne] as possible,

Detainee: heard that there was a war or fighting and this [sort of] thing. I was at my
home. I ate and then I came out[side] and was walking to get some filters for a tractor for
my uncle. My uncle was driving a fractor for somebody else. Iam also a shepherd and
they surrounded the city and said we could not take our sheep to the high ground or
mountains. We did not take our sheep outside for [grazing]. When I came out to get
those things...it was for Ede...something to buy for Ede for celebration. . .then the
Americans captured me and they could not even find 2 small knife fon} me.
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Designated Military Officer: (3.b.3) Haji Raes Adbul Wabed, is the Supreme
Commander of a forty-man guerrilla unit. He was identified as teachirig hand grenade
techniques, plastic explosives with detonator cord, and how to blow up cars.

Detainee: Abdul Wahed's name...] have heard that he was working for the Taliban, but 1
don’t know about the forty people he had or what he has done. I have no ideas about
that. Iam & farmer and I just do my farming. He is not from our village. We are from
different villages. :

Designated Military Officer: (3.b.4) Detainee was captured on 10 February 2003 ina
dugout hole 100 meters from the compound. -

Detainse: Yes, I got out of my home and walked 3 little bit and an American soldier
captured me and [up to] now I have been here. [ have no ldmabout any other things.

Designated Military Officer: (3.b.5) The Detainee was apprehended wearing an Olive
Drab (OD) green jacket consistent with the eyewitness accounts of the individual
responsible for the attacks.

Detainee: Ihave...in our area it is cold and there is a lot of snow and a lot of people have
green jackets. They are very warm for the winter. 1 came out of my home and they
captured me, I [was] not fighting Americans. The green jackets are in the shops,
hundreds of them, everybody can buy them and wear them. The saldier saw me come out
of my home...it’s like I [came out] and he captured me.

Designated Military Officer: (3.b.6) OD jackets were worn by several men captured, on
the same day as the Detainoe, at a checkpoint on the north side of town in a taxi and on
motorcycles. The men all suffered from hearing loss assessed to be from firing activity.

Detainee: They captured me in front of my house. They didn’t capture me on a
motorcycle and they didn’t capture me in a taxi. Maybe those people had green

jackets.. .our house is on the side of the main road. A thousand taxis and motorcycles go
back and forth [because] there is a bazaar there. When you get out of town the road there
has big rocks. You cannot walk [and] the cars cannot drive over those rocks toward the
mountains or the highland. If someone attacks Americans and then he gets in 2 taxi or
motorcycle and comes to them and says ‘here I am I attacked you capture me’. Anybody
they captured...they [did] not capture the fighters, They captured the people going back
and forth in the main street. There is a bazaar so a lot of taxis and motoreycles go back
and forth, They did not capture the fighters. They captured everyone from the road.
Nobody fired, nobody fought, and nobody did anything.

Designated Military Officer: (3.5.7) During the Combatant Status Review Tribunal, the
Detainee cailed two witnesses other than his uncle, Alif Mohammed and Baridad, that
testified for him.
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Detainee: When they captured me that named me an Enemy Combatant and I told them
that [ had witnesses [and they are] my uncle, and two other guys that are here named Alif
Mobammed and Baridad. Ibrought them [to the CSRT] and they testified for me.
During my [CSRT] they told me that my parents were dead, 1am a poor guy taking care
‘of my parents® orphans, That was the trial and I don"t ktow what they did with it.

Designated Military Officer; (3.b.8) Alif Mohammed is assessed as a security/military
commander of Lejay/Wehid compound and it is believed he orchestrated the aftack on
American Forces.

Detainee: Alif Mohammed is a drug addict and he is a very poor guy. He is a blacksmith
and people give him 5, 50, or 100 Afghanis to provide for his family. Heisnota
commander. This is the same guy that was my witness. The Taliban beat [Alif
Mobammed] too much because he is a drug addict and [the Taliban] was close to killing
him. How could he become their commander?

Designated Military Officer: (3..9) Barided was captured on the same day as the
Detainee. He suffered from hearing loss assessed due 1o fiting activity.

Detainee: Barided, from childhood, we would call him from one side and he would
answer from the other side, he had this problem from the beginning. He is a very good
farmer for my uncle. My uncle is...fell out of a tree and lost [the contro] of his legs)
from that fall. [Baridad] is a very poor guy. :

Designated Military Officer: (4) The following factors favor release or transfer: (4.2)
The detainee does not know any Taliban members.

Detainee: | was not a Taliban member and I was not serving the Taliban. All I have
served is my younger brothers.

Designated Military Officer: (4.b) Detainee believes the Americans have come to bring
peace and siability to the people. He feels it is good, the Americans help rebuild roads
and water systems and help establish education for the people, he is happy with that.

Detainee: Yes, America was helping a lot of farmers to work on their own irrigation
water that was coming from the spring. They would make us 'work on the spring and pay
us for it and the water was coming...we were all happy because we are farmers. [Thé
entire] city was happy because they were building the roads and giving wheat to the
people. These are things that the entire village was happy about.

Designated Militery Officer: (4.¢) Detainee denied any knowledge/involvement in the
attacks on United States Forces.

Detainiee: I [was] not aware of it. just [éame} out of my house when they captured me.
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Designated Military Officer: (4.d) Detainee claims o never having owned or fired any
kind of weapon.

Detainee: I[have] never had a weapon in my life. I never fired a weapon. I was doing
iy own things helping my brothers and farming.

Designated Military Officer: (4.€) The Detaines admitted growing poppies, however,
agreed it was a good thing the American forces and Afghanistan government was
stopping farmers from growing poppics.

Detainee: In the time of the Taliban, yes, I was planting poppies. When the Taliban said
stop it we stopped. When the new government came and said not to do it...] have not
planted {poppies] since. Now | am planting wheat, corn, and these types of things.

The Designated Military Officer confirmed Mke‘m_naﬁa'ﬂm smclassified
information and requested a closed session to present classified information relevamt to
the dispovition of the Detainee.

The Presiding Officer acknowledged the reguest.

Presiding Officer: At this point in the heating the Detainee will be able to present
information to the Administrative Review Board. Assistant Military Officer does the
Detaines want to submit any information to this Adminisirative Review Board?
Including written statements, oral statements, or witness statements prepared on his
behalf.

Assisting Military Officer; Yes sir, the Detainee would like to make an oral statement.

Presiding Officer: You may begin your statement at this titne, If there is anything you
wish to tell us or reemphasize you can do it now.

Detainee: Ijust want to say that I am a very, very poor guy and I am serving my younger
brothers. Please, if you [could] help me be released I [could) go back to my brothers and
family and take care of them and do my own farming. In the last three vears...they
bronght me here and there has not been justice with me. If they brought me by mistake
or somebody informed them or anything...I have been here three years...please do justice
with me. My village is about 10 minutes, [by] car, to-the county or the mayor’s office.
[You] can ask the mayar or the elders in my village what kind of person 1 am. Ithey say
I worked with the Taliban, I aim a Taliban member, or that T had a gun in my hand or on
my shoulder then you can put me. . whatever you want to. I’had no beard when ty father
died and 1 was the elder in the family. [ had a piece of land and I was planting that piece
of land to just provide food for my orphan brothers. Even my vounger brother...] cannot
leave them. The moment I leave them someone will jump on them or do something [to
him]. Thave to take care of my young brother’s children. [I] even cooked bread in the
oven for them. I was doing it by myself. 1did not {have] 2 woman in my house and
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when I would come from farming the land I would do the cooking for the children.
When they got bigger I got married and [now] T am here.

Presiding Officer: Does that conclude your statement?

Detainee: | don’t have anything else to say.

The Assisting Military Officer had no further questions for the Detainee.
The Designated Military Officer kad no further questions for the Detainee.
Administrative Review Board Member’s questions:

Board Member: Speaking to many of the Detainees here we found that everyone in
Afghanistan owns an AK-47 and knows how to fire it. How is it that you don™t?

Detainee: All of the Afghans don’t know how to fire a weapon. The farmer shows his
children how to irrigate and how to make [the land] ready for farming. The one that
knows how to us the Kalashnikov he [teaches] his children how to use a gun and fire it
and these things. If you are a shopkeeper you teach your son how to do the business.

Board Member: 1understand. That is all I got.
Board Member: What village do you live in? What is the name of your village?
Detainee: Lejay.

Board Member: Have you written to the elders of that village and asked them to write
letters of reference for you indicating that you are a good guy and should be released?

Detainee: 1 have not written any letters, but they can ask those people to give a
recommendation about me or...

Board Member: Who are they?
Detainee: I-am talking about the Americans.
Board Member: You ¢an t00.

Detainee: Sometimes when I write them and when the response comes I cannot see two
words. The rest of them are censored out,

Board Member; What village does Wahed live in?
Detainee: His place or village name is Shna.
Board Member: How far is Lejay from Shna?
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Detainee: [They] are 200 meters apart. sz:dnotstaym;shmcmwb. He stayed in
Kandshar and would come home in the night.

Detainee: I was only one hundred steps away from the house,
Board Member: Was it hard poing from poppies to wheat and corn?

Detaines: When the government says plant poppies we will plant poppies. If they say
plant wheat or com, we will do that, It does not make a difference.

Presiding Officer: Is Baridad a farmer for your uncle?
Detainee: Yes. He works for my uncle.

Prosiding Officer: 1 know you had thres witnesses for the CSRT. Are any of those
Detainees housed around you here at GTMO?

Detainze; No.

Presiding Officer: T know you said that Baridad testified at your CSRT, did you testify at
hig?

The Presiding Officer read the post-Administrative Review Board instructions to the
Detainee und adjourned the open session of the Admitnistrative Review Board,

The Presiding Officer opened the classified portion of the session.

The Presiding Officer adjourned the classified portion of the session and the
Administrative Review Board was closed for deliberation and voting.

AUTHENTICATION
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The Administrative Review Board was called to ovder.
The Designated Military Officer (DMO) was sworn.

The Board Reporter was sworn.
The Translator was swm
The Detainee entered the proceedings.

The Presiding Officer announced the convening agthority and purpose of the
Administrative Review Board proceedings,

The Administrotive Review Board members were sworn.
The Assisting Military Officer was sworn,

The Presiding Officer asked the Detaines if he wishes fo make a statement under oath.
(Bfuslim oath offered).

The Detainee declined taking the (Mausling oath.

The Presiding Officer read the hearing instructions o the Detainee and confirmed that
ke understood.

The Assisting Military Officer presented the Enemy Combutant Notification form,
Exhibit EC-A, to the Administrative Review Board,

The Assisting Military Officer presented the Enemy Combatant Election Form, Exhibit
EC-B, to the Administrative Review Board,

The Assisting Military Officer read the AMO Comments from the Enemy Combatant
Election Form, Exhibit EC-B.

Assisting Military Officer: The Detainee’s initial Administrative Review Board
interview ocourred on 22 August 2005 and lasted 50 tinutes. After a review of the
Administrative Review Board's purpose and procedurres, the Pashtu translated
Unclassified Summary of Evidence was read fo the Detsinse, When the Detainee was
asked if he wanted to attend the Administrative Review Board, present a written or oral
statement, or have the Assisting Military Officer speak on his behalf, the Detainee stated,
“Yes, ] want to attend and address the allegations.” When asked how he wanted to
address the alfegations or statements, the Detainee indicated thst he wanted to answer
each ellegation or statement in the Unclassified Summary after it is presented. The
Detainee was given a copy of the translated Unclassified Summary of Evidence for his
ISN 564
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record. The Detaince was polite and cooperstive during the interview. The Detainee
elected not to submit written comments regarding the Unclassified Summary of
Evidence,

The Designated Military Officer presented the Unclassified Summary of Evidence,
Exhibit DMO-1, and DMO-2, other unclussified informetion to the Administrative
Review Board.

The Designated Military Officer stated that & copy of these exhibits kad been
previously distributed 1o the Assisting Military Officer and Detainee.

The Presiding Officer noted from the Enemy Combutant Election Form that the
Detainee wanted to respond to each ltem of information from the Unclassified
Ssummary as it was presented,

The Designated Military Officer gave a brief description of the contents of the
Unclassified Summary of Evidence, Exhibit DMO-1, to the Administrative Review
Board.

Designated Military Officer: The Detainee was traveling bome to celebrate the Eid

holiday and caught 2 ride in a taxi with seven other people.
Detainee: Yes,

Designated Military Officer: While in the taxi traveling from Saychow to his home in
Lerak, the taxi passed through the town of Lejay. The Detainee advised that outside of
Lejay, he heard explosions and saw airplanes and helicopters flying overhead.

Detainee: Yes, at the time [we] wlere] like at the top of the hill, like a short distance
[away], so this was not to far. We saw the helicopters, the choppers, and the planes
[were] running. .. flying around, and we [came] down in the taxi. We [were] riding [in]
the taxi and {came] down, and then there {was this] American, [on] foot, walking and [he]
captured me. There was a fire, I heard it [and] I said, “What is it?” When I look(ed] up
there [were] planes flying around. We [could see] from [where we were] that [they were]
setting {up a} checkpoint there, but we [went there anyway], We thought that [it had]
nothing [to do] with us and we [didn’t] count them as our enemies 5o why [shouldn’t] we
go that way. We had the news before that the Americans [have] nothing to do with the
;::r;lge people. {They] are looking for their own enemy like al Qaida or these kind of

€.

Presiding Officer: Thank you.

Designated Military Officer: As U.S. elements approached the village of Lejav (Wahid
stronghold) at approximately 0200Z the morting of 10 February 2003; they were
ambushed from the high ground on both sides of the road. The enemy fired from well-
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prepared smbush positions, and employed a high volume of RPK, PKM, AK, and RPG
fire.

Detainee: The time that we came to them in the taxi was 11 o’clock in the daytime.

Presiding Officer: Be advised, 0200 zulu is what’s here, The local time at that time
would be minus nine, which would be close to 10 am, to between 10 and 11 am.

Detainee: We had [a] watch. They captured me [at] 11 in the daytime. They 100k me to
a house or something. First when they captured me, they handeuffed me and [made] me-
sit there for a while. Then they tock me, [to the] place they [were] staying.

Presiding Officer: Okay, we’ll get to more of that in a second. Next question deals with
that.

Designated Military Officer: U.S. forces seized and conducted cordon and search of
Wahid compound and took 70 personnel into custody iritially in‘around town. All
personnel were screened and 11 were recommended for detention.

Detainee: 1don’t know [if T) was qualified to be {held] or not, but if I was their enemy or
doing something. ..I would not [have gone] directly to them, No way.

Designated Military Officer: The 11 individuals were apprehended returning from the
ambush sites or in fighting positions infaround Lejay. They were deaf, had powder
burns, and had blood on their clothes,

Detainee: I was [going] to my home by taxi. My clothes [were] not bumed with {any]
gunpowder. [ didn’t have any bloodstain in my clothes.

Presiding Officer: Thank you.

Designated Military Officer: Personnel were observed standing in a group where the
embush positions were located. The personnel got into 2 white car or onto motorcycles
and proceeded down the rosd to the traffic control point. The personnel, including the
Detainee, were questionad and detained.

Detainee: Those cars [were] a kind of a carriage for the customers, [it] was white. They
[were] standing in the line...so [when] [some]body's turn comes they [get on). That was,
I was [in] that car, which was white.

Presiding Officer: Thank you

Designated Militery Officer: All occupants of the vehicle were wearing ofive drab green
jackets. The Detainee was assessed to be suffering hearing loss when captured, caused
by firing weapons.
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Detainee: The green jacket is kind of popular in our area. Everybody wants to have it.
It’s a kind of...and that was, my brother bought it and then later on he gave it to me. My
gars fwere] okay and still okay. If they have any proof that they [gave] me some
medicine for my hearing or anything, I can say yes, but my ear[s] [were] okay [at] that
tirne and my earfs] {are] okay now.

Presiding Officer: Thank you.
Designated Military Officer: The Detainee claimed to not know &xdtﬁ‘eremehameen

al Qaida 2nd Taliban, He had only had heard of Abdul Wahid, thinking that he had
disappeared.

Detainee; Yes, I told them that

Designated Military Officer: The Detainee states that he does not know any of the
travelers in the vehicle when he was captured. He professes to be & poor farmer.

Detainee: Yes.

Designated Military Officer: The Detainee denied traveling to any location cutside
Afghanistan and no farther than Kandahar.

Detainee: Yes.

Designated Military Officer: The Detainee denied being part of the Taliban or any other
militia group. :

Detainee: Yes.

Designated Military Officer: The Detaines likes the U.S. presence in Afghanistan,
because he believes the U.S. is there to help rebuild the country. .

Detainee: Yes.

Designated Military Officer: The Detainee advised that his brother bought the jacket ata
bazaar and later gave it to him.

Detaines: Yes.

The Designated Military Officer confirmed that he kad no further unclassified
information nnd reguested a closed session to present classified information relevant to
the disposition of the Detainee.

The Fresiding Officer acknowledged the request.
The Presiding Officer opened the Adminisirative Review Board to the Detainee to

present information with the assistarice of the Assisting Military Officer.
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The Derainee made the following stalement:

Detainee: My statement is that just I am asking you please help me. I'm the only one
provider in my family. I’m a labor worker and very, very hard worker and ['m
responsible for my family, please help me.

Presiding Officer: Thank you.

The Assisting Military Officer had no questions for the Detainee.

The Designated Military Officer kad no guestions for the Detainee.
Administrative Review Board Member's questions:

Board Member: There were seven other people in the taxi with you.

Detiainee: Yes.

Board Member: Did you know any of them?

Detainee: No.

Presiding Officer: How big is vour hometown?

Detainee: That was not my hometown, | was going to my village.

Presiding Officer: You didn’t know any of these people at all? You’ve never seen them
before?

Detginee: No, 1 haven’t seen them. It's kind of fike 2 line up [for] the cars and then
everybody jump(s] in it and I jumped in it too.

Presiding Officer: Okay, thank you. We understand.

Detainee: So, ] haven’t been in their village or in their places that I {would] know them.
So that’s why [it's] the first time.

Board Member: Did you think it was unusual that they all had on the same jacket?

Detainee: Forget about this, if you go to the bazaar a- 100 people are wearing the same
jacket. Our country, our area is cold. So it’s very good for the cold.

Board Member: My understanding [is] that you were outside of the taxicab waiting to
get in, in the taxi?

Detainee: No, we [were] in the taxi...taxi. We saw him {4merican) from [far] and we
went there. They stopped us and said, “Get out of the taxi.” Thenthey arvest[ed] us.
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Board Member: Did you realize that you were real close to the ambush location?
Detaines: No, T'didn’t know about the battle or about the ambush. 1heard the fire...fire
[came] from the guns, we [were] already close to them. When they arrest{ed] me they
tied {me] up...tied my hands, and we still saw the plane fire on {the] other side of [the]
hilk,

Board Member: Have you always lived in Afghanistan?

Detainee: Yes.

Board Member: Did you know what the Taliban was?

Detainee: We have nothing to do with government things. We are just going...

Presiding Officer: You must have dealt some with the government? How did the
Taliban government treat you?

Detainee: They have nothing to do with me. ] have nothing to do with them, [am
very...I was a poor guy doing my own job.

Board Member: Did you know what the al Qaida was?
Detainee: No.

Board Member: Do you now know that there is a difference between ai Qaida and
Taliban?

Detainee: They didn’t tell me what the [difference is between] Taliban or al Qaida or
these things. [ [still] don’t know.

Board Member: Thank you
Board Member: How old are you?

Detainee:. In our country, we don’t have a record of anybody. ..and most people cannot
read and write. .. write it down for me. But when they captured me.. .they asked me,
“How old are you?” 1 said, “Well around 22."

Board Member: Do you know anybody from Tarbak village?

Detainee: { haven’t heard the name of Tarbak.

Board Member: You had gone to Saychow?

Detainee: From Saychow [I was] going to Lerak, my home.
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Board Member: ‘What were you doing in Saychow?
Detaines: 1 was a laborer, driving a fractor.

Board Member: You were driving a fractor in Saychow?
Dctamee Yes.

Board Member: For who?

Detainee: The owner of [the] tractor...[the] tractor belong to Haji Manabn and I was
[drove] it.

Board Member: Why were you driving a tractor, were you working?
Détainee: Yes. [ was doing labor to provide for my faniily.
Board Member: How far away is Saychow from Lerak?

Detainee; I am not sure about this. It's a two-hour ride or three-hour [ride]. 1don’t have
anly) idea.

Board Member: Why do you think the planes were above you?

Detainee: 1don’t know what [they] were doing. They wete not gfround] my head. It
was. [around] the area, so 1 {went] there,

Board Member: Why...did you see planes before?

Detaines: It's possible that I s[aw] the[m] passing through the sky.

Board Member: Were you ever scared to live in that area?

VDetainee: No.

Board Member: Was it dangerous where you lived?

Detainee: No, [there] is no danger in my area.

Board Member: Why do you think the 1.8, and coalition forces were in that village?

Detainee: We have beard of the Wahid name, when we saw the plants we knew that they
[had] come for him. :

Board Member: Did you ever fight against the Russians?
Detainee: No, | was a little boy.
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Board Member: Anybody in your family fight against the Russians?
Deteinee: No, they were very, very poor people. They can...theydidn’t fight.
Board Member: What kind of crops were you growing?

Detaines: There [has been] no water in‘igéﬁcn for the last five years. 1t's bad. Before
that we wiere] planting poppy and wheat.

Board Member: Did you pick anybody else when you got into the taxi in Saychow? Did
you pick anybody else up before you reached Lejay village?

Transiator needed the gquestion rephrased.
Board Member: Did you get into the taxi in Saychow?
Deninee: Yes.

Board Member: After the taxi left Saychow did you pick anybody up before you got to
Lejay?

Detainee: Yes. This a car when anybody flag(s] [it] down they pick him up.
Board Member: Thank you.

Presiding Officer: Have you ever fired any weapoas at all?

Detainee: No.

Presiding Officer: Did you ever hear of other people in that area firing weapons at U.S.
soldiers? '

Detainee: No.

Presiding Officer: You never heard of anyone at all shooting at U S, soldiers?
Detainee: No, I haven’t seen any,

Presiding Officer: How many people in your family?

Detainee: The whole family or just father, brother and sister and these. ..
Presiding Officer: Ar¢ you married?

Detainee: Yes.

Presiding Officer: Do you have children?
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Detainee: No. Just (inaudible) I married,
Presiding Officer: What do you think of the United States?
Detainee: 1don’t iqiow, I don't understand,

Presiding Officer: When you go back, if you go back to Afghanistan, what do you plan
10 do?

Detainee: 1 will [work] and I will provide for my family. Idon’t know how much money
they borrowed from others. So when I glet] there [ have to pay their debts.

Presiding Officer: Do you know of... Does anyone else in that taxi; do you think thers's
{a] chance that anyons else in that taxi might have been involved with shooting &t the
Uniwd States?

Detainee: If he was doing that, he would not come in front of them.

Presiding Officer: What's that?

Detaince: If (inaudible) taxi, nobody I knew...nobody was fighting or firing against
American, becanse if they wiere] doing that. [Why would] they coml[e] straight [to]ward
[the] Americans].

Presiding Officer: Thank you.

- The Presiding Officer read the post-Adniinistrative Review Board instructions to the
Detainee adjourned the open session of the Administrative Review Board.

The Presiding Officer opened the classified portion of the session.

The Presiding Officer adjoarned the classified portion of the session and the
Administrative Review Board was closed for deliberation and voting.

AUTHENTICATION
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ative Review Board Proceedings {

The Administrative Review Board was called to order.
The Designated Military Officer (DMO) was sworn.
The Board Reporter was sworn,

The Translator was sworn.

The Detainee entered the proceedings.

The Presiding Officer announced the convening authority and purpose of the
Admilnistrative Review Board 5

The Administrative Review Board members were sworn.
The Assisting Military Officer was sworn,

The Presiding Officer asked the Detaines if he wiskes to make  statement under oatk.

The Detainee accepted taking the (Muslim) oath.
The Presiding Officer read the hearing instructions to the Detainee and confirmed that
he understood.

The Assisting Military Officer presented the Enemy Combatant Nodfication form,
Exhibit EC-A, to the Administrative Review Board.

The Assisting Military Officer presented the Enemy Combatant Election Form, Exhibit
EC-B, to the Adminisirative Review Board.

The Designated Military Officer presented the Unclassified Summary of Evidence,
Exhibit DMO-1, (and DMO-2 to DMO-3, other unclass information) to the
Administrative Review Board,

The Designated Military Officer stated that a copy of these exhibits had bees
previously distributed to the Assisting Mititary Officer and Detainee.

The Presiding Officer noted from the Enemy Combatant Election Form that the
Detainee wanted to respond 1o each ltem of information from the Unclassified
Summary as it was presented.
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The Presiding Officer kad the Assisting Military Officer read the Detainee Comments
Jfrom the Enemy Combatant Election Form, Exkibit EC-B.

Assisting Military Officer: The Detainee’s initial ARB interview occurred on 16 August
2003 and lasted forty-four minutes. After a review of the ARB’s purpose and procedures,
the Pashto translated Unclassified Summary of Evidence was read fo the Detainee. Since
the Detainee seemed to have trouble comprehending the ARB process, the AMO and
linguist reiterated the ARB process explanation. When the Detaines was asked if he
wanted to attend the ARB, present a written or oral statement, or have the AMO speak on
his behalf, be said he would attend the ARB and address statements in the Unclassified
Summary of Evidence as each point is presented. A follow-up interview was scheduled
on 16 August 2003 for the Detainee o provide copies of letter for submitial to the ARB,
but the Detainee did not bring them. A final interview occurred on 17 August 2005 to
obtain the letters, This interview Jasted tent minutes. The Detainee was cooperative and
polite throughout all of the interviews. The Detainee initially kept a copy of the Pashto
translated Unclassified Summary of Evidence for review but returned it during the third
interview and said that he didn’t need it The Detainee elected not to submit written
comments regarding the Unclassified Summary of Evidence, This concludes my
comrents,

The Designated Milltary Officer gave a brief description of the contents of the
Unclassified Summary of Evidence, Exhibit DMO-1 to the Administrative Review
Board, .

Designated Military Officer: The following primary factors favor continued detention:
Commitment, the Bagran valley region has provided a continuous safe-haven to hostile
Taliban forces. In time of attack all males pick up arms in defense of the valley against
“invaders” (U.S., or coalition forces),

Presiding Officer: Sir, first I would ask, is this statement true or false?

Detainee: Sir, this is working and I am not aware of these things, I am & farmer and [
don’t know [about] weapons.

Designated Military Officer: In the early moming hours of 10 February 2003, a United
States Special Forces (USSF) convoy approached the villags of Lejay in the Bapran
valley. Shortly thereafier, the USSF were ambushed with small arms fire to include AK,
PKM, and RPGs. -

Detainee: I am not aware of that.

Designated Military Officer: At conclusion of the conflict, USSF seized and conducted
cordon and search of the area. Eleven personnel were apprehended returning from the
ambush sites or in fighting positions in/around Lejay. Those returning from the ambush
sites were deaf and had powder bums, with blood on their elothes.
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Detainee: Who is this?

Designated Military Officer: The Detainee was one of the eleven pcrsonnel detained
after the ambush of Lejay.’

Detainee: [-amn not awdre of this. They caught me walking on the road,

Designated Military Officer: The Detainee was srrested at 2 checkpoint established north
of the town. USSF observed several individuals descending the mountain. They cached
their weapons and tried to leave by taxi, but were detained at the checkpoint.

Detainee: I am not aware [of this),

‘Designated Military Officer: all of the men who weze stopped anid arrested at the.

chgckpomtwereweannggreenjmkmandmﬂ‘credﬁomheanngloss The hearing loss
was assessed 0 be the result of their firing activity.

Detainee: Idon’t know [about] firing. I still don’t know what this is.

Designated Military Officer: Connections and associstions, two of the individuals
 arrested at the checkpoint along with the Detaines included Rahmatullah and Beri Dad.
Both were wearing green jackets and were suffering from hearing loss.

- Detainee: Well you canght them...why don’t you ask them? 1 already told you this. -

Designated Military Officer: Mullah Rahmatullah attended a mesting in May 2002, led
by an Iranian and senior Taliban officials in Helmand Province, to discuss military
operations against the Afghan Interim Administration and plans 1o dersil the Loya Jirga
Process.

Detainee: You can talk to them...where are they? You can talk to them.

Designaied Military Officer: Mullah Bari Dad was one of the operators of the
intelligence collection network in Deh Rawud for the former Taliben Chief of
Intelligence in Qalat, Afghanistan.

Detainee: Yozxshou}daskmcmwlimth@ycamcfmm Whomthey? Why are you
asking me?

Designated Military Officer: A meeting of Taliban leaders was held on 18 October 2002
to discuss the upcoming jihad against the Coalition and the Afghan Transitional
Authority. A second meeting of the Tahban Ieadzrs, to include Bari Dad Khan, was
planned for 23 October 2002.

ISN 965
Enclosure (6)
Page 3of 9

UNCLASSIFIED/EQUG-

21411




UNCLASSIFIEDHFOUG—

{Revised 10 Aug 05)

Detainee: If you have that much information, why don’t you bring them? Why did you
bring me? 1am a farmer...] don’t know...God knows kow many years {I have] been
sitting here...] have no idea, :

Designated Military Officer: The following primary factors favor release or transfer; the
Detainee has continually professed that he is only a farmer and wants only to go home
and back t0 farming and caring for his family.

Detainee: I'm a farmer. If you have any proof on me, just [leave here]...I don’t care if
you feave me here for the rest of my kife...but if you don’t have [enything]... what kind of -
talking is this? True. ~

Designated Military Officer: The Detainee denied any knowledge of using or possessing
firearms. (

Detainee: That's true. Iam not aware.

Designated Military Officer: The Detainee has continually denied any involvement in
shooting at Americans.

Detainee: 1 10ld you before; I have nothing to do with Americans...I have nothing to do
with Mustims. I just want to go home to my children and my wife,

Designated Military Officer: The Detainee has continually denied any Taliban
associations.

Detainee: The interrogator asked me the same questions, I don’t even know what Talibs
look like. ‘ ”
The Designated Military Officer confirmed that he kad no further unclassified '
information and requested a closed session to present classified information relevant to
the disposition of the Detainee.

The Presiding Officer acknowledged the regquest, .

The Presiding Qfficer opened the Administrative Review Board to the Detainee to
present information witk the assistance of the Assisting Military Officer.

The Assisting Military Officer presented a copy of the Detainee’s correspondence,
Exhibit EC-C, fo the Administrative Review Board.

The Detainee made the following statement:
Detaines: Iam a farmer. . the only statement that I have [is] that I am a poor guy. I have
little children...why am I sitting here?

ISN 965
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Presiding Officer: Does thzs conclude your statement?
Detainee: If [you] let me talk T will keep talking.
Presiding Officer: Please state whatever you want to state. This is your time.

Detainee: You are looking for the people that hurt you...] have not hurt you. Iam not
beneficial to you. I'have done nothing to you. 1am a poor guy. You guys know about
me...when you put me in jail...what am I responsible for? People put people in jail
based on some documents. ., some wilnesses. .. what witnesses, what documents do you
have against me? If you go to my village and you ask people where [ was going and
what I was doing...you can ask everybody. Iam very poor...and you bring people like
me-here, The only thing T know is about cows...] can tie them up by the neck.. .that is all
{can say...that is all I kmow. So when the letters that I have received from my mother's
side...everyone who knows me [sends me] a hello. Is that in your law to bring poor
people and put them in jail? They captured me when I wis going fo the bazaar and they
brought me here and put me in jail. Iam still [wondering] what crime [I committed] that
you brought me here. Because of human love or buman rights. . .think about it... what
bave [ done? If you have information that [ have done [something].. .anybody who
knows me will tell you that I (inaudible). Bring me some witnesses or something...or
some proof...

Presiding Officer: You've said this already. Would you like to conclude?

Detamee: I have nothing else to say...when you people say you are loving buman beings
and you are good...why do you bring peopie like me here?

The Assisting Military Officer had no further questions for the Detainee. :
The Designated Military Officer had no further questions for the Detainee.
Administrative Review Board Member’s questions:

Board Member: Were you walking or taking a taxi when you were captured?
Detainee: T was in the taxi.

Board Member: Did you bear gunfire that day?

Detainee: No, I did not.

Board Member: Do you consider the United States as an invader of Afghanistan?
Detainee: Ask a person whose mind will understand...] am a farmer.

Board Member: What are your feelings concering jihad against the United States?
ISN 963
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Detainze: 1don’t know what a jihad is.

Board Member: Do you support the current Afghanistan government under President
Karzai?

Detainee: Idon’t know about government things...I love my children and my
wife.. that’s all I know.

Board Member: Do you owe any royalty to an Afghan warlord?

Detainee: What is a warlord?

Board Member: How would you describe your behavior here at Guantanamo?
Detainee: What am I supposed to say? Iamaprisoner...fam-siﬁnginajail.

Board Member: Ymsaythatyoumapoorfamcr How mugh does a poor farmer
make in a years time?

Detainee: 1am not & farmer for others...I farm in my own land.
Board Member: So, you make no money?

Detainee: 1just [live of my land]. Ibuy shoes...I buy clothes...I don’t know how much
it would be,

Board Member: So, when you buy clothes. .. you have no money to buy clothes?
Detainee: Yes, I buy with monzy.

Board Member: Where does the money come from?

Detainee: 1 grow wheat and com. [ have a lot of 1and...I seil the crop.

Board Member: So, you do sell? ‘

Detainee: | have two wives and children...

Board Member: My question is again... how much money do you make selling [your
cropl?

Detainee: 1don’t know how much but it wnuld be wheat and com. .. we are not like you
people using pens. We don't use pens.

Board Member: My question is not about using a pen. My question is very simple. Do
you get money for selling your crops? If so, how much?

ISN 965
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{
Detainee: Yeé, I get money when I sell wheat and com.
Board Member: So, now back to my original question, how much money do you make?
Detainee: Idon’t remember. [ forget my daughter’s name...they wrote [it down for me}.

Board Member: So, let’s talk about the letter. Your family says they are not suffering,
Detainee: Thank God...God will provide.
Board Member: It doesn't sound like your poor.

Detainee: 1 didi*t say [ was a beggar...that [ had nothing.

Board Member: Would you agree that the place you live in is somewhat dangerous with
gangs, warlords and Taliban there?

Detainee: 1don’t know #bout danger or anything else...if’s a mountain area.
Board Member: So you don't worry about protecting your family.

Detainee: 1 am not aware that they are there...I don’t know...

Presiding Officer: Do you live near a mosque?

Detaince: Yes.

Presiding Officer: How far away?

Detainee: I don’t know how far but it is very close {0 my house.

Presiding Officer: Is there a Mullah?

Detainee: Any mosque is definitely not without Mullah. At that time there was no
Mullah,

Presiding Officer: How long has it been since there was no Mullah?

Detainee: I cannot figure it out bat ] am even not aware of what will happen tomorrow?
‘Presiding Officer: Did you attend the mosque regularly?

Detainee: {am a Muslim...yes, 1do.

Presiding Cfficer: Did you ever meet any strangers at the mosque?
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Detaince: No, [ haven™t.

Presiding Officer: Did any of the other brothers at the mosque ever speak bedly about the
United States?

Detaines: Which brothers?
Presiding Officer: Anyone.

Detainee: That place has nothing to do with America or the Afghan government. They
just pray or work or whatever.

Presiding Officer: Are you aware that your land, your territory is claimed to be
controlied by a warlord,

Dstainee: Idon’t know those things. That land was given to me by my grandfather and
father.

Presiding Officer: Do you know anyone who has participated in the jihad against
America?

Detainee: No, I don’t know [anyone].

Presiding Officer: Have vou ever heard sounds of battle around your house?
Detaines: I don’t know about war.

Presiding Officer: Have you ever heard sounds of battle..guns. .. bombs?
Detainee: What is this?

Presiding Officer: Does it mattet to you what we think of you?

Detainee: You'll think about me whatever you want to think. ..] don’t know what you are
thirking...I have my own thinking.

Presiding Officer: Do you understand that we will make a decision on whether you stay
here or leave here?

Detainee: [ don’t know who are they decision makers. ..

Presiding Officer: We have that decision-making authority.. .whether you are to be
released or refained. '

Detainee: | know that you have the power to release or give me to the Afghan
government, . .all these things.
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Presiding Officer: Would you like to try to answer the questions again?
Detainee: Iknow you have the power...you brought me 1o America.

(Revised 16 Aug 05)

Presiding Officer: Would you like to try to answer the questions one more time?
Detainee: You can keep asking me questions for five days.

Presiding Officer: If you don’t want to answer the quastions, we are not going to make
you '

 Board Member: How many people were in the taxi when you were captured?
- Detainee: Six.

The Presiding Officer read the post-Administrative Review Board instructions to the
Detainee and adjourned the open session of the Administrative Review Board,

The Presiding Officer opened the classified portion of the session.

The Presiding Officer adjourned the classified portion of the session and the
Administrative Review Board was closed for debiberation and voting.

AUTHENTICATION

Colonel, USA
Presiding Officer
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The Administrative Review Board was cafled to order.

The Designated Military Officer (DMO) was sworn.
The 3&ardRepon‘ar was sworn.

The Translator was sworn,

The Detainee entered the proceedings.

The Presiding Officer announced the convening authority and purpose of the
Administrative Review Board proceedings. .

The Administrative Review Board members were swern.
The Assisting Military Officer was sworn,

The Presiding Officer asked the Detainee if he wishes to make a statement under oath,
{(Mustim oatk offered). :

The Detainee accepted taking the Muslim oath,

The Presiding Officer read the hearing instructions to the Detainee and conflrmed that
ke understood,

The Assisting Military Officer presented the Enemy Combatant Notification form,
Exhibit EC-A, to the Administrative Review Board,

The Assisting Military Officer presented the Enemy Combatant Election Form, Exhibit
EC-B, 10 the Administrative Review Board.

Presiding Officer: Assisting Military Officer please read your comments from the Enemy
Combatant Election Form.

Assisting Militery Officer: The Detainee’s ARB interview oceurred on 15 August 2005
and lasted on hour. After 2 seview of the ARB's purpose and procedures, the Pashtu
Unclassified Summary of Evidence was read to the Detainee. When asked if he would
like to attend the ARB, present a written or oral statement, or have the AMO speak on his
behalf, the Detainee emphatically said yes, he wants to attend the ARB. He then stood up
and stated let’s go. When asked how he would like to address the allegations or
statements, he-said he would like to respond to each allegation or statement of
information in the Unclassified Summary of Evidence after it is presented. The Detaines
Wwas very cooperative throughout the interview. At the conclusion of the interview, he
was provided a Pashtu translation of the Unclassified Summary of Evidence for someone
ISN 966
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10 review with him because he cannot read or write, The Detainee elacted not to submit
written comments regarding the Unclassified Summary of Evidence

The Designated Military Officer presented the Unclassified Summary of Evidence,
Exkibit DMO-1, the FBI Redaction Memorandum, DMQ-2, and the Terrorist
Orguanization Reference Guide, DMO-3, to the Administrative Review Board.

The Designated Military Officer siated that g copy of these exhibits had been
previously distribused to the Assisting Military Officer,

The Detainee chose to respond line by line to the Unclassified Summary of Evidence.
The Designated Military Officer read the Unclassified Ssummary 1o assist the Detainee
with answering the statements.

Designated Military Officer: (3) The following primaiy factors favor comtinued
detention: {3.a) Commitment (3.2.1) The Detainee is a combatant involved in the ambush
of U.S. Spocial Forces (USSF) in Lejay, Afghanistan. He has knowledge of HIG and
Taliban early waming systems and may have courier information.

Detainee: All of this is a He. Thad no food to eat and the Americans gave me some
wheat. WhmAmericabecamckinghiAfghanimimsohappybecam#ny{gave}
us some food and [1 knew} they would [hetp] build our country. In our village there are
1o cars and in the whole village we do not have more than two donkeys. If we have more
than that you can do whatever you want to me. 1 am that poor.

Designated Military Officer: (3.0.2) Hizb-1 Islami Gulbuddin {HIG) has long established
ties with Bin Ladin. In the carly 1990s, Hikmatyar ran several tourist training camps in
Afghanistan and was a pioneer in sending mercenary fighters to other Islamic conflicts.
Hikmatyar offered to shelter Bin Ladin after the latter fled Sudan in 1996,

Detainge: Sir, I swear an the Koran that I do not know the names Gulbuddin and Bin
Laden. I don’t know if they are from Afghanistan or some other place.

Designated Military Officer: (3..3) The Baghran Valley region extends through Lejay.
The region has provided a coptinuons safe-haven to hostile Taliban forees providing C2
nodes, supplies, guerrillas, training and staging areas. In time of aftack all males pick up
arms in defense of the valley against “invaders™ (United States or coalition forces).

Detainee: Nobody was coming out of the house I was sick. Back home when you are
very,verysickwhatwedoisskinagoatandwcwwthegoatskinforhvooﬁ:ﬂ:faedays
1o make you well. When we [wear] the goatskin for four or five days we get sores and
things (Indicating sores on their skin). T could ot even go to the Mosque. 1 would come
bome and pray and then the people in the village said “The Kings People™ are coming, I
couldn’t even go to the Mosque and it was about 8 feet away. It was during the festival
of Ede and everyone was going 1o the bazaar, T'was very sick and [ was going to borrow
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soraeone’s car or [get] transportation and go there. I was coming back and I was so cold
[ 'was just sitting {down] in the sunshine and that is when the Americans ceptured me.

Designated Military Officer: (3.b) Connections/Associations (3.b.1) The Detainee stated
he had met Taliban member Abdul Wahid once a long time: agobriefly in the Shinai
Village.

Detainee: You [can‘ask] me whose servant you are or whose farmer you are, but I don't
know this guy [named] Abdul Wahid. I have heard his name, but no one will let me go
close to him. Just [ask] me whose farms are being planted or what farmer...I want to go
there

'+

Designated Military Officer: (3.5.2) Abdul Rais Wahid is a Mullah and is very closely
linked with the Taliban and HIG.

Detainee: If somebody [ask] me if I know the Presiding Officer if 1 would say ves, I will
[have to] answer on judgment day. Why would I do that? A

Designated Military Officer: (3.b.3) The Detainee was detained during the United
States/coalition forces muster of suspected individuals involved in & series of defensive
attacks against U.S. forces attempting to apprehend Abdol Rais Wahid.,

Detainee: Ijust [completed] wudn, which means to wash yourself before prayer, I don’t
know [about] these things.

Designated Military Officer: (3.¢.1) On 10 February 2003, USSF observed an enemy at
the top of the mountain. They stopped, appeared to cache weapons, and then meneuvered
down the mountain. There the enemy entered into taxis ot mounted motoreyeles, They
then proceeded to the checkpoint.

Detainee: They say three is a proverb where the Iawyer lies and the people tell the truth
they will dispose of him. If you will allow I will tell you a litile story.

Presiding Officer: Does it relste to this allegation?

Detainee: Yessir. There is a story of two brothers and both were very poor. One
brother found a way to have & connection with the government and the other brother’s
wife said look at your brother he is going to reach the King and talk to the king, why
don’t you go and bring some food or something for us too, So, he went to the king to get
some food. He told the king he wanted to tell a story and [asked for his safety]. [He
started to tell the story] and said there was a dog barking in the sky. The king said to
catch him and hang him because there was no dog barking in the sky. His other brother
came to the king and the king was getting ready to hang his brother. He told the king that
hisbmﬁmrwbeingimnestandﬂmt[tbekiﬁg}didnmmdm_ He told the king a
big_hawkoreaglepickedugaﬁﬁlepuppymdwhcnhewqpinthaskythepuppy

ISN966
Enclogure {(5)

Page 3 of 8
21420 UNCLASSIFIEDW/ESUG



]

UNCLASSIFIEBRESUG

started barking. So, the king let him go and did not kill him. His brother told him when 1
lie, I can get away with it, but you can’t. Do not go to the king again. I am sick guy and
the top of the mountain is a three-hour walk up and a three-hour walk down. If they
caught me, why did they not catch me with my weapon? Wiy did they keep watching
me? All of this is Just accusations. 1have not hurt Americans. America can spend 20
years in Afghanistan and if anyone says anything bad about Americans I will stop them.

Designated Military Officer: (3.¢.2) Capture data indicates the detainee was apprehended
at a checkpoint in a taxi.

Detainee: 1have not been in a taxi. I was sitting in the front of my house in the sunshine
because I was cold. The Americans had been there for three hours and the translator
came and said they were searching and they searched me. All I had was a chewing
tobacco box and they found seme thousand-dollar bills. During the time of
Burhanuddin Rabbani it was about forty thousand Afghai; Talso had some money that
people had given me from begging. 1am not that guy and even in a thousand years [ will
not hurt Americans.

Designated Military Officer: (3.¢.3) The Detaines was wearing clothing that matehed
that of the attackers.

Detainee: They didn’t catch anyone fighting. They caught me going to the bazaar. I had
very old cloths that people gave me for free. The material I am [currently] wearing, this
good material, [ have never worn [anything like] this in my whole life.

Designated Military Officer: (3.¢.4) Detainee suffersd from hiearing loss (assessed due to
firing activity). <

Detainee: When I'was born I had hearing problem in my right ear. During that time I
went to a soldier and asked if' he could wash it ont. He put some water in'it, but did not
wash it good. [ had pain for one month. This is my life and I have not been released
from this investigation or interrogation in three vears.

Designated Military Officer: (3.¢.5) The Detainee said that USSF arrived in Lejay that
motning, surprising everyone. This directly contradicts his previous statement that USSF
had arrived in Lejay two days prior to the detainee’s arrest.

Detainee: Yes, I woke up early in the moming and they were there, All I know is when
they came early in the morning to catch me; I don’t know what happened or what they
did after that.

Designated Military Officer: (3.¢.6) The Baghran Valley provides a ready financial
source to hostile Taliban forces courtesy of a robust poppy growth with subsequent
opium and heroin production. .
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Detainee: Before that, when we were very desperate, we were planting poppy on our
land, but just enough to survive, Once Karzai and these people came we quit [doing]
that. Since Karzai arrived nobody has planted poppy.

Designated Military Officer: (3.¢.7) The Detainee is thin and feels weak. He requested a
serum shot be given to him intravenously, The Detainee received three of these from a
doctor while living in Afghanistan. He does not know what these shots contained.

Detaince: That was before the Taliban kingdom. Before that I had some serum given to
me. Theserumwnsﬁkewaim.r -

Designated Militery Officer: (3.¢.8) The Detainee said that on the day of his capture
when he awoke he felt ill. He then had his wife give him a shot of peniciltis.

Detainee: [During the] time that the Americans said that they caught me coming from
the mountain J was ill. I was not able to go outside so my wife gave me 8 penicillin
injection.

Designated Military Officer: (4) The following primary factots favor release or transfer:
The Detainee stated he prays for American people because they provided wheat to him
and other people in his village, He does not pray for the Taliban, because they have
never done anything to help the people.

Detainee: I will not lie to you and I am not going to hide anything, Yes, Americans gave
us food. 1like those people that don’t look at your wife; they don’t try to do gnything to
you dignity, or your wife. They are building buildings in Afghanistan how can ] be mad?
Designated Military Officer: This concludes the Unclassified Summary of Evidence.

The Designated Military Officer confirmed that ke kad no further unclassified
information and requested a closed session to present classified information relevant to
the disposition of the Detainee. :

The Presiding Officer acknowledged the request.

The Presiding Officer opened the Administrative Review Board to the Detainee to
present information with the assistance of the Assisting Military Officer.

Assisting Military Officer: Yes sir, the Detainee would like to make sorne oral
comments, ‘

Presiding Officer: Mr. Baridad you may begin your statement.
The Detainee made the following statzment:
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Detainee: Presiding Officer peace be with you.
Presiding Officer: Peace be with you also.

Detainee: 1beg you...back home I have no food to eat. Pleass help me and please
review my information. If all seven people [in the room] go back with me to my village
and ask everybody and they will tell you who I am and {whatever] information you want
to hear. Ilive in a place, that if you sec it, even an animal would not live there. This is
my life. The ceiling is hanging with very thin wood and [ am so afraid that today or
tomorrow it will fall on my children. I camot sfford to bring bigger wood or lumber
there to save my family from disaster. Even in the winter when it snows and makes it
heavy 1 am so afraid it will fll on my children. This is my life. All night I don’t sieep
because I [worry] the ceiling will fall on my family. When I came here there were two
[pairs of] slippers for me and two blankets for me. I hiave never seen [anything like this]
in my whole life. 1am that poor. If you come and see my life then you will find out who
Tam. Presiding Officer ] have been wrongfly] and uojustly faccused]. Maybe if the
higher office finds out about the people that captured me, they will be punished too.
When I-first came here they had nothing and then the third year they told me 1 had a
cache of weapons and ammunition and it was my responsibility. The next interrogation
they asked me if I was innpcent, then why did 1 come out of my house. Theytold me I
was in the faxi and fighting and this and [that]. If you come back home and see my life, I
bet you will cry. You will come back and ask why [they] pick up this poor innocent guy.
When they were recording my [statement] I told them that I wanted to talk to some high
ranking people and see if they had some money 1o help my family because they need it. 1
am a farmer and I work for a guy whose legs are numb from [the knee] down. In one
year he gave me one kharwar all year. Then sometimes we would go to the valley to
work for other people cleaning corn or do some othier labor jobs just to feed our family. 1
could not afford to rent 2 machine to do the irrigation so the water would reach my
vegetables. ] didn’t even have water for my irrigation. This is my life.

Presiding Officer: Does that conclude your statement?

Detainse: VYes, but oy heart is heavy. These guys have no right to put me in jail for one
night, fet alone the three years. .

The Assisting Military Officer had no questions for the Detainee.
The Designated Military Officer hed the following questions for the Detainee.

Designated Military Officer: Mr. Baridad what kind of crops were you growing at the
time of your detention?

Detaimee: I was growing wheat and com. Iwasworkmgforanothe:guyplmungm
[crops]mdatﬂwendcftheycarheweuidgmmemofmmpstou In the
wintertime all Afghans slaughter a sheep and they pick the wool from it and they make a
fire and brown the outside of the sheep and then dry it sut. My family was telling me
ISN 966
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[other people] had meat and we did not. Thmeisatypeofmeatthaf%'hoﬂandputa
piece of bread with it. We would be happy to have [that]. When I am very lucky I would
ﬁn‘z_iapiec«eofmeat,butmostoftheﬁmeweboilpota:ocsandputsaltamdpepperini:.

Designated Military Officer: You said you were too sick o even get out of the bed the
day you were arrested. You said you were sitting outside the day you were arrested. You
said that you were going to a bazaar the day you were arrested. Which one is true? Were
you too sick to get out of bed, were you sitting outside, or were you going to the bazaar?

Detainee: When I went 10 the bazaar it was two or three months (prior]. When the

Administrative Review Board Member's questions:

Board Member: When you were captured did you have your goatskin coat on? ‘
Detainee: 1 had [it on the day prior to them] picking me up. After we take the skin off
we don’t go to the Mosque or any other place. We {stay] home and get well. We don’t
£0 to work, the bazaar, or anywhere.

Presiding Officer: Can you please explain the hearing loss you suffered? They claimed
that when they picked you up you had some hearing loss.

Detainee: The day I was bomn I had a problem with that car. When I went to Bagram Air
Base and I told them about my ear they washed it. [t was hutting a lot.

Presiding Officer: Thank you that clears it up. Thank you again for your answers and
your cooperation. .

Detainee: [ cooperated and now I want you to...actually goa has released me.

The Presiding Officer read the post-Administrative Review Board instructions to the
Detainee and adjourned the open session of the Administrative Review Board.

The Presiding Officer opened the classified portion of the session,

The Presiding Officer adjourned the classified portion of the session and the
Administrative Review Board was closed for deliberition and voting. '
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- AUIHENTICATION
Lcertify the material contained in this transcript is amxandacmmte summary of the
testi iven during the proceedings.
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ammary of Administrative Board Proceedi N 967
The Designated Military Qfficer (DMO) was sworn.
The Board Reporter was sworn,
The Transiator was sworn,

The Detainee entered the proceedings.

ﬂcmwm&mMMMpwefﬁe
Administrative Review Board pr

The Adminisirative Review Board members were sworn.
The Assisting Military Officer was sworn.

The Presiding Officer read the kearing instructions to the Detainee and confirmed thax
he understood.

The Assisting Military Officer presented the Enemy Combatant Netification Form,
Exhibit EC-A, to the Adndnistrative Review Board.

The Assisting Militery Officer presenied the Enemy Combatant Election Form, Exhibit
EC-B, to the Administrative Review Board.

The Designated Military Officer presented the Unclassified Summary of Evidence,
Exhibit DMO-1, and DMO-2 through DMO-3, other unclassified infomaﬁou to the
Administrative Review Board,

The Designated Military Officer stated that a copy of these exhibits had bm:
previously distributed to the Assisting Military Officer and Detainee.

The Designated Military Officer gave a brief description of the contents of the
Unclassified Summary of Evidence, Exkibit DMO-1, und DMO-2 througk DMO-3,
other unclassified information io the Administrative Review Board,

The Designated Military Officer confirmed that ke kad no furtker unclussified
information and requested a closed session to present classified information relevant to
the disposition of the Detainee.

The Presiding Officer acknowledged the request.

ISN 967
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The Presiding Officer opened the Administrative Review Board to the Detaines to
present information with the assistance of the Assisting Military Officer.

The Assisting Military Officer read the Detainee’s response to the Unclassified
Summary of Evidence:

Assisting Military Officer: The Detainee’s initial Administrative Review Board
imerview occurred on 24 June 2005 and lasted 80 minutes, After a review of the
Administrative Review Board’s purpose and procedures, the Pashtu translation {of the]
Unclassified Summary of Evidence was read to the Detainee. The Detaince stated he u
would like 1o attend the Administrative Review Board and have the Assisting Military
Officer read his response o the Unclassified Summary of Evidence. He was provided &
Pashiu translation of the Unclassified Summary 1o help with his preparation. The
Detainee was polite and cooperative duxing the interview. A follow-up interview was
scheduled for 27 June 2005, to allow the Detainee the opportunity to review the
translated response to the Unclassified Summary [of Bvidence]. The follow-up interview
occurred on 27 June 2005 and lasted 35 minutes. The Detainee was given a copy of the
transtated response to the Unclassified Summary of Evidenee for his record. The
Detainee was again polite, cooperative and in a jolly, bumorous mood. The linguist read
back to the Detaines his response to the Unclassified Summary of Evidence to verify that
the responses were accurae. In response 1o the statement that the Detainee was captured
outside Lejay Village, Bughran District, Helmand Province, based on suspicion of
belonging to a group that had just fired on U.S. Forces, the Detainee stated that he didn’t
‘know anything about the gunfight or anything about the Americans. He stated, when I
was arrested there was nothing on me not even 4 needle. Inresponse to the statement that
there were indications that the group cached their weapons, maneuvered down a
mountain, entered a taxi or mounted motorcycles and proceeded to a checkpoint. The
Detainee, along with others, was captured at that checkpoint; the Detainee stated, *1
didn’t know those people. I have never been on a motorcycle. I paid fare for 4 small bus
to get to the market. That was the night of religious celebration. I was going to buy
items for my family.” In response to the statement that the Detainee, and those with
whom he was captured, suffered from hearing loss. It is asscssed that the hearing loss
was dug to their firing activity; the Detainee stated his hearing was never lost. He was
OK. Intesponsetoﬂwsmemmmmenetameewascammmm 14,500
Pakistani funds, and had multiple documents in his possession, incliding letters
addressed to mid-level Taliban commanders, the Detaines admits to having the money
and the letters, but the letters were not for the Taliban. He stated that he didn’t know
anyone from the Taliban organization. He stated that he had his own letters, and some
letters for the Karzai Afghan government, In response to the statement that the Detainee
denies that he knew any of the other occupants of the vehicle from which he was
captured, the Detainee stated that he doesn’t know those people. In response to the
statement that the Detainee displays deception when providing information relative to his
capture, the Detainee stated, “T never say lics, I cooperated, I said the ruth. I never said
lies.” In response to the statement that the Detainee said that after September 11, 2001,
he worked for the Helmand Government as a security guard at the Helmand Airport. He
ISN 967
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shared a weapon with another guard, but he did not know how to use it, the Detainee
stated, “Yes, ] worked for the airport as a security guard.” In response to the statement
that the Detainee was identified as being a trained bodyguard for a known leader of
Taliban fighters, the Detainee stated that he didn’t know anyone in the Taliban

organization. In response 1o the statement that this Taliban leader had 2 group of abaut
40 fighters, one of whoacted as 8 spy, and collected information ‘o U,S, and coalition

. forces in Kandahar, Helmand and Orozghan, the Detainee stated that he didn’t know
anything about these things. He denied the first and second part. Inresponse to the
statement that the Detainoe was captured with an individual who operated anvintelligence
collection network in support of a former Taliban Chief of Intelligence, the Detainee
denieqd the statement end stated, “1 didn’t know him and [ have never seen hint.” In
response to the statement that the Detainee was captured with an individua! who was
scheduled to:mest with other Taliban leaders to discuss an upcoming jihad against the
coalition and the Afghan Transitional Authotity, the Detainee denied the allegation and
stated he didn’t know anything about this person. He stated that he was a poor man busy
with his own affairs. In response to the statement that the Detainee was ceptured with an
individual who organized a meeting of senior Taliban officials to discuss military
operations against the Afghan Interim Administration, the Detainee denied the statement
and stated, “T don’t know I have no information about bim.” In respense to the statement
that the Detainee is also known as Mula Nasrullah Akhund, the Detainee stated, “Yes,
this is customary in my country.” In tesponse to the statement that the Detainee was
captured carrying records of payments made by Mula Nasrullah Akhind to Mula Saheb,
the Detainee stated, “T was in my own area. I was in charge of collecting taxes from the
people. 1 was writing everything on paper. 1 was in charge of collecting taxes from the
passenger buses, because | was literate. [ was writing down all the money I got from the
people, on a piece of paper and every now and then T would give it to my supervisor.
Also when I paid the money to the government agent, he gave me a receipt. These were
the papers in my possession.” In response to the statement that Mula Saheb has been
idsntified as a long time Taliban member and fighter, the Detainee statad that he didn’t
know anything about that. He was a government agent. Ijust gave him the money. In
response to the statement that the Detainee claims he never fired & weapon at U.S. foroes,
the Detaines stated that he agreed with the statement, Inresponse to the statement that,
the Detainee claims he was given the documents which were in his posscssion at the time
of capture. He was unaware they were addressed 1o Taliban commander, and did not
know the person who gave him the documents; the Detainee stated that he agreed with
this statement. In response to the statement that, the Detainee denied that he had any
connection to the Taliban government, or that he passed documents from them, the
Detainee stated that he agreed with the statement. In response to the statement that the
Detainee states he would like to return to his country of origin, where hie would continue
to support the U.8., the Detainee stated that he agreed with that statement. The Detainee
stated, “ I was a poor person, doing my own farming for my family.” The Detainee also
stated “ [ am not against anybody, since the Americans put me in jail that’s my fate, that
was a mistaks.” The Detaines also stated, that “the day he was arrested was a religious
festival he was going to buy rice for his family. We have two religious festivals, one is
Ramadan and the other is when people go to Mecca.™ The Detainse also stated, “T am
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innocent; my father has deceased 10 years ago. I am responsible for his family as well as
my own. [ am the only provider for the family. 1am the oldest.”

The Presiding Qfficer asked the Detaines if ke wishes to muks o sistement under oath,
(Muslim oath gffered).

The Detainee declined taking the (Muslhn) oath.
The Detainee made the following statement:

Detsinee: The day I was arrested nothing was in my possession, not even a needle.

When somebody is & combatant enemy, he should have a weapon in his possession.

They blame me. You're caught with other people who are enemties or who are fighting
against the Americans. don’t know ahout them. I don’t know them. 1 was going to the
market to buy some things for my family. I'm not responsible for that, There is an
accusation against me. | was & security guard in the sirport, but I work [ed] this job for
[the] current government of Afghanistan.

Presiding Officer: Karzai government?

Detainee: Yes. [The] Karzai government, Wherever [government] is written in my
statement, this is [referring to the Afghanistan] current government.

Presiding Officer: 1understand, sir. Anytime in your statement that mentions
government you wish to make it clear to us that you are referring to the Karzai
government, the current government in Afghanistan.

Detainee: Exactly.
Presiding Officer: Very well.

Detainee: I'was a poor person. When the Karzai came to m, be helped me and other
poor people. We were so happy with the Americans and Karzaj government, that’s why 1
become a soldier with the government, but T didn’t know [that] eventually, I wonld come

to Cuba,

Presiding Officer: Very well. Do you have any other ststements you'd like to make?

Detainee: Yes, again. I was collecting taxes in [the] Bughran area. Jt was my intefitions
to state that I was working for the Karzai government, the current {Afghavistan]
government, I was collecting taxes [for].

Presiding Officer: Very well. We understand. Does this conchude your statement?

Detainee: Yes, my statement is done. ] am ready if you have some questions. [ will
respectiully answer your question.

ISN 967
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Presiding Officer: We will get to those questions in a few moments.
The Assisting Military Officer had no questions for the Detalnee,
The Designated Military Officer had no questions for the Detainee,
Administrative Review Board Member’s guestions:

Board Member: Mr. Nasrullah, it says in your staternent that you suffered from ahearing
loss and the people with you suffered from a hearing loss.

Detainee: I didn’t make this statement. I've always been healthy; I never had any
problems with my hearing.

Board Member: Did they try to administer any type of a hearing determination on you?

Detainee: If I knew anything I would tefl. If1 don’t know anything, I don’t. 'dsay1
don’t know, but this is an accusation, ) never had any problems with my hearing.

Board Member: You had an amount of money with you at the time [you were arrested).
Was that your money?

Detainee: Lt was mire. I work[ed] for it and that was my money. That was money for
food for my family.

Board Member: You said that you bad gotten onto & bus. Wete there slready other
people on the bus when you got on there?

Detainee: Yes,
Board Member: Were any of those other people detained?

Detainee: No, I don’t know sbout {the] other people.. Thers were a lot of people that
were arrested. There were a lot of people, {who] got out from every car. They were ali, at
the beginning, arrested. Some people were released, some people...f don’t know ,
anything about them, When I got on the bus I asked the bus driver, “How much was the
fare?” Then I was sitting on the bus [and] we reached the checkpoint. Americans and
other soldiers were standing there and they said, “everybody down.” We got down and

was arrested. [ don’t know how many people were released [or] how many were
arrested.

Board Member: When you worked as a security guard, what kind of a weapon did you
have?

Detainee: [ really don't know what kind of gun it was, but it was not only for me. It was
for another person too. We both used one gun in the terminal because when he was

ISN 967
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gusrding he was taking it, [and] when I was gusrding I was taking it. T don’t know
anything about the gun. I don’t know anything. I don’t know what kind of gun was it

Board Member: Did someone show you how to load the gun?
Detaince: No, I didn’t know how to Joad a gun. The plane was coming and unloading
the wheat'and other things at the airport. Ihad the security of Americans and girplanes. 1

was keeping the security of airplanes and Americans and they always brought something
to the airport and send it to another area, so I was helping with them.

Board Member: In discussing the documents that you had...who gave you the
documents?

Detrinee: That was something, like accounting, when [ was collecting money from the
people I was writing it. When I gave it to a government agent, T would take a receipt

from him and some of them were white papers and some of them belong to the Karzai
government,

Board Member: Mr, Nasrullah can you tell me about your village?
Detaines: Are you asking me where I'm from?
Board Member: I’d Iike you to tell me how large your village is? What it’s like?

Detainee: 1really don't know, but I believe there was 14 or 15 houses there. I cannot
count my family at this moment. So I don’t know.,.there was 14, 15, 16 houses.

Board Member: Was there 2 Mosque?
Detainee: Yes, wherever there is 2 Muslim living, there is a Mosque.
Board Member: And you were Mulla?

Detainee: No, I'm not Mulls, but [ learned reading and writing. Yes, there are people
[who are] saying a school. Yes, I went to school.

Board Member: How far away is the airport from your village?

Detainee: I was living in a mountain but the airport was in the province. If you teke a
bus or a car or something from moming you will reach there in the night.

Board Member: How did you get the job at the airport?

Detainee: When the Karzai took the power, he needed people and also because my
governor needed people to work for them. That's why they ask me if T was able to come
and work. 1 applied for the job and I got it. Whoever was happy with this government
they got a job.

1SN 967
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Board Member: Did you ever hear of the Taliban prior to your arrest?

Detainee: No, I don’t know anything about the Taliban government. When the Xarzai
[government] came into power, he was helping poor people. So-our governor told us to
come and join {them] and later we [will] give you uniforms and we [will] give you this
and that, 50 T was unable to reach that point.

Board Member: If yoa were to return home, what would you do?

Detaines: [ will go to my home, but if the government wants me, [or] they want my
services; I'm ready to work for them. As a soldier...as anything! [If] they want me [to] ]
will work for them!

Board Member: Thank you.

Presiding Officer: Finst, you said you came ﬁomﬁwvﬂhgemthemommmdcamc to
the airport-and while there at the airport you started tollecting taxes in the vicinity of the
airport, do I understand correctly?

Detainee; No, I was a security guard there.

Presiding Officer: When did you become a tax collector?

Defainee: First, I was two months in province. In the center of province, I was a security
guard. I was working for the government and ¥ was helping Americans and other people.
I was maintaining security. ThenImavndbacktomyawnwiilagﬁoscehowmyfmﬂy
[was] doing. Then the governor of the province... be called me and he said if that place

it too far for you and you're not going. [He said] I could work in my own area.., Sohe
gave me the job in my own area to collect taxes.

Presiding Officer: Did you recognize any of the men in the bus that you got on that day?
Detaines: No, I didn't know anyone. This is the bus; peaple pey fare and everybody
[goes] anywhere they want. I did the same thing. The peaple that were there, they are
not from my village. I dida’t know anyone.

Presiding Officer: Very well,

MM:MOMMMemAMWMRmMWWMW
Detainee and adjourned the open session of the Administrative Review Board,

The Presiding Officer opened the classified portion of the session.

The Presiding Officer adjourned the classified portion of the session and the
Administrative Review Board was closed for deliberation and voting.
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The Administrative Review Board was called to order.

The Designated Military Officer (DMO) was sworn.
The Board Reporter was sworn.,

The Translator was sworn.
The Detainee entered the proceedings.

The Presiding Officer announced the convening authority and purpose of the
Administrative Review Board proceedings.

The Administrative Review Board members were sworn.
The Assisting Military Officer was sworn.

Tke Presiding Officer asked the Detainee if ke wishes to make a statement under oath.

The Detainee accepted taking the (Muslim) oath.

The Presiding Officer read the hearing instructions to the Detainee and confirmed that
ke understood.

The Assisting Military Officer presented the Enenmy Combatant Notiﬁcaﬁm form,
Exhibit EC-A, to the Administrative Review Board.

The Assisting Military Officer presented the Enemy Combatant Election Fonn, Exhibit'
EC-B, to the Administrative Review Board.

The Assisting Military Officer read the AMO Comments from the Enemy Combatant
Election Form, Exhibit EC-B.

Assisting Military Officer: The detainee’s ARB interview occurred on 31 October 2005
and lasted 31 minutes. After a review of the ARB’s purpose and procedures, the Pashto
translated the Unclassified Summary of Evidence was read to the detainee, When the
detainee was asked if he wanted to attend the ARB, present a written or oral statement, or
have the AMO speak on his behalf; he said he would attend the ARB and respond to each
statement of information in the Unclassified Summary afier it is presented. The detainee
elected to submit 23 letters to the board. A follow up interview, to allow the detainee to
bring the items, was conducted on 01 November 2005 and lasted 59 minutes. The
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detaines was cooperative and polite throughout both interviews. The detainee was given
a copy of the Pashio translated Unclassified Summary of Evidence.

The Designated Military Officer presented the Unclassified Summary of Evidence,
Exhibit DMO-1, and DMO-2 to DMO-3, other unclassified information to the
Administrative Review Board,

Tke Designated Military Officer statzd that a copy of these exhibits had been
previously distributed to the Assisting Mititary Officer and Detainee.

The Presiding Qﬂkanﬂdﬁomﬁc Enemy Combatant Election Form that the
detainee wanted to respond to each item of information from the Unclassified
Summary as it was presented.

The Designated Military Officer gave a brief description of the contents of the
Unclassified Summary of Evidence, Exhiblt DMO-1, to the Administrative Review
Board.

Designated Military Officer: The detdinee has been a Taliban member for six years.

Detainee: | did ot spend a single night with the Taliban, If you prove that I spent one
mghtvmhﬂmTaﬁbanﬁlmaﬂofﬂmcwq:ﬁsimmmsemdycucandomyﬂnngyw
want based on that. We were with the Governor of Helmand Province, we were friends
with him since the Taliban came to Afghanistan he went to Pakistan and we went with
him. Whan the Taliban was over thrown we came back with him.

Designated Military Officer: The detaince was a Deputy Commander for Rozei Khan, a
Taliban Commanda, during hig time of command in combat.

Detainee: I did not hear his nzme. I don’t kmow him.
Designated Military Officer: The detainee worked for Abdul Wahed on'the terrorist
team.

Detainee: We were friends with the governor of Helmand and Abdul Wahed is the
enemy of the governor. 1 did hear his name but I don’t know him. I heard a lot of stories
about their fighting with each other, Until the [ast minute they were fighting between
themselves. When the Taliban came into our area, from one side the Taliban start{ed}

fighting us [and] from the other side Commander Wahed’s people and we were defeated
and we moved to Pakistan.

Designated Military Officer: mwmmtmpmofthe’falmmmuuppoﬁed by al
Qaida. The supreme commender of the unit is Haji Racs Abdul Wahed.

Detainee: T don’t know about him and when I told you that we were against him then
everything is..
ISN 963
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Designated Military Officer: The detainee provided some tactical information for the 40-
man unit and used a short-range radio and a long-range satellite telephone to
communicate,

Detzinee: The sutellite phone T had I bought with my own mosey. 1would get in contact
with the Transportation Department if we had a problem with something or I would call
my home. I was with the present government and anyone who was against the present
government they were my enemy and our enemy. I don’t know.

Designated Military Officer: In response to United States’ requests for information
against Fidayan Islam, Fidayan Isiam leaders directed the detainee to find and kill the
local Afghans that are helping the Americans.

Detainee: 1never heard the name of Fidayan Islam, this is the first time that I'm hearing
if from you guys. 1 insist that anyone who is against the present government I am
against. They are my eaemy,

Designated Military Officer: Fidayan Islam is the combine effort of Hezb-¢-Islami and
active Taliban.

Detainee: 1don’t know.

Designated Military Officer: The detainee traveled the streets of Gereshk at night asking
questions about the Americans and those who spoke fo them. The detainee was hoping
that a show of force would scare people into providing information that would lead to
those helping United States Farces,

Detainee: 1did not. I completely deny this kind of allegation. I'was a driver, [ worked
for the transportation not this kind of stuff,

Designated Military Officer: The detainee was an associated of Dost Mohammad. Dost
Mohamumdhadp&mdamckﬂat&ckagﬁnsttbe%ﬁtedﬁta&smﬂimbammbeh
Rawhud, Afghanistan in mid-August 2002.

Detainee: Dost Mohammad is working with the governor’s brother. They caught Dost
Mohammad and the United States Forces asked me if I knew this guy. 1 told them yes I
know this guy who is working with the brother of the governor. I came to him and talked
to him I know just where he works and where be lives. They let him work and they told
me let’s go to falk. The reason 1 told him [that] T know him T just saw him all the ime in
the surrounding area of the govemor’s office by telling them that this guy is working
there they arrested me. They let him go and they arrested me. Ifhe is a bad guy he is
sﬁliworkhwgwiththegwemmentﬁmycmmsthimsnyﬁmzzmeywm
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Designated Military Officer: As Chief of Transportation, the detainee was jssued a
detainee was also given a vehicle and two weapons.

Detainee: Yes, the governor gave [them] to me.

Designated Military Officer: During August 2002, the detiinee and two other former
Taliban officials traveled to Pakistan with the objective of acquiring a sedan type vehicle
for use in a car bomb attack against the United States military base in Deh Rawhud,
Afghanistan,

Detainee: That's not true. They are the opposite of us. We are against them. Ieven
went 1o, .. ' '

Designated Military Officer: Activity by United States Special Force teams in Gereshk,
Afghanistan was monitored by Afghan military on duty at checkpoints throughout the
city. United States Special Force activity, no matter how trivial, was immedistely
reported to the detainee. The detainee then called his insurgent counterparts via radio
notifying them that the Americans were coming and warning them that they should hide.

Detainee: Idon't know anything. I didn’t do that kind of stuff and that was not my
responsibility.

Designated Military Officer: The detainee passed reports of United States Special Forces
activity to Sher Mohammed.. Mohammad followed similar reporting patiern to that of the-
detninee, alerting his insurgent counterparts by satellite phone.

Detaince: ‘Sher Mohammed is the governor of Helmand Province right now. We were
friends of governor of Helmand, Sher Mohammed. My dealing was with being a driver.
He called me sometimes on my satellite phone. That is the only relationship I had with
Sher Mohammed.

Designated Military Officer: The detainee was captured on 12 February 2003 at the
Forward Operating Base in Gereshk, Afghanistan near the Afghanistan Depertment of
Transportation Office. - .

Detainees: Yes.

Designated Military Officer: On the moming of the detainse’s capture guards woke him
up and told him that someone came by to tell him that the Americans were holding some
of the governor’s brother’s people outside for carrying weapons without permits,

Detainee: Yes.
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Designated Military Officer: The detainee approached the United States soldiers and told
thern that he knew these people as Dost Mohammed’s soldiers and that they were
authorized to carry weapons even though they didn’t have their permits with them.

Detainee:: Yes. They were his friend[s] and they were [the] govemor’s friend{s] and

Revised 3 Nov 05)

Designated Military Officer: The United States soldiers asked the detsinee to come back
to base 1o answer more questions about the alleged Dost Mohamimad soldiers.

Detainee; Yes Sir.

Designated Military Officer: The American forces took the dataines’s satellite phone and
moved him to the detention facility in Kandahar the next horning,

Detainee: Yes Sir.,

Designated Military Officer: The detainee did not participate in jihad against the
Russians.

Detainee: Yes Sir.
Designated Military Officer: The detainee has no knowledge of Taliban in his region.
Detaines: Yes Sir,

Designated Military Officer: The detaince considers himself a friend of the United States
and would not do anything to damage this relationship.

Detaines: Yes Sir.

The Designated Military Officer confirmed that he &ad no further unclassified
information and requested a closed session {o present classified information relevant to
the disposition of the Detainee.

The Presiding Officer acknowledged the request.

The Presiding Officer opened the Adninistrative Review Board to the Detainee to
present information with the assistance of the Assisting Military Officer.

The Presiding Officer had the Assisting Military Officer read the Detainee Comments
Jrom the Enemy Combatant Election Form, Exhibit EC-R.

The Detainee made the following statement;
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Detainee: Since the Taliben came to-power we escaped and weat to Pakistan. When they
were overthrown we came back, Mr.-Karzai the President of Afghanistan, he also came
to Kandahar, Afghanistan in order to fight against the Taliban and the present governor of
Helmand, Sher Mohammed, came to Helmand unto his own...and started fighting against
the Taliban. When we came back | start working for myself in a store and Sher
Mohammed forced me to quit that job and come and work with him. His brother...the
governor,. . we used to work for his cousin and father who about passed away. We havea
family [type] relationship with them and that’s why I closed my store and came to work
with him. He trusted me a lot and because of that trust he brought me to [the]
transportation department and the transportation department was in'Gereshk. Nobody
liked the job. The governor of Helmand had a lot of encmnies. Nobody also liked that the
governor of Helmand should nii the tfarisportation department. ‘When there was mongy
we transferred that to banks, we wanted the government to become stronger and stronger.
They tried to get that pushed and run the transportation and make money, but they
wouldn't. Because of that, governor of Helmand introduced me to the United States
Forces. The United States Forces had my telephone number. They keep me there
because of the position I had nobody liked me. He was the middieman between the
United States Forces and the government. United States told him that any time we need
you we are going to call you and you are going to come to that specific place or if you
need us give us & call and we will come to see you, When we left the governor’s mansion
we were walking in front and they were walking behind me. When we were in our cars |
got sick. Then 1.came back and I was tired and sick and I fell asleep. Then the doctor, a
friend of my hrother, had serum. (The Presiding Officer clarified that he meant that the
doctor gave him an V)., When I wes aslecp the goard woke me up and said someone was
asking for the... Icame without being afraid or scared and I talked to them and [ had
my...in my hands then I say Hi to them. Isaw Dost Mohammad with them and they
asked me if I knew this guy and I said yes I knew this guy. [ saw him with the govemor
and his brother and he was working. Then I told him {that] yes I know him. Dost
Mohammed is [the] govemor’s brother’s... They said okay let him go. They told me let’s
go and we will talk. For the last two and a half to three years I have been here and I don't
know anything and I didn’t hear anything. We have enemies, tribal animosity against
each other; the governor has a lot of enemies. On these allegations that are here in my
file, if you prove one of them you can put me in jail for life. I don’t know anything. I
don’t know anything. The telephone I have, you have advanced technology and you can
check it and find out. I don’t mind evex being here for threc and a half years, but the
allegations you cannot differentiate between United States people and people against
[the] United States. will do something to realize who is our enemy and who is not, [
was 24 when [ was arrested and now I am 26, Five years has been passed..., at that time
1 was twenty-one. There is [an] allegation that T was with the Taliban for six years that
means I was fifteen. Do you think a fifteen-year-old boy would fight with the Taliban?
My whole plan is that I told them that yes I know this guy and he was working with the
govemor. That is my whole plan. Ifhe’s a bad guy and you arrested me while be is
working right now with the government why don’t you arrest him, Just to say yes Lknow
this guy I have been here for almost three years.
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The Assisting Military Officer read the Detainee Comments from the Enemy
Combatant Election Form.

Assisting Military Officer: The detainee said that he would enswer to the Unclassified
Summary of Evidence at the ARB, The detainee 2lso stated he had letters 10 submit from
his brother who is the driver for the govemor of Helmand Province. The detainee’s
brother’s return address is the provincial governor’s residence. The detainee asked why

wotild his brother send him letters if lie were a threat implying that his brother would lose
his job if the detainee was a threat,

Detainee: That's the place {of] my return address is the govemor's residence. Right now
my brother is working with the governor. We are a part of the government.

The Assisting Military Officer had no further questions for the Detainee.
The Designated Military Officer had no further guestions for the Detainee.
Administrative Review Board Member’s questions:

Board Member: Do you speak English?

Detainee: No Sir.

Board Member: What tribe are you a part of?

Detainee: Ali Zai

Board Member: Is Sher Mohammed part of the same tribe?

Detainee; Yes.

Board Member: How did your family know his family? I beard you say your family
worked with his family.

Detainee: His brother’s daughter is married to [the] governor’s brother’s son.

Boerd Member: Did your famﬂyandShaMohamme&’s family Jeave Afghanistan af the
same time?

Detainee: We went separate way and they were separate. They came after us.
Presiding Officer: Was Sher Mohammed in Pakistan, too?
Detainee: Yes Sir.

21440 uncmssmem;gcﬁ——'
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Board Member: Why did you feel like you needed to leave?

Detainee: The Taliban came and they were fighting with us,

Presiding Officer: Did you fight the Taliban before you went to Pakistan?
Detainee: No, I did not.

Board Member; Where is Pakistan did you relocate to, & refugee camp?
Detainee: Quetta, Pakistan.

Board Member: What did you do there?

Detainee: My brother was running a store and I was helping him.
Board Member: What kind of store? |

Detainiee: Fabrics.

Board Member; Have you traveled?

Detainee: What do you mean by traveled?

Board Member: Have you traveled cutside of Afghanistan or Pakistan in your whole
life?

Detainee: 1went to Saudi.

Board Member: The Hagi?

Detaince: Yes.

Presiding Officer: How old were you when you went to the Hagi?
Detainee: I don’t know how old.

Board Member: When you were in Pakistan did you hear of ., Istami?

Detainee: | didn’t know this kind of smff. I never heard the name of . Islamr 1 didn’t
Iike to be a part of this kind of stuff.

Board Member: Did you attend school?

Detainee: I don’t know. I did not go to school and I told them here to give me a chance
to go to school.
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Presiding Officer: Did your brother go to school?
Detainee: No.
Presiding Officer: How come be can read and write and you can’t?
Detainee: I can write.
Board Member: What were your duties as chief of transportation?

Detaines: Otber people would do their work and [ was the head of transportation and.
other stuff. .

Board Member: 'What did your brother do?
Detaince: He’s the driver of the governor.
 Board Member: So, you're the chief of transporiation and you were twenty-two.
Detainee: Yes.
Presiding Officer: Just twenty-two years old and for the whole Helmand area?

Detainee: The President of the Transportation Department was in Lashkaya and he was
the principal in Gereshk.

Board Member: How many people did you have working for you at the department of
transportation?

Detainee: Four.

Board Member: Sher Mohammed must have trusted you a jot?

Detaines: Yes, because of his trust in me that is why he gave me the job.

Board Member: Did you talk to him often?

Detainee: When I needed forms, I was going there and seeing him and talked to him.
Board Member: You said earlier that you don’t know any Taliban. Is that correct?
Detainee: Taliban is against us.

Presiding Officer: You knew no one in the Taliban, You never knew any Taliban?
Detainee: Anyone who is against this government, ] am apainst.
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Presiding Officer: We didn’t ask if you opposed them. Did you know any?
Detaines: No.

Board Member: What kind of weapons training did you have?

Detainee: 1 didn’t bave training.

Board Member: You just had weapons?

Detninee: Two weapons.

Board Member: You said thst Sher Mohammed has a ot of enemies?
Detainee: That's right. When you fight you make enemies.

Board Member: Are there still enemies?

Detainee: 1don’t know. Iam here,

Board Member: Does Dost Mobammed still work for the governor?
Detaines: He used o work for the governor’s brother.

Bosrd Member: Do you know if Dost Mobammed worked for the Taliban?
Detainee: I saw him when he was working with the governor's brother.

Board Member: Why would you find it odd that we thought you were 2 member of the
Taliban at the age of fiftcen, when you were the head of the Department of
Transportation at the age of twenty-two?

Detainze: 1 was teenage(r] [as] fifteen {and] I was not with the Taliban and becsuss of
the trust the governor had in me and my family that is why he selected me to be the head
of transportation.

Board Member: Why were you disliked?

Detainee: Money, income and everybody wanted to have that. [ had it and because of
jealousy of income that is why they didn’t like me. '

Presiding Officer: How’s your family?
Detainee: [ have these letters and it says it's okay.
Presiding Officer: Is your mother and father okay?
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Detainee: Yes. Inthe Jetter it says yes.

Presiding Officer: How did you buy your satellite phone? It is very expensive.
Detainee: The governor gave me the satellite phone,

Prosiding Officer: Earlier you said you bought it.

Detainee: No, I did not say that.

Detainee: After three or four months at my job, they gave that io me.

Presiding Officer: Do many people in Helmand Province have satellite phones?
Detainee: [ don’t kaow,

Presiding Officer: You are here because of a couple of things. There was 2 terrorist team
by...Ahid that was often using a satellite phone that people think was yours. People
walking the streets of Gereshk at night where you lived nsing a sateilite phane to
communicate about those opposed to fhie United States that were going to be killed and
people think that was you and your satellite phone. Thera was also an atteinpt 10 go and
get a car to make a car bomb to attack the United States and part of that was again
through a satellite phone that people think was your phone. Why do you think that is?

Detainee; Abdul Wahed is my enemy and I don’t have any relationship with him. [
never go out at night in the city.

Presiding Officer: Did you ever use your sateilite phone te point out where United States
Forces were to warn others?

Detainee: | was against them. Why should 1 do that? The same people that forced us to
ma'éu'rvﬂhgésmdbeéomeanﬁgeein?aﬁsm-méﬁﬁsamhmkudmmlhave
1o work with him for what?

Presiding Officer: That is why you are here. People think you are doing those things?
Detaines: People will tell you everything if you have evidence and swff. When my

personal enemy comes to you and gives you bad information about me and you believe

that and I come to you and I work with you and 1 support you and you bring me here. For
what? '

Board Member: Did you have a driver?
Detainee: Yes Sir.
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Board Member: Who was your driver?
Detainee: Shireen.
Board Member: How did you select him to be your driver?

Detainee: He was sitting in checkpoint and if some driver would escape he would go

Presiding Officer; In fact you were nmmning a toll road?
Detainee: Thet's right,

Board Member: Is your family wealthy?

Detaince: Yes.

Detainee: Based on my testimony and my statement if there is any misinformstion or lics
you can keep me here for the rest of my life. '

Presiding Officer: What are your plans if we send you back to Afghanistan?
Detaines: If they give me the same job I will work with them and if not T can do my
store.

The Presiding Officer read the posi-Administrative Review Board instructions to the
Detainee and adjourned the open session of the Administrative Review Board.

The Presiding Officer opened the classified portion of the session.

The Presiding Officer adjourned the classified portion of the session and the = -
Administrative Review Board was closed for defiberation and voting.

AUTHENTICATION

transcript is 8 true and accurate summery of the

L5,
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The Administrative Review Board was called to order.

The Designated Military Officer (DMO) was sworn.
The Board Reporter was sworn. ‘
The Translator was sworn.

The Presiding Officer called for a recess to bring in the detaines. The Reporter was
notified to remove his name- iag by the transizior.

The Detainee entered the proceedings.

The Presiding Officer called the Administrative Review Board to order and confirmed
the correct spelling of the Detainee’s name.

Detainee: Stated the name is incorrectly spelled and he corrected the spelling of his
name.

The Presiding Officer annotated for the record the detainee’s name is misspelled and
made a correction. :

The Presiding Officer announced the convening authority and purpose of the
Administrative Review Board proceedings.

The Administrative Review Board members were sworn.

The Assisting Military Officer (AMO) was sworn.

The Presiding Officer explained to the detainee that the Designated Military Offficer,
mw,m&:wmhdbmmvbn{rmm, before you entered the

Toom.

The Presiding Officer asked the Detainee if he wishes to make a statement wider oath,
{Muslim oath pffered).

Detainee asked 1o what showld I swear? Should I swear to say what?

The Presiding Offficer expleined to the detninee he is promising io tell the truth. You
are swearing o God that you will tell the truth; to Alloh.

The translator explains 1o the deiainee the meaning of “swearing”.
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Detainee; In Islam we swear because we saw that thing, if we don’t see that thing or we
didn’t do that thing, then why would we swear.

Presiding Officer asked one more time, does the detainee want to take a Muslim oath
or not?

Detainee: Ivﬁum

The Detainee accepied to take the (Muslim) oath.

Designated Military Officer administered the Muslin Oath.
Detainee: You did not answer my question, you started to swear me.

The Presiding Officer then stated the board would move on. The oath was offered to the
detainee and we are now moving on.

Detainee: I will swear on my innacence, That ] am innocent, I will swear,
The Presiding Officer stated the board would proceed,

The Presiding Officer read the kearing instructions to the Detainee and confirmed thas
ke understood,

The Assisting Military Officer presented the Enemy Combatant Nodification form,
Exhibit EC-A, to the Administrative Review Board,

The Assisting Military Officer presented the Enemy Combatant Election Form, Exhibit
EC-B, io the Administrative Review Board,

Presiding Officer: Assisting Military Officer please resd your comments from the Enemy
ombatant Election Form,

Assisting Military Officer: The detainee’s Administrative Review Board interview
occurred on 23 Sepiember 2005, and lasted 39 minutes. After 3 review of the
Administrative Review Board’s purpose and procedures, the Pashitu transtated
Unclassified Summary of Evidence was read to the detainee. When the detainee was
asked if he wanted to attend the Administrative Review Board, present a written or oral
statement, ot have the Assisting Military Officer speak on his behalf, he said he would
attend the Administrative Review Board and address statements in the Unclassified
Sunmary of Evidence as each point is presented. The detainee elected to submit five
letters from family, and a follow up interview to allow the detainee to bring the Jetters
was conducted on 26 Septemberzﬁos,andlamdfaﬁmm. The detaince was
cooperative and polite thronghowt both interviews. The detainee was given 1 copy of the
Pashtu translated Unclassified Summary of Evidence.
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The Designated Military Officer presented the Unclassified Summary of Evidence,
Exhibit DMO-1. The Designated Military Officer stated that o copy of these exhibits
kad been previously distributed to the Assisting Military Officer and Detainee. In
addition I am handing the Adwinistrattve Review Bowrd the following Unclassified
exhibit, DMO-2, a copy of this exkibit kas been previously been provided to the
Assisting Military Officer and the detainee.

The Presiding Officer annotated that exhiblt DMO-1 and 2 had been received.

The Presiding Officer noted from the Enemy Combatant Election Form that the
Detainee wanted to respond to each item of information from the Unclassifed
Summary as it was presented,

Detainee: Iammtgningtommy questions because of the swearing. You guys
decided on your own you not listen to me, why should I listen to you?

Presiding Officer asked the detainee if he would Jiks to swear, yes ot no?

Detainee: Anything you would like to do, do t, if you would like me to stay here for 20
years, I will stay here.

Presiding Officer stated he would ask the detainee one more time, would he like to swear,
YES8 or no?

Detainee: If I didn’t want to swear, why I swear last time at the CSRT. I will swear on
my innocence. [am innocent, I will swear on my innocence. Twenty times I will swear.

The Presiding Officer again asks the detainee, do you wunt to swear now, yes or no,
that's the question?

Translator: Sir, this is the Afghan way, can I....[indicated that he wonld explain to the
detainee the intent of the question].

Presiding Officer: as long as you let me know .... Yes I am fine with that.

Translator: sure, ] am fine with that, Itold him that when the Assistant Military Officer
had an interview with ¥ou, you accepted that you would be asked if you would like to
swear, and you said yes because I am innocant, And here you are — now you are insisting
on your own word — wiy- and he said “oh, I didn’t understand™,

Presiding Officer: Okay, let me explain then. This is:a very serious process. Many men
have sat in that chair right there where you are sitting. Many have been sent home, We
look at tach and every person ons at a time. We’re trying to figure out if you are still
going to be a threat to the United States and our Allies. If you go under oath it means
something to me.
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Detainee: Yes Sir, I will swear, no problem.

Presiding Officer: Vexy good. Designated Military Officer, we will do it one more time,
Please administer the proper oath. '

Designated Military Oficer adnsinistered the Muslim Oath.
Presiding Officer: Sir you may rise if you would like. [Addressed 1o the detainee]
Detainee: When I understand, I will do anything that You want me io.

Presiding Officer: very well, thank you very much. Would you like to respond to each
allegation or just wait and make a response ot the end?

Detainee: one by one Sir.

Presiding Officer: very well, let me caution you. Thig is a two-step process. In this part,
you respond only to the allegation. Afler this part is done you are going be given an
opportunity to make a statement about what ever you think we should kear. Do you
understand that?

Detainee: very well.

The Designated Military Officer gave a brief description of the contents of the
Unclassified Summary of Evidence, Exhibit DMO-1 to the Adminisirative Revigw
Board 1o assist the Detainee with answering the statements,

Designated Military Officer; The following primary factors favor com;mwd detention:
(3.a.1) The detainee claimed that unknown personnel approached him, gave him a Rocket
Propelled Grenade lsuncher and told him that he was part of the ambush against the

Americans. He took the Rocket Propeiled Grenade launcher. When the detainee learned
the Americans were on the way, he threw the Rocket Propelled Grenade launcher in g

well and hid in the hole.
Detainee: No, If you have evidence then — witness- then ...
Presiding Officer: then okay, no one ever gave you an RPG.
Detainee: No Sir
Presiding Officer: so you didn’t throw an RPG in & well.
Detainee: No
Presiding Officer: did anybody approach you with any kind of weapon?
ISN 971
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- Detainee: No Sir, no no
Presiding Officer: so nobody asked you to ambush Americans.
Detainee: No Sir, if you have proof and witmesses that okay but no

Presiding Officer: Well you realize that you said that happened, that's why that’s in here
in the first place.

Detainee: I didn’t say that, these are not true,

Presiding Officer: okay.

Designated Military Officer: (3.2.2) The detainee and ancther individual, upon further
questioning, admitted to being part of the ambush, but they were scared and threw their
weapons down a well and hid in the hole.

Detninee: No I didn’t hide in the well

Presiding Officer: continue

Designated Military Officer; (3.2.3) The detainee was about to get on his tractor when the
capturing unit detained him,

Detainee: My tractor was &t home and [ was awzy for thirty to forty meters away from
my home when I was captured. Like from here to our camp and they can ask the old
soldier that was there,

Designated Military Officer: (3.2.4) The detaince denied hear about the planned attacks
and warnings to clear the village due to the suspected arrival of the Americans.

Detainee: No body left and I didn’t kill anybody and 1 don't kiow anything,

Designated Military Officer: 3b Comections/Associations (3.b.1) The detainee and
another were both apprehended wearing Olive Drab (OD) Green jackets, consistent with
the eyewitness accounts of the individuals responsible for the attacks,

Detainee: Idid not have the OD jacket, What ever I had at that time, they have it,

Designated Military Officer: (3.5.2) The detainee claims no personal knowledge of
Abdul Wahid or his relationship with the Taliban. The detainee claims that everything he
knows about Wahid is common knowledge among the people of Bah gram district.

Detainee: yes Sir
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Designated Military Officer: 3.c Other Relevant Data (3.0.1) The detaineé claimed that
he was driving a tractor with another individual when they heard gunfire in the distance.

Detainee: 1 was not driving my tractor; I was standing next to my house.

Presxdzng Officer: did you ever hear gunfire when driving your tractor?

Detainee: 1heard the firing when the U.S. forces were getting closer to our village.
Presiding Officer: All right, so you did hear gunfire, just not on your tractor,
Deteinee: I was sleeping in my bed but it was early in the morning that I heard gunfire.
Presiding Officer: All right, thank you.

Detainee: 1did not have my tractor

Board Member: When you heard the gunfire, was it inside of outside?

Detainee: I was in my house — I was going to pray, it was the time for preying. I told
him in my investigation.

Designated Military officer: (3.c.2) The detainee stated that he and the other individual
saw United States military vehicles approaching. He further stated that the linguist
working for the United States had proviously told him that he should stay clear of the
soldiers and to stay out of their way.

Detainee: Idon’t know the linguist and I don’t see anythisg, I dont know anything,
Designated Military Officer: 4. The follawing primary factors favor release or transfer;
{4.2) The detaines claimed that he was on his way to the bazaar to buy rice, and a filter
and oil for bis tractor, He was in the company of another individual,

Detainee: Yes Sir

Designated Military Officer: (4.b) The detainee stated that while the other individual was
wearing an OD green jacket, he was not. The detainee also denied knowing that these
OD jackets were part of the vniform of Taliban fighters.

Detainee: 1 didn’t heve my jecket and my friends had jackets.

Presiding Officer: so you had a jacket, ydu Jjust weren’t wearing it?

Detainee: Idon’t have that kind of OD Jjacket in my house and I didn’t weat it.
Presiding Officer: but you do have a jacket, you just weren’t wearing it?
ISN 971
Enclosure (6)

. PageGof 18
21451 UNCLASSIFIED/FE




UNCLASSIFIEDUFOUS—

(Revissd 10 Aug 0S)
Detainee: No

Presiding Officer: But not — I mean not an Olive Drab jacket,

Detainee: 1don’t have —no- I don’t own it and I didn’t wear it

Presiding Officer: Owns no jacket what so ever; any kind of jacket?

Detainee: They have it —the U.S. soldiers

Presiding Officer: Okay, he was wearing a jacket, just not an Olive Drab jacket.
Detainee: They call it Gunii), it’s like an over jacket aod it’s a brown-maroon

Presiding Officer: all right, please continue,

Detainee: They have it there when they captured me they took everything from me.

Designated Military Officer: {4.c) According to the other individual, everyone wears
these types of jackets. He also claimed that he and the detainee never used a weapon.

Detainee: Yes Sir

Designated Military Officer; (4.d) The detaines denied any knowledge/involvement in
the attacks on United States Forces and has maintained this story since his first
interrogation. He also denied the report detailing his admission to United States Foroes

that he hid weapons in the well and stated he did not have a weapon with him at the time
of his arrest,

Detainee: Yes Sir, | never attack United States forces and I didn’t have a Weapon.

Designated Military Officer; (4.e) The detainee denied sver admitting to any United
States personnel that he was a Taliban fighter,

Detainee: I was not a Taliban and I didn’t know the Taliban,
Designated Military Officer: This concludes the Unclassified Sumeomary.

Presiding Officer: Do either members of the Board desire more time 1o review the
Unclassified Sammary?

Board Members: No
The Designated Military Officer confirmed thet ke had no  Jurther unciassified

information and requested a closed session to present classified information relevant to
the disposition of the Detainee,
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The Presiding Officer acknowledged the request.

The Assisting Military Officer stated the detainee would like to make an oral statement
and submit witness statements on kis behalf. Assistant Military Officer submitted
exhibits ECC-1 thru ECC-5.

The Assisting Military Officer had no further information to submit on behalf of the
Detainee.

The detainee made the following statement:
Detaines: Ididn't have weapons at the time of the investigation. The linguist made a

mistake or the intervogation guy made a mistake, the interrogato mistake, I don’t
know, but 1 didn’t have any weapons.

I have been here for three (3) years and if there is any evidence, consider that evidence
and whatever punishment are there, I will take it or you can give it,

Presiding Officer: We do not punish you. We are here 1o decide if you should go home
or stay here. That’sit. You're here right now o convince these three officers that you
should go home. _

Detainee: You can judge me based on my behavior in the camp,

Presiding Officer: Your behavior bad been recorded and is very noteworthy.
Detainee: 1 was not against the United States I will not be ageinst the United States, |
was not against the Government and 1 will not be against the Government and [ am
innocent and I am a poor guy.

Presiding Officer: Does that conclude your statement Sir?

Detainee: 1am innocent. The last Tribunal I told them I was innocent and they didn’t
believe me and now I am telling you that I am innocent. You can get information from
my village, not from one guy, from others that I am innocent.

Presiding Officer: Does that conchude you statement then?

Detainee: If you have any questions for me Sir, tell me, if not, I am prepared to answer
your questions,

The Assisting Military Officer did not have any additional information to submit on
behalf of the detainee and did not have any further questions for the detainee.

The Designated Military Officer did not have any further questions for the detainee.
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Administrative Review Board Member's questions:

Board Member: The day you were captured, did you see any Taliban fighters?
Detainiee: No Sir, | :

Board Member: Did you sec any Afghan civilians with any weapons?
Detainee: No Sir. A

Board Member: Were you walking or driving a vehicle to the bazaar?
Ectamee I came to the bus stop and I was waiting for the bus 0 come.

Board Member: ‘When captured, how far were you from the ambush site?
Boerd Member: Were you hiding when the U.S Forces approached?

Detainee: 1 was sitting. I was not hiding. You can ask the linguist. We were waiting for
the bus to come,

Board Member: When you were captured you were with another individual?
Detsinee: Yes.

Board Member: Did the other individual have a weapon?

Detainee: No Sir.

Board Member: What are you feelings concerning the United States intervention into
Afghanistan?

Detainee: We were very happy they care in. We were waiting for them to rebuild
Afghanistan, We were waiting 20 years for that. Afghanistan was destroyed.

Board Member: Do you support the current Afghan Government under President Karzai?

Detainee: Heisawondmfﬁﬂmanmdlwomdﬁketosupponhimmdrwukdliketo
work for him.

Board Member: What are your feelings concerning Usama Bin Laden?

Detainee; Bin Laden is not a good guy. Ifhe were 2 good guy I would not be here.
Afghanistan was already destroyed and he destroyed more,
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Detainee: In my village Legick (PH)
Board Member: How is your family being supported while you are here?
Detainee: I don’t know, I'm Imre, I don’t know.
Board Member: 1 released how do you plan to suppart yourself and your family?
" Detainse: Lam a driver and drive different trucks and I was able to support myself.
Board Member: And you will be able to do that if he goes back?
Detainec: yes, [ have t0. 1 don’t know anything else to do then. I am just & driver and
would like to drive. ’ve been driving in my truck for twenty years. 1was a poor guy and
the whole village knows me by my name as a good guy. I never been with the Taliban
and I never was a Taliban. I will support my family driving,
Board Member: Do you own a truck; do you own & vehicle?
Detainee: No Sir.
Board Member: So the tractor —
Detaines: Thet belongs to Salam.
Board Member: You were taking this trip with this individual, who was this individual?
Detainge: My nephew,
Board Member: Does your nephew own this tractor?
Detainee: That’s Isad Salam.
Board Member: What was the trip for; where were you going?

Detainee; It was the night of our (?) celebration and the store was getting closed and |
wag getting stuff for my house and filter and oil for the tractor.

Board Member: So, filter and oil for the tractor that belonged to this gﬁntlemen"
Detaines: Yes Sir.

Board Member: So, do you normally buy the oil, filter, and that kind of things for this
gentlemen’s vehicle, for his tractor?
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Detainee: Yes Sir.

Board Member: You were walking to this place and you say you stopped at a bus stop, is
that true?

Detainee: ‘We were sitting waiting for the car to come. 10 meters away from the street
we were sitting there. ‘Waiting for the bus to come. K's & small farm, We were waiting;
In the middle of the farm there is a road. We were waiting for the city bus to come in.
They got there [American Forces] and they arrested me.

Board Member: 8o, you were walking to a bus stop, you sat near this bus stop and this is
where they arrested vou?

Detainee: Yes Sir.

Board Member: When you wers arrested did you have anything in your pockets? Did
the person you were with have anything in their pockets?

Detaines: Ihad snuff, nail cutter, tractor key, 600 Pakistan Rupees, and a very small
knife, [ had 2 small notebook. I wrote in the notebook that someone owed me 300,060
Afghani. Whatever I had in my pocket, it's in the possession of the United States.
Board Member: And this money was your personal money?

Detzinee: The 600 Rupees was my own money. The oil filter and the oil the tractor — the
owner has an account with the auto parts guys. Whiat ever I'buy they would write down
orn the owner’s credit,

Board Member: So it’s normal for you to ride the bus?

Detainee: It’s not a bus, it’s a taxi,

Board Member: And you so you have never used a weapon?

Detainee: No Sir.

Board Member: Is it not true that your country is very dangerous place?

Detainee: No Sir. Our village is not that dangerous.

Board Member: 8o, you don’t eee many weapons at alf?

Detainee: [ don’t know anybody that has weapons.

Board Member: So, the time you have lived in your village, you may have seen a
weapon once in a year? Once in two years?
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Detainee: No Sir, Yea, people had weapons at the time of Jikad when they were fighting
the Russians. When I was going to the market to buy stuff many people had weapons.

Board Members: So, people are carrying weapons around, you were not afraid for your
family for protection to have a weapon around?

Detainee: No Sir. The guy at the checkpoint had weapons and we were not afiid of
them.

Board Members: The checkpoint for your village?

Detainee: No Sir. The checkpoint was at the market. We don’t have that stuff in our
village..

Board Member: So you never put your hand on a weapon, never shot a weapon?
Detaince: No Sir. They ask me if a robber comes or a thief comes in the middle of the
night, comes to the house, we don’t have anything to-find ourselves in the daylight, how
someone going to find us in the dark at night. What is he going'to steal? We don’t have
anything they would be able to steal.
Board Member: You have some money in your pockets,
Detainee: 600 dollars, no one is going to steal 600 dollars and come to my house.
. Board Member: Rice, oil, and tractors?
Detainee; That wasn't my village. | ‘
Board Member: How old was the person that you were with?
Detaines: 1don’t know.
Board Member: Guess.
Translator: Sir, ask him how old he was when the Soviet Union came in?
Board Member: Was he about your [referring to detainee] age?
Detainee: He is younger than me, ten years younger.
Board Member: And he is related to you?
Detainee: My nephew.
Board Member: On which side? How so? How is he related to you?
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Translator: Ican tell you that. From his brothers side. In Pashtu we have specific words.

Board Member: So when he uses the word nephew, he means paternal. When did you
first see him [referring to the nephew] on the day you were arrested?
‘Board Member: Yeas,

Detaince: 1was praying, Aﬂeriﬁnimdmypmymlwalktdtohimmdwemsiﬁing
and talking waiting for the car.

Board Member: Whatﬁmcdidyougﬁupﬂmmeimng‘?

Detainee: 1 don’t know when,

Board Member: Sun up? Was it still dark?

Detaines: Before prayer in the morning, I know it was before the sun was rising,
Board Member: Axnd was it then that you heard the gunfire, when you were still in bed?

Detainee: Whenlwokeupandcamecmdmy house, the firing started, I didn’t go
anywhere,

Board Member: And was it close by or way in the distance?

Detainee: It was about the distance between here [refemring to the board review roam] to
camp nutnber 4 freferring to the detention facility]. '

Board Member: Didyouhmbamkfamba:mmning‘?
Detaitiee: No Sir. T was going to pray.

Board Member: You just prayed. Did you have coffee, tea, a piece of cheese, anything
for breakfast?

Detainee: We didn’t have Sugar to put into our tea.
Board Metuber: What did youdonext? What did you do after you prayed?

Detainee: Aﬂamyerlcmebnckandhadmym I was at home. In the afternoon,
they captured me, '

Board Member: You had your tea, right?

Detainee: Yes Sir.
ISN9T1
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Board Member:” Then what did you do?

Detainee: 1 was just sitting in my bome.

Board Member: How long had you known that you needed il and a filter for the tractor?
Translator: For the oil change he [referring to the detainee] he puts the stick into the
engine and then takes it out and if the color changes to black he changes the oil. But the
good thing about his tractor is that he adds cil to the engine everyday.

Board Member: Did you decide that day to go to the bazaar? Did you decide to go to the
bazaar when you woke up in the morning? Did you know theday before that you were
gosngtoﬂ:ebmmenmday?

Translator: The detainee explained to me that he changes the oil in the tractor every two
weeks,

Detainee: If we work on the tractor too many hours then we change both filters on the
tractor instead of just one.

Boord Member: My question still remains, When did you decide to go to the bezaar?
Detainee: I was going to the bazaar because of the Eed. The Eed is a celebration where
everyone has to have something at Jeast at their house when someone comes to say
copgratulations. That is why I went to the bazaar.

Board Member: You had planned to do this for a long time in the fiture. Is that right?

Detainee: Yes Sir. There was only one day left before the Eed. After the Eed, for four
or five days ali the stores are closed.

Board Member: Iam going to take this one step at 4 time. You went to bed the night
before knowing you had to go to the bazaar the next day. Correct?

Detainee: Yes Sir. That was the last day before the Eed.

Board Member: Could you have gone the next day?

Translator: The next day was the Eed Sir. It would be to late,

Board Member: The next day was to late. So this was [referting to the eve before the
Eed] the last day you could go? You woke up that moming and while you were stifl in
bed you heard punfire. Correct?

Detainee: I was on the way to the Mosque when I heard gunfire.
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Board Member: am confused. Earlier you told me that you heard gunfire while you
were still in bed, early in the moming before you prayed.

Detainee: When I was in my house insids the room I didn’t hear anything. When [ came
cutside I head the gunfire,

Board Member: This was early in the morning?

Detaines: It was early in the morning, The bullets were coming inside the house.
Board Member: Bullets came inside your house? '
Detainee: ] didn’t see the bullets. The bullets were in the air.

Board Member: You could hear bullets going through the air over your head?
Detainee: Yes Sir,

Board Member: That is quite an exciting morning.

Detainee: We were surprised too. We didn’t know you guys [American Forces} were
coming. The airplane was flying overhead.

Board Member; So then you had tea, comrect?

Detainee: Yes Sir.

Board Member: Did you bave a mid day meal? Did you have hunch yet?
Detainee: Yes Sir,

Presiding Officer: So then you had lunch, how long after your mid day meal did you go
to the bus stop?

Detainee: Maybe one and a half or two hours.
Presiding Officer: And then you heard more gunfire on your way to the bus stop.

Detainee: No, just one fire, the airplane fired one rocket. It was a very big bomband &
very big airplane.

Presiding Officer: All right; and so at about one thirty or an hour to an hour and 8 half
after lunch, that's when you meet your nephew for the first time that day, is that correct?

Detainee: No Sir, I didn’t see him and that was the first time I saw him at the bus stop
Presiding Officer: Are you a little disappointed at your nephew?
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Detainee: No I'm not,

Presiding Officer: You read this document didn’t you? This is the Unclassifled
Summary; you've had this read to you and you had e translated copy. Did you not read
that your nephew said that you were part of the ambush? And that you threw your rocket
propelled grenade and riffe down & hole.

Detainee: my nephew didn't say that.

Presiding Officer: You are sure of that. He told us that it was his nephew; the man he
was with,

Translator; His nephew said that he was part of the ambush?

Presiding Officer: It says that it was the gentleman that you were with. You told us it
was your nephew. '

Detainee: No, my nephew never would say that and he didn’t say that.

Presiding Officer: You are sure of that,

Detainee: Yes Sir,

Presiding Officer: Iam pretty sure that you are sitting hear today because the geatleman

you were with told the American Forces that you had a rocket propelled grenade that you
threw down a well.

taines: My nephew did not say that. I didn’t have that — how would my nephew say
that?
Presiding Officer: And that you were part of an ambush.
Detainee: I was not part of the ambush.

Presiding Officer: And that you hid in 2 hole.

Detaince: And I didn’t have an RPG rockét.

Presiding Officer: They didn’t just go pick you up. It cost a lot of money to fly back and
forth to Afghanistan from Guantanamo Bay. My question remaing, wouldn’t you be a
little disappointed with the gentleman that said you were doing that? That’s why you and
Imet.

Detainee: My nephew would not say that. 1don’t blame you, you guys brought us by the
name of Taliban and to arrest al Qaida and stuff like that but before you brought me here
you should ask and investigate there from my village.
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Presiding Officer: You understand my confusion then?

Detainee: You investigate, I am not a Taliban.

Presiding Officer: I read the letiers from you family and frisnds, Tbelieve they think you

are a very good man. That’s why I am dismayed, I am shocked. Was there someone else
at the bus stop that would have told these horrible lies about you?

Detainee: No, they didn’t give a chance to my villagers to ask if  am an innocent guy
and we were innocent, they just picked us up and brought us right away, until they got the
news, it was too late by then.

Presiding Officer: Is it possible that your nephew was involved with this befors he met
up with you that day? Is that possibie Si? :

Detainee: No Sir, my nephew is a very good innocent guy and his father and his mother,
his parents are passed away and he’s a poor guy. And he’s a day laborer.

Presiding Officer: T have no further questions; do any of the Board members have any
follow up questions they would like to ask?

Board member: Let's clarify one thing, was e inside of bis hoase or outside his house
when ke heard the gunfire?

Detainee: Inside the house, ] didn’t hear. When I cams outside the house, I heard it.
Board member: Thank you

Board member: Your contention is that these statements are lies or were mistransiation
or were given by somebody that was your enemy, is that your contention about the
statements about you being involved in this activity — and your nephew?

Detainee: Idon’t have any person in my viliage, I trust my nephew that he would not
give that kind of statement. ‘

Board member: so again, this is made up by somebody or -

Detaince: Anyone make that up, I don’t know. I don’t know any one of these kind of
stuff. If you have proof and witnesses then (insudible). If you can bring me from my
village to here then you are able to ask questions about me from my village people.

Board member: That's very true and it’s aiso true that the statements that we have come
from reliable sources.

Detainee: No Sir. You believe me or other sources.
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Board Member: Sothat’symrconmnhon,lsthatﬁwmmwemvedmmadeupor
arc lics, that is your contention, correct?

Detainee: Ifyouheliwame‘s:r,ImnatagmnsttheUaiwdSmFomslmmn
against the-Coalition, I"m net against the Govertouent, and T am nit against anybody.
That’s my belief, and that’s who T am. But,xfyoubehcve anybody or these soumes,thsn
why do you ask me and why do you bring me here?

Presiding Officer: Well, the source is you and your néphew. You are the only sources
we have.

Detainee: My nephew he said that, well then that’s ok
Presiding Officer; But you are saying that it is not trus?
Detainee: None of them are true and they are false, and I'am ani innocent guy.

The Presiding Officer read the post-Administrative Review Board instructions o the
Detainee and adjourned the open session of the Administrative Review Board,

The Presiding Officer opened the classified portion of the session.
The Presiding Officer adjourned the classified portion of the session and the
Iwufyﬂ:cmamnalmnmnedmtmstranscnpmamand accurate summary of the

Presiding Officer
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The Administrative Review Board was called to order.
The Designated Military Officer (DMO) was sworn.
The Board Reporter was sworn.

The Trarslator was sworn.
The Detainee entered the proceedings.

The Presiding Officer announced the convening authority and purpose of the
Administrative Review Board proceedings.

The Administrative Review Board members were sworn,
The Assisting Military Officer (AMO) was sworn.

The Presiding Officer asked the Detuinee if he wishes to make a statement under oatk.
(Muslime oath offered).

The Detainee accepled taking the (Muslim) oath.

The Presiding Officer read the hearing instructions to the Detainee and confirmed that
ke understood.

The Assisting Miiitary Officer presented the Enemy Combatant Notification form,
Exhibit EC-A, to the Administrative Review Board.

The Assisting Military Qfficer presented the Enemy Combeiant FKlection Form, Exhibit
EC-B, to the Administrative Review Board.

The detainee’s initial Administrative Review Board (ARB) interview occurred on

01 September 2005, and lasted for one hour and 35 minutes. After a review of the ARB
purpose and procedures, the Peshto transiation of the Unclassified Summary of Evidence
was read to the detainee. The detainee declined a copy of the Pashto translated
Unclassified Summary of Evidenoe as he does not read Pashto, The detainee was polite
and cooperative throughout the interview. At the close of the interview, the detainee
said, that, during his trausfer in Bagram, he fell on the stairs and cansed the loss of one

tooth and six of his front teeth to be loosened. He requests that the United States repair
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The Designated Military Officer presented the Unclassified Summary of Evidence,
Exhibit DMO-1, Exkiblt DMO-2, and Exhibit DMO-3; to the Administrative Review
Board,

The Designated Military Officer stated that a copy of these exhibits had been
previously distributed to the Assisting Military Officer and Detainee.

The Presiding Officer noted from the Enemy Combatant Election Form that the
Detaince wanted to respond to each item of information from the Unclassified
Summary as it was presented. -

The Designated Military Officer gave a brief description of the contents of the
Unclassified Summary of Evidence, Exhibit DMO-1 to the Adwinistrative Review
Board o assist the Detainee with answering the statements.

Designated Military Officer: The detaines was inducted in the Militia about 22 years
ago, He used an RPG, Kalashnikov, and machine gun, 1o fight as 2 Mujahadin for over
two months before he escaped.

Detainee; It is not true.
Designated Military Officer: Aﬁcrwcapmgﬁﬁmthehhhﬁa,thedcmneemetmd
worked with Mullah Nasim as a mujahadin for about two and a half months. The

detaxneemdﬂwaﬁmmdm&uahmhsgmupmﬁﬂmhﬂmwhomwﬁm
Kalashnikovs and ammunition.

Detainee: It is not true.

Designated Military Officer: Mullah Nasim was the former Director of Transportation
for the Bamian Province, Afghanistan during the Taliban Regime.

Détainee: Tt is not true.

Designated Militacy Officer; Mullah Nasim was employed by the commander
(Ramatullah) of the Afghan National Army 865 Brigade. He was also 2 member of the
Taliban and Gulbuddin Hekmatyar’s Hizb-I Tslami (HIG).

Detainee: Idon’t know them,
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Designated Military Officer: Hizb-I Islami Gulbuddin (HIG) was founded by Guibuddin
Hikmatyar as a faction of the Hizb-I Islamic party in 1977, and it was ane of the major
Mujahideen groups in the war against the Soviets. In the carly 1990s, Hikmatyar ran
several terrorist training camps in Afghanistan and sent mercenary fighters to other
Istamic conflicts. Eﬂﬂbasiongzmblmhedtmmthﬁmm Hikmatyar offered to
shelter Bin Laden after he fled Sudan in 1996.

Detainee: 1 do know Gulbuddin, -

Designated Military Officer: The detainee left Mullah Nasim®s group and returmed to
Baghran to fight as a Mujahideen for eight years. He had an RPG and four individuals
under him,

Detainee: I was working for Nasim.

Designated Military Officer: The dmm then spent two years working with Mullah
Karim Akhound as a Mujahideen.

Detainee: Yes,

Des.tgnatodMihtaryOﬁiecr’ Tnedcmneewmmdbythckﬁlma, for about two and
one half months, during which time, he was taught to use a Kalashnikov. :

Detainee: I was not,

Designated Military Officer: The detainee confirmed that he fought against the Russians
in jihad for ten years.

Detainee: Ve,

Designated Military Officer: The detaines was assessed to have been the
Military/Security Commander or Chief for the Wahid Compound. The detainec indicated
extensive knowledge of the compound and local Taliban  leadership.

Detainee: That is not tue.

Designated Military Officer: Abdul Wahid was identified as the district chief of Baghran
during the Taliban reign.

Detainee: That is not true. -
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. Designated Military Officer: Abdul Rais Wahid is 2 Mullah who dominates the Baghran
Valley region. He is closely linked to the governor of Helmand Province, Shir
Mohammed. Abdul Wahid supports, and is supported by the Taliban HIG and foreign
Al-Qaeda.

Detainze: Ido not know.

Demgnaied}viﬂmy()ﬁw Ab&ﬂwmdphmedmhﬂlﬂammgformhhwlwders
at his compound. The meeting was planned to held under cover of darkness. Attendees
were 10 arrive in inconspicuous vehicles and there were 1o be at least 100 security
personnel] operating around the meeting location.

Detaines: I do not know.

Designated Military Officer: Shir Mohammed is a member of the insurgent leadership

infrastruciure. The intent of the insurgents is to conduct assaults on U.S. and coalition
forces.

Detainee: Yes, he is a bad guy.

Designated Military Officer: On the moming of 10 February 2003, U.S. ¢lements
approached the Wahid stronghold of Lejay Village and were ambused from the high

ground on both sides of the road. The U.S. Forces also received fire from positions in
mdmundLejay

Dmmae_ We repected them.

Designated Military Officer: The dewnee was captured on 10 February 2003, on the
Wahid Compound in Lejay, AF, -

Detainee: Yes.
Designated Military Officer: The detainee was found hiding in a culvert on the Wahid
Compound. The detainee had a freshly fired AK in his possession, three loaded

magazines and a vest. He was wearing an OD green jacket like those womn by -
individuals captwedondmnmths:dc of Lejay that moming.

Detainee: No.

DeszgnamdetaryOﬁicer 'Ihzdatsmcehadli,()ﬂ&mpees in his possession when he
was captured.

Detainee: Non responsive.

[SN972
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Designated Military Officer: It is believed that the detainee received a tslephone call
alert and orchestrated the ambush on U.S. Foroes.

{Revised 10 Aug 05)

Detainee: It is not true. ,

Designated Military Officer: The enemy insurgent’s families had departed the villages
around Lejay and moved to the south, prior to the U.S, arrival. leyaﬂmaleﬂgiﬁm
remamedtodelay!:hmxptthe'(}s Forces’ advancetowardBaghm '

Detainee: Thst is not true.

Designated Military Officer: Lejay is part of a region which has provided a contituous
safe-haven to hostile Taliban Forces which provide Command and Control (C2) podes,
supplies, guerrillas, training and staging areas. It is also a financial source through its
opium and heroin production,

Detaines: We did not allow Taliban to come in.

Designated Military Officer; Insntgemsmandaromdu}aymmtunonmempuve
destruction of U.8. Forces in order to resist the reduction of the Taliben-based power
structure, |

Detainee: It is not true.

Designated Military Officer: Acccrdmgmthedemmhewascapamdaﬁaba&ngm
the river/spring near his house. I*Iemdlmonlyhadsomehash&shmﬂches,mdabuof
soapm&hzma:ﬂwtlme

Detainée: Yes, i ms frue, )

Designated Military Officer: The detainee was not captured with a cell phone.

Detainee: Yes, it is true,

Designated Military Officer: The detainee does not know how 1o usé a phone a.ndsaad
thatphmdsdnmwmkmthcm&uetoﬂwm

Detainee: We do not have cell phones.

ISN9T2
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Designated Military Officer: The detainee claims not to know any Al Qaeda or Taliban
senior leaders and has not knowledge of tervorist activitics mthemsmceﬁ:ekmm
left.

Detainee: It is true.

The Designated Military Officer confirmed that he had no further unclassified

information and reguested a closed session 1o present classified information relevant to
the disposition of the Detainee.

The Presiding Officer acknowledged the request.

The Presiding Officer opened the Administrative Review Board to the Detainee: to
present information with the assistance of the Assisting Military Officer.

The Dedainee: made the following statement:

Thankyoufoﬂiﬁshearing. Although | am a detainee, I am very happy. If I committed
any crime, please, present evidence, and I will pay for my erime. You should not listen
mpeoplcwhogwcyouwmngandfalscrepoﬁs I am begging you to help e go home,

so I may farm my land, [owe money that my son borrowed in my name. I am a Muslim
and I know God. 1do not have any bad feelings.

The Assisting Military Officer kad no further questions for the Detuinee.
The Designated Military Officer kad no further questions for the Detainee.
Administrative Review Board Member’s questions:

Board Member: Are you a member of the Zikir group?

Detainee: Yes.

Board Member: What position did you hold?

Detainee: I was similar to a local sheriff.

Board Member: In para 3.a.2, you mentioned, that, you were collecting weapons and
ammunition {o you. Why were you collecting these weapons and ammunition?

Detainee: People bring me weapons, and I give them to the prison guards.

ISN9T2
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Board Member: You worked for Mulish Acqmul?

Detainee: Yes. I was with Mullah Nasim for two and a half months. I was with Shir for
eight years.

Board Member: But you said you didu’t know any Taliban lesders.
Detainee: There is & misunderstanding. There are two Mullah Nasim.
Board Member: Was the person he worked for a Taliban lcader?

Detainee: Mullah Nasim is 2 Taliban_ I worked for Mullsh Honzada; the other person
died 10 years ago.

Board Member: In your interview you mentioned that you were jailed, What were you
jailed for?

Detainee: The Taliban jailed me for hashish.

Board Member: Where were you captured?

Detaines: I was taking a bath. Someone knocked on the door.
Board Member: Were you wearing a green jacket?

Detainee: I purchased the jacket.

Board Member: Weren't you concerned that the jacket could associate you with those
who ambushed the U.8. forces that day?

Detainee: I purchased the jacket for 800 rupees. An enemy accused me.
Board Member: A personal enemy accused you? Who is this enemy?
Detainee: A dispute over land.

Board Member: An arsbush did occur on U.S. forces near Lejay, on 10 February 2003.
Do you know who planned it, or participated in it?

Detainee: I was taking a bath.

Board Member: [s it comumon in your province for men, for males to take up arms in
defense of their village if outside military forces approach?
Linguist request member to repest the guestion.

ISN§72
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Detainee; Some have weapons.

Board Member: If you return to Afghanistan, and the local leaders of the providence ask
you to take up arms, against the U.S. coalition forces, you will not do that?

Detainee; No. The U.S. respects the law.

Board Member: Are you in contact with your famity?

Detainee: Non responsive.

Board Member: If released, will you be able to support your fumily?
Detainee: 1 will do something,

Board Member: Thank you very much.

Board Member: General ingudible . . . Do you think he was a.good man?
Detainee: He is not good. "
Board Member: What didn’t you like about him?

Detainee: He’s & communist. A pro-Russian.

Board Member: What tribe are your enemies from?

Detainee: Inaudible

Board Memiber: Are those tribes ofien in conflict?

Detainee: We kill each other.

Board Member: Were you involved in fighting with these people?
Detaines: The other man killed his cousin for land.

Board Member: You have any weapons?

Detainee: Ihad a gun with one bullet.

Board Member: But your enemy has a Kalashnikov?

Detainee: They have two.

Board Member: You are a very brave man to go with ane shot against two Kalashmikov,

ISN972
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Detainee: 1 wes not afraid of them.

Board Member: As a local sheriff, did this position allow you to go around and do
judgments? ‘

Detainee: No, I am not a sheriff.
Detainee: Important decisions, religious wise.

Board Mesaber: You said, that when you were captured, that, someone came and
knocked on the door?

Detainee: I was at a spring.

Board Member: So, let me understand. There is a waterway; and in the middie of the
waterway, there is a walkway?

Detainee: I was in the culvert.

Board Member: You were taking a shower?

Detainee: Yes, Iwmdgmmmmdmnﬁbanme.
Board Member: You mention several folks, Mohammed Mamazai?
Detainee: For 800 wpeeé,lpurc_:hasedihe coat from him.

Board Member: These people can provide evidence. You said that you received 2 letter
from your son. Did you reply to your son’s letters, requesting documents be sent to-us?

Detainee: 1 could, but it takes a long time.
Board Member: Whyhm’tymalmadyaskedfcrdocﬂmenmﬁonswbemwus?
Detainee: Mail will not reach my place.

' The Presiding Officer read the posi-Administrative Review Board instructions (o the
Dexainee: and adjonrned the open session of the Administrative Review Board.

' The Presiding Officer opened the classified portion of the session.
The Presiding Officer adjourned the classified portion of the session and the
Administrative Review Board was closed for deliberation and voting.
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The Administrative Review Board was called to order.
The Designated Mititary Officer (DMO) was sworn.
The Board Reporter was sworn.

The Transigtor was sworn.

The Detainee entered the proceedings.

The Presiding Officer announced the convening authority and putpose of the
Administrative Review Board proceedings.

The Administrative Review Board members were sworn.
The Assisting Military Officer was sworn.

The Presiding Officer asked the Detainee if he wishes to make a stutement under outh.
(Muslim oath offered).

The Detainee declined taking the (Micsling) oath.

ﬁzMEdinthﬁwmdthzhmrfugmmmtkmamdwuﬁwdmn
ke understood,

The Assisting Military Officer presented the Enenty Combatant Notification form,
Exhibit EC-A, to the Administrative Review Board.

The Assisting Military Officer presented the Enemy Combatant Election Form, Exhibit
EC-B, to the Administrative Review Board,

The Assisting Military Officer read the AMQ Comments from the Enemy Combatant
Election Form, Exhibit EC-B.

Assisting Military Officer: The Detainee’s initial Administrative Review Board
interview ocenrred on 09 September 20035 and lasted 72 mimutes. After a review of the
Administrative Review Board purpose and procedures, the Pashto translation of the
Unclassified Summary of Evidence was read to the Detainse. The Detainee remained
polite and attentive thtoughout the interview. The Detaines wants to address the items in
the Unclassified Summary of Evidence as each item is read. The Detainee wighes to
submit a statement from his father aitesting to his character, and he retained & copy of the
Pashto transiation of the Unclassified Summary of Evidence for further review. The

ISN 974
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Detainee expressed the desize to be monetarily compensated upon release for his time in
detention. '

The Designated Military Officer presented the Unclassified Summary of Evidence,
Exhibit DMO-1, and DMO-2, other unclassified information to the Administrative
Review Board.

The Designated Military Officer stoted that a copy of these exhibits had been
previously distributed o the Assisting Military Officer and Detainee.

The Presiding Officer noted from the Enemy Combetant Election Form thot the
detainee wmdwuspandwmck&mafiuformdonﬁmm Unclassified
Swummary as it was presented.

The Designated Military Officer gave a brief description of the contents of the
Unclassified Swmmary of Evidence, Exhibit DMO-1, to the Admsinistrative Review
Bonrd. ‘

Designated Military Officer: The Detainee was captured on 22 Feb 2003, when he fired
on United States Security Forces, while they were conducting a search of a location
containing land mines at Atburdsh Village, Tirin Kowt District, Oruzgan Province.

Detainee: I [was] not aware [of the] American{s] coming there. 11had no idea.

Presiding Officer: You're not answering the question. Do you understand. ..the
questioned asked, “If on 22 February 2003, you fired on United States Security Forces?”
You gave a very different answer when you had your interview.

Detainee: They said they wete looking for mines. 1 don’t know where the mines were,
Where they {(Americans) were coming [from]? I didg’t know where they were and what
they [had) come for. Wh&nl{wmt]to&emidﬂcofmyymﬂl’hadaxﬂashnﬂtovwiﬁz
me, ] heard [some] firing. | was 50 scared, becausc of the thieves and robbers around our
village. Since I was so scared I fired three [shots} {inlto the air. [Abowt] five minutes
Jater there was 8 big Yight in the [sky]. 1was [very} surprised. 1had never seen those
b[ligh;s]inmylifc. Whnnlsawﬁmn!wonder[ed}ifaplane[had}wmemd[dmpped]a
mb on me.

Presiding Officer: Thank you very much for your answer.

Detainee: They injured me [with] the bomb. They saw my home. You cannot 5ee
anything from inside my house.

Presiding Officer: Thank you very much.

Detainee: How was I {the] enemy when they bombfed] me? They went to the Bazaar
and [the next] morning [is when] they came back {to] my house and captured me.
ISN 974
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Presiding Officer: We understand. Next please, we have a lot more. We'll get thicough
it.

Designated Military Officer: The Detainee was parf of the firefight. He was
prepositioned and hid out of sight. He fired with intent to kill or harm United States
Forces and friendly Afghanis,

Detainee: 1 don’t know Americans. They [had] never been in my village before and
didn't know [what] they look{ed] like. When you don’t know somebody how [can] you
sit down and hide from them?

Presiding Officer: Next, thank you.
Detaines: They [were] never in my village. How can [ just sit and hide [from] them?

Presiding Officer: So your answer is that you were not sitting in anticipation, you were
pot waiting for U.S, Forces? ‘

Detaines: No, no. You can ask the whole village, I was a driver. Idrove s bus. Since

‘you don't believe me you can ask my village. You can ask [the entire] province what I
was doing and who I am?

Presiding Officer: We have many items o go through and many of these will address the
same issues you've already discussed and then we’ll ask questions. Tlook forward to all
of your answers.

Detainee: | [have] never been in a place like this and I [don’¢] know how to talk.
Presiding Officer: We understand compiletely. Thank you very much.

Designated Military Officer: The Detainee initially maintained he did not have a gun
with hith and did not hear gunfire or any noises. Then he stated that be thought scmecne
was firing on his house, 50 he fired three gunshots into the air to scare them away. Later
he admitted that he fired the bullets in the same direction that his neighbor Haji Gul
Mohammed shot his bullets. He shot toward the people that were firing at Haji Gul
Mohammed, ‘

Detainee: I'm not aware, I [didn’t] fire towards any side. I'm not aware of what

happened, When I heard the firing I fired toward[s] the gir. 1didn’t know [any] thing
else,

Designated Military Officer: The United States Security Forces witnessed the Detainee

Detainee: They hadn't seen my house. My house is among the other house{s]. How
feould] they see me?

ISN 974
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Presiding Officer: We'll discuss more later, thank you.

Designated Military Officer: The Detainee was identified as working for Mullah-
Shokoor in Konduz. Mullsh Shokoor was part of the main security escort for Usama Bin
Laden during the time when Kabul, Afghanistan fell into U.S, haads.

Detainee: ¥ don’t know him, but you [can] go to my village and ask everybody. Nobody
knows who Mullah Shokoor is.

Presiding Officer; You never heard of Mullsh Shokoo?

Detaince: No. If anybody in our area has heard his name or if anybody knows him, let
me know, because I've never heard [of him]. .

Presiding Officer: Thank you

Designated Military Officer; The Detainee knows of Mullah Ghafur, the man whose
compound was the target of the United States Security Forces search that evening. The
Detsines deacribed Ghafur as being “with the Taliban” during the movement’s rule,
however, he doesn’t know about his activities now. Ghafur was arrested in Kabul at
some point.

Detainee: 1don’t know Mullah Ghafur, If you ask the whole village if there is anybody
named Mullah Ghafur...yon can do whatever you want to me! If you [can] find [him] in

our village and anybody proves that [he] is there and T know him...you can do whatever
you want!

Designated Military Officer: The Detainee is an admitted opium farmer and dealer.

Detainee: The opium was in the whole area. This was everybody’s business. Tt [was]
not like me and somebody else. The whole village was planting opium. Everybody’s
business was making pretty good money. { was a driver and I was busy driving, but in
my garden I was planting a litte bit.

Presiding Officer: Thank you.
Designated Military Officer: He said he told lies in Kabul aad in Bagram, and realized

that Jies were not going to get him home to take care of bis wife and one-month-old son.
He said he would no longer lie.

Detainee: Yes, it is true.

Designated Military Officer: The Detainee reiterated that he has no animosity towsrd the

1SN 974
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Detainee: No, no, no. We [dor’t] have [any] business with any government. [ was justa
driver. I drove my bus in the line and I [had] my own business. I'm very happy that
people sdy the Americans are building the roads and building up Afghanistan. I'm happy
with that, We are living in difficulties now. Whentheelecmmycomesandﬁwroads
are paved, we will have fair lives.

Presiding Officer: Thasok you.

ﬁeD&ignMWOﬁi&rWﬁ&hhﬂdwﬁmW
information and requested a dmadusdanmpmmmykﬁwﬁmmm relevant to
the disposition of the Detainee.

The Presiding Officer acknowledged the request.

The Presiding Officer opened the Adnsinisirative Review Board to the Detainee to
present information with the assistance of the Assisting Military Officer.

The Assisting Military Officer presented a persanal letter from Detainee’s father,
Exhibit EC-C, to the Administrative Review Board.

The Detainee made the following statement:

Detainee: In no way [did] I fhave] animosity against you and I'm not having any
animosity against you. 1was poor man driving a bus on the line, going back and forth.
The Americans have seen my bus. They can ask [anyone from] my village if T have been
associated with the Taliban or any other [associations] like fthem]. They can blame me.
They didn’t take me the night they bombed my house. They took me the following
morning, after my father had gone to them. My father told them I was injured, they {(his
Sfamily) were trying to take care of me and I was not a criminal. The governor of our
province and my father promised them (4mericans) I was not & criminal and not guiity.
The people (Mullah Ghafur and Mullah Shokoor) that they (dmericans) mentioned
before...I have never scen them, 1 [have] never seen the Americans before they came to
my home and said that I [did] this and this. I [have] never seen them before and [ have
no idea [what they are talking about]. They told them that they would take care of my
wounds and T have been here for three years, The letter from my father says, that the
Americans promised them they would take care of me...what heppened?

Presiding Officer: Thank you for your statement.

The Assisting Military Officer had no questions for the Detaines.
The Designated Military Officer had no questions for the Detuinee.
Administrative Review Board Member’s questions:

Board Member: 'What is your father’s name?

ISN 974
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Detainee: Hajji Yar Mohammad

Board Member: Can you tell me about the incident when you were firing on American
troops?

Detainee: Yes, why not? I'li tell you again, I was sleeping in [my] home. Idon’t know
about the firing but it was like translator imitates weapons firing. 1 got up and I went to
the cemter of my yard. When I was standing in the middle of my yard T'heard 2 Jot of
firing. The only thing I did was fire three shots towards the air. 1did that because there
are 2 lot of thieves and robbers in our area. They came to kill you or fo take your money.
You are there it nry country you know shout the situstion. They put a gun to my head
and then they took my car.

Presiding Officer: Who took your car?
Detainee; Thieves.

Presiding Officer: 1 just want to make sure or clear that, that didn’t happened that night.
Atimepﬁortothatev;ningmmdsesﬁokyouwar?

Detainee: There are & lot of thisves and robbers. They took the whole car. They tied my
hands and legs. They threw me in the ditch and took my vehicle. They said, “If T alk o
them they would kill me.” They've killed a lot of people. We found the vehicle with
holes in it.

Board Member: 1understand that you're talking about an incident that happened
between yourself and some robbers, but to get back to this night when the Americans
were there. ..t seems like you stated that you had shot towards the same people that your
neighbor was shooting towards? )

Detainee: | hadn’t fired {in] any [direcﬁg;n}. Ijust [fired in] the air. At that time, [ had
ro idea which way...from the sides.

Board Member: Could you see any other people there?

Detainee: No, no. Icame to the center of the [vard]. Ididn’t see anybody. 1saw lights.
1 did three shots in the air. (I thought that] if {it] was & thief théy wouid go back their
own way, V

Board Member: Was there any oﬂmﬁriné going on? - A

Detainee: No, I didn’t hear any firing, 1 just saw big bulbs of light.

Presiding Officer: You thought the big bulbs of lights were thicves?

ISN974
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Detainee: When I"wwmem, T was so surprised...[I wondered] what kind of things [they
were]? | haven’t seen [anything like it}.

 Board Member: Where were the lights coming from?
Detainee: The west side. _

Detainee: The ﬁnngacaredmc I got scared and [thought] if they were the thieves they
would run away.

Presiding Officer: Okay, thank you.

Detainee: Idsnthavcanyothenécawhatwasgomg,whatwmﬂmemmgs? The
lights T saw [made it look] like daytime.

Board Member: Let me see if ] understand this right. You were inside your house and
heard someone firing a gun?

Detainee: Yes. I heard a kind of a noise... Fransiafor imitates weaponsjﬁ'ing.
Board Mémiber: You heard someone ﬂrmg agun outside?

Detainee: I heard some noise... making. .. trenslator imitates weapoas Siring.
Board Member: It wasn’t gmshots?

Detainee: Idon’t know if it was a gun or what it was? Whmicametothecmtuofmy
yard it started doing it again. The second time it was gunfire.

Board Member: So yon thought that when you heard some gunshots if you fired your
gun, . .that would scare them away?

Detainee: Yes, it was thieves, They will...they jurp on the walls and they come in.
That's why I thought they would run away.

Board Member: Okay. Do you know Mutlah Shokoor at all?
Detaines: No, I don™t kaiow him at all.

Board Member: Do you know why anyone would associate you with Mullah Shokoor?
Detainee: Idon’t know. '

Board Member: Do you know Mulleh Ghafar?

ISN 974
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Presiding Officer: Who is the Mullah in your village? Mullah Ghefurr is in your viilage.

Detainee: If anybody tells you that there is a home by the name of Mullah Ghafur or
Mullah Ghafir’s existence, Tl do whatever you tell me to.

Presiding Officer: Thank you.

Detainee: No, sir.

Detainee: There is no Mullah Ghafur in our village. If you find him, definitely {am a
liar.

Board Member: Was there any Taliban in your village?
Detainee:. In my village there is no Taliban.

Board Member: Do you speak English?

Detainee: Detainee laughs Speak English, no,

Board Member: A little bit?

Detainee: Shower. “I want to take a shower.” These kinds of things. I learned from the
spldiers, :

Board Member: Who owned the bus that you drove?

Detainee: 1t's a bus [ have, 1 started from our village, then we start going some people
flagging me or we pick up people, women, children... whatever.

Board Member: Who owns the bus?

Detainee: It belongs to me. It’s mine.

Board Member: Who owns the house that you live in?
Detzinee: 1i’s my father,

Board Member: Who lives in the house with you?

Detainee: Icannot tell you the exact...counting. My sister, my father, my m¢ther. We
all are living in one house.

Board Member: How many houses are in your village?
Detaince: Well, it's the whole village?
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Presiding Officer: How big?

Board Member: How many houses?

Decaincc: I haven’t counted it.

Board Member: Are there many? Are there a lot?

Detainee: 1t's a lot.

Board Member: What road is your house on? Is it close to the road or is it off the road?
Detainee: The road is a little bit far from my house.

Board Member: How many kilometers?

Detainee: [don't know aboﬁt the kilometers, but when you shout somebody in the road
can hear you.

Board Member: Are your neighbors close by? Are your neighbors’ compounds close
by?

Detainee: It's kind of connected all together.
Board Member: The walls are connected?

Detainee: Some of them are connacted [with] one wall together and some of them [have]
4 little alley, which the donkeys can pass by.

Board Metaber: The night that we're talking about, the night of the attack, were your
neighbors shooting? ' '

Detainee: The walls are too high. I don’t know about my neighbors.

Board Member: Is the house West of you connected to your wall?

Detainee: Kind of like énesideisconnected, the other side is a little bit away.
Board Member: Couid you see over your wall?

Detainee: No, 1 cannot see my neighbor. If you jump to the roof we could see our
neighbor but we don"t do that. 1¥’s a four-meter wall, How can I see over that?

Board Member: Is your opium crop inside of your wall?
Detainee: No, that’s far away in the garden.
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Board Member: You lied in Kabul?
Detainee: 1 was scared in Kabul that's why I lied
Board Member: You lied in Bagram?

Detainee: Yes, I lied in Bagram and I told them here that I'm not going to lie, noteven a
point. '

Board Member: The Taliban kas been in your village, right?
Detainee: If you find one, it means 1 lied all the way.,
Board Member: Do you know any Taliban?

Detainee: No, if you find out from our province govemnor or any [of the] other people
from this village [that there] are Taliban you can tell me whatever you like or I'm lying.

Board Member: You knew that the U.S, Forces were there, right?
Detainee: 1didn’t know that. Ididn’t know. They never [had] besn in my viliage.

Board Member: You lived in Afghanistan, but you dida’t know that the U.S. Forces were
b

Detaines: Yes, why not? Americans havé a very good name [to] us. They [were)
building roads and helping.

Presiding Officer; How are your wife and son, are they well?
Detainee: T'don't know if they are dead or alive.
Presiding Officer: You've gotten no letters?

Detginee: Just a few months ago a letter came and my dad said in that they were alive.
Bven if they were dead they would not send me any letters saying that they are dead.

Presiding Officer: When you were originally captured you said you knew Ghafiz...at
one point you lied and said that you did know Mullah Ghafur?

Detainee: [ never said {1 knew] about Ghafur at that time.

Presiding Officer: Okay, at one point you made a statement to the U.S. that you knew
Mullah Ghafur and you knew he was in the Taliban. You said that at another time,

Detainee: Mullah Ghafar or Mullah Ghafir.
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Presiding Officer: Mullah Ghafix?

Detainee: ‘Well, you said Mullah Ghafar?

Presiding Officer: At one point you said you knew Mullah Ghafur?
Detainee: You keep saying Mullah Ghafar and there’s Mullah Ghafr?
Presiding Officer: Do you know Mullah Ghafur?

Detainee: Yos, i kuiow bim back when I was driving and somebody would say that is
Mallah Ghafur’s vehicle.

Presiding Officer: For the record and I apologize for my mispronunciation, but we are
using the one that is spelt here.. Mutlah Ghafur. You do know him?-

Detsinee: don’t know him personally, but when I was driving and his vehicle was
coming pecple would say there is Mullah Ghafur... '

Presiding Officer: Do you know Mullsh Shokoor?

Detainee: No.

Presiding Officer: 'You do not know Mullah Shokoor, but you do know Mullah Ghafur?
Detaines: | have heard his name. |

Presiding Officer: Okay, vou have heard his name and you have seen him while you
were driving your bus? n '

Detainee: When I was in the streets, [ had seen his vehicle and people would say that is
Mullah Ghafir’s vehicie,

Presiding Officer: Is Muliah Ghafur in the Taliban?
Detaines: Yes, yes. | |
Presiding Officer: So there is Taliban in your area?
_Detainee: He is from other village, Balut.-
Presiding Officer: Okay, he's from tha village Balut.
Detainee: If anybody in my village is named Mullah Ghafixr...
Presiding Officer: You said your village is very big and you don’t know every one there?
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Detainee: 1can recognize Taliban if they come. They would bring their vehicles and
these things...

Presiding Officer: Were there Taliben in your village?
Detainee: No.

Presiding Officer: No. Thank you very much.
Detainee: If you find it, I would [be] lying.

Presiding Officer: You have told us in the past. In the past you have told U.S. Forces
that thers was & Mullah Ghafur in your villege and he was with the Taliban. You have
made that statement to the United States before.

Detainee: No, he doesn™t belong to my village.

Presiding Officer: Thank you. That evening when your house was botabed, the United.
States was looking for land mines. Do you know where the land mines are?

Detainee; Yes, I have heard of land mines.
Presiding Officer: Do you know where they were located?
Detainee: No, I don’t know. If anybody says that | had mines or I know, then you can...

Presiding Officer: The United States Forces that were looking for iand mines saw you

that night. Theysayycu'werehidinganﬂwaiﬁngmdﬁmdm&mnasthcymlooking
for land mines,

Detainee: 1 haven’t heard about the mines in my villages and I didn’t know about the

Presiding Officer: The United States Forces that captured you said that in that evening
when they were searching for land mines they saw you waiting and you fired upon them.

Detainee: No, | haven't {didu’t do] it [to] them. I'm not aware of...

Presiding Officer: Do you know if your neighbor, who was up that night. ..the United
States was looking for Jand mines at your house and when they went there you were in -
hiding shooting is what they said. Do you know of any neighbors or anyone who may
have had any land mines?

Detainee: No, I haven’t. 1don’t know. Show me that you wen't for the other guy...you
came for me...
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Presiding Officer: The United States was looking for Mullah Ghafuw and they wete going
to your house, When they went there you were hiding {and shot] &t them, is [the reason]
why you are here,

looking for Mulleh Ghafer?
Presiding Officer: Because Mullah Ghafur had the mines?

Detainee: One time you said you were looking for mmzsandmwym: say you are

Detaines: If you prove that Mullah Ghafur had a house in my village you can do
whatever you want to, If the name of Mulleh Ghafur. ..if anybody has been found in my
village...! willbe aliarandabad guy. A

Presiding Officer: Why did you tell lies in Kabul and Bagram?

Detaines: They bombed me at home and they brought me there, Ithouéhttheym.
going to kill me anyways. :

Presiding Officer: What kind of lies did you tell them?
Detainee: Anything they were asking me | said that I was not aware of.

Presiding Officer:” You knew [ was saying Mullah Ghafur, because he read it {referring
10 the translator) and pronounced it. Why did you say that you didn’t keow him eartier?

Detainee: Mullah Ghafar and Mullsh Ghafur there’s 1o much difference.

Presiding Officer: But our translator said the one that is written here and he pronounced
it the same way and then you said that you knew him later on.

Detaines: There’s too much difference between Mutlah Ghafar and Ghaftr.

Presiding Officer: Ibelieve you. [ understand. What-myampiansifyougobackto
Afghamistan?

Detainee: 1 will drive and work.

Presiding Officer: I'm very happy to see you wearing white that means your behavior
here is good. A

Detainee: Well, I'm a poor guy. [don’t know why you brought me here and make me sit -
here. ’

Presiding Officer: You're here because Americans thought you shot at them when they
were looking for very dangerous things. That is why you are here,
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Detaines: Nobody believes me, so my words are nothing.
Presiding Officer: No, we believe you

Detainee: In our village there is 2 lot of stealing, robbery these kinds of things. If you go
tcsaemyhoasc;fmmmybcmeyouq&nonly see sky.

Presiding Officer: Thank you very much for your information. You've given us [a lot
of} information, very helpful.

Detainee: I gave you information. Why have Ibeen sitting here for three years?

Presiding Officer: This is the first opportunity...you have already been determined. I
bad no part in that process; you were determined to be an enemy combatant. At this point

and time, we are now looking at you. We are looking at the threat you possess. We will
mﬁeadﬂmmahmmdamommendaﬂmxfycuwﬁlbemimed.mmdor
" detained at this time.

Detaince: There is & phrase at home...you’re telling me the white talk. When are you
going to send me home?

Presiding Officer: You will hear very soom...

Detainee: If your heart get]s] clear I will tell you...1{have] never done anything in my
life.

Presiding Officer; We understand what you’re saying. We understand very well.

Detzinee: They are not going to let us go. They don't care about us. They just think that
we-don’t have enybody to care about us, so why would they let us go?

Presiding Officer: You will hear when  dscision has been made. Thank you very much.

The Presiding Officer read the post-Adminisirative Review Board instructions o the
Detainee and adjowrned the open session of the Administrative Review Board.

The Presiding Officer opened the clasyified portion of the session.

The Presiding Officer adjourned the classified portion of the session and the
Admiinistrative Review Board was closed for deliberation and voting,
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The Administrative Review Board was called (o order.

The Dwignaged Military Officer {(DMO) was sworn.
The Board Reporter was swor,

EA T

The Transiator was sworn.
The Detainee enteved the proceedings.

The Presiding Officer announced the convening authority and purpose of the
Administrative Review Board proceedings.

The Administrative Review Board members were sworn.
The Assisting Military Officer was sworn.

The Presiding Officer asked the Detainee if ke wishes to make a stotement under oath.
Muslim cath offered).

The Detainee declined taking an oath.

The Presiding Officer read the hearing instructions lo the Detainee and confirmed that
ke undersiood,

The Assisting Military Officer presented the Enemy Combatant Notification form,
Exhibit EC-A, to the Administrative Review Board.

The Assisting Military Officer presented the Enemy Combatant Election Fm, Exhibit
EC-B, to the Administrative Review Board. i

The Assisting Military Officer read the AMO Comments from the Enemyé‘ambataat
Election Form, Exhibit EC-B.

Assisting Military Officer; The detainee’s initial ARB inferview occurred on 04
November 2005 and lasted 32 minutes. Afier a review of the ARB’s purpose and
procedures, the Pashto translated Unclassified Summary of Evidence was read to the
detainee. ‘When the detainee was asked if he wanted to attend the ARB, present a written
or oral statément, or have the AMO speek on his behalf, the detainee stated he wanted fo
attend the ARB and would write down, for himself, notes he wished to address [to] the
Board. A follow-up interview was scheduled for 05 November [2005] and lasted for 22
minutes. This interview was necessary 1o obtain one (1} document to present to the
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Board. The detainee was polite and civil during both the interviaws. The detainee kepta
copy qf the Pashto translated Unclassified Summary of Evidence for his review.

The Designated Military Officer presented the Unclassified Summary of Evidence,
Exhibli DMO-1, and DMO-2, other unclassified information to the Administrative
Review Board.

The Designated Military Officer stated that a copy of these exhibiss kad been
previously disiributed 10 the Assisting Military Officer and Detainee.

detainee wanted to respond to eack lem of information from the Unclassified
Summary oy it was presented.

The Designaied Military Officer gave q brief description of the contents of the
Unclassified Summary of Evidence, Exhibit DMO-1, to the Administrative Review
Board,

Designated Military Officer: During the Russian/Afghan war, while he was a refuges in
Miram Shah, Pakistan, the detainee served with the Mujshideen based in Pakistan.

Detainee: Iwasahtﬂcboy{az]thnmﬁeandhmdmds[oﬂthousmds{aﬂ Afghans
became refugees [at] that time so I was one of them. I haven't done jihad and | haven’t
helped any mujahideen.

Designated Military Officer: The detainee is said to be an Afghan at Qaida member
residing in Khowst and the planner for their attacks in the region.

Detainee: That is not a fact. I don't know al Qaida. What is al Qaida? I am a poor man
and my job was a shopkeeper.

Designated Military Officer: Prior to his arrest, the detainee traveled in Afghanistan and
Pakistan to recruit for the Tablighi. On this trip the detainee claimed that he was the
Anmnir of the Group of Tablighis.

Detaince: Yes, this is true that ] am a Tablighi, but T have not made [a campaign}
(Tabhgh;)agmnst[the]ﬁmmcm Tablighi is a religious group that is free all over the
world. Even in America there is a lot of Tablighi. We were having & gathering [as a)
society in Khowst and the Taliban just destroyed it. The Taliban came [and] they broke
our electricity, they destroyed our mud oven(s], they destroyed our society. They
destroyed the wood that we [were] using for heating. They destroyed all our society.
They broke our society. The Taliban was against us. They would not let us do the
Tablighi. The Taliban didn't like us. So when the Taliban regime.... At all [of] the
American camps they [gave] us permission for the Tablighi. 'l'hcy[gave]us[a} very big
center or some place to do the job. Taliban would not let us, even for one night {do our
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job], now we ¢an do our Tablighi job for years and years. Because they (Taliban)
destroyed sur Tablighi society the whole Khowst was kind of upset with the Taliban.
People ave now [happier] with [the] Americans because [the] Americans let them do their
Tablighi [job]. You can ask {the] existing government about these things.

Designated Military Officer: The detaines claimed that he is shopkeeper and a Tablighi.

Detainee: Yes, this is a fact and 1 am a shopkeeper. Tam a Tablighi, butTam note
scholar or very educated. I never [campsigned] (Tablight) against the Americans.

Designsted Military Officer: The detainee is said to have stored mines at his residence
and 1o have had direct communication with Arzb al Qaida members operating out of
Peshawar,

Detaines: This word is not a fact. 1 haven’t kept mines in my house: It was noteven
existing then. I don't know al Qaida and ] have no conneetion with Arabs. Iwent to
Peshawar to bring [back] merchandise for my shop. The shopkeeper I got merchandise
from is named Momtaz and his shop is in Peshawar,

Designated Military Officer: The detainee is believed 10 be a leader of an Afghan al
Qaida cell in Khowst, Province, Afghanistan.

Detainee: 1definitely don’t know al Qaida and I am a poor shopkeeper.

Designated Military Officer: A raid wes conducted on the home of the detaines’s
associate. The raid netted several active anti-tank mines and empty mine shells with
expiosives removed.

Detainee: I'don’t have any associate. Seven months ago 2 man named Obaidullah was
my partner in my shop. He was my partner, we hed [a] connection regarding the trade or
business then we lost money. He owed me 80,000 kaldar, He [gave] me 60,000 [kaldar]
and the remaining 20,000 [kaldar] ke refused {to give me}. That is why our conflict
started. He is from another local government [and] [ am from another local government.
He is too far away from me. If anything has been found out from him I have nothing to
do with it.

- Designated Military Officer; An associate believes the detainee may have belonged to
one of the warlord groups in Khowst.,

Detainee: I'm not.a commander and I don’t belong to any warlord or commander. [
don't have any connection, Idon’t know any and I am a poor shopkeeper.

Designated Military Officer: Another associate of the detainee described the detainee as
a religious person, not a Taliban member but definitely a friend of the Taliban.
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Detainee: 1 reject this question. Iam not a Talib and I am not a member of [the] Taliban.
I am not a friend or associate. Iam a poor shiopkeeper. If you [bave proof] in all [of]
Afghanistan that anybody says that I have been {the] Taliban’s friend or member you can
punish me (however] you feel like. If anybody has worked for [the] Taliban it will not be
[a] secret. I ask you what my position was in [the] Taliban?

Designated Military Officer: The detainee is said to have fold several people that he was
preparing to-conduct command-detonated mine attacks against U.S. Forces, Shortly after
this threat, U.S. Forees discovered and destroyed in place two apparently command-
detonated, probably plastic shelled, anti-tank mines that had been placed in holeson g
highway in Afghanistan,

Detainee: Iam not aware of this and I don’t understand this. T have not told anyone

anything, It is not a fact; it is not real. 1am a poor shopkeeper. These things are too far
away from me. [ hate these things,

Designated Military Officer: The detainee is said to have asked an associate to store
some land mines at his home.

Detainee: 1 don’t have any associate or any friend. Ihaven’t told anyone about the
mines. That is not trne. This is [a] lie and I reject these things in [a] very hateful way.

Designated Military Officer: The detainee is said to have passed information to dn
associate on how to detonate mines.

Detainee: [ don't know about these things and I haven't told {anyJbody [anything]. 1
don’t have any associates. This is [a] lie and it is not true.

Designated Military Officer: The detainee promised to pay an associate If he planted
mines.

Detainee: |am a poor man, [ didn’t promise {any] body [any] money. [At] the time
when I was arrested or detained I had debts {totaling] 78,000 kaldar. 1 owe money to Mir
Jamal, [who] is my cousin. This allegation is [a] lie and is not based on fact. If
somebody is poor and has debts [then] how can he give or promise somebody else
money? Ireceived a letter [that said to] pay the debts now.

Designated Mititary Officer; The detainee was apprehended because he matched the
description of an al Qaida bomb cell leader and had a Thuraya phone.

Detainee: No, no this word is lies. We [were] going to Peshawar and there was another
guy [there] that kind of became my acquaintance or friend. His name was Abdullah
Wazir. When we reach[ed] the checkpoint {and at] the time of the checkpoint {when]
they [started to] search [us] he gave me his phone. I didn’t know I just beld it. Police
saw us [and told us to} get down and get out of the bus. When we came out they started
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searching in detail and they found some dollars and the telephone with that man. Iwas
not aware before about the telephone and these things. This question doesn’t concern me.
I didn’t know about the satellite telephone before [then]. When the Pakistari police
captured [us] 1 found out this was a satelfite telephone. Even three minutes before the
captured us I did not know. Wazir is still here.

Designated Military Officer: The detainee’s palms were significantly scarred and the
burn pattems were consistent with something bursting or exploding while being held.

Detainee: 1was an infant, maybe one (1) year old. My-mother was cooking bread on top
of [the] stove in a pot called taboei. She was baking bread [and] [ crawled and 1 put both
of my hands on top of this and [there] was part of the knees, too. I'startfed] crying and
my mother came and she picked me up from on top of the pot. My meat was stuck on the
top of that pot. This was doge about thirty years ago. This [allegation) is a lie. [ have
proof of it coming from my home later.

Designated Military Officer: An associate of the detainee said that he had no knowledge
of the detainee being associated with the Taliban or &l Qaida and he had no knowledge of
the detainee being involved with explosives.

Detainee: Yes, it’s true.

Designated Military Officer: A family member of the detainee claims the detainee has
hadscarsonhishandsinmbefamtbefamﬁymembexwasm

Detainee: Yes.

Designated Military Officer: The detaines claims an associate gave him the cell phone
while going through a police checkpoint,

Detainee: Yes, it’s correct.

Designated Military Officer: One of the detainee’s accusers has recanted his story about
the detainee giving him mines. The accuser now claims the detainee did not give him
mines, but that the person who previously resided in the house left the mines at his

residence. He also says the detainee did not pass him information on how to detonate
mines.

Detainee: 1t’s correct. I haven't given {any]body {anylthing in the front and I am not
aware of it,

about the detainee’s connections to anti-tank mines and now claims the detainee was not
connectad o setting anti-tank mines.

Detainee: 1didn'’t f:ave any connection before [or] now.
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Designated Military Officer: The detainee adamantly denied ever giving his associate
anti-tank mines.

Detainee; It’s correct.

Designated Military Officer: The detainee denied having any other associations to al
Qaida or Taliban members or their whereabouts. The detainee stated that the al Qaida
and Taliban are “lost.”

Detainee: Yes, that’s a fact.

Detainge: Isaid earlier that I don’t have any associate,

The Designated Military Officer confirmed that he kad no further unclassified
information and requested a closed session to present classified information relevant to
the disposition of the Detainee,

The Presiding Officer acknowledged the request.

The Presiding Officer opened the Administrative Review Bosrd to the Detaines to
present infornsation witk the assistance of the Assisting Military Officer.

The Assisting Military Officer presented additional documents on bekalf of the
detainee marked as Exhibit EC~c and stated that ke kad no additional comments.

The Detainee made the following statement:

Detainge: I was waiting for this time for 2 Jong time here. 1am very happy to join this
Review Board. It is my very, very joy and happiness. I have been accused wrongly.
This is the fourth year I have been detained. My nephew s in jail and he became lame,
He is in Cuba. Ihad a brother who was in Bagram. He has been refeased. I wasnota
Tailib and ] was not al Qaida. At the time of [the] Taliban ! never bad any job or was
involved. 1am a shopkeeper and I have done Tablighi. I haven’t done any
[campaigning] (Tablighi) against Americans, Seven months ago Obaidullah was my
partner inmy shop. He was working with me in the shop. Our connection was business
with each other, This is not a crime, | believe. Seven moriths ago there was a conflict
between Obaiduliah and [myself]. He went home. After seven months the bombs had
been found in Obaiduliah’s house. 1 know that [the] things that had been found in his
house were not good things. It’s not [a] melon or watermelon. It is [a] very bad thing. It
kilis people. 1t kills me, too. You cannot construct a country through these. If anybody
gave it to Obaidullah [then] he is a criminal. I make decision about myself. If I have
anything of this nature then [ am a criminal. Obaidullah is existing [and] b is here, You
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can ask the facts from him. If anybody has given [anything] to him it was his house they
found it in]. He will know the fact about where he got it. Secondly, Obaidullah hes a
car. I know him, He doesn’t even have enough money to iy a donkey. I will tell him
in front of his face. ! tefl the truth. Iam not afraid of telling the tnith. He had 10,000
kaldar and becsuse he owed me I took it from him., He had no money. 1 startfed] asking
questions myself. Like where did he get the car? You can ask him this question. With
Obaidullah there is a paper and that is very dangerous. Idon’t know what this is. Itis
not a land fitle, a certificate or a degree. If they ask from Obaidullah where he got the
paper, they will find out where the training camp is and where everything that they want
1o know is. Obaidullah has done cruel things against me. He sent {an] American to my
house. It was about personal hostility and they brought it to you guys. I am very happy [
made it here alive and I didn’t get killed. Now the truth will not be hidden. I want
Obaidullah to be made to sit in front of me and talk to me. The time of Chaiduilahs’ lies
is over. He better not say any more lies. He had the chance to say lies when I was not
here, [but] when 1 came [here] be [could not] say lies anymore. I have been wrongly
accused, Deep down in my dossier you can find out the facts. I would like to say [the
following] about Abdullah Wazir. He had the doHars and satellite phone, Three minutes
before the capture and arrest I didn’t know anything about it. If Abdulizh says that this is
my money and satellite {phone] then you can put me in jail for twenty or thirty vears; [
should not be captured because somebody else did wrong. ‘Why am I'in jail because he
did wrong? America has no proof [against] me. My home only had one gun, a rifle.
This is a home rifle. I just had that rifle for my own protection. [ request this from you
and please pay attention. The person is available here. I am a shopkeeper and I would
like to say that you can find gold or anything in a store, but you cannot find a bomb store.
Iam so surprised and 1 don’t know where he gets those things {from].

The Assisting Military Officer kad the following siatement for the Detainee.

Assisting Military Officer: Show the Board Members your hands, (At this time the
detainee placed his hands out in front of him, palms up.)

The Desipnated Military Officer had no further questions for the Detainee.
Administrative Review Board Member’s questions:

Board Member: What kind of activities did you engage in as Tablighi?

Detainée: Tablighi is like this. We tell people [to] pray five times, read {the] Quran and
don’t hurt anybody. Have a good ethic...Muslim... From the Tablighi hand is peace to
[the] whole world. They don’t hurt anybody. The Tablighi is free all over the world, If
only the Tablighi were free in the time of [the] Taliban. The Taliban didn’t like us.

Board Member: Why would the Taliban be against the Tablighi?
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Detainee: Taliban were a little bit [of] hardliners. These people (Tablighi) are middle
and easy with people. Also, they were telling us that we were not going with them to
jihad. They have a rule that says #6, #7. They told us you are #6 you just completed
good things but why don’t you Tablighi for jihad....

Board Member: Have you cver served in any military either in your home country-or

Detainee: No, 1 was a refugee in Pakistan. [ haven’t done any military service.

Board Member: While driving to Peshawar you met up with the man who gave you the
money and phone, Wazir?

Detamee: Wazir didn’t give [it to] me in Peshawar. [At] the bug stop we became friends.
Board Member: Do you know what he was up t0? Why he was traveling?

Detainee: He bas a store in Khowst, too, He was going for merchandise to bring back to
his store. When we became friends, I was in the front seat and he was in the middle.

They told us to sit down {at] the checkpoint and he gave me the phone at the time of the
search.

Board Member: Do you know why he gave you the phone?

Detainee: Because the Pakistani police found out these things were with us and found
out we were refugees...money. ,.I got mad at him [because] he didn’t do a good thing.
He said he was sorry he made a mistake.

Board Member: Do you know why your brother was detained in Bagram?

Detaines: I was in jail in Pakistan when they captured him. The Americans came to my
bome {and] detained my brother and Shamsullah. The [one] named Shamsullah is hers.

Board Member: But they released your brother?

Detainee: Yes, we [were] three people. Iam here end two were released, my brother and
{his] son.

Board Member: Is Shamsullsh your nephew?
Detainee: Yes.
Board Member: Does he live with you?
Detainee: Where?
ISN 975
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Board Member: In Afghanistan.
Detainee: Yes.
Board Member: How is he lame?

Detainee: When he was sixteen he was working with me in the store and he got a mental
problem. He was making trouble fighting [with] other people.

Board Member: Did you say his leg was hurt?
Detainee: When {the] American]s] came to cur house there was a Kalashnikov in our
house and he knew that [the] Americans would take this gon. ‘So, he took the gun and
went to the mosque, The American{s] asked him to stop and he didn't stop, so they shot
him [and] he became lame.
Board Member: What kind of shop do you have?
Detainee: Flowers. 1 sell flowers, pots, [and] chairs, and these kinds of things.
Board Member: What kind of store did Wazir have?
Detainee: He had a tire store.
Board Member: Did you know Wazir in Khowst?
Detainee: Yes, he [would] come to the mosque and pray.
Board Member: You attended the same mosque?
Detainee: Yes. |
Board Member: Were you part of the same tribe?
Detainee: No, different tribes.
Board Member: What was the name of your pertner at your shop?
Detainee: Obaidullah.
Board Member: Is he a member of the same tribe as you?
Detainse: No, they are different.
Board Member: Do vou speak English?
Detainee: No.
ISN 975
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Board Member: When did you leave Afghanistan for Pakistan?
Detainee: [At] the time of the Taliban.

Board Member: Was the Taliban in power when you left Afghanistan?
Detainee: No.

Board Member: Did you attend madrassas in Pakistan?

Detaines: No,

Board Member: Can you read and write?

Detainee: I can read Pashto but I learned how to write a little bit here.
Board Member: What hand do you write with?

Detainee: Right

Board Member: When did you come back to Afghanistan from Pakistan?
Detainee: [At] the time of [the] Taliban.

Board Member: Why would you come back if you didn"t like-the Taliban?

Detginee: They destroyed our society but they did not tell us not to come. We had
permission to come work and do things, but the society....

Board Member: Did you spend time in Lahore, Pekistan?
Detainee: Yes, that is the center of Tablighi.

Board Member: Where did you get 'your Kalashnikov?
Detaince: My brother had it.

Board Member: Where did he pet it?

Detainee: He bought it before.

Board Member: Did you ever shoot it?

Detainee: No,

Board Member: Who all lived in your house in Afghanistan?

ISN$75
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Detainee: My brothers.

Detainee: Two.

Board Member: You don’t know any al Qaida?
Detaines: No.

Board Member: You've never heard of them before?

Detainee: ‘When the trouble came out then I start{ed] hearing about al Qaida. When [the]
Americans west 10 Afghanistan then I heard the name of al Qaida.

Board Member: You had never heard of that before?

Detainee: No.

Board Member: Did you ever see any al Qaida in Lahore, Pakistan?
Detainee: No.

Board Member: Do you know any Jama'at-al-Tablighi that are al Qaida?
Detainee: No.

Board Member: Do you know any Jama’at-al-Tablighi that are Taliban?
Detainee: No.

Board Member: Why do you describe the Taliban and al Qaida as “lost™?

Detainee: When the Americans came to Afghanistan the al Qaida and Taliban were lost
[because of the] new administration {and) new govemnment.

Presiding Officer: How's your family?

Detainee: Right now I do not know.

Presiding Officer: How many children do you have?

Detainee: I have four boys and two danghters.

Presiding Officer: Who hates you? You say you had nothing to do with al Qaida,

nothing to do with the Taliban, nothing to do with mines, you don’t own the cell phone,
and the bura patterns happencd when you were a child.
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Detainee; Yeah that’s true. The one that really has punished me is Obaidullah.
Presiding Officer: Why does Obaidullah hate you?

Detaines: 'We had mongy problems and that conflict startsc ‘because of money.
Presiding Officer: Jama'at-al-Tablighi has good things, but many pecple who answered

t0 Jama’at-al-Tablighi have also become involved against the United States. Areyou that
at afl?

Detainee: That is a lie.
Presiding Officer: How do you feel about the United States?
Detainee: I have heard Americans are building roads, schools, hospitals, fetc].

Presiding Officer; Those roads can’t have land mines. Land mines on the roads are very
bad. People think you put mines on roads. Mines kill people.

Detainee: That is [a) very bad thing. I reject this. 1f there is a ntine in my house then
am & criminal, IfI gave somebody any mines then 1 am [a] criminal. They capture[d]
mines and everything from Obdaidullah. If1 have anything to do with [it] then they can
kill me. If1am a criminal they can punish me. [am pot crazy. 1don't have any mental
problem. You are recording my conversation. I am tetling the truth,

Presiding Officer: What kind of flowers did you sell in your flower shop?

Detainee: Youput on yom"z)leckmd on ¢ars,

Presiding Officer: Very popular in Khowst?

Detainee: [The] Taliban destroyed our job. It is getting betier.

The Presiding Officer read the post-Administrative Review Board instructions to the
Detainee and adjourned the open session of the Administrative Review Board,

The Presiding Officer opened the classified portion of the session.

The Presiding Officer adjosrned the classified portion of the session and the
Administrative Review Board was closed for detiberation and voting.
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The Administrative Review Board was called to order,

The Designated Military Officer (DMO;j was sworn.

The Board Reporter was sworn.
The Translater was sworn.
The Detainee entered the proceedings.

The Presiding Officer anmounced the convening aithorily und purpose of the
Administrative Review Board proceedings.

The Administrative Review Board members were sworn,
The Assisting Military Officer (AMO) was sworn.

The Presiding Offcer asked the Detsinee if e wiskesto make astatement under outh,
(Muslim oith offered). ‘

Detainee: We are God willing Muslimis and there is no lying in our belief, in owr religion
and in all things [we] do not lie, Smmupwmwlhmmldmyinmgam:sif
I'told any small lies or if anything I say is a e, I will be a criminal and they can punish
me however they want.

Presiding Officer: Iunderstand your customs and I am aware of them, but I just request
thatyaugivemeaywormmswarmdyoumnotmqﬁxedwmkethggatty. 2

Detainee: There is no problem I will swear, LG o
Presiding Officer: The Muslim oath? |

Detainee: Whatever is your law.

The Detaines accepted taking the Muslim oath.

The Presiding Officer read the hearing instructions to the Detainee and confirmed that
he understood.

The Assisting Military Officer presented the Enemy Combatant Notification form,
Exhibit EC-A, to the Administrative Review Board '

The Assisting Mititary Officer presented the Enemy Combatant Election Form, Exkibit
EC-B, to the Administrative Review Board,
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Presiding Officer: Assisting Military Officer please read your camments from the Enemy
Combatant Election Form.

Assisting Military Officer: The Detainee’s ARB initial interview was conducted on 14
November 2005 and lasted one hour apd ten minates. After reviewing the ARB’s
purposé and procedures, the Pashto transiated Unclassified Swmmary of Evidence was
read to the Detainee, The Detainee stated he understood the difference between the CSRT
and the ARB. When asked if he wanied to-attend the ARB, present a writien or oral
statement, or have the AMO speak on his behaif, the Detainee was non-committal and
inquired if attending would bepefit him. After the ARB process was thoroughly
explained, the Detainee stated he would attend and would provide oral statements, point-
by-point, to the Unclassified Summary of Evidence. The Detainee was very cordial,
attentive, interactive throughout the mterview, but appeared to have inveluntary, sporadic
twitching of his hands and mouth. At the conclusion of the interview, the Pashto
translated Unclassified Summary of Evidence was provided to the Detainee, via his
guards. :

The Designated Military Officer presented the Unclassified Summary of Evidence,
Exhibit DMO-1, the FBI Redacrion Memorandum, DMO-2, and the Terrorist
Organization Reference Guide, DMO-3, to the Administrative Review Board,

The Designated Military Officer stated that a copy of these exhibits kad been
previously distributed to the Assisting Military Officer for presentation to the Delainee.

The Presiding Officer noted from the Enemy Combatant Election Form that the
Detainee wanted to respond to each item of the information from the Unclassified
Summary as it was presented.

Presiding Officer: The Designated Military Officer (DMO) will read a statement and you
will be given an opportunity to respond for as long or as short as you would like.

Detainee: I appreciate and thank the board for giving me the opportumity to answer the
allegations in front of me.

The Designated Military Officer gave a brief description af the contents of the
Unclassified Summary of Evidence, Exhibit DMO-1 to the Administrative Review
Board to assist the Detainee with answering the statemenss.

Designated Military Officer: (3) The following primary factors favor continued
detention: (3.a) Connections/Associations (3.a.1) The Detaince admitted he had met
Gulbuddin Hekmatyar in 1995 and saw him again in 1996 when Gulbuddin Hekmatyar
came to the Sarobi region of Afghanistan 1o settle a matter regarding land disputes.

Detainee: Yes, this is very clear and very understanding [throughout] the whole wotld.
When the Soviet Union came to Afghanistan, Gulbuddin was one of those leaders who
stood up against the Soviet Union and fought. Becanse Gulbuddin was fighting Soviet
ISN 977
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Union, Americaand the whole world was helping him mﬁghtSvaUmm We

. belonged to that country and that religion. We had an obligation fo join a party, to fight
for our country, our area. We were not officially Gulbuddin Hekmatyr party members.

We were a tribe who [sided] with them in the fight against the Soviet Union, but | was

not a member of the Gulbuddin party. Since 1375, (in Pashto calendar) I had no problem

with Cold War because nobody was killing or nothing, When he started trouble with

other countries and other groups 1 gave up on him and haven’t been working with him
since,

Presiding Officer: What was that year again?

Detainee: 1375, After 1375, if snybody can find any connection between me and

Gulbuddin phone connection, writing connection, sceing, meetmgemnyﬂlmg T will be
your criminal.

Presiding Officer: I appreciate your response, but what kind of land disputes did Mr.
Hekmatyr resolve?

Detainiee: 1 don’t know, after the Najeeb Government, Gulbuddin took over as president,
and then Rabbani. Between Rabbani groups and Hekmayr groups, there was heavy
fighting going on. I haven’t heard about any dispute over the Jand. When the Taliban
took over I was in Charabsa and after the Taliban ran Gulbuddin away, they took all of
his residencies, groups and troops in Sarobi. .

Designated Military Officer: (3.8.2) The Detainee admitted that he and his father were
both Hizb-I-Islami Guiboddin commanders from 1988 to 1996.

Detainee: I don't know if it was about 1988 or 1996 but my father was the leader of the
group in my arca. He was fighting against the Soviets and then he became sick. The
whole tribe asked me to lead them, so I became their commander. Najeeh government
fell in 1371 so I don’t really know the date. So since 1371, Gulbuddin group was i
charge of our area, his was the goverument. 1had to obey the m!es and regulations of the

government. The subjects never turned against the gevemeﬁt andl was a subject to the
government in Sarobi.

Designated Military Officer: (3.a.3) It was reported that Gulbuddin Hekmatyr stayed at
the Detainee's residence in Sarobi in November 2002.

Detainee: 2002 is how many years ago?
Presiding Officer: Theree,
}Lﬂtﬁine& Three years before. Is a few months less than three years that [ have been
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Presiding Officer: Do you recall when you were detained or arrested? It says here he
was captured in March of 2003, so we are talking about four months before that.

Detainee: Like I said before after 1375, if you find any connection by letter, by
telephone, by messenger or anything I will be responsible as charged. 1 am 2 poor guy
and Gulbuddin is a big guy and he is coming to my house and stgying in my house, that’s
funny. Unfortunately, I am right with some miserable human beings that are just telling
the American authorities that I did things and they are giving wrong information.
Besides that, you have been aware that for the past 25 years there was a Civil War going
on in that country. The Farsi and Pashto [people] have conflict between them and itis a
very miserable thing. They said Gulbuddin stayed in my home [about] four months prior
to my capture and that was the time of government of the Americans and Sarobi is in the
middle of Afghanistan and he honored me and came to my home? How did he get there?
There is no-way Gulbuddin could get to Sarobi in 2002.

Presiditig Officar: Why not? Why coulds’t he get there?

Detainee: Thank God, it was the Karzai government and the government of Karzai
secured the whole country with the American Forces presence. Besides that in Sarobi,
when Gulbuddin’s kingdom was running our hostilities started between Gulbuddin and
me. Wo would drive in a car and they would shoot at us. My cousin got shot in the neck
and his name is Taj Muhammed and we were like big enemies (referring to him and
Gulbuddin), so why would my enemy be coming to my home? This kind of government
I was expecting for a long time and we were happy. So how come these peaple are
giving you the wrong information making a friend out of my enemy?

Designated Military Officer: (3.2.4) The Detainee attended 2 meeting in December 2002
with Taliban and Hizb-I-Islami Gulbuddin officials to discuss the operation of & training
camp.

Presiding Officer: This is approximately one month after it was reported Gulbuddin
stayed at his house.

Detainee: All these allegations are baseless; there are no facts to them. It's just some
people who gave reports to put us in jail and that's it.

Presiding Officer. Well we have some reliable sources that gave us this information and
that’s what we are basing our questions on, or our comments. And as honest and as open
you can be with us we would appreciate so we can at least differentiate where you were
working with HIG and possibly with the Northern Alliance. It is understandable during
the Soviet occupation that you sided yourself with somebody such as Mr. Heymatyr to
protect your village.
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Detainee: Yes, you say you have a very reliable source but I challenge you, just like I
mentioned after 1375, if you can find any connection between me and the HIG, I will be
guilty as charged, but this is the wrong information. Ihave enemies who gave the wrong
information to put me in fail.

Designated Military Officer: (3.2.5) The Detainee was ong of the main contacts for two
Hizb-I-Islami Gulbuddin leaders in their efforts to conduct underground activities to rally
and arm villagers for attacks against Coalition Forces.

Detainee: As I mentioned earlier these are not facts and are not true, They gave you this
information and they [must] have no conscience to give you this wrong information. If
they can prove this on me, I will let you punish me on behalf of all the Detainees here in
Cuba, 10 show fo the whole world that if somebody is doing these things they will pay for
it. My eyes are waiting for the light to come up, for the sunrise, when we will be:
comfortable and at peace. When we will be able to find some food other than g piece of
bread for our children. I was waiting for God to bring s some light or some help to these
fighters and this fight will be finished and we will live in peace and quiet with our family,
our children, our brothers and our sisters,

Designated Military Officer: (3.a.6) The Detninee was identified as shipping weapons {0
Hizb-I-Islami Gulbuddin elements in the Parajan region of Afghanistan.

Detainee: [ would like to say that you mention Parajan. Parajan is not even in that area
and [ have never visited that place, I don’t know that place. Evervone in my village
knows I hated war and fighting. I started working on my land, building & ges station and
2 hotel to have a peaceful Iife. When we heard on the radio thet Kabul was-collecting
weapons from all corners of the country I thought thank God, we are going to have &
better life. There will be no weapons for people to fight,

Presiding Officer: But this is talking ebout you shipping weapons to a region. The
question is have you been involved in shipping weapons to Afghanistan?

Detainee: No, never! 1have never tsken weapons anywhere. Like [ said when I heard
on the redio that Kabul was taking weapons, I was so happy and 1 said, “Thank God they
are collecting weapons.” We will have peace for our families, our children and our
brothers. I haven’t transferred any weapons nowhere.

Presiding Officer: Later we are going to bring up that you admitted to having different
types of rocket launchers and some Kalashnikovs.

Detainee: That's right! Ihad [them]. The weapons were all over Afghanistan at anytime
and the tribe called me a feader. The Americans from the division of Jalalabad came with
three commanders named Haji Mosa, Haji Wadu, and one named Malik and from the
eastern zone, Chief of Staff General Calhoun. They came and told me to let them collect
nty weapons and I told my tribe that these gentlemen came to collect the WERDOTS SO give
ISN 977
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them the weapons. I collectod the woapons and I brought them in my bome and Engineer
Wasel said kee the weapons here [just in case] the government wants you to serve them
you can use these weapons to benefit the government. Otherwise we will collect them
later on. They started giving rations to 50 people. They sent people who took the
numbers of the weapons and they [just] took the numbers with them.

Board Member: Let me get this straight please. The weapons belonged to your tribe sir,
correct.

Detainee: Yes.

Board Member: And that is why you stored them in your tesidetice?

Detainee: Yes,

Board Member: And the Americans came one day and said you can retain the weapons if
they were used in support of the new government.

Detainee: They told us to collect weapons in one place and we collected the weapons,
They ordered about the ration of some food and things and they said if the government
had a mission or a job for you, you could get this and use it, Otherwise we will come and
take the weapons,

Board Member: So most of these weapons belong to your tribe?

Detainee: Actually the weapons belonged to the Taliban government but the tribe took
the weapons from them. My tribe told me that we would use the weapots for the security
of Sarobi.

Presiding Officer: You took them from the Taliban when? When they were still in
powet?

Detainee: When the American government started campaign, they announced on the
radio 1o separate yoursatves from the Teliban. Then we became separgte from them, tock
their weapons and retumed to our village.

Presiding Officer; When you say you took the weapons from the Taliban, did they freely
give them to you? How did you take them?

Detaines: The Taliban forced my people to work for them or being their soldier, even
me. When the Americans came and started campaigning we already had the weapons,

Presiding Officer: You were sctually working for the Taliban end that is why you had
the weapons?
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Detainec: Any government that comes and asks about making me a soldier I will, besides
going 10 jail. 1was working for them that is what itis. The Ametican Forces came and
then my tribe became separated from them (Taliban).

Designated Military Officer: (3.2.7) The Detainee has fought with the Hizb-I-Islami
Gulbuddin, the Taliban and the Northern Alliance. The Detainee has switched sides
several times and claims his loyalty is for the Afghan peopie and not a particular regime.

Detainee: That should be very clear to you. In Afghanistan the government has switched
many times. First of all you know in our government, Gulbuddin was in charge so we
were their soldiers. Then the Northern Alliance was under control and W Were serving
thers. The Taliban came and we started serving them. Then when the Karzai
government came we were happy for the government and we were ready to work for
thiern and be their soldiers. 1don’ have any news from my village, my tribe, my wife,
my children, my house, nothing. 1just humbly request from this session, please I am
requesting, please show me my crime not other peoples crimes, and let me know my
crime. Thaven't done any crime and the only thing I am hoping and expecting is that a
good government will come and we will be in peace and take care of our family and
children to have a better life.

Presiding Officer: My concem is you have supported three other groups and there are
smaller groups back in your country that are fighting the 1.8, Forces that are there trying
to do good. So my concem is that you could possibly join a foree that could fight against
the U.S. Forces that are there. :

Detainee: As far as my area there were no groups. [ was not that bigofa guy to make &
group or go off to a group. I was like any government that came along I was serving; [
was not a big shot. We are poor men and very, very miserable poor people. When we
find the morning food, we are stil] thinking about how we are going to find our food for
the evening. 1 don't know when the government became like this; we don’t know which
way 1o go and what to do. We are very poor people.

Designated Military Officer: (3.a.8) The Detainee’s arrest put most Hizb-I-Islami
Gulbuddin attack plans on hold.

Detainee: Like I said before and I am teiling you again, these are baseless words., We are
very poor people we are just thinking about trying to get food. ‘We are hoping that one
daywcvﬁilhaarthatthmisa-pmﬁﬂgovmmtmdmwﬁ{ live in peace with no
war. When I heard on the radio Americans are here and we heard that in America people
are not poor or go without food and there is no poverty there. So when we heard the
Americans were here; we thought that one-day we would have enough food and have a
peaceful life. We are waiting for those good times. Our country has been built up, our
people have peace and our lives will be better. Like me, [ have never been in school and
my children have never been in school. We want to have sducation and build a better
life. That is what we are waiting for, These are vety, very baseless reports about me, I
- ISN 977
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Eo_w_the people who gave these reports are my enemies and I believe they are America’s
enemies to0. These zeports they gave caused me and my father to be detained here and
he is a sick man. We expect good things from Karzai government and the Americans,

Presiding Officer: You said your father is here, do you know his number?
Detainee: He is with me in Camp Four, in the same room.

Presiding Officer: He is housed near you?

Detainee: Yes.

Designated Military Officer: (3.a.9) The Detainse’s brother held a secret meeting with
five Hizb-1-Tslami Gulbuddin commanders to plan ambushes on Coalition Forces to
caplire prisoners.

Detainee: I have been here for almost three years and my brother as far as when I was
there, was working at home and started having a gas station. When I have that much
enemies, he may have some also, Idon’tknow anything clse. All Tknow is one is God’s
. kingdom and the other is America a’s kingdon:.

Designated Military Officer: (3.b) Other Relevant Data (3.b.1) The Detainee was
captured at his compound on 1 March 2003, He was detainad because of his suspected
links to Hizb-J-Islami Gulbuddin and to rocket attacks against a foreign government
agency.

Detainee: Ican say that they captured me in my own home, but the rest of this is made
up, non-fact reports. It was a government owned house that ] was living in.

Presiding Officer: And the rocket attack against a foreign government agency, do you
know what they are talking about?

Detainee: I can tell you in my life I haven't shot a rocket. This is a very baseless
allegation. Yes my tribe called me “commander.” I was their leader. I was serving my
tribe, my people.

Presiding Officer: In the next comment we are going to talk about you having four rocket
launchers, yet you said you have never shot one,
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authorities they collected our weapons on their orders and took them to my home. Then
they gave us rations for 50 people and they told me to keep the weapons if we need you
to support the government. Otherwise, we will collect them and store them in some other
place. Its’ not like these weapons went to some bad place. About 500 meters there were
some other government forces near. It was 2 safe place. To serve our government and to
bring peace 10 our peaple we collected the weapons fros the people. We were listening
to the orders of our own government andnebadymmmemﬁmaf&egwmm

Board Member: [ have 2 question, sir. Did you have rocket launchers in your
building/home?

Detainee: Yes, it was a government house I was living in it. The zone commanders had
the numbers of everything they collected,

Board Member: And you say you have never fired a rocket [auncher.
Detainee: No.
Board Member: Do you know how to operate the rocket launcher?

Detainee: I have not fired it, but a lot of people said all you have to do is read the book
and they have done it and know how to use it. 1 don’t know myself how to use it but I

have heard it dons, Nobody has even fired it close t0 me, but I have heard it from a
distance.

Designated Military Officer: (3.b.2) The Detaince admitted he had four rocket launchers,
77 Kalashnikovs, three or four machine guns and several different weapons stored in his
hoine,

Detainee: Those were village weapons, which | have already mentioned.

Designated Military Officer: (4) The following primary factors favor release or transfer:
(4.2) The Detaince stated that the Americans and United Nations support the Afghan
Government and the Afghan people have to build their country the way others have been
built. The Detainee stated that the people under his command understand this and they
are pro-American.

Detainee: Those are very proven words. The poor miserable Afghans who are Worry
about getting a piece ofbm&evexydaywemexpeoﬁngthatkindofgommmma
to get them more than a piece of bread. All we know is what we were hearing from the
radio about how many people died, killed, captured, died from bombings and these kinds
of things, We hardly heard any good news and when this government came it was like
bringing light to a dark room.,
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Designated Military Officer: (4.5) The Detaine stated that he was hired to provide
security against Taliban and al Qaids fighters and terrotist,

Detainee: Yes; this is correct. When the Americans started their camipaign in
Afghanistan, GmmﬂRxhimWordak&eﬂtfermandthm%tookthemrity-in_om'own
region of Sarobi. We kept active to secure that region. As you know, the Northem
Aliiameandl’msitalkingpwpieandmthoﬁﬁeswhosenthi:ﬁtoaspmhiminjai}and
theﬁenudRahﬁn’ssemWyinjﬁLandtbmthcysaidyoumnmﬁghﬁngmombewf
like the Farsi people. You are supporting the Pashtons. All the Farsi speakers believe the
land belongs to them and they want the power.

Designated Military Officer: (4.c) The Detainee stated that he biad instructed his
personnel to give up their weapons only to the Karzai government or to American Forces.
Detainee: That’s proven, that’s true. That is very proven when the American authoritics

came with the Afghan Commander to collect weapons and we would give them the
weapons,

Designated Military Officer: (4.d.) The Detainee stated ke would oppose any Taliban, al
Qaida or other terrorist entering his area,

Detainee: All over the world radios and televisions say, “Don’t let al Qaida come to your
state™. That’s why we were on the side of the government and against those people.

Designated Military Officer: This concludes the Unclassified Summary of Evidence.

The Designated Military Officer confirmed that he hed no further unclassified
informarion and reguested a closed session to present classified information relevant to
the disposition of the Detainee.

The Presiding Officer acknowledged the request.

The Presiding Officer opened the Administrative Review Board to the Detainee (o
Present information with the assistance of the Assisting Military Officer.

Assisting Military Officer; Yes sir, the Detainee requested to make an oral statement

Presiding Officer: Assisting Military Officer please read the Detainee’s additional
comments on the Enemy Combatant Election Form.

Assisting Military Officer: After the Unclassified Summary of Evidence was read the
Detainee summarized his response by stating, “ I don’t know these things.” Before
deciding 1o attend the ARB, the Detainee opined the problem was determining whether
his presence would be beneficial, and he then claimed, “If they present this calmiy and
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coolly as was done today, then yes, I will attend.” When informed by the AMO that he
would be treated with respect and dignity during the ARB and he would be expetted to
treat others likewise, the Detainee recited a Proverb, “Human is being in good behavior
with others.” The Detainee then claimed he was taking medicine for 2 mental condition
and opined he would be best prepared if the ARB was held afier his nomaal practice of
morning Prayer, breakfast, and naptime. When the AMO asked if he wanted to respond
to the Unclassified Summary point-by-point or after it was presented in it entirety, the
Detainee replied, “after cach point, because my memory is very weak...] take medicine.”
others, the Detainse replied, “T am very weak in my writing™ and then stated, “1 have
letters from my cousin, my brother. ., but the best docament isme.” The Detaines then
opined he didn’t even know what would be beneficial in those letters becanse “I don’t
know why I'm here” nor “Why I’'m & Detainee.” The Detainee further opined that after
three-plus years of detention, he still wasn’t sure if “the U.S. detains friends or enemies”
because “as a Detainee, I have always done my best to cooperate... and tell the truth.”
The Detainee then claimed if anyone could prove otherwise, “they can punish me.” On
the subject of being a threat to the United-States or its allies, the Detainee stated * My
memories are only good...based on the United States support (to-Afghanistan} after the
Soviet invasion™ and then claimed he was “happy again when the United State[s] jnvaded
to fight al Qaida.”

Detainee: It was not human is treating human with good behavior it is “Human”. When
you help somebody or do some good to a human being you feef like you owe them
(clarification of the Proverb mentioned in the Detainee’s additional comments),

Presiding Officer: Could he please just clear up, “Human is being good behavior with
others.”...and explain to us what he reaily meant.

Detainee: The literal explanation, I don’t know, but this is kind of a Iocal Proverb that
we say. Like yesterday, this officer spent time with me and he treated me very kind.
This man has treated me very humanly and 1 owe him for this.

Presiding Officer: Thank you.
Presiding Officer: You may begin your statement at this time,
The Detainee made the following statement:

Detainee: You have already, a few minutes ago, heard it and I don’t want to say too
much because I would just repeat that. Iamwondqingwhylamapdsonez? They said 1
was taking part of this operation and conducted this meeting and this and that. I was that
kind of guy. So why when Americans come with the zone commanders and fold me to
collect the weapons, why did I do that? [ could bave fought them back. IfIwasan
‘Operations person and when the Americans came and the Afghan commanders came and
I had the weapons, and domalotofoperaﬁom,whydidﬁ’ﬁheydosomethh:g&m if
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they wanted to capture me? That’s okay, T have been here a litile less than three years
and maybe I will be here Jonger according to their judgment and maybe they will
research more about me to see who I am and imaybe, | can be released or remain here,
will give itto- God und whatever be is doing, For the future of these poor miserable
people and also some of them are in pain, why they bother these poor people and keep
punishing them? It's okay my family, my children, my nieces and nephews, my brothers,
my cousing; and my village are all okay, If America is happy with putting me in jail, and
if my beinginjaﬂbringspcacetohneﬁca, and they benefit then they can put me in jait
for another three years if they want. I can see all of these people have family and

heerd news about them and they have not heard news about me. I-dén’th_aveanycximz
and I don’t know my crime. ¥ my being a prisoner brings some peace and happiness and
solves America’s problen;, they can keep me here,

Presiding Officer: Does that canclude your statement?

Detainee: Yes, I don’t have anything else 1o say. Thank you for listening in this session
and paying attention to what I have said and I will keep in my memory this good session
all my life.

The Assisting Military Officer kad one gquestion for the Detainee,

Assisting Military Officer: I was wandering how much time transpired between the point
that the Americans came and collected the weapons and the time you were captured?

Detainee: 1did not write the date. Tt could be a month or more. How many months
[went by] I don’t know. 1don’t know how many months or days.

Presiding Officer: So it conld be about a month?

Detaince: No, more than that.

The Designated Military Officer kad no questions for the Detainee,

Administrative Review Board Member's questions:

Board Member: What would be your occupation if you were released?

Detainee: I I were released, as I planned before I came here, I will start working on my
land and I will build & gas station. I was also going to build a hotel; it depends on the
government if they will leave me alone. That was my plan, to run & gas station and 2

hotel because I have seen too many soldiers and war, When I see a military base, I will
closemyeyesandkecpwaﬂdngpastit,lamthroughwiﬁ;mponsandwar.

Board Member: Thank you.
ISN 977
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Detainee: Thank You

Presiding Officer: You are through with the weapons.and war, it sounds Tike vou have
been 2 good soldier for may 5 year,

Presiding Officer: You were also & leader in your region of Serobi.
Detainee: Local tribe.

Presiding Officer: You wish to go back to work on your lend a5 4 farer to build a gas
station, restaurant and hotel?

Detainee: thnlwasfm:_lpickedfatmingibxmyseli Ibuittupagasstaﬁonandlpm
my brother on that, So when I started my hotel, ] was going to put my other brother in
charge of that. A[!my!ifc,mydesirewasmhaveaquietﬁfeanddogoodthings. That
was my dream. Some daysIamdmamingabouthowitmuldhenimtohavemyown
land and things around me.

Presiding Officer: I would like to thank you for your honest answers today and we will
most definitely take your comments into consideration.

Detainee: Thank you very ruch, from the ground to the sky that much thanks, 1 lied
or if I have lied on anything else against the Americans or, if you find out anything I have
said is a lie, then I am a criminal,

Presiding Officer: My biggest concern today is the comment we brought up 1o you about

your suspected links to some rocket attacks against a foreign govemment agency and [
am a little concerned about your answer there.
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give us a chance to join the elections, They brought their own people to just combat the
election and everything, 'Iheyweretellingﬁmpeopletogivethc vote to their psopie.

Presiding Officer: Thank You.

The Presiding Officer read the post-Administrative eview Board instructions 1o the
Detaine and adjourned the open session of the Administrative eview Board,

The Presiding Officer opened the classifled portion of the session.

The Presiding Officer adjourned the classified portion of the session and the
AM&WRMBMWMI'WMQ aad voting,

AUTHENTICATION

Wm&mﬁam:mmmmmzdﬁ»

_ g !

Colonel, U.S. Marine Corps
Presiding Officer
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The Administrative Review Board was called to order.
The Designiated Mifitary Offcer (DMO) was swom.
Tke Board Reporter was sworn,

The I'ransiaior was sworn,

The Detainee entered the proceedings.

The Presiding Officer announced the convening authority and purpose of the
Administrative Review Board proceedings.

The Adminisretive Review Board members were sworn.
The Assisting Military Officer was sworn. |

The Presiding Officer asked the Detainee if ke wishes to make a statement under oath,
Muslim oath offered).

The Detainee accepted taking the (Muslim) outh.

Detainee: Sir, I swear that I will honestly and truthfially will answer any question that
you ask. , g

The Presiding Officer read the hearing instructions o the Detainee and confirmed that
ke understood.

The Assisting Military Officer presented the Enemy Combatart Notification form,
Exkibit EC-A, to the Administrative Review Board,

The Assisting Military Officer presented the Enemy Combatant Election Form, Exhibit
EC-B, to the Administrative Review Board. ‘

- The Designated Military Officer presented the Unclossified Summary of Evidence,
Exhibit DMO-1, (and DMO-2 to DMO-3, ather unclass information) to the
ﬂebw&#ﬂwﬂmquﬁwmdmgwpyqfﬁaemmmm
prevzbmb»dr’s#ibmmﬁcdwﬂagﬂl% Officer and Detainee, '

" ISN 987
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The Presiding Officer noted from the Enemy Combatant Election Forni that the
Detainee wanted to respond to egch item of information from the Unclassified
Summary as it was presented. :

The Designated Military Officer gave a brief description of the contents of the
Unciassified Swnmary of Evidence, Exhibit DMO-1 to the Adwsinistrative Review
Board,

Designated Military Officer: Commitment, three potentially munm&tmg letters are

Detainee: The three letters that you {mention] in this exhibit, I have-no idea about. Only
one letter... the first letter that they took to me at Bagram, Afghanistan was from Mulawi

Kabir. The translator showed me the letter in Bagram that was written by Malawi Ahmed
Jan...

Presiding Officer: What language is the letter in?

Detainee: In Pashto. Malawi Ahmed Jan is the one who wrote the letter. 1 had him in
prison once...1 arrested bim once. Any letters should have 2 date or some numbers and
that was at the time-of the falling of the Taliban. 1don’t kriow whio wrote this letter, I
was not 4 civilian...I was s governmental officer, [ fought the Taliban...I fought a!
Qaida. I was a Commander. During the time of the Talibay [ was in Pakistan, When the
war started and Americans came [ was with the Northern Alliance fighting against the
Taliban. The Regime that was there which is now the Ministry of Defense in
Afghanistan...] was one of it's Commanders,

Presiding Officer: Since, you have gone beyond {answering] the first [allegation]; I am
going to ask for the DMO to read his allegations down to number five,

Detainee: I will do it but let me finish my statement,

Presiding Officer: Please, one moment. AMO do you have any objections with that. He
bag gone beyond and into other areas and I'd like the record completed. He'll be alowed
to make g statement.

Assisting Military Officer: 1fhe can keep on track with his comments and we give him
&n opportunity...

Presiding Officer: You'll be given ample time to respond.

ISN 987
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two was written on Mullah Mohsmmed Omar’s official letterhead regarding a meeting
and agreement that the Defainee and Malaw; Ahmed Jan reached. The author is
unknown,

Detainee: Iquwwdcﬁng...whmiwasthmthcysaidthnrMnihh'MahmnmadKabear
wmeethazienexandnowwhmlmmehm[Iwastold&atitwasmttenby}m
- unknown person. What kind of accusation is that? :

Presiding Officer: OK, please give us the name of the :person you were told originally
wrote the letter. :

Detainee: Your investigatorshewedmeinBagxmthatthatlenwwas_inihe name of
Mulawi Mohammed Kabir,

Designated Military Officer: Letter three was addressed to the Nangarhar intelligence
department and “af] Taliban members,” It identifies the Detainee and urges all recipients
to offer as much help to him as possible.

Board Momber: Obviously, we’ve had discussions sbout this case prior to this event.
Just for puposes of expediency, [you need to know] that all three of us have not put
much credibility to any of these letters that we recejved.

Presiding Officer: We feel [that] they are highly suspicious.

Detainee: Ifitis suspicious for you guys...so you are not sure so why are you guys
detaining me, A

Board Member: You are not asking us questions. I just want you know that we are not
concerned so much about these letters, We don’t think that they implicate vou

Board Member: Please answer rumber two concerning production of improvised
explozive devices. ‘

Detainee: Ididn’t haveto. It was oot necessary. Why would I make explosive devices?
Why? 1was 2 police officer, how could I do that? '

Presiding Officer: Did you or did your subordinate police seize any improvised
explosive devices?

ISN 987
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Presiding Officer: OK, that refers to the next session. .. hold one moment, What Twould
likc‘hodcisreadthancxtsessimsﬁ:atmvcrthatareaazﬁﬂaenhm'yowsideafthc
story.

Detaines: Ves, sir,

Presiding Officer: What 1 would like you 1o do is read “B” and “C” in its entirety then
stop before you get to fmumber] four and we will allow the [Detainee] to respond.

Designated Military Officer: Connections and Associations, Detainee identified Jan as
the Taliban Minister of Mines and Industry. The Detainee and others ambushed Jan and
a group of Taliban, took Jan prisoner and beat him, Jan was released to the Pakistan
government because it intervened. Other Relevant Dats, the Detainée fought in the
Russian jihad as a commander for nearly fifteen years. After the jihad, the Detainee
served as the Deputy of Refugee Affairs in Jalalabed. During the Taliban era, the
Detainee fought the Taliban. The Taliban captured the Detainee anid held him for nearly
two months. The Detainee was confined for & short time in his hometown until several
Taliban captured the Detainee and held him until he lost consciousness, The Taliban
released the Detainee after village clders spoke on his behalf, He was exiled from
Afghanistan when he was released. The Detainee returned to Afghanistan and fought
alongside the Americans during the assanlt on Tora Bora.

Detainee: You are going too fast for me; please let me answer cach one of them.

Presiding Officer: OK, we can pause here. Pidase respand. If you bring up meterial that
is farther down in our information, I am going to direct the DMO to-catch up with you.
Please proceed. A

Detainee: That is why I asked you before to just give me one question and [ will answer
it and then another...and I will answer it.

Presiding Officer: But that ig not what vou are doing. You are giving a long narrative to -
a short statement.

Detainee: I will answer each question, I wag with the Northern Alliance on the ofher
side of the border of Afghanistan catching Taliban. I released thoss Taliban because of
the Pakistan people. Then they compensated me for the cars and this weapons that ] had
confiscated. Because I was with the Northern Alliance, I fought the Taliban for six years
and thet is why they captured me. x ”

Presiding Officer: So you were never s prisoner?

Dclnin_ee: Yes, they put me in jail at the time of the Taliben. When I released me, I went
to Pakistan and captured them. How come is was [determined to be} an Enemy
Combatant because I was fighting the Taliban and they put e in jail...how come?

ISN 987
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Detainee: Do you want me to answer or not?
Presiding Officer: Please.

Detainee; I [ramed myself in] to the Afghan government to show them that | am pot an
enemy of Afghans or Americans. If they prove that 1 am guilty, they can keep me. If
they don’t, just let me go. :

Designated Military Officer: After the fighting ended, the Dotainee was appointed as
commander of security for Shinwar District. The Detaines remained as the security
commander until his capture,

Presiding Officer: 15 that true?

Detainse: Yes, 1 was sitting in my office and they captared me,

Designated Military Officer: Twomonﬂzspﬁmtohism-theﬁe&imemd&w _

District commissioner discoversd weapons stored in two Tocations, within and next doar

to the judge’s bifice.

m&hmﬁ’?&s,ﬂ:elocaig&mmmmfomd a cache of weapons, which included 210
cets and other weapons, We brought them to our Commander’s office and we put

Designated Military Officer: Detainee claims he notified the governor, the military head

of office and the intelligence office in Jalalabad but never received & response from

Presiding Officer: Is the Statement true or false?
Detainee: We informed the govemor,
Presiding Officer: Thank you.

ISN 687
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Designated Military Officer: Mid-February 2003, United States Security Forces (USSF)
came 1o collect the weapons cache from the district governor. The Detainee sayy he was
in Kabul and did not inform the USSF of the existence of the IED’s.

Presiding Officer: First I want to know if this statement ia true or false, then you can
explain it

Detainee: { have to explain it to you. -

Presiding Officer: First, is it true or false?

Detainee: I'm sorry I have to explain it...

Presiding Officer: Stop! Were you in Kabul?

Detainee: At that time, my brother was coming from Hajj.

Presiding Officer: Were you in Kabul, yes or o0?

Detainee: Yes. :

Presiding Officer: Was ﬂxis‘ {at] about February or ZGﬁB?

Detainee: Yes.

Presiding Officer: Did United States United Forces come to your arez?

Detainee: Yes.

Presiding Officer: All right, pow please explain.

Detainee: I'was in Kabul because of my brother and whien ths American Forces came,
my subordinates and my boss, which was the county governor...they, one by one gave up

their weapons to the Americans. If you don’t believe e, you ¢ould contact Shinwar in

Jalalabad. Any paper we send we keep a copy. The copy is there. We informed the
government.

Presiding Officer: Is it your position that it was the governior and the local police that
failed to turn over the weapons?

Detainge: We informed the govemnor and everybody in ﬂmtcounty You can go right
Bow and you can see the whole document.

Presiding Officer: Thank you.
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Designated Military Officer: The Detainee was ceptured on 26 February 2003 while at
Detainee: Yes.
Designated Military Officer; When informed that explosives were discovered behind the

courthouse the Detainee admitted he was aware of the ammunition but knew nothing of
explosives. The Detainee was amrested and taken to jail in Jalalabad.

Detainee: 1 told you before that L knew about the weeapons but I did not know about
explosive devices, If they capture that, they should at least show me. Iwas set up.

Board Member: {May I] clarify? The statement says that you knew about amumunition. . .

Detainee: Yes, I knew that we brought them a long time ago...] lmew that we cache
them in my command’s depot. :

Board Member: So you knew about the weapons and the ammunition?
Detainee; Yes.

Designated Military Officer: The following primary factors favor release or transfer, the
Detainee characterizes two letters as forgeries. He said that the fetter on Mullah Omar’s
letterhead was written by his enemies in an attempt to destroy his repatation. _

Detainee; Yes.

Designated Military Officer: The Detsinee claims that Haji Jaber, author of letter one is a
liar and does not know why he would prepare a sworn stetement against him.

Detainee: Yes. |

are causing trouble. He does not support the operations of the HIG a'séﬁcy preach
resistance to disarmament,

Detaines: Ves,

 Designated Military Officer: The Detaines denes having any explosive devices or
plaoning any attacks against the Americans, ‘ :

Detzines: The Americans were our friends, How could I fight against them?
Designated Military Officer: Even while confined, the Detinse still considers himself a
‘part of the government and is concerned with how stability could be achieved.

ISN 987
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Detaince: Yes.

Designated Military Officer: The Detaines characterizes the Americans as his friends

and the primary reason that he was able to return to Afghanistan,

Detainee; Yes.

The Designated Military Officer confirmed that he kad no further unclassified
information and requested a closed session to present classified information relevant to

the disposition of the Detainee.

The Presiding Officer acknowledged the request.

The Presiding Officer opened the Adminisirative Review Board to the Detainee to
present information with the assistance of the Assisting Military Officer.

The Assisting Milltary Officer stated that he had no additional comments.

The Detainee made the following statement:

Detainee: Please talk about this letter, which was presented to the Presidixig Officer.
Presiding Officer: Please begin your statement.

Detainee: Mr. 4700, the Commander of Secarity in Jalalabad wrote to
me. He said hello to me and he wrote “God willing” and the rest was redacted. The
Security Commander in Jalalabad was my boss and he wrote this letter to me and he
supports me, If 1-was a criminal or something...a con or a cheater...he would not be

tatking to me or writing me g [etter.
Presiding Officer: Sir, do you wish to have a copy of that letter placed into evidence?
Detaince: Yes.

Presiding Officer: DMO can you please ensure that this is marked and properly
- presented? Is there any objection from the DMO if this exhibit is recaived?

Designated Military Officer: No.
Presiding Officer: Does that conclude your statement?
Detainee: No, I want to talk some more,

Presiding Officer: Please continue.

ISN 987
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Detainee: At the time that the Americans came I was in Pakistan and Rahim Wardak,
wbichisoneoftheleadc:softhe(insudfble)gmupcaﬂedmeandaskndmcomebmk
and fight the Taliban. Rahim Wardak, [who] is now the Ministry of Defense that is right
{in place] now in Afghanistan, they told me 10 help the Americans and they gave us
mdﬁmmlephoncsmgaﬁminfmﬁonﬁomtheo&aﬁdeoﬁbzbmﬂeﬂimmey '

introduced me to the American Constlate to bring the information to them.
Presiding Officer: Did you meet any Americans?
Detaince: Yes, I talked to the American Consul...] have talked a lot with him. ‘These

people introduced me to him,

Presiding Officer: Did you ever work with any special forces?

Detainee: Yes.

Presiding Officer: Soldiers?

Detainee: Yes.

Presiding Officer: Officers? "

Detainee: Yes...you can ask all of those people in the American Forces.

Presiding Officer: What rank?

Detainee: Officers.

Pm:ding Officer: Do you remember any names?

Detainee: 1 lost a little bit of my memory butvi have the names ina book that T had in
Kabul, Afghanistan. You can ask the American Consul on the time in Afghanistun.
There are secrets between roe and the Americans that T cannot tell you.

Presiding Officer: Do you have any further information? |

Detainee: That was one reason that expiains why I am niot a threat to Americans and the
next reason is that I fought {against] the Taliban side by side in Tora Bora and I am on
the cameras that the Americans have. If] lic those cametas or those satellites will not lie,
Presiding Oﬁcw Were you in Tora Bora when Mohsmmed Karzai was aimost killed?

~ Detainge: Yes.

Presiding Officer: By the American bomb?

ISN 987
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Detainee: Yes. Iwas in Tora Bora but I heard it on the radio. I was involved in the
battle,

Presiding Officer: Did you work with Mohammed Karzai’s group at gl}?

Detainee: There is a Commander named Abdud Qadir. 1believe he is not there but his
son is still there. You can ask him...I was there in Tora Bora_ There were three
Commander’s in Tora Bora. One was Haji Zaman, whj b onged o the Mahaz party.
surrendered Taliban and al Qaida and we captured them alive. I can tefl you the name of
the al Qaida members that are here. They don't know me but I know them. Al of the
Amcﬁcansamamthatwefoughttdgeﬂxzxin'i‘oraBomandthmlhadsomehoﬁﬁty
withHmaﬁAﬁ,hewasaCommanéer...ﬂmtiswhthavebeenﬁmed. 1 have baen
framed by those Commanders...I have some person problems with them. That was the
probiem. ‘

i’msxdmg Officer: OK, we are going to move to the next phase now.

The Assisting Military Officer kad no further questions for the Detainee,
The Designated Military Officer had no further questions for the Detainse.
Administrative Review Board Member’s questions:

Board Member: Were any improvised explosive devices produced at your compound
while you were the security Commander? :

~ Detainee: No, sir.
Board Member: Were any munitions removed from your area?
Detainee: No, gir.
Board Member. Were any explosives removed from the muaitions?
Detainee: No.

Board Member: What was the purpose for keeping these weapons at your compound?

D?minee: 1 'was the Security Commander, . that was the: government’s property, not
mine. .

Board Member: You recorded the munitions you stored initially; when provided those
munitions to the United States Special Forces, were they the same number and types as
were originally recorded? ' :
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Deatainee: They were the éame.

Board Member: In the Unclassified Summary 3.c.9, it says did not inform the United
States Speciai Forces of the existence of the IEDs;’ why is it called IEDs in this
document?

Detainee: | never said IED or explosive devices...I don’t know that.

Board Member: Do you have a home you can mto?

Detainee: Yes. ‘

Board Member: What will you do to support yourself and your family?

Detainee: You know Afghans...we have property. I have a lot of propeﬁy Icenlive on
it with no problem. Ihave a question. :

Presiding Officer: Please hold; we have another board member {with questions].

Board Member: Hem .8, how did you notify these individuals? You said you notified
the Governar, the Military Head of Office and the Intelligence Office in Jalalabad How
did you notify them? ‘ - -

Detainee: I answered that before and I will answer it again, We wrote an official letter to
the govemment of Jalallabad and the copy is still there in our office. If vou don’t believe
me, you ¢an check and see the copies of the letters. :

Board Member: 'What have you done to have those letters and documents sent here?
Have you asked the AMO to try to get those letters here? Have yon spoken to the Red
Cross? Have you spoken with the folks that are sending this letter that you provided?
What have you done 1o be able to present these documents that you say exist?

Detaame Cur office wrote a letter to the office of Jalalabad. If you don’t believe me, the
copies are still there.

Board Member: Whom have you tald to try to get those letters here? What have you
dane to talk to the AMO or the Internationat Red Cross ar have you requested letters to

be sent here? What have you done in terms of being able to get those documents here for
your case? :

Detinee: Yes, [ didn’t ask anyone 1o bring the documents. Now that you are asking me
you can get the documents now, :

Board Member: Did the AMO not tell you that you could get documents or have them
find ways of bringing witnesses or bringing documents here?
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Detainee: The Assisting Military Officer didn’t ask me otherwise I would (inaudible).

Board Member: Could you elaborate on why you think the folks that you say framed.you
wanted to ruin your reputation?

Detainee: As far as I worked for the Americans. . .oy enemies framed me and brought
me here. Itis a frame. ..

Board Member: Why? Why would they?

Detninee: Right now, those people belong 1o al Qeida, Taliban, and Hezbi Islami
Gulbuddin..,thcymsﬁnwaﬁdngfmtbatgowmment. They love to frame the people
Board Member: Do you have any expetience in working with IEDs at al}?

Detainec: No.

Board Member: So, your military experience and your experience as apolice officer has
no experience [with IEDs] whatsoever?

Detainee: No, sir.
Board Member: So, you've never picked up One or seen one,
Detainee: No, Gob bless me...I haven’t touched one,

Board Member: Have you been involved in any criminal activities influenced by
govemment pecple or anything like thar?

Detainge: No,

- Board Member: Do you have any concems if returned to the country of Afghamistan that
someone would be interested in seeing your family or yourself hurt?

Detainee: Yes,
Board Member: You do? So, you still have enomies in Afghanisten?

Detaines: I'my afraid of another scheme like this. I am not scared of them...I'm not less
than they are: I'm just scared of another scheme like this, which I can do nwothing about,

Detainee: Can I ask any questions?

Presiding Officer: Yes, but Pm not sure that we will answer.
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(Revised 10 Aug 08)
Detainee: [ fust want 1o say to the Honorable Presiding Officer thiit I am not a threat to'
America. 1can prove it by sending & fax to the Ministry of Defense, If they answer yon

that ] am not a threat, would that be good enough? You can zsk a ot other officials...]
am not a threat. *

Detainee: I'm still thinking that if I go back I will work with the Americans.
Presiding Omc;sr: Thank you

The Presiding Officer read the post-Administrative Review Board instructions to the
Detainée and adjourned the open session of the Administrative Review Board,

The Detainee interrupted with the following guestion:
The Presiding Officer adjourned the open session J&Amaﬁwﬂgv&wﬁ‘m

'memmgommopmmaawm of the session,

The Presiding Officer adjourned the classified portion of the session and the
Ammﬂmmm_ﬁwdefm&m‘mmg

ATION

I certify the materi contained in this transcript is a true and accurate summary of the

ALY SIVEDR SUNNE [Re-Drncesaingy

ISN 987

Enclosure (6)
Page 13 of 13

21528 UNCLASSIFIED/FOUO —




The Administrative Review Board was called to order.

The Designated Military Officer (DMO) was sworn.
The Board Reporter was sworn.

The Translater was sworn.
The Detginee entered the proceedings,

The Presiding Officer announced the convening authority end purpose of the
Administrative Review Board proceedings.

The Administrative Review Board members were sworn.

The Assisting Military Officer (AMO) was sworn.

The Presiding Officer asked the Detainee if he wishes to make a statement under oath.
(Muslim oath offered),

The Detainee accepted taking the oath,

The Administrative Review Board took a brief recess due to q suspected probiem with
the tape.

The Presiding Officer read the hearing instructions to the Detainee and confirmed that
he understood. '

The Assisting Military Officer presented the Enemy Combatant Notification form,
Exhidit EC-A, to the Administrative Review Board,

The Assisting Military Officer presented the Enemy Combatant Election Form, Exhibit
EC.B, 1o the Administrative Review Board,

Presiding Officer: Assisting Military Officer, please read your comments from the
Assisting Military Officers comment block.

Assisting Military Officer: The Detainee’s ARB interview was conducted on

10 November 2005, and lested 30 minutes, After reviewing the ARBs purpose and
procedures, the Pashto translated Unclassified Summary of Evidence was read o the
Detainee. The Detainee stated that he understood the difference between the CSRT and
the ARB. When asked if he wanted to attend the ARB, present a written or oral
statement, or have the AMO speak on his behalf, the Detainee said he would like to
attend the ARB and speak openly with the Board Members, The Detainee was very
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polite, attentive, and would like to respond to the Unclassified Summary of Evidence
after each point is read. A copy of the translated Unclassified Summary of Evidence was
given o the Detainee for his review.

The Designated Military Officer presented the Unclassified Summary of Evidence,
Exhibit DMO-1, and DMO-2 to the Administrative Review Board:

The Designated Military Officer stated that ¢ copy of these exkibits had been

The Designated Military Officer gave a brief description of the contents of the
Unclassified Summary of Evidence, Exhibit DMO-1 to the Administrative Review
Board.

The Detainee chose to respond line by line to the Unclassified Suwanary of Evidence.
The Designoted Military Officer read the Unclassified Suwumary to assist the Detainee
with answering the statements,

Designated Military Officer: (3) The following factors favor continned detention: (3.8)
Detainee Actions and Statements. (3.a,1) In mid February 2002, al Qaida fighters in the
Paktia Province, Afghanistan, were providing payments of $3,000.00 United States
Dollars to the Detainee. The payments were intended to ensure that the Detainee
provided support to al Qaida and facilitate the deparmure of al Qaida family members
from Afghanistan.

Detainee: In the name of Allah, this is not true, [ fully deny it. Idon’t know al Qaida. 1
didn’t do this kind of stuff, At that time, ] was the District Chief by order of President
Karzai. The allegation is not true.

Designated Military Officer: (3.a.2) The Detsinee was identified as a military
commander, leading # 12-man unit of former Taliban and 2l Qaida members who were
planning to attack U.S and Afghani Transitional Administration facilities using Guerilla
warfare techniques in September 2002.

Detainee: Iwas not s Commander. Idid not have any group. | don’t kpow anything
about the Taliban or al Qaida. I never took any actions against the [Afghan]
Government. [ have never taken any actions sgainst United States Forces. With the
coming of power of the Karzai Government, the people of Zormat elected Taj
Mohammad as the Governor of Paktia and I became the District Chief [of Zormat]. A
letter of my confirmation [as District Chief of Zormat] was sent to the capital [Kabul]. I
worked as the District Chief for six months. [ was supporting my Government [Karzai].
Honestly, I worked for the Government [Karzai], -

Presiding Officer: Let me ask you a question, You arc/were the Chief of Police, correct?

Detainee: Chief of Police, no Sir. District Chief K'sa political position.
ISN 1061
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Presiding Officer: You were in charge of what, of whom?

Detainee: [ worked for the Goverament side. I was the Chief Controller [of the
province).

Translator: To clarify, the Chief Controller [also know as District Chief] works for the
Government. In the Afghan Government, there are different positions. There is the
Governor of the province. In each province there are twenty ot so districts. Each district
has one Chi¢f, The Detainee was the District Chief of Zostnat.

Presiding Officer: This district [Zormat] had several al Qaida members travel through it
to Paldstan. That is a fact. Would you not agree?

Detainee: WheniwastheDistrictChiefononnatﬂmcperaﬁons started. Once the
operations started, they would pass through Zormat and to go Shahi Koot

Presiding Officer: My question is this: Would you agree that al Qaida moved freely
through your area of responsibility? Yes or no.

Detaines: No:

Presiding Officer: You dispute that fact.
Detainee: Yes.

Presiding Officer: I find that very interesting,

Detainee: When the operations began in the Shahi Koot area, if there had been al-Qaida
in the area, why were they not captured?

Presiding Officer: That is-what the Review Board is asking you.

Detainee: Its is very mountainous range area [Shahi Koot]. They [al Qaida] did not
travel through the Zormat District. They probably came from different areas and from
different ways [directions]. They did not travel through Zormat. Shaihi Koot is the
district closest 1o the Pakistani border, not Zormat.

Board Member: Were you aware of any Arabs moving from Afghanistan to Pakistan
through the Paktia Province?

Detainee: No. When I was interrogated, here {Guantanamo Bay] I told them I was
against the Taliban and I was against al Qaida,

Presiding Officer: The Review Board understands that. What the Review Board is trying
to figure out is; if you were against the Taliban, why were they able to do so well in an
area that was your responsibility?

ISN 1001
Enclosure (5)
Page 3 of 14

21531 UNCLASSIFIED/FOUO



UNCLASSIFIED/FOU0™

Detainee: Iwas not a District Chief at that time ftime of the Taliban]. Once the Taliban
were defeated in the North and Karzai became the President, them I was made District
Chief [after Karzai was elected]. I was made District Chief abowut two months after
Karzai was electad President.

Board Member: 1s it possible for al Qaida fighters to flee from Afghanistan to Pakistan,
through a province/district, without the knowledge and assistance of the District Chiefs?

Detainee: Iwas not the District Chief [of Zormat] during the time of the Taliban.

Board Member: I am only asking a question. Is it possible for al Qaids fighters to leave
Afghanistan for Pakistan without the assistance of the District Chief?

Detainee: It is a very mountainous and strange area. Anyone can come and go.
Board Members: Without any type of support, they [al Qaida) can just leave?
Detainee: Idon’t know how they went through.

Presiding Officer: You do agree howeves, that they [al Qaida] did trave! through
[Paktia].

Detainee: I don’t know.

Presiding Officer: Please proceed.

Detainee: Idid not finish my answer to the question.
Presiding Officer: Please continue with your answer.

Detainee: 1am going to make this as clear and specific as possible. When Karzai came
to power as the President of Afghavistan, he made Pachah-Khan the Governor of Pakia
Province. Befween Pachah-Khan and Abduallah, there was animosity toward each other,
They started fighting with each other. I was not the District Chicf at that time, Pachah-
Khan was not a man of good behavior and not able to do a good job. Taj Mohammad
replaced Pachah-Khan. Two ot three months following that, [ became the District Chief
of Zormat.

Board Member: When you answered the allegation in 3.1.1, I'thought you seid in
February 2002, you were the District Chief of Zormat.

Detainee: Yes.

Presiding Officer: Sir, you are going to be able to make a long personal statement in the
second portion of this session. I am going to ask that for this part of the session, you
resfrict your comments to admitting or denying the allegation/statement with & brief
explanation. Right now it is very confusing and a little tough for the Review Board to
ISN 1001
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sost oyt all that you are telling us. The Review Board will give you all the time you need
to make a long summary statement. However, to keep your answers steaight, and to
determine how your answers relate 1o the allegations, we need to get through the
allegations/statements first.

Detainee: Yes Sir. Iwould like to finish my answer.

Presiding Officer: We are finished discussing this ailegation [3.3.2] for now. You may
come back to this allegation at a later time,

Designated Military Officer: (3.6.3) The Detainee claimed that he was never in any
military service and never received any military training, but he did fight sgainst the
Rugsians. The Detainee also staied that he participated in several fights under the
Command of Niaz Ghul; a village clected Commander. ' The Detainee also stated that the
District Commander was a man named Momein.

Detainee: 1] can explanation to you, you will understand.

Presiding Officer: You may provide a short explanation. However, the Review Board
first needs 1o know if you agree or disagree with the allegation/statement.

Detainee: At the time of fighting against the Soviet Union I was just a Pharmacist and a
Nurse, Niaz Ghul was a Party Member, Momein was not a “big goy” [not high ranking],
but he worked for Niaz Ghul. Niaz Ghul was kind of like a Supreme Commander....

Presiding Ok, we understand that, but the Review Board still does not know if
you agree or disagree with allegation/statement 3.2.3.

Detainee: No, I do not agree. Idid not do any service in the Army. Idid not do any
training. Iwas a clerk and pharmacists. 1 was like a doctor and a nurse, working in a
pharmacy. The people elected Niaz Ghal.

Presiding Officer: Thank you. Thet is all the Review Board needs to know at this time.
Detainee: Mamein, Niaz Ghul, and me {the Detainee] are all part of the same Party

Designated Military Officer: (3.2.4) The Detainee released three-suspected af Gaida
without investigation.

Detainee: No. If you want an explanation, I can give you one. 1 was the District Chief
and I deny that allegation.

Presiding Officer: How did this allegation come about? Do you know who said this
{referring to allegation 3.2.4] about you?

Detaince: Anyone who gives you a report like this. They lie.
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Presiding Officer: Why would they do this?

Detainee: There are two reasons for this. Theﬁzstmascnisthazanyonewhomuidgive
you & report like this wants to make the United States look bad. To damage the United
States reputation and the reputation of Afghanistan. The second reason, my enemies do
Presiding Officer: Who are your enemies?

Detainee: Anyone who would give you reports like this with these lies [referring to
allegation/statement 3.2.4.

* Presiding Officer: Can you give the Review Board 2 name? Who do you think it was?
Detainee: Idon’thaowthenamcofthcgﬂywhogaveynuﬁempon '
Presiding Officer: Take 2 guess. Who wanted you gone?

Detainee: One person is Abduliah, who is in Baghram 23 a detainee right now. There are
three people Sir. Fazal, Abdullah, and Ziauddin are the names, 1f you let me explain,
you will understand.

Board Member: As the District Chief of Zormat, did you ever have suspected al Qaida.
fighters under your conteol?

Detainee: 1had a meeting three times with Mike and Tony during my time as District
Chief,

Board Member: Did you ever have control of suspected al Qaida fighters?
Detainee: No.

Designated Military Officer: (3.4.5) The Detainee held & meeting at his residence in
Menzi in Zormat with an extremist cell Jeader.

Detainee: I have a house in Menzi, Zormat. No one ever had & meeting in my house, I
don’t have any knowiedge of that.

Designated Military Officer: (3.5.6) The Detainee distributed arms for an ambush against
his replacement. The Detainee also gave out money o those who agreed to fight on his
at least on “ZK-1” anti-aircrsft gun.

Detainee: 1 request one thing Sir [speaking to the Presiding Officer]. If you listen to my
explanation in detail, you will have the answers to your question,

ISN 1601
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Presiding Officer: First, the Review Board needs to know if you agree or disagree with
the allegation/statement. After you have answered yes or no you may provide a brief
explanation, -

Detainee: “That atlegation is not true. 1did not do that.

Board Member: Did you have these types of weapons in your possession? Did you have
access to these types of weapons?

Detainee: I swear, I don't know about those kinds of Weapons,

Presiding Officer: That answers the allegation. We will come back to that allegation
later if you wish to make a statement in regards to the allegation/statement.

Board Member: The Detaines made another statement. [ would like to know what he
Just said,

Detainee: My replacement was Mualim-Jan Baz,
Presiding Officer: Did you have access to those types of ‘weapons [allegation 3.2.6)7

Detainee: Mualim-Jan Baz is alive and is the District Chief right now. I left the position
of District Chief voluntarily. If1had had those types of weapons [refemring to 3.3.6] I
would have stayed and fought him [Mualim-Jan Baz) for my position [District Chief], If
1had had those weapons we would have fought and either he [Jan Bez] would have killed
me or | would have killed him, But Mualim-Jan Baz is still alive and is still the Distriet
Chief and I'm bere [Guantanamol.

Presiding Officer: Your answer then to allegation/statement 3.0.6 is no. Is that correct?
You did not have those kinds of weapons in your possession?

Detainee: No.

Presiding Officer: You didn’t have access to then?

Detaines: No.

Board Member: There was probably an arsenal in that district,

Detainee: No. That is probably fabricated by the person who gave you the report.

Presiding Officer: How do you explain that there would be no arms at all? That does not
make sense.

Detainee: The Taliban took everything with them. Nothing was left.
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Presiding Officer: That is not what we are talking about, After you came to power in the
district of Zormat, under President Karzai, you are telling the Review Board that you had
no weapans for your Forces. That does not make any sense.

Detainee: There was no salary. There was nothing. We did not have weapons. After the
Taliban left, Atiquilah-Luddin came to the Army Division and ke had weapos.

Presiding Officer: Your Police Officers did not have weapons?
Detainee: No. Our Police Officers did not have weapons.

Board Members: Are you saying that other Government officials and Police Officers in

Detaines: To the best of my knowledge, the other District Chiefs, and other officials, if
they had weapons, they were their own personal weapons.

Presiding Officer: Just so that you are aware, that is the first time I have ever heard that
nobody had weapons in Afghanistan.

Detainge: Inmy district, we did not have any weapons. The Taliban took everything,

Designated Military Officer: (3.b) Connections and Associations (3.b.1) The Detainee’s
brother was identified as 4 senior Lisutenant for a former Taliben Commander.

Detainee: My brother was not a Lieutenant for the Taliban,

Board Member: Where is your brother now?

Detainee: My brother has a car dealership in the same district [Zormat].
Presiding Officer: Your brother is still in Afghanistan?

Detainee: Ves.

Designated Military Officer: (3.b.2) The Detainee’s brothier has a well-known car

dealership in Zormat. The Detainee’s brother also keeps an arsenal at his car dealership,
including AK-47s, RPGs, and IEDs.

Detainge: My brother’s car dealership is in the middle of the Zormat District. The
United States Forces came to my district. They came to my brother’s car dealership. If
the United States Forces were coming to the district, how would my brother be able to
keep an arsenal at his car dealership?

Designated Military Officer: (3.b.3) The Detainee was identified as being the
Commander of Samoud Khan.
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Detainee: That is not true. I do not know Samoud Khan. ] was oot Samoud Khan's
Commander. That allegation is not true,

Designated Military Officer: (3.5.4) Samoud Khan is a known Anti-Coalition Militia
mnember.

Detainee: 1 do not know Samoud Khan.

Designated Military Officer: (3.b.5) The Detainee’s telephone number and name was
associated with a Taliban celt.

Detainee: I have never bad a telephone. If you prove that I hiad 2 telephone associated
with the Taliban, you can put me in jail for ten years.

Designated Military Officer: (4) The following primary factors favor release or transfer:
{4.8) The Detainee stated he does noi know why the Americans detained him, and that he
had helped them in the past by giving them information about al Qaida.

Detainee: 1'don’t know why they arrested me. 1am against al Qaida. The Taliban were

from the same district [same as the Detainee}, but al Qaid, 1 don’t know anything about
them.

Board Member: When you were arrested, they didn't tell you why?

Detainee: No. If you study my file, you will find out that it was my enemy that gave you
a false report about me.

Designated Military Officer: (4.b) The Detainee denied leading a 12-man unit of former
al Qaida and Taliban in planning an attack on Coalition Forces.

Detainee: Yes Sir.

Designated Military Officer: (4.c) The Detainee stated “I don’t like al Qaida, I don’t like
its name, and I don’t like him [Usama Bin Ladin], and it’s up to you to accept it or not.”

Detainee: Yes Sir. 1 don’t know al Qaida and I don’t like al Qaida. Idon’t know Usama
Bin Ladin {personally]. Iknow who Usama Bin Ladin is and I don’t ke him,

Designated Military Officer: (4.d) The Detsinee denied having any military training.
Detainee: Yes Sir.

Designated Military Officer: (4.¢) The Detainee denied knowing anything about Samoud
Khan,

Dietainee: Yes Sir.
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Board Member: 1 would like to make a note for the record. In the Unclassified Summary
of Evidence, item 3.b.3, it has been established that Samoud Khan is am actuat pérson and
not a military unit or political subdivision.

The Designated Military Officer confirmed that he had no further unclassified
information and requested a closed session to present classified information relevant to
the disposition of the Detainee.

The Presiding Officer acknowledged the request.

Tnmmgmwmmmmmwwmm
present information with the assistance of the Assisting Military Officer.

The Assisting Military Officer did not have any exhibis to present to the board, buz did
however have an additional comment from the Enemy Combatant Election Form.

Assisting Military Officer: The following are the Assisting Military Officer’s additional
comments: The Detainee did not need the assistance of the AMO to take any notes on his
behalf, however, the Detainee asked to be provided with note taking paper to write
answers to the Unclassified Summary of Evidence to use as his reminder during the
ARB. The Detainee also stated that he was waiting for two letters from Taj Mohammed
and Raz Mobammad Dalili, regarding his work as the District Chief of Zormat. When
the Detainee recefves these letters, he wishes the lstters to be part of his ARB file. The
Detzinee states that the letters would describe his performance as District Chief and his
loyalty to the present government of Afghanistan. The Detainee said he told the
interrogators about these letters,

The Detainee made the following statement:

Detainee: When Karzai came to power and Taj Mohammad became the Govemor of
Paktia Province, I was elected by the people as District Chief of Zormat. My official
letter of my election was sent to the capitol [Kabul]. [ 'worked as the District Chief for
five months. There was no salary and there was no money involved. [ was supporting
my government at the time. Honestly, I worked for my government [under Karzai]. Iam
an intellectual and not a fundamentalist. I am not al Qaide. When Karzai became the
President of Afghanistan the whole region, districts, and provinces were all very happy.
That was our dream, our government, and our wishes [to be free of the Taliban and for
Karzai to become President].

During my whole time as District Chief, three times I had a meeting with United States
Forces. During the Muslim Fid, I went to Taj Mohammad residence to congratulate him

on the Eid. American Forces Commanders were also present at Taj Mohammad’s
residence.
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Presiding Officer: 1am going to stop yon for just a moment. Your story is very
interesting. However, your comments right now during this part of the session are
supposed to focus on what we went over earlier this morning [Unclassified Summary of
Evidence]. Explain to the Review Board why you are: (1) not a threat to the United
States, and (2) why the Review Board should release you. Please provide the Review
Board with information relevant to those two issues. The Review Board is very familiar
with who you are and your entire history. The Review Board would like for you to use
your time here today o the best of your ability. With all due respect, the comments you
Just made do not help the Review Board to make a decision. The Review Board is asking
you o belp us help you. Take 2 moment and collect your thoughts, Then, tell the
‘Review Board why you are no longer a threat to the United States.

Detaince: [ will tell you Sir. As a human being, killing human beings is not allowed. 11
had bad any problem with the Unitad States, I would not have gotten involved with
helping the [Afghan] Government. The United States Forces did us [the Afghan people)
2 big favor by coming to Afghanistan. The American Forces came to Afghanistan and
destroyed the individuals who destroyed our country. If anyone is a real Afghan, the help
that the United States gave to us, those Afghan people will not forget that kelp. I support
the mission and I wish everyone else would do the same. I have been on good behavior
since [ have been a detainee. Ihave not violated a single rule. Thave obeyed the rules

and have followed the rules [in the detention facility]. You can see my file on that kind
of staff.

Presiding Officer: Your good behavior is known and the Review Board thanks yoy for
that.

Detaitice: Sir, while I have been here as a detainge, there have been some people [other
detainec’s] who have thrown bad things, cursed at, and have not obeyed the soldiers. 1
have not been one of those people. As a Detainee and an Afghan, T am proud that while I
have been here I have obeyed and followed the rules, I follow the rules here and when
go back to Afghanistan, I will continue to follow the rules. It ig my duty and
responsibility to follow the rules as 2 good Afghan and a good person.

There is another point [ would like to make about when the Mujahadin took over after the
communists were overthrown. I did not do a single days servies in their government.
When the Taliban took over and they came to power, I did not do a single days service
with that government either. When the United States came to Afghanistan and the
government was created and Karzaj came to power, I knew that by serving this new
government ] was putting my life in danger from my enemies. 1 accepted that danger. I
received threatening letters when | started working for the new Afghan government. The
letters were left at my door and they said things like, “I should wear my coffin afj the
time and I'should prepare for death”,

Presiding Officer: Sir, the Review Board has some questions they would like to ask you.
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Detainee: Can I finish my staiement?

Presiding Officer: You are beginning to get off track again. You are supposed to be
focusing on the two issues we talked about catlier.

Detainee: I will not be against the United States. I was never against the United States.
When I go back I will support the Afghan Government.” Even if the government does not
give me a job, it is still my responsibility to be there for my country.

Presiding Officer: Thank you very much.

Detainee: When Raz Mohammad Dalili replaced Taj Muhammad as the Govemor, he
selected me as the Chief of the District Assembly. They sent me a message to come to
Gardez and that was when [ was arrested. 1 was not arrested in the mountains or some
strange place like that. [ was arrested at the Governor’s house.

Board Member: Who arrested you?

Detainee: Commander Abduilah’s people amested me. Sir, if you would please give me
two minutes to finish my statement it will be good for you and it will be good for my
future. Idon’t want fo give you a headache. We were supporting Mualim-Jan Baz, Jan
Baz replaced me as the District Chief of Zormat. Even though he replaced me as District
Chief, ! still supported him. There were fifleen influentis! tribe leaders who supported
Jan Baz. Those leaders were working for the districts. They were doing things that were
good for the people.

My probiem is here. The business people from Khost were going to rob the province
[Zormat] and bring in cars to sell. These people came to Zormat and looted the district
and took meney. The District Chief called for a meeting and asked the Tribe Leaders
whiy is this kind of bad thing happening in your areas. We asked all the shopkecpers who
came to the area [of Zormat]. They told us that some of the people had on uniforms.
They also said there was an officer among the looters. They bought some oranges and
some dry foods. We asked the Khost people, do you know who these people were or not.
The Khost people told us that they did not know the looters, but we do know the car [that
the looters were driving]. At that time we were suspicious of a car that belonged to the
District Commander [Khost District]. We went to the Comsmanders house and the
District Chief was with us. The Khost people who had seen the car identified the car as

belonging to the Khost Commander. When we checked the car and there were oranges
and dry foods.

We toid the Commander of the District that we wanted his people that did the looting and
that we wanted the money back. We told the Commander if he did not give back the
money that we were going to turn him into the Government. They gave us back
200,000.00 Rupees. They also gave us back another 150,000.60 Rupees and & letter that
said they still owed us another 150,000.00 Rupees. We took the money and the letter and
gave it back to the people it had been stolen from. Two or three days later, the Halian
ISN 1001
Enclosure (5)
Page12of 14

21540 UNCLASSIFIED#FGEJ@”‘“




UNCLASSIFIEDIW'

Ambassador and Justice people of Afghanistan {representative], and the Interior Minister
came to help us by bringing us some goods.

Presiding Officer: Sir, this is a very interesting story, however, it has no relevanse
whatsoever to our decision this morning.

Detainee: Please give me two minutes to finish,

Presiding Officer: You have two mimstes.

Detainee: The next morning I went to Gardez. The Judge of the province, the Police
Chief, the Governor, and the talian Representative were there. We told them they should
Mm[peaplcof%mat]mttoﬁt&almdwwiﬂmtchth@mnﬁzmﬂe& At that

time, the Police came in and arrested me. The Commander from Gardez and the
Commander from the district of Zormat were friends. I got caught in the middle of it.

Administrotive Review Board Member’s questions:

Board Member: Will the Karzai Government welcome you back if you are releesed?
Detainee: Yes Sir.

Board Member: Do you still have farily in Afghanistan that can help support you?
Detainee: Yes Sir.

Board Member: What are your plans and goals if you are retirmed home?

Detainee: If the government asks me for my service I will join the government.

Board Member: We have not received the two letters that you spoke of from Taj
Mohammed and Raz Mohammad Dalili, is that correct?

Detainge: ItoldtheAMOthatImxttvmleﬁmbackhomeaslﬁngforTa}Mohammed
and Raz Mohammad Dalili to write letters on my behalf about my service and my loyalty
to the Afghan government. It is going to take a while for the letters to get here.

Board Member: When did you write the letters?
Detainee: About six months ago.

Board Member: You talked about Pachsh-Khan earfier in your statement. ‘'What do you
know about Pachah-Khan,

Detainee: Pachah-Khan was selected by President Karzai to be the Governor Paktia.

Board Member: Is Pachah-Khan & great leader?
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Detainee: He was not s good leader.
The Assisting Military Officer had no questions for the Detainee,
The Designated Milltary Officer had no questions for the Detainee.

mmmgmmmmmmmwmm to the
mmwacmmgmmmmm

mheﬁdixg%caapmdﬁedmﬁdporﬁanofﬁem

The Presiding Officer adjourned the classified portion of the session and the
Administrative Review Board was closed for deliberation and voting.
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The Administrative Review Board was called to order.
The Designated Mititary Officer (DMO) was sworn,
The Board Reporter was sworn.

The Transintor was sworn.
The Detainee entered the proceedings.

The Presiding Officer announced the convening autharity and purpose of the
Administrative Review Board proceedings,

The Administrative Review Board members were sworn.
The Assisting Military Officer (AMO) was sworn.

The Presiding Officer asked the Detainee if he wishes to make a statement under oath.
{Muslim oath offered).

Detainee: 1100k the oath during the CSRT and it did not help me. The oath has 2 big
meaning and it is very important. Iam not going to take the cath. '

Presiding Officer: Thank you. The Detainee declines to take the oath.

Detainee: Etisnntasifla.mmtwllingthemhoﬂyingormmmhing. I just don’t want
1o take the oath.

Presiding Officer: That is fine. --ascepting or declining is all we are looking for.
The Detainee declined taking the oath.

The Presiding Officer read the hearing instructions to the Detainee and confirmed that
ke anderstood,

The Assisting Mititary Officer presented the Enemy Combatant Notification form,
Exhibit EC-A, to the Administrative Review Board.

The Assisting Military Officer presented the Enemy Combatant Election Form, Exhibit
EC-B, to the Administrative Review Board,

Presiding Officer: Assisting Military Officer please read your comments from the Enemy
Combatant Election Form.
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Assisting Military Officer: The Detainee’s initial ARB interview occurred on 26 August
2005 and lasted for 30 mimutes. Afer a review of the ARB’s purpose and procedures, the
Farsi translation of the Unclassified Summary of Evidence was read to the Detainee.
When asked if he would like to attend the ARB, the Detainee stated he wishes to attend
and speak openly with the board members. The Detainee prefers to.respond to the
Summary of evidence after each allegation is read during the ARB. He also wishes to
give his oral statement. The Detainee elocted not to-have the Assisting Military Officer
submit a wiitten staternent on his behalf The Detaince was very polite during the
interview. The Detainee elected to keep the Farsi version of the Unclassified Summary
of Evidence for his review.

The Designated Militery Officer presented the Unclassified Swmmary of Evidence,

Exhibit DMO-1, and the FBI Redaction Memorandum, DMO-3, to the Administrative
Review Board, )

The Designated Military Officer stated that a copy of these exhibits had been
previously distributed to the Assisting Military Officer.

The Presiding Officer noted from the Encury Combatant Election Form that the
Detainee wanted 1o respond to each item of information Jrom the Unclassified
Summary as it was presented.

The Designated Military Officer gave a brief description of the contents of the
Unclassified Summary of Evidence, Exhibit DMO-1 to the Administrative Review
Board to assist the Detainee with answering the statements.

Designated Military Officer: (3) The following primary factors favor contimied
detention:: (3.a) Connections/Associations (3.8.1) The Detainee began working for the
Taliban approximately one and & half to two months afier the Taliban captured Mazar-e
Sharif. He obtained his position from Sharifaddin who was the Chief of the Taliban
Intelligence Department in Mazar-e Sharif at that time.

Detainee: I challenge this allegation and | mentioned this in my file. I never even said
*hi’ 10.a Talib and if I never said *hi’ to a Talib how could it be possible that T worked
with them. This person Sharifuddin, I only met him once and I went to his room once
because everyone went to greet kim or see him. That was the only time. Sharifuddin
arrested me for six months. Actually he did not send me orgive me the job, He sent me
to jail. How.could it be possible for someone who arrested me to make me a chief or
deputy chief for [that] job? 1 wanted to provide proof that this was frue. The person that
{was watching over me while | was detained] was also {detained] in this camp. [ told the
interrogators:that they could call him in and ask him questions and they did that, I just
wanted to prove my point and that is why I pointed him out. He was the person that I
was being arrested...I was under his contro] at the jail that I was arrested at. You could
ask him questions about me and I warited 1o prove my point. Secondly, how could it be
possible that 2 person would come in and he would be given a high position like that
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without even knowing anybody or having any connections or anything? It is not possible
and it is far away from reality. Itis alwaysa proper procedure 1o keep records of all
employees. Even for the students they would have your first name, last name, or their
father’s name. They do not have any records of me fand] my name is not even there. |
told the interrogators that they could ask that officer if they could find any records with
my name on it, The office that they claim that I worked for is stil] in operation in Mazar-
¢ Sharif. Maybe they can ask and find out about this. I was detained there for 10 months,
How come nobody volunteered to go ask [about it]? The other important point is if  was
working with the Teliban or I ever did work for them, why would I go back to that place
two or three months after the fall of the Taliban? If I was with-them I should have fled
too. Why would I go back there? All of the Taliban were flecing from that area going
toward Pakistan or other places. Why would I go there? This concludes that T did not do
aoything with the Taliban in Mazar-e Sharif and I did not work with them. That is why [
had no worries [about going] there. The other part of the ailegation about me working for
Sharifuddin, 1 was arrested by Sharifuddin, so that is not possible.

Presiding Officer: Next question, If you are done we will £0 to number two.
Detainee: 1am done.

Designated Military Officer: (3.2.2) The Detainee was the deputy Chief of the Estakbarat
(Taliban Intelligence Service) in Mazar-e Sharif.

Detainee: 1 already pretty much answered this question oo, but I would like to say one
thing. 1deny that I even worked for him for one day or-one hour, so how could I be his
Deputy Chief? T would like to ask you if you could prove that I worked for him for one
day or one hour I will accept all of the allegations.

Designated Military Officer: (3.b) Other Relevant Data: Asa prisoner at the Shebergan
prison, the Detainec was considered to be a threat based on what Jonbesh-# Milli
Intelligence considered hard-line al Qaida and Taliban sentiments and a demonstrated
ability to carry out threats, Jonbesh-e Milli Intelligence ran the Shebergan prison and
was responsible for intelligence on its detainees.

Detainee: Firat, [ would Jike 1o mention that this was not a detention facility it was a
place of busincsy that they actually did business transactions in. The Detainees were sold
thmandifyouhmimoneyywcouldhavegatten out the same day. If you wanted to go
home, you just paid your way out and went home. This is not Just me [saying that], It
was 8 well-known fact to the world and to the radio about the condition of the Shebergan
prison. When I broke my leg and I got arrested for ten months they asked me for
$30,000. Since I didn*t have the money or I didn’t give them the money, they transferred
me. 1 had the money, but I dida’t want to pay them the money. Therefore, they took me
to Shebergan and 1 was detained there for four months. While 1 was at Shebergan and my
leg was broken they did not give me any medical help or medicing, They would just
bring me bread and tea. I could not even move. 1 would relieve myself in that same
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room because I could not move to go to the battroom. How could I be a threat o
anybody if I was in that condition? I I could not use the bathroom then bow could 1 be a
threat? | was depending on other people to help me with my problems. Therefore, it is
not right 1o even say I was a threat. My only danger to thern was that I did not give them
the money. If1had given thom the money, then I would not be in juil. They tumed me
over 1o the Americans for interrogation and they asked me, according to them, ] had been
working for the intelligence agency in Mazar-e Sharif. I told the Americans that if T
warked for the Intelligence Agency why don’t vou £0 ask them since we are in Mazar,
The office was stiliru:mingandalmmtaﬂoﬂhepeoplgtbﬂmrkedinthatofﬁce are still
there. [Itold them] maybe you can go there and ask a few questions and find out more
about this situation. Itold the Americans that [the prison] asked me for money and 1 did
not wartt 10 give it to them. {The prison] told me that if I gave them the money they
would drive me to my house and if | didn’t give them the money they would turn me over
to the Americans. 1told the [prison] to turn me over to the Americans and asked ‘what
are they going to do with me?* The Americans asked me some questions and [ answered
them. Then they took some pictures of me and then they tumed me back over 1o the
Afghans and I was back in prison. If someone would ask the interrogators or Americans
that had me and questioned me in Mazar-e Sharif, and that would shed some light on the
subject. [ was actually detained in the same office for ten months, Even now, if you
would like, you can call or ask the government of Afghanistan for some information,
You can find out the answers from them. ] did not even work for them for one day.
Shebergan Jail was like 2 business place. 1f anybody had the money and was willing to
pay the money they could of gotten out of jail. The second time they gave me to the
Americans I told the translator to tell {the interrogators] to ask who | am, what is my
name, and why they were taking me. [The translator] told me be did not have that
permission. They put 2 hood on my head, gagged my mouth, blind folded me and brought
me here. They ook me to Bagram first and for six months they called me by the wrong
name, {They called] me Shah Zada. They even did that here. Correction, I was in
Bagram for a month and a half and here for about six months and they called me by that
name. Later on when the Red Cross wrote letters and I wrote letters it was proven to
them that I was not Shah Zada. Later they found out that there was a Detaines here by
that name and he was released. The interrogator even showed me his picture, i1 could
not:move, | could not leave the room, and 1 did not have visitors, how could I be a threat?

Designated Military Officer: (4) The following primary factors favor release or transfer:
(4.4) The Detainee stated he didn’t hate Americans, he just wished to be releagsed and to
be given a specific time he will leave Cuba.

Detainee: Yes, that is correct,

Designated Military Officer: (4.b) The Detainee stated he came back to Afghanistan to
look after some property and was not connected with anybody:.

Detaines; Yes, correct.
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The Designated Military Officer confirmed that ke bad no further unclassified
information and requested a closed sexsion to present classified information relevant to
the disposition of the Detainee.

The Presiding Officer acknowledged the request.

The Presiding Officer opened the Administrative Review Board to the Detainee 1o
present information with the assistance of the Assisting Military Officer.

Assisting Military Officer: Yes sir, the Detainee would like to make an oral statement.
Presiding Officer: You may begin your statement.
The Detainee made the followiig statement:

Detainee: First of all I would like to point out the fact that if | am here fo defend myself I
should be aware of all of the allegations against me. How would | know if someone said
2 lie about me? The best way to prove my point is...] was a teacher for seven years in the
same school. Over and over again I told the interrogators that they could contact
somebody in that school because it is still operating and they can ask the personnel of the
school if I was a teacher in that school from fhis time to this time or not. Everyday that
went 10 work I had to sign my name on a piece of paper. It was a logbook and they can
check that. I even provided the address and telephone number to the principal and some
teachers that | know. They can check the logbook because if F were absent for one day it
would show it. If T was absent fora long period of time then it also shows it in the long
book: Maybe someons can ask about this. I have been living in the same camp in
Pakistan for twenty years and everybody knows me in that neighborhood, If anyone
would ask about me the kids and adults would probably know me. The kids would know
me better than the adults because I was their teacher and teachers are well known in that
area. lam originally from Shebergan and I have a lot of property there, In our village
there are about three hundred to three hundred and fifty houses there. You can ask
anyone from that village and he or she will know everything sbout me. You can ask
anyone, except for Said Khamel, because he turned me in, and they will know if [ was a
Talib, if I worked with the Taliban, or if I had any connection with the Taliban. Said
Khamel would say that ] am Taliban. Why don't you-ask the person that turned me in
what proof he has like 2 document, a video, or picture that T worked for the Taliban, If
you can find one person, as proof that | was a Talib, then T will accept a punishment ten
times more than the other Detainces that are here. When the government of the Taliban
fell, and Karzai was slected, what reason would I have to g0 to that place while everyone
else was running away from that area? The Taliban was fleeing that area and trying to
get away from Afghanistan control, 'What reason would I have to go back in there and be
arrested if I had nothing to fear? The only reason that I did not pay to get out of jail is
because I was counting on the Americans. [1 thought] these people are crooks and they
want money and the Americans are honest people and [the Americans] will look into the
matter and find out the truth about me being a Talib and if I actually worked with them or
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not. I thought they would get to the bottom of this and  would be set free. Itseems like
[the Americans] did not do anything either and from Shebergan they took me to Bagram
and then they blind folded me and brought me here. Idon’t blame you guys for me being
‘here because maybe someone gave you false information or told lies about me and I did
not dismiss them, but now you have the opportunity to find the truth about this matter. If
you can do that then I will be set free. In my case it is very easy to find information
about me because T was working in & school and it was a well known place. [The school]
was casy to find and I gave them the exact address. In one day they can find out
information about me if they want t0. My being here in Cuba will give Americans a bad
name because the people of my village know me and they know that T was taken by the
Americans and brought to Cuba. They know that I was not a Taliban [member] and T had
no connection with the Taliban. I was just a teacher. In their mind they would think that
in Cuba they don’t have the Taliban and they don’t have al Qaida, but they have innocent
people. That would give you guys 2 bad name. They would szy I was arrésted under the
name of the Taliban or al Qaida, but I am not. The only thing I would like to ask the
board is to do some research about me. If] am guilty I will be here as long as you want
me to be here. If I am innocent then there is no need for me to be here. Al it takes is
some time and some effort to go and find out some information. Thatis all I am asking.
When they brought me here the first day I gave them the exact address of my home and
my school because they probably figured that I would say anything to get out of here.
The interrogators didn’t think that [ would tell the tnuth so 1 gave them those addresses to
check and verify, but I have been here a fong time.

Presiding Officer: Does that conclude your statement?

Detaines: Yes.

The Assisting Mifitary Officer had no further questions for the Detainee.

The Dwi;;nmd Military Officer had the following questions for the Detainee.

Designated Military Officer: Can you tell the story of how your leg was injured? When
did it happen and where did it happen? .

Detainee: Yes, why not. When Karzai took control of Afghanistan from the Taliben it
was well know to the whole world. 1saw it on television. [ was plarining to return back
to Afghanistan to my home village from Pakistan because I was a refugee. We went back
to Afghanistan because I felt like it was a safe place because Americans and Coalition
Forces were there. Then the Ministry of Education announced on the television that all of
the people that are teachers, doctors, and nurses should tetam fo [Afghanistan] because
{our country] needed us. I decided to £0 back because it was safe and [other] people
were going back too. [ went from Pakistan to Kabul and stayed there a few days. [
wanted to go to Shebergan, but you have to go through Mazar-¢ Sharif first and then to
Shebergan. 1had only brought some Afghani currency with me from Pakistan and the
rest of the money I had with me was Pakistani Kaldar. I ran out of Afghanis the few days
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1was in Afghanistan. I went to a market called Kefayat Market in Mazar-e Sharif to
exchange some money from Kaldar to Afghanis. I was waiting there and I heard a big
“boom” and that is how I hurt my leg. The explosion was a very big explosion and about
150 to 160 people died...men, women, and children...in Mazar-e Sharif that is one of the
busiest markets, My leg got hit by shrepnel and broke. Since T just arrived there I did not
know a whole lot of people. I did know someone there 50 1 took a cab to that persen’s
house and I asked him to take me to a hospital or doctor to have an operation on my leg
or something. That person told me there was only one hospital in Mazar-e Sharif and
right now it is probably full because all of the people that got injured are gaing to the
hospital and there would not be enough doctors and nizrses in that hospital. He brought
someone that was not a doctor, but can do stuff like a doctor, and he gave me an injection
and tied a splint on my leg. I told him to take me back to Kabul so I could see 2 doctor
there or I will need to go back to Pakistan, He said fine and he would accompany me to
Kabul. We spent the night and left the next morni 8. Affer eating breakfast we got in the
car and he took me straight to the Intelligence Office. The Chief of the Intelligence
Office was his relative. He turned me over to Said Kahme! and he was an Uzbeck. They
took me and put me in 2 room. 1 told them I needed to go to a hospital...

Designated Military Officer: Earlier you said that you stepped on a land mine. Do you
know what caused the explosion in the market?

Detainee: Yes, according to what people said it happened...] said mine because if a
bomb comes from the air or an airplane we call it a bomb and if it is on the ground and
explodes or if it is an explosion device, we call that a raine. In reality, the bomb or the
mine was inside the big water coolers, There was & storage area for water coolers and the
explosion was in that area. I was only there for half of an hour when this happened.

Presiding Officer: You did not actually step on the mine then, Is that what you are
saying?

Detainee: No, the explosion was so big that 150 to 160 people got injured. It is well
known to everyone in the norther part of Afghanistan.

Administrative Review Board Member’s questions:
Board Member: Do you know what ever happened to Sharifuddin®
Detainee: No, because when I saw him it was in 1998 and afier that I went to Pakistan,

Board Member: You mentioned that the bribe you were asked to pay was $30,000. Was
that dollars or Afghanis?

Detainee: American Dollars,

Board Member: You mentioned that you were a teacher, how does a teacher accumulate
$30,0007
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Detainee: If you check my file you will see that my father was & very wealthy person in
Shebergan. We haye a lotof land, 40-45 stores that we rent to other people, and a lot of
businesses. That is why they were asking me for a ot of money. My father passed away
and I am the inheritor of that money and property.

Board Member: What years were you in Pakistan?

Detainee: 1was in Pakistan singe 198}

Board Member: Until when?

Detaines: From 1981 until I got to Cuba...in the second monih that Karzai took over
[which was]February 2002, .

Board Member: What years did you teach?

Detainee: 1n 1993 I became a teacher.

Board Member: What did you teach?

Detainee: Science,

Board Member: Any particular part of science like Chemistry, Physics, or Biology?
Detainee: General Science. I teach Science and in [that subject] they have Chemistry,
Physics, Geometry and even Math in that department. If you have doubts you can ask me
questions about science. You can give me a book and give me one night to study it and I
will take a test the next day, 1am telling the truth. I am not lying,

Board Member: What year were you arrested by Sharifuddin?

Detainee: It was the end of 1998,

Board Member: Was that in Pakistan?

Detainee: No. It was during the schoo! holidays. Iwent to Shebergan to collect the rent
from the shopkeepers, We rent our stores for one year and we collsct the money and we
don’t see those people for another year.

Board Member: 8o you were put in jail for six months. Did you miss the next school
year because you didn’t come back to Pakistan to teach?

Detainee: Iaimost lost that whole year because it took me a couple of months to take
care of my leg and I was in jail, My fingers were broken {too}, but that was by a person
who waes detained here. T told them his name and his duty but he got set free.

Board Member: What were you arrested for? What did Sharifuddin arrest you for?
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Detainee: AsIsaidbcfommyfaﬂ;ermamalmypersminthatmgndbecauscof _
myfatherpeopleinviﬁndmetotheirhomesfordinmrmdhmcha'ndl__weuidgofmmﬂus
village to that village, Sharifuddin thought that 1 might have some political agenda or
something, :

Board Member: What does the guy do that turned you in?

Detaince: His name is Ghulan Sakhy and he is a shopkeeper in the city and he has a
house in the city. .

Presiding Officer: Is [Ghulan Sakhy] the individual that drove you around the next day
after your leg was worked on.

Detginee: Yes,

Presiding Officer: Said Kahmel, you had said turned you in... Ghulan Sakhy turned you
into Said Kahmel,

Board Member: 1 thought you said that Said Kahmel was a friend. Was he somebody
that you knew in Mazar-s Sahrif?

Detainee: He was also tay friend. From the first grade to the eighth grade we wers in the
same clags. We gut separuted when the Russians came to Afghanistan becanse he went
toward the communist regime and I went to Pakistan. He became 2 communist and I did
not and our differences started there, Our biggest problem started with my property
because the communist wanted to take land from the people when they came to power., |
had something like 3500 acres of land. ‘

Board Member: Who is taking care of your land now?

Detainee: My other brothers and my uncles {are taking care of my land]. My biggest
problem is my assets, During the communist time ] was given a hard time abont my
assets end the Taliben gave me & hard time about it too:

Board Member: It is hard to be rich.
Detainee: Talways got in trouble from it not anything good.

Presiding Officer: Ghulan Sakhy, is he the one that helped you get your leg looked at the
first day and then turned you in the next day?

Detainee: Yes.

Presiding Officer: 1am just curious about why you did not insist on him taking you to
the hospital?
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Detainee: He told me that he would take me to Kabul because at that time there was no
other hospital in Mazar-e Sahrif. Hewmoudmmmewmmmuﬂhg
took me to the Intelligence Office,

Presiding Officer: [undevstand that part. I you were burt that day and decided t wait
another day after 150-200 people were buzt, the hospital would be the place to go.

Detsinee: Since 1 did not know saybody else...the hospital situation in Afghanistan and
here are very different. umpmawmmmmwwmm?h
you to the Emergency Room and they will give you care as soon g5 they can, Back in
Afshnﬁﬂni!mdon’thueinybodyﬁ&mw&hmo{mmwm‘um_
come and talk to you. As far as medicine, they don't give you medicine in the hospital.
The doctor will prescribe 2 medicine and then you have to go biry it from an outside
phammacy. There is & big difference between our hospitals and your bospitals. That is
why be was the only person that | knew in that area. I trueted hin and I went to him for
help.

Presiding Officer: We understand you are a teacher and have been for seven years. Have
‘you asked any of these fellow teachers, parents, or the peincipal to write lettert on your
bebalf? Have you written home and asked them to support your effort snd provide the
proof thet you ask us to look for?

Deaainee: So far 1 have not, but if it is required, instead of one [ can get fifty of them.
They can even send a phowcopy of the loghook or something,

Presiding Officer: It is not required, but I would encourage you to do that simply because
you offer it 10 us to go investigate. I would be proactiva and bave them send stoff to you
$0 that you cen send it to us.

Detainee: 110ld the interrogators and they said they would inquire about this end ! have
been waiting but nothing has happened.

Presiding Officer: T would encoucage you to write home and ask people 10 support you
and write letters rather than wait for the investigators or interrogators to do it for you

Detainse: Iftheymnwﬁmmewimmygoodmmormyﬂﬂngmwm
mdampeuwmeﬂﬂm Nobody in their right mind would do that because they are

Presiding Officer; I can’t remember, but you srentioned something sbout Red Cross
letters somebody had written 1o you or you had written to somebody eise. Do you have
anything 1 present to the Board on behalf of these letters?

Detaince: 1 meationed the Red Cross because ] went to the Red Cross in Mazar-e Sabrif
two times while I was defained there. Tboymcmdﬁﬁhdwiﬂ:mmdmby
them_of.akedmtwhylmsﬁﬂm 1told bere that they want money
ISN 1002
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and that they money. She knows about my story. [ wes being detsined in the
seme office that they are telling me thet ] worked for. This is good procf also. How
cmi&!bemrkhgfmthﬁoﬁmﬁm!wbﬁagmmﬁjnﬁnaﬁne? The Red
Cross probably has some information about me from when T was in Shebergan or
Muzar-¢ Sharif. ‘

The Presiding Officer rend the post-Administrative Review Board instrucilons to the
Detaines and adjourned the open session of the Administradve Review Boerd

The Prexiding OMWM classifiad portion of the session.

Administratie Review Board was closed for defiberation and voting.

Iwm‘wmmwmmm-m»m summary of the
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S of Administrative Review Board for ISN 1603
The Administrative Review Board was called to order.

The Designated Military Officer (DMO) was sworn.

The Board Reporter was sworn.

The Translator was sworn,

The Detatnee entered the proceedings.

The Presiding Officer annosunced the convening authority and purpose of the
Administrative Review Board proceedings.

The Administrative Review Board members were sworn,
The Assisting Military Officer was sworn.

The Presiding Officer read the hearing instructions to the Detainee and confirmed that
Ae understood,

The Assisting Military Officer presented the Enemy Combatant Notification form,
Exhibit EC-A, 10 the Administrative Review Board.

The Assisting Military Officer presented the Enemy Combaiant Election Form, Exhibit
EC-B, to the Administrative Review Board.

The Designated Military Officer presented the Unclassified Summary of Evidence,
Exhibit DMO-1, and DMO-2 to the Administrative Review Board,

The Designated Military Officer stated that a copy of these exhibits had been
previously distributed to the Assisting Military Officer and Detainee.

The Designated Military Offficer gave a brief description of the contents of the
Unclassified Surmnsary of Evidence, Exhibit DMO-1, to the Administrative Review
Board,

The Designated Military Qfficer confirmed that ke hod no further unclassified

information and requested a closed session to Ppresent classified information relevant to
the disposition of the Detainee.

The Prest'diékg Officer acknowledged the request,
The Presiding Officer opened the Administrative Réview Board to the Detainee to
present information with the assistance of the Assisting Military Officer.

ISN 1003
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The Presiding Officer asked the Detainee if he wishes to make a statement under oath.
(Muslim oatk offered).

The Detainee accepted taking the (Muslim) oath.
The Assisting Military Officer made a statement on the Detainee’s behalf. The

Assisting Military Officer: The Detainee was covperative and attentive during the
interview, which lasted approximately one hour. The Detainee read along with the Farsi
translation of the Unclassified Summary of Evidence and added his comments as each
factor favoring continued detention or release was read; He asked for somé clarification
of the transfer to the home state with conditions option and the Assisting Military Officer
explained that if there were any charges against bim in his home country he would have
to face such charges, After reviewing and discussing all the factors favoring continusd
detention and release, the Detainee stated that he would attend the Administrative Review
Board meeting in person. A follow-up interview was conducted on 17 Jun 05, which
lasted approximately two hours, The Detainee said he was under medication to help him
sleep and that he thought that he might not remember cverything that was seid in the
initial interview, The Detainee expressed a concern about how long the review process
would take and the Assisting Military Officer answered that the entite revisw process
might take a3 long as & few months but possibly less. The Assisting Militacy Officer
reviewed the Administrative Review Board script and the election form with the
Detainee. The Detainee elected not to provide a written résponse to the statements and
allegations in the Unclassified Summary of Evidence but indicated that he would Iike to
make some speaking notes for his appearance before the board. The Detainee provided
the following comments in response 1o information in the Unclassified Summary of
Evidence: In response to the allegation that the Detainee was & Commandant of
involuntary. Our city of Badakshan and tribe was anti-Tatiban, but we feared them, o
we were compelled to support them. [In Afghanistan] one always has to support
whatever government is in power at the time.

Detainee: That's fine.

Assisting Military Officer: In response to the allegation that the Detaines supported the
Taliban, the Detaines never admitted to supporting the Taliban. He was compelied to

work for them. Again, working for the Taliban was not voluntary, His tribe was always
against the Taliban.

Detainee: It's well known to the whole world that our people, [the] people of Badakshan
[bave] always fought against the Taliban and if they ere a few people from our people [in
the] northem part of Afghanistan [that] supported [the] Taliban or worked for them, it
was not voluntarily, they've been forced and also, everybody knows that the Taliban
were Pashtuns and they didn’t like Farsi speakers, Tajiks (ph), Uzbeks...so they would
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attack villages and cities in the north. If there were any resistance they would burn their
villages and kill their people. Most people had no choice...in order to survive they had to
work for [the] Taliban and do as whatever they had been told to do. It’s part of

history.. the cities that they burned, northeen cities including Kapisa, and they hated Ka-
za-rahs (ph), they hated Uzbeks, Tajiks (ph)...they were Pahistun and they wanted
Pashtunism all over Afghanistan. This is part of history...it is not something I am
making up.

Assisting Military Officer: In response to the allegation that the Detaines executed two
mm-mdbﬁemmm%'ﬁﬁngmﬁenmoﬁmwﬁyfmﬂwmiban in
Sherberghan, the Detainee stated that this intident, & public stoning, did occur, but that
the execution was the decision of the court and that he was responsible for maintaining
security during the proceedings. In Afghanistan, it is common for the relatives to seek
revenge for a killing. The Detzinee was jailed by the forces of Genersl Dostiin for
cighteen months after the Taliban was driven out and since there was neither revenge
from their relatives during that time nor any action against him by the government, he felt
that he could not have been responsible or at fault for what he considered a lawful
execution.

Detainee: In the past three years here in Cuba, they keep asking about this incident and 1
keep explaining that executing people is not the job of the Security Commandant of a
city, that position is too lowto execute peopie. My job was kind of [like] a civilian job
and my job was just 10 maintain the security of the area and the city. Everybody knows
[that] in Afghanistan no Commander of police officers would execute people or make
decisions on that. The Taliban executed so many people for different crimes. .. stealing or
committing adultery or whatever...and you are taking revenge of all those executions
from me. Ikeep explaining over and over but nobody wants to listen to me and they keep
accusing me of doing this. This is so sad that I've explained this during the Tritunal, that
even the court cannot make the decision to execute people...the court can make a
recommendation and only Mullah Omar [eould] sign for the exccution of the people. [
explained this with very good reasons in the Tribonal and it is so sad that they still have
this item in my fife and they are holdiag it against me.

Presiding Officer: We understand.

Detainee: This is sad that I keep explaining this and the Americans don’t believe me but
they believe a known killer.., Genera] Dostum, who sold me for the money and he raade
this allegation against me just to make some money from the Americans and the
Americans believe General Dostum and they don’t trust me. 1don’t know...Iam
wondering whom I should tell this to...the truth...that ] am innocent and who will listen
fome? It’s been four years aud I keep repeating it and I have good reasons for this
incident. 1t wasn’t my fault. I did not cxecute them. General Dogtum made this up
[ageinst] me and sold me for money and you tell me. .. wkom should I tell? Why can't
this allegation be removed from my file?
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Presiding Officer: We can't take it from your file but we hear what you are saying today.

Detainee: 1 was in prison in Afghanistan for eighteen months. .. Afghanistan was a
country without any law... with no government and people destroy each other’s lives,
They stab each other in the back and nobody cares about them. When they brought me
here to Cuba 1 was happy because Americans are humanitarian. When you telf the truth
they will help you and they will understand and for the past four years Fkeep telling them
with the hope that one day somebody will hear this and will understand what [ am saying
and unfortunately nobody listen to me. .

Presiding Officer: We bear youz,

Detainee: Thank you but it's just unfortunate and it raakes me so sad that you accept the
lies of killers and people who sell people just to make money and you don't accept what I
am saying. You don't hear what an frmocent man $8YS, g

Assisting Military Officer: In response to the allegation that the Detainee is considered a
loyal member of the Taliban and had suspected ties 1o al Qaida and Mullah Omer, the
Detainee responded that the world knows that people hated the Taliban in this region of
Badakshan, He first heard about al Qaida when he came here to Cuba. The Detainee
stated that he didn’t know Mullah Omar; he was from several days travel away from
Kandahar, Omar’s home in the south and had no family ties with Omar,

Detainee: 1have no reason to know Mullzh Omar, didn’t have no tribal relations with

him...[he is] not femily and 1 lived too far from him. He 'was Pashtun and T was Tajik. 1
keep saying this over and over...I worked for Taliban for one year. Iwas compelled. I

was foreed. It was involuntarily but the Americans don’t aceept it.

Assisting Military Officer: In response to the allegation that a Taliban governor was a
childhood friend of the Detainee and helped obtain his job, the Detaince responded that
this was true, This governor forced the Detainee to take the job, fearing that the Taliban
would burn the town if they refused to cooperate,

Detainee: Yes this is true. The govemor convinced me...he said that the Taliban are
cruel people and they are going to bum our villages and they are going to kill cur men or
take them away from us. The people of Afghanistan ar criel people...all they have are
little houses and if you burn their houses they don’t have any money or anything else to
survive [with] so we had to in order to save our village. He kind of convinced me that I
needed to take the job and surrender to the Taliban in order 1o save the vilfage.
Assisting Military Officer; In response to the statement that the Detainee could not
explain why he was offered the position, but thought his friend the governor may have
talked with Mullah Omar in order to get him the job, the Detainee responded that the
position of commandant of police isn*t glf that high of'a position in Afghanistan. The
real power at the time was in the hands of the Taliban, He was not sure if the governor
talked to the Taliban about this position nor to whom the governor would have spoken,
ISN 1003
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Detainee: The second thing...the Taliban were Pashtuns and they were Pashtu speakers
and [at] anytime they would go and take over Farsi speaking or Uzbek speaking
villages...they had a language barrier and the people of those villages couldn’t
uoderstand the Taliben and the had to move...they had to become refugees and move &
other areas: That was the second thing I wanted to mention. Sometimes Taliban would
foree Farsi speakers 10 take positions in that city and the reason they were doing that was
because they wanted the villagers to trust and the villagers wouldn't eriticize =~
Taliban. .. [like] they came to our cities and they took over our city but they don’t want to
give the positions to our own people so the Taliban always wanted to have one of their
Farsi speakers in that ares so that Farsi speaker would talk to the villagers and encourage
them not to fight againat the Taliban but ta obey them. They didn’t want those villagers
1o leave their villages because of the Taliban so they were using one of their own people
to have confrol of the area. We didn't have any power...we were just there like a mode]
for the people...just 5o show to the people of the village that one of their own is the
Security Commander but all the power were in the hands of the Taliban. We didn’t have
any authority there.

Assisting Military Officer: Tn response to the allegation that the Detainee had sssumed
the Director of Security position at the behest of another Taliban governor wasn't the
Detainee's childhood friend, but another person for the Kandahar region. The Detainee
explained further that Sherberghan is ethnic Uzbek city and when the Taliban took it over
they needed Farsi speakers, which is one of the reasons they hired him.

Detainge: That’s trus.

forty men atmed with AK-47 tifles, the Detainee responded that the rifles were provided
for the security of the ¢ity. Most of the weapons would not work, there was little
ammuyition and there was never & need to use them. The ordinery people would not
shioot at the local police.

Detainee: In Afghanistan it"s well known that to control the public you really don’t need
a working weapon or one with bullets in it because those Weapons were just to scare
people and usually ordinary people do not shoot at the police or as long as they see
somebody with & gun they wonid obey the law. The weapons that we had were all bad
and none of them were working and we didn’t have any bullets.

Assisting Military Officer: In respanse to the statement that after the war with the
Americans began the Detainee turned himself to avoid fighting fellow Afghans the
Detainee responded that he never liked the war never wanted to fight. He wanted to
surrender before the Americans came to Afghanistan. However, since he was 2
northerner and therefore not trusted by the Taliban, they watched him. When the
Americans came he was happy for the opportunity to surrender,
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Detainee: Yes, that’s true. When {the] Americans came I was happy like every other

- Afghan. Finally, the fighting is over and surrendered myself and 1 wantsd to live
peaceful Live and work for my family but unfortunately they brought me here for four
years and they haven’t even told me what kind crime ] have committed. They don’t
listen me and 1 don't know sbout my future. .. without knowing anything about my future
in a very hard situation...] am just bere for four years. It is so sad and unfortunate that
they trusted a well-known killer who sold me for money. Americans paid them money,
They brought me here and nobody trusts me and nobody tells me what ’ve done wrong
or why they think I am against Americans. If you've [kept] me here for the past four
years just because I've-warked one yoar with the Taliban, the whole Afghanistan had to
work for the Taliban. Why don’t you bring the whole Afghanistan and keep them hete in
Cuba. If that is & crime then all of Afghanistan and every singlé person who lived there is
a criminal, Ikeep telling you [that] what I did I was forced to do...I had absolutely no
choice. [ worked one year because they forced me.

Presiding Officer: You’ll get a chance to address those issues when we ask you
questions. ‘We need 1o get on through with what we’ve started here.

Detainee: What you are saying is fine but still [ am sc upset and it is so unfortunate that [
keep saying one point, one important point, that I"ve been sold. . -pecple made money out
of me and that it’s # conspiracy against me and you just don’t believe me.

Assisting Military Officer: In response to the statement that the Detainee furned himself
into Gmmmmmmmmmmmmwmw’spmpm,

but that he felt that Dostum’s organtzation sold him and those like him to the Americans
for money.

Detainee: That's fine,

Assisting Military Officer: In response to the statement that the Detainee took the
security chief position because he felt that his hometown region was going to be taken
over by the Taliban and he wanted to be in their good graces, the Detainee had 10 points
to make: One is that the villagers who resisted the Taliban were burned.aud !l the men
trangfetted to Kandahar and secondly, his friend convinced the Detainet to take the
position, The Detainee said that he feared that his village of Badakshan would be
destroyed,

Detainee; That’s fine.

Assisting Military Officer: In response to the allegation that the Detainee possessed a
Casio watch, the model of which has been used in bombings that have been linked o al
Qaida with improved explosive devices, the Detainee responded that he had a watch,
although the baud was broken end that he kept it in his pocket, He said that he bought
another one, & plastic one, from 2 guard at the Sheberghan prison. The Americans took it
from him while he was in jail in Kandahar. He stated that he was nof surs of the name of
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the watch and that it had stopped working while he had it. The Detaines also asked if we
still had his watch. In response to the statement that if released thie Detainee would like
to return to Afghanistan and get marred and attempt {0 find work to support his family,
possibly as a farmer, the Detainee stated that this was still his intention. In response to
the statement that if the Detainee had no issues with the Americans and was happy that
the Americans were helping to rebuild Afghanisten and that ke had no intentions of
impeding the rebuilding process, the Detainee stated that Afghanistan went through very
tough times. People are tired of animosity. Everyone wants peace and the Americans
brought t after years of war. In response to the statement that the Detainee had never
heard of al Qaida until afier the attacks on 11 Sep 01, that he did not find it acceptable for
anyone to kill another person, Muslim, Christian or Jew, and that the Detainee did not
wish 1o be involved in fighting, the Detainee stated that he heard of al Qaida and Usama
bin Laden on television after 11 Sep 01. When the Detainee came to Cuba he learned
that the al Qaida was composed of mostly Arabs,

Detainee: Before that I had never heard the name ‘al Qaida’ and I didn’t know what kind
of thing it was. [I didn’t know if it was an] organization or if they were human beings or
what...] just heard that it was the pame of a thing...I didn’t know what kind of thing...

Assisting Military Officer: In response to the statement that the Detainee would not
agree 10 join al Qeida or any extremist group on his release, the Detainee responded that
2l Qaida, now that he knows them, is a nation destroying organization. Why should the
Detainee be a part of them? 1f someone destroyed your house, would you support them?
In response to the statement that the Detainee had never personally met Mullah Omar, the
Detainee responded no, never. Omar isn’t just one of the shepherds you see on the street.
In response to the statement that the Detainee did not agree with many of the Taliban
practices, that he was afraid of the Taliban but that he was happy that they were able to
institute the rule of law, the Detainee responded that he was afraid of their name and
against their practices, that he was never happy with what they did. In response to the
Statement that the Detainee had no information about a training camp of Usama bin
Laden, located outside of Sherberghan, the Detainee responded that he never saw Usama
bin Laden and didn’t know about this camp.

Detainee: Ididn’t know anything about it...that they had camps i the northern part of
Afghanistan,

Presiding Officer: Thank you for coming here today, Your interest in your freedom is as
important to us as trying to determine whether you're still a threat to the United States.

Detainee: I've never been a threat to the United States. ..not now and not in the fiture,
When we heard [that] Americans were coming to Afghanistan we were happy because
Americans are humanitarian people and they will bring peace and help to out people. It is
unfortunate that you listen to liars like Dostum and you keep me here for four years.
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Presiding Officer: We are here to listen to you today, We don’t know what happened in
the last four years but we are here to listen to you today.

Detaines: Thank you very much. Thaf is why I came todsy but in the past 've kept
teiling them and now I am so disappointed. I thank vou for listening to me.

Presiding Officer: We are not going to imtezrogate you but we do have some questions
we’d like o have you answer.

Detainee:- That’s fine...that’s perfectly fine.

Presiding Officer: When you answer them, give us the whole story and be forthright in
your answers, OK?

Detairee: I would Iike to ask for your forgiveness. 1 am a fittle mentaily disturbed and
soraetimes T don’t know what I am saying and please forgive me if 1 say something extra.
Please be patient [with me].

Presiding Officer: You were patient with us, now it’s our tum.

Detainee: Tdon't have much control of my brain and sometimes wihien [ start a subject or
I want to talk about something, I forget it what I was talking about,

Presiding Officer: Sometimes that just goes with betng a human being.

The Assisting Military Officer had no further questions for the Detainee.
The Designated Military Officer had no Jurther questions for the Detainee,
Administrative Review Board Member’s questions:

Board Member: Do you support the current Afghanistar govérnment under President
Karzai?

Detainee: Why not? Of course | support the current govemment. Any govemment that
brings peace and finishes the animosity and the fighting. ..of course I would support them
and like to work for them.

Board Member: In your statement you stated that one has to support whatever

government is in power at the time. Does that mean that fif] the Taliban were to regain
power you would support them?

Detainee: No, I am not going to support [the] Taliban. When the Taliban entered
Afghanistan, people thought of the Taliban as religious scholars that would bring peace
and Islam but [the] Taliban were anti-Muslim, against Islam and they made people hate
[because of] the strict rules that they brought. 1don’t think anybody in Afghanistan
would Jike to support the Taliban.
: I8N 1003
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Board Member: Do you believe that a Democratic form of government is compatible
with the pillars of Islam?

Detainee: Yes, of course. A Democratic government can go very well with our religion.
The Taliban were not religious, they were against Islam. Their problem was that they are
Pashtung and they used to bring Pashtunism not Islam. Their religion wase’t Islam. . .they
made people hate Islam. They cared about their own tribe and all Pashtuns. They had
nothing to do with religion.

Board Member: As the Chief of Security, did you or any of your security forces ever
participate in combat operations?

Detainee: No, 00, no. My job was mostly teking care of the city. Iwas protecting cities
from the thieves and from stuff like that. My job was to maintain security within
civilians. 1had nothing to do with the Army or fighting or going to the combat zone,

Board Member: How did you obtain the Casio watch? Who gave it to you?

Detainee: ] mentioned carlier that [ had the watch. The band was broken...] don’t know
it’s [brandjname. It was in my pocket. They took it from me and when they moved me
to the prison [in] Sherberghan, I paid the guard money and I bought another watch that
was plastic. I don’t know its name. That watch was with me for a:couple of months
before they brought me here and they took it again.

Board Member: I was wondering how you obtained it. [ know you had it and it was
broken. How did you get the watch? '

Detainee: Ijust bought it from the shops...from the bazaar.

Board Mamber: [ have a similar question about your request to return to Afghanistan.
Your request is to go back and maybe farm and get married, however, the situations that
exist historically in Afghanistan, that al Qaida and maybe other people are involved in
hostile actions against the United States, what can you tell me that will [let me know] that
if some of these people approach you and watt you to help them in their
endeavors. .. what can you tell me that will convince me that you will no longer be
involved in that? For example, if you marry and you have a family and someone; maybe
al Qaida, says you will do this or we will hurt your family or your farm, How will you
want 1o respond to that if you go to Afghanistan?

Detainee: | have a good reason...I am from Badakshan and the Taliban’s ate not there
and al Qaida is not there. Taliban and a! Qaida are mostly in the southern part of
Afghanistan. They cannot come to our area, They are not accepted by people. They had
the power and they atiacked us..,.that was a different story. Now, in the northem part you
caanot find al Qaida or Taliban. They belong to the southern part. I don’t think that will
be the case with me. Aind the second thing, Taliban is not in power anymors, Atthat
time they had the power, they had ninety percent of the country. We have seen it with
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our own eyea that they will attack villages and they will bum and they had all the power
and the goverament in their hands. Now they are not as strong as they were before and
especially in our area. People hated it so-much that with the current government [ am
sure there is no Taliban or a1 Qaida and even if they dare to come we are going to fight
aguinst them this time with the conrage. Now we are not as weak as we used to be. We
have the government on our side...we are going to fight against them,

Board Member: Second question has to do with when you weze [the] Security Chief,
What did you do when the people came 1o the city with weapons and maybe they stole
things or they bothered people...and they had weapons. How did you handle that
situation?

Detainee: There were tic armed people over there, It was all civilians so nobody would
come but really we didn’t expect any thieves or somebody to come with & gun and bullets
and thresten people. It never happened. Only the Army had weapons.

Board Member: As the Security Chief, did you have & plan on how you would deal with
this if it would happen?

Dewinee: Please don't compare Afghanistan to other countries and my position as a
Chief of Security officer to other countries. In Afghenistan things are totally different,
even if we have thieves, they would come with a stick or something and try to rob a shop

or enter people’s houses and stuff like that. It's not that there was an organized
government...an organized security office.., we didn’t have that.

Presiding Officer: Does your family know where you are?

Detainos: Yes, they know.

Presiding Officer: About when did you turn yourself over to Dostum’s forces?
Detainee: 1 don’t remember the date.

Presiding Officer: Was it afier the uprising?

Detainee: 1twas before the uprising. At night it was Atha and Dostura.. .they enter
Mazur & Sharif, It was exactly seven days before Ramadan of that year.

Presiding Officer: Then what happened after that? You said that you were imprisoned
for eighteen months,

Detainee: Isurrendered in the village of Andkhoy and then they transferred me to
Sherberghan. When they brought us to Sherberghan, since I [had] worked there, the
people of Sherberghan had good memories of me. I wasn't cruel to them. They were
happy to s¢e me there. When General Dostur heard shout me, he was in Kali ¢ Jangi
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{ph) in Mazur e Sharif, at the compound “house of war.” He was there and he told his
people to transfer me from Sherberghan to Mazur e Sharif because he wanted to s¢e me.

Presiding Officer: -At the prison at Mazur ¢ Sharif?

Detainee: First of all, Kali e Jangi is a compound, “house of war,” that is not a prison. It
is the residence of General Dostum. He called me over there and when T went there he
was happy with me. He said that the people of Sherberghan loved me and they were
kappy with me so they might send me back {o Sherberghan. [He said} I can have [my}]
job back. Somebody else...Said Kamel, he was the intelligence partner of General
Dostum...he came from Uzbekistan and he had 2 conversation with General Dostum and
after that instead of sending me back they got rude with me and they put me in jail. Then
Said Kamel removed me from Kali e Jangi and tock me to an intelligence compound at
Mazur e Sharif. They did it only for money. Iknow that they wanted to make some
money...they were trying to sell me for money.

Presiding Officer: While you were imprisoned at the intelligence prison, were you
interrogeted?

Detainee: No, it wasn't a real interrogation, They just fold me that the Americans were
going to come and question me and I had 1o tell these lies. They told me a few things that
T had to tell the Americans, which I said I didn’t remember. The Americans asked me
questions and they said that they didn’t need me...they Americans didn’t arrest me. . .they
didn’t take me with them.

Presiding Officer: What lies were you told to say?

Detainee: 1don’t remember that, It's been four years. They scared me and told me that
if I didn’t tell these lies to the Americans, they were going to torture me.

Presiding Officer: Were you ebused or tortured in the intelligence prison at Mazur ¢
Sharif or at the one at Sherberghan?

Detaince: No, nobody tortured me or nobody abused me. 1 was ir the intelligence prison
at Mazur e Sharif for thirteen months and then there were lots of problems with Generat
Dostum and President Karzai. Finally, the government of President Karzai took over that
prison and then Said Kame] transferred to me the prison at Sherberghan.

Presiding Officer: Did they put you in an intelligence prison to gather information from
you?

Detainee: In Afghanistan it is not a country that people would worry about intelligence,
everybody worries about the money. They wanted to make somse money. It's not like
they had an organized intelligence organization. They only thing they care about is
money. Once they found out that I was & poor man and I did not have any money they
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just made up some stuff againsi me and they made some money off of me...took it from
American soldiers

Presiding Officer: Do you have any knowledge of the convoy of death. ..the people who
suffocated. . the fires that suffocated outside of Sherberghan?

Detainee: Yes. When I was in prison in Sherberghan the other prisoners told me that
they put some people in containers...like a convoy and they purpostly closed all the
doors so they could not breathe. Many people got killed that way. They suffocated. 1
heard that frots the prisoners.

Presiding Officer: You were primarily kept in prison because you couldn’t buy your way
out is that correct? :

Detainee: Over there, there is no other way of getting out of prison. You have 1o have
money. They keep you there, they force you, and they claim that if they keep this person
what ever he has or he is hiding from us he is going to give it [the money] to us and they
will let you go. As soon ag they find out that I 2m a poor man and I don’t have money,
then they find another may of making money out of me-and that is by selling me to
Americans. The people that have money or who could manage to find money and gave it
tothem they got out of prison. The people that didn’t have money they ended up here.

Presiding Officer: Here is a question I want you to think about. If you were to be
transfermed back 1o Afghanistan your status would change. You would be different than
when you left there. You bave been detained with al Qrida fighters and warriors, so you
would be seen differently. You will be available for terrorist training and preaching
because Dostum is still there. How are you going to handle that if that were to happen?

Detainee: 1am here as a prisoner, as a detainee. 1t doesn't matter if they are al Qaida or
who ever. 1don’t understand their language, they don’t understand my language, {and] it
doesn’t matter if  spend ten years here with &l Qaida it not going to:affect me because we
are different, T-am just a Detainee and ] am in my cell and that is-all it'is.

Presiding Officer: In a few minuets we are going to change venues and ! want 1o know
what do you want us to remember about you?

Detaince: Can you be precise? What exactly do you want to remember shout me?

Presiding Officer: We want to remember...do you want us to remember that you were an

honest man who was just doing his job for the Taliban and that there is no way that you
constitate a threat to the United States and its allies?

Detainee: Doyauwant‘mampzoveforyauorsayreasonsthatlamnotathreatandI
bhave never been a threat to the Urited States? Iam not following,
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Presiding Officer:- How can you assure us that you will never be a threat?

Detainiee: For the past three years I keep telling them that in our area, the northern
boarder area, everybody hates Taliban and T have nothing to do with them and especially
al Qaida. For one year I worked for them. I was forced to, I had no choice but to work
for them and 1 never had any kind of animosity with the United States. Not in the past,
not now, aud not in the futire. T have no reason to be America's enemy. | absolutely
have no reason for thet. Becauss our-whole tribe...hey hate the Taliban and gverybody
is tired of war and we all want peace. At that time we were aftaid of the Taliban. They
were getting 5o close to our city and in order to survive and save our city, we had to
surrender to them, Right now things are different in Afghanistan. .. we have another
govermnment in power and the Taliban are not in power...nobody is afraid of them
aaymore.

Board Member: How common is your name in that part of the world?

Detainee: Yes, it is a common name.
Presiding Officer: Does thet conclude what you have to say?

Detainee: Idon’t remember anything and my mind is not too sherp and whatever [
thought I answered to the best of my ability. 1have nothing else to say unless you have
more questions.

Presiding Officer: Did the Assisting Military Officer’s statement provide the information
you wanted us to hesr?

Detainee: Everything he said was fine but the thing is that I kept saying that for the past
four years a thousand times that nobody listens and | am so disappointed by now that
every time 1 [just] think that it's not going to do any good for me. I just want to mention
one thing. Iam a human being too and you have to listen to-me. What I did when [
worked for the Taliban, it wasn’t voluntarily., they forced me. 1 feel like my life has
been destroyed for the past four years. Please don’t do that anymore to me. Please
release me. Don’t destroy me life more.

The Presiding Officer read the post-Administrative Review Board instructions to the
Detainee and adjourned the open session of the Administrative Review Board.

The Presiding Officer opened the classified portion of the session.

The Presiding Officer adjowrned the classified portion of the session and the
Administrative Review Board was closed for deliberation and voting,
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AUTHENTICATION

Lcertify the material containied in this transcript is a true and accurate summazy of the
testimony given duri ings.

ISN 1003
Enclosure (5)
Page 14 of 14

21567 UNCLASSIFIED/FOUD



uncmssmenl@jél R

The Administrative Revisw Board was called to order.

The Designated Military Officer (DMO) was sworn,
The Board Reporter was sworn.
The Translator was sworn,

The Detainee entered the proceedings.

The Presiding Officer announced the convening authority und purpose of the
Administrative Review Board proceedings.

The Administrative Review Board members were sworn,
The Assisting Military Officer was swors,

The Presiding Officer asked the Detainee if ke wishes to make a statement under oath.
{Muslin oath offered).

Detainee: 1have no ob;echon,but if it is not required [then] why [are] you asking for the
oath?

Presiding Officer: In our ARB system we use an oath before God that we will be telling
the truth.

Detainee: | have no objection, but you asked me and it is not required. -
Presiding Officer: If you so choose not to say an oath that is okay with us,
Detainee: Whatever you want to do. 1have no objection in both cases.
Presiding Officer: It is your decision.

The Detainee declined taking any oath to include the (Mustim) oath.

The Presiding Officer read the hearing instructions to the Detainee and confirmed that
the Detainee underséood.

Detainee: What does this mean? Which information can I view and which will be
masked?

Presiding Officer: If the information is determined 1o be important to the security of the
United States then that information will be covered. You cannot see that,
ISN 1007
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The Assisting Military Officer presented the Enemy Combatent Notification form,
Exhibit EC-A, to the Administrative Review Board.

The Assisting Military Officer presented the Enemy Combatant Election Form, Exhibit
EC-B, mmmm:mxmsm

ﬁemmgm)ywmmwo Comments from the Enemy Combatant
Election Form, Exhibit EC-B.

Assisting Military Officer: The detainee’s ARB interview occurred on 28 November
2005 and lasted 79 minutes. After a review of the ARB’s purpose and procedures, the
Urdu translated Unclassified Summary of Evidence was read to the detaince. Whenthe
detainee was asked if he wanted to attend the ARB, present a written or oral statement, or
have the AMO speak on his behalf, be said he would attend the ARB and respond to each
statement of information in the Unclassified Summary after it is presented. The detainee
elected to submit two letters to the board. The detainee was cooperative and polite
throughout the interview. The detainee was given a copy of the Urdu translated
Unclassified Summary of Evidence.

Detainee: Who said that T would write? 1 only said that T would say verbally.
Presiding Officer: We will accept whatever you want to submit to the Board.

The Designated Military Officer presented the Unclassified Surmmary of Evidence,
Exhibit DMO-1, and Exhibit DMO-2 to the Administrative Review Board,

The Designated Military Officer stated thet a copy of these exhibits had been
previously distributed to the Assisting Military Officer and Detninee.

The Presiding Officer noted from the Enemy Combatant Election Form that the
detainee wanted to respond to eack item of information frons the Unclossified
Summary as it was presented.

Detaince: I stili don't understand what does Unclassified Summary mean?

Presiding Officer: The Unclassified Summary means that this is the information that has

been determined not to put the security of the United States at risk, Therefore, it is okay
for you to see the information.

The Designuted Military Officer gave a brief description of the cotitents of the
Unclassified Summary of Evidence, Exhibit DMO-1, fo the Administrative Review
Board.

Qwi gnated Military Officer: The detainee went to the Karachi consulate and obtained a
visa.

ISN 1047
Enclosure (6)
Page 2 of 18
21569




UNCLASSIFIED#ECTHO

{Revised 30 Nov 05)
Detainee: Yes, this is true. [ went to the consulate to get {a) visa.
Desipnated Military Officer: The visa only took a day and a night.

Detainee: Yes. Onc day I went [and] 1 submitted my passport at the consulate. [ went
and stayed at a hotel/motel. The following day I came and I got back my visa.

Designated Military Officer; The detainee was given a letter in a sealed envelope to give
to the Kabul office of Jaishe-E-Mohammed. This letter would allow for his brother's
refease,

Detainee: Yes.

Designated Military Officer: On 23 September 2001, the detainee legally crossed the
border from Chaman to Spin Boldak on a Pakistani passport with an Afghanistan visa,

Detainee: Yes.

Designated Military Officer: The detainee traveled to Kandahar, From Kandahar, the
detainee went to an officer in Kabul where he was told where his brother was in Konduz.
The detainee took a flight from Kabul to Konduz on Iriyana Airlines.

Detainee: Yes.

Designated Military Officer: Al Qaida and Taliban members used Iriyana Airlines to
travel to different areas of Afghanistan, Pakistan, and Iran.

Detainee: Sir, if they travel what does it have to do with me. Iriyana Airline was formed
by Afghanistan, not by me. Iriyana Airline (is] used to travel ail over the
world., .anybody who travels through [them] shouid not be telated to me.

Designated Military Officer: The detainee traveled to Dashte Archi, where his brother
was located.

Detainee: Yes.

Designated Military Officer: The detainee’s network of madrassas gave him casy access
1o organize and communicate with al Qaida members and sympathizers and develop new
al Qeida recruits.

Detainge: For the last two and a half years I have been begging and requesting for you to

show me the madrassas. Bring me any evidence. Where are those madrassas? 1 even

spoke to fthe] CSRT tribunal [and asked] where the madrassas were you have been

alleging to me. They told me there are ten madrassas and I said aame even one madrassa

and 1 will accept your iroprisonment and whatever punishment you give me. If they don’t

exist, why am I being punished for them? If] am being panished for those things then
ISN 1007
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that should be provided to me. For the last four years [have been detained here so they
shbuidhaveprmdedmeﬂmmm

Presiding Officer: It is not up to this board to decide the punishment for you.

Detainee: Iam not saying that. What I am saying is that T [have] been punished for the
last four years.

Presiding Officer: It is just up to us io determine and recommend whether you should be
further detained, transferred or released.

Detainee: Some Afghanis got money from [an] American and sold me out to [the]
Americans and started.... ] am onlya detainee, what should Y ask? If you have sny

doubt you shouldhavcbmug‘cﬁﬁm evidence to me. Being & human, do I have the right to
ask for these things?

Presiding Officer: That is not for this board to decide.

Detainee: I request to this board please provide me this evidence that brings me here and
whatever the allegations are that don't even belong fo the fact,

Presiding Officer: 'm sorry. We cannot provide you that evidence.

Designated Military Officer: The detainee claimed that his organization had the ability to
organize as many as 2,000 men to join in 2 Jihad against the United States and Coalition
Forces,

Detainee: The person who made these two allegations, either he was drunk or he doesn’t
even have a brain. [ beg your pardon if you take offense from that. Thgy are saying that
1 entered into Afghanistan [on} September 23, 2001. If 1 obtained [a] visa from {the]
consulate and I entered Afghanistan legafly then from where did I take 2,000 people?
Even if you give these allegations to [a] third grader he would refuse to write these
allegations and say that somebody is out of [their] mind. Where are these 2,000 people?
I am the only one who survived from that. All of them are dead and none have been

arrested? For the last four years they should have brought at least one witness, 2,000isa
big number.

Designated Military Officer: The detainee returned to Pakistan and assembled a force
that consisted largety of Pakistanis but also included 300 Arab al Qaida operatives.

Detainee: I want to condone on the brain of the person who made these allegations. I
stayed in Pakistan from one to two months. Did I have {an] Aladdin’s lamp, which made
everything possible within in one and a half months that | recruited 2,000 people, and 300
al Qaida members, came fo Pakistan and went back and I made this force within one and
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a half months. You should understand by yourself where are those 300 al Qaida
members,

Designated Military Officer; In the fall of 2001, during the fighting in Afghanistan, the
detainee took this force on to Spin Boldak, Afghanistan. This was done by the order of
an Arab al Qaida logistics officer.

Detainee: This is the same i like the previous [allegation].

Designated Military Officer: In Spin Boldak, the detainee joined forces with Islamic
Movement of Uzbekistas Commander Juma Namangani who had several hundred men of

his own.

Detainee: This is the same lie like the previous [allegation]. I never met anybody like
this and what should T answer? I had neither 2,000 people nor [did] I meet with anybody.

Designated Military Officer: The detainee and Namangani traveled porth to Takhar
Province, Afghanistan, where they combined with other forces and began fighting against
the Northern Alliance.

Detainee: If America wanted to prepare {an] Army of 2,000 within one and a half
months, go into Pakistan [and] collect all these people together and create connection
with al Qaida members then go to Takhar Provirce and meet with Juma Namangant and
join his forces; is it possible for America to do so? I heard the news that America sent its
troops to Irag and having [a] lot of planes and all those people it took them one month to
get there. I don’t think any sensible person can even think about this, If Amerjca cannot
do [it] how can I go to Afghanistan, create all the connections, come back to Pakistan,
collect all these people, go back and then go to Konduz and Takhar within one and a half
mopths.

Designated Military Officer: Not long after the fighting began in Takhar, the detainee
and a significant portion of his force traveled to Konduz where the forces proved too
strong, and the detainee and 400 of his men were eventually captured.

Detainee: First of all I was not being captured. Can somebody prove this to me? [ want
to make it clear that I, myself went and [ surrendered myself to take passage to Pakistan.
When we were stuck with all of the people, me and my brother, in Konduz we had no
way o go through. Then we heaxd that there is going 1o be an agreement between
Taliban and Dostam’s militia. Taliban people will surrender to them and they will let us
g0 to Pakistan through Kandahar, Me and my brother were also joined the same people
‘because we hadno other option. Then we went and st with Dostam and we surrendered
to him. Nobody can prove that I fought. I was captured [and] I will be obliged. I believe
you understand the difference between surrendering and being captured.
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Designated Military Officer: The detaines’s brother once twught him how to assemble
and disassemble a Kalashnikov.

Detaince: He did not teach me how to reassemble [or] assemble. He just showed me
[the] Kalaghnikov. He wanted me fo see that, so he disassembled and reassembled the
Kalashnikov and [ was watching. As related to the previous allegation, [as] the
commander of 2,000 psople, do you think this is enough [training] for him to sce how the
Kalashnikov is being assembled? This is animosity against any sense.

Designated Military Officer: The detainee met and began cooperation with an Arab al
Qaida logistics officer. This logistics officer was au assistant to Usama Bin Laden.

Detainee: This [is] the same thing on the basis of lies.

Designated Military Officer: In 2001, the logistics officer invited the detsinee to attend
meweddmgafmeostamaBmLadenschﬁdmanmdﬂm Afghanistan, Atthe

wedding, the logistics officer tasked the detainee with using his madrassas to recruit
2,000 fighters.

Detainee: Please don’t mind if I want to tell you something. The person who wrote these
allegations, 4o you think he has any senses? Why don’t you put him in jail? The person
who doesn’t bave [any] sense. He doesn’t even have enough sense, that he doesn’t relate
his allegations. What he said in the previous allegation and what he said here. This is
weird that I ¢ollected 2,000 people {and] then I attended the wedding céremony of Usama
Bin Laden's children. ‘What is this all about? I can say this, that within this one month I
went to Pakistan, collected 2,000 people, 1 came back, I met with Juma Namangani, and 1
attended this wedding ceremony. I don’t know what to say shout this,

Designated Military Officer: The detainee said he received permission to retrieve his
brother from the local Taliban office in Pakistan. He claimed his brother received
training at the Jaishe-E-Mohammed training camp for about one month prior to his
departure.

Detainee: Half is truth and half is on the basis of lies.. ‘This statement has been twisted.
That letter I did not get from Taliban office. I got from Jaishe-E-Mohammed office. He
went to Afghanistan from Pakistan through Jaishe-E-Mohammed.

Presiding Officer: He being your brother or do you mean yourself?

Detainee: Yes, my brother. He went through Jaishe-E-Mobhammed, not Taliban office.
My brother told me that he got training in Kabul somewhere. Not in Jaishe-E-
Mohammed’s training camp. That possibly is training camp, but my brother told me that
he got trained in Kabul for less than one month.
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Designated Military Officer: The detainee denied attending Usama Bin Laden’s son’s
wedding in Kandahar and denied knowing or associating with the Arab logistics officer.

Detainee; Yes. This is true.

Taliben or madrassas in Pakistan.

Detaines: That’s [a] fact,

Designated Military Officer: The detainee denies knowing or associating with Muilah
Omar or any Taliban or al Qaida personnel.

Detainee: That’s [a] fact.

The Designated Military Officer confirmed that ke had no further wnclassified _
information and reguested  closed session te present classified infarmation relevant io
disposition of the Detainee.

Detainee: Why don’t you present now?

Presiding Officer: The request for a closed session is for the Classified section, which the
detainee is not allowed to be present for security reasons.

Detainee: That means you bave to put more allegations on me?

Presiding Officer: We consider everything we have availablé {o us in making our
determination of whethet to recommend for your continued detention, transfer, or release.

Detainee: Shouid that be brought jnto my knowledge, or not?

Presiding Officer: No. You will have an opportunity to present your case and it also

gives us an opportunity to ask you questions and for you to respond to the questions we
ask you.

Detainee: 1 already denied these allegations earlier [and said] that they don’t make any
sense. For the last four years my case has been dragged [from] here to there. They
haven't even proved anything so far, nor have they brought any witnesses. Whatever I
am saying I have proof and evidence to provide. I'm supposed to think, why are they not
believing me and trusting those who do not even have anything to prove. Is [this] the
name of the American justice?

Presiding Officer: You are making an assumption that we have already accepted, as
truth, everything that's in front of us. We, the Board, have open minds about everything
we dre hearing and reading and seeing today.
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The Presiding Officer acknowledged the request for a closed session.

The Presiding Officer opened the Administrative Review Board fo the Detainee (o
present information with the assistance of the Assisting Military Officer.

The Assisting Military Officer presented letters from the Detainee’s family, Exhibits
EC-C thru EC-C2 to the Administrative Review Board and further stated that he Kad
no additional comments.

The Detainee made the following statemens:

Detainee: Whatever I said I told you the truth. But, {the] interrogators, people from
CSKT, nobody has believed me so far. The letters [ have provided already [are] just to
show you that I have no connection with my family for the last four years. My family
doesn’t know [whether] I told the truth during the interrogation or lied to them.
Whatever I said to them. You should know that [ have no connection, no channe] at all 1o
talk to them. I spoke to the interrogator like this once whenever they ask you this you
should say the same thing. Whatever I told you, 100 percent you can find in these letters.
If there is a difference of even one percent I will [accept] yaurpm:shmem. (Transiator
begins reading Exhibit EC-CI). My younger brother, M 1ed Salim, wrote this letter
to me. T!ﬁslmwaswﬁttenonlmyz,m:ndlmmmdmmﬁl In these
fout yeats ] had no contact with him at all, (Tronslator reads more of Exhibit EC-C1.)
Do you have any doubt that { did not go to take my brother there? If it was not my
brother, how did they know that I told you that his name was Abdullah and he was in
Afghanistan? There are millions and millions of names out there. 1 could say something
and they could say something else. Ifit is the same thing, what I say and what they say
then you should believe upon me {that] whatever I am saying is right. (Translator reads
more of Exhibit EC-C1.) 1already told them that | had a small grocery store. If1told
{the] intervogators lies, how did my family know that I told them the same thing that I had
a small grocery store? How did they know that ] told fthe] interrogator that [ am the only
food provider of the family and [tha] my father was very old? This is the ruth, [was
the storeownier, If 1 was running the store [then} who was running those 2,000
madrassas? And, if I was running those madvassas, who was running the store? Canone
person do two or three different tasks at the same time? And do such big tasks? Is this
possible for [a] human being? I believe yon understand that it iz all {a] lie. (Translator
reads the rest of Exhibits EC-CI thru EC-C2,)

Presiding Officer: Do you have anything you would like to say in addition to the letters?

Detainee: Whom should I expeet the justice from? Who will provide me the justice? I
have been asking to provide me [the] proof. No one provides me [the] proof or evidence
nor do they listen to me. Who is responsibie for all this pain caused to me, America or
Afghanistan? What is my fank? Am I Muslim or do I belong to a poor country? Also,
the file T have here, my interrogator told me there are two different dates of amival in
Cuba. What should ] say that you are the one who brought me here; you ure the one who
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made the file and how come I have two different amival dates here? On what basis are
you keeping me detained here, that the file, which is in this condition, that they have two
different arrival dates here. Ihave been asking [the] interrogator, how does the person
who brought allegations against me know me? Those people who sold me to America,
when I complained to [the] Red Cross, because ] was detained at that time, that these
people charged me money. Instead of beligving me they handed me over to America,
They had charged me money and when they asked for more money, the Red Cross people
and some members of United Nations carae over and T complained to them. So to take
‘revenge they handed me over to the Americans. 1don't know why youdon’ttry to
understand. Are you unable to understand for the last four years...] legally entered into
Afghanistan only to retrieve my brother. If1 was going to fight, why should [ have to
obtain [a] visa. There were many Pakistanis there before the war started. Tell me the
truth. Did all of them get visas to go to Afghanistan? If T had to go for fight I would just
appesr in their office and they would send me directly to Afghanistan. Why should I
have to sperid money to go to Karachi, stay in hotel, obtain visa to go legally there?
What can Isay? This is just [a] very simple and open matter if you can’t understand, [
am surprised to think about your system. Which kind of system ia this? How can'you
rule over the world? Nobody in the world will accept you with this kind of justice. 1
have ail the evidence and proof. You don't have anything. Just because of your power
you detain me here, [Iwill] give you a little proof of the stupidity [here]. The gusrd who
brought me here, they don’t have my card. That belongs to somebody else, but they
brought me here on that card. They always bring me with that card. For evidence I want
you to go and ask them if that card belongs to me. That card belongs to Jamal from
England. Six months ago he left the island and went home. [It was) maybe eight or ten
months ago. This is the system you have here. What kind of justice can I expect from
you? The people who are bringing me here bave e different persons card, I am present,
but on that card the picture belongs to somebody else, They can’t even change that card,
1 am really extremely very sorry I have offended any-of you. §tis just because { am
suffering pain from inside. So whatever 1 am saying, it doesn’t mean that [ am trying to
offend you all, If you were in my shoes here you would be saying the same thing and
maybe more, Againam saying that whatever evidence you have against me please
come and show me and ask me, 50 1 will answer back.

Presiding Officer: Nothing you have said offends us.
The Assisting Military Officer had no further questions for the Detainee.
The Designated Military Officer kad no further questions for the Detuines.
Adminisirative Review Board Memiber's questions:
Board Member: How are you doing today?
Detzines: Same.
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Board Member: Listening 1o you, you sound = little bitter about being here at
Guantanamo Bay. Are you bitter abowt being here?

Detainee: Certainly. ,
Board Member: Why do you think your got arrested and brought here?

Detainee: This is the same question ] am asking. Why am | here? This is my basic
gueston.

Board Member: Is your brother older or younger than you?

Detainee: He was younger than 1.

Presiding Officer: This is the brother that went to in Afghanistan?

Detainee: He was younger than 1.

Board Member: Do you know why he went to Afghanistan?

Detainee: Yes to fight.

Board Member: Why did you go after him?

Detainee: Because my parents were crying for him and the family situation was bad. |
meant to bring him back home. 1thought if I brought him back I would give my parents

some happiness.

Board Member: Do you know who was holding your brother? How did you know he
was being held?

Detainee: Nobody had arrested him. He went with Dost Mohammed o Afghanistan for
jihad. He was not being captured or arrested over there.

Board Member: Do you know when he went to Afghanistan?
Detainee: About twenty days to a month prior to my departure he went (o Afghanistan.

Board Member: Are you familiar with the 11 September 2001 attacks on the United
States?

Detainee: Yes.
Board Member: Your brother went before [the attacks] and you went afterwards?
Detainee: Yes.
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Board Member: Were you worrisd about going to Afghenistan at that time?
Detainee: Certainly I was worried about it. That is why [ went there legally. 1 obtained

fa] visa so | would avoid eny legal actions. Even afler all legal documentation still T have
been arrested. Why am [ here?

Board Member: You appear to be upset about the allegation of you having a network of
madrassas.

Detainee: 1 am not upset with alisgation, but I was supposed to be upset because for the
last four years you have been alleging me for that one, which I don’t even have a
connection with that. You don’t even have any evidence or proof of that.

Board Member: If it were true that you had a network of madrassas, is that something
that would be bad?

Detainee: 1If somebody had that, that would be 2 different question. But, if I don’t have
that I need to get upset when you keep repeating {the} same thing. Extheryoubnngmc
the proof or quit alleging about this thing.

Board Member: Are you at all familiar with the Islamic movement in Uzbeldstan or have
you ever heard of the Commander Namangani?

Detainee: Neither I had knowledge nor had [ beard about Juma Namangani.
Board Member: Who are the bad guys and what are the bad deeds?

Detainee: This is a prayer from [the] holy Qiran. Only God knows who is bad.
Board Member: Who do you perceive are the bad guys?

Detainge: This is the question ] am asking you. Who are the bad people? Because of
them I am here.

Board Member: I’'m asking you who do you think the bad guys ars?

Detainee: Iam saying this is just the verse of Qlran. [A] prayer, Only God knows who
are bad people. I'm saying that [the] Afghan people sold me to you. Jtis [the] Afghan
peoples fault or your fault? You can only tell me,

Board Member: Whose fault do you think it is?
Detainee: I'm asking you whose fault is this that they put me here?

Board Member: You can’t answer 2 question with a question. You have to answer a
question with a statement.
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Detainee: This is just a prayer. Neither [ made this prayer nor [did] [ write this. My
parents just advised me to say this prayer while I am here.

Board Member: I you are to be released, what will you do when you go back to Pekistan
since your grocery store has been closed?

Detainee: It depends on the circumstances, When I go I will see how much we have
assessed. Where we can start and if we can start the same business or something eise,

Board Member: Iam happy you decided to come to the board today.
Detainee: I have nice expectations.
Board Member: ‘Why do you have nice expectations?

Detainee: There is somebody in the world I can expect good [from] and that [is] possibly
you. In previous tribunal I was here and they heard me but | am still bere. I will believe
when [ will be heard and I will see whatever comes out, Still, I only can expect.

Board Member: When 1 read your letters, I thought about your family and the recent
earthquake in Pakistan. | was wondering if your family was okay?

Detainee: 1haven't received any Ietter or information but 1 just expect them fo be all
- right over there. Only God knows if they axe fine.

Board Member: Do your parents know how your brother died?
Detainee: 1 wrote them [a] letter from Sheberghan through Red Cross.
Board Member: How would you compare Sheberghan to here?
Detainee: On what basis?

Board Member: The way that you are living.

Detainee: T'm in prison. 1 was far from my home and 'm still far from my home.
Doesn’t make any difference to me that I am in Sheberghan orhere. I'm far fom my
home. That's the only difference. When T was transferred here, I was happy to be
{ransferred here because [ was expecting that here I would be heard and [ will receive
justice. It came against expectations.

Board Member: I expect you to receive justice also. That is why we are here. We listen
carefully to what you say and that is why I said that T am glad you came to talk to us

today. Do you know any Pakistanis that have been released from Guantanamo to go
home to Pakistan?
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Detainee: What do you miean by do I know?

Board Member: Do you know of them? Have you heard of any Pakistanis in
Guantanamo who have been sent homea?

Detainee: There are many,
Board Member: Would you agree there are many others from other countries?

Detainee: Certainly. What difference does it make? My word is with me. If the whole
camp is being emptied and I am here, what difference does it make?

Board Member: Let's imagine that this board recommends you are released and
eventually you are released. Wil that be justice?

Detainge: Certainly. IfT have any allegations you are able to prove you should show me
and if you don’t have any and I am released, that will be the justice.

Board Member: Will the justice of releasing you rub out the injustice of detaining you?

Detainee: Neither releasing me or detaining me is justice. Justice s to see the facts and
decide on that. Whatever is truth and fact and you decide upon that. That is called
justice.

Board Member: If1 decide that you should be released, does that justice, in your mind,
offset the hardship of you being detained all this time?

Detaince: I really don’t understand what you are saying. Can you repeat that please?

Board Member: Correct me if I'm wrong, but I think you and I agree that if we see the
truth and we act on it, then that will be justice.

Detainee: Certainly.

Board Member: If we listen to you and we believe you and that is justice, What does
that do to your opinion of how you think about Americans, in light of your having been
jailed by Americans all this time? '

Detainee: Yes, certainly. When you find out the truth and you will set me free that will

be justice. That will not only change my opinion about Americans but anyone else in the
world.

Board Member: I don’t believe that you were a mastermind, or a great General, or this

person who could command 2,000 recruits to come with you on 2 moments notice, I
believe you.
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Detainee: Thank you very much. If you believe me then, I should certainly benefit from

Board Member: Will we be benefited by setting you free? Are you a threat to the United
States if you are back in Pakistan?

Detainee: 1'm just {a] poor person. Neither I was [a] dangerous threat prior or now, not
will I'be. [ have to pay attention to my family over there, not nmning after Americans.
[A] person whose family has been doing, who have aged parents, whose income is being
forfeited should have to pay attention to economical issues or running after Americans? I
am the head of the family and I have to take care of that. Everything will be upon me to
set my family back up.

Board Member: As head of your family what will you do to support then?

Detainee: [t depends on the circumstances. After I go back I {will] have to borrow & loan
from somebody. [ will have to start working with somebody. It depends on when I get
there.

Board Member: Will the government of Pakistan let you do that?

Detainee: What do you mean by that?

Board Member: Are you inany sort of trouble at home with the government?

Detainee: No. I don’t have any problem with the Pakisiani government. [ never had any
connection with them.

Board Member: Have you ever been in jail?

Detainee: If Y were in prison why would I go through all the trouble to go to get [a] visa
to obtain legal status.

Board Member: 1 would like for you to think about this from the way it Jooks to us. You
are asking us to look at your situation the way it looks to you. [ would like you to do the
same thing for us. ‘

Detainee: I I were in your position, I would be thinking about justice hased on truth and
fact,

Board Member: Many young men in Pakistan traveled to fight in Afghanistan on the
same path you took: Spin Boldak, Kandahar, Kabul, and Konduz. That is a very, very
common trail.

I)g:tainee: That certainly is true but there is difference berween those youth and among

this youth. There is only one path to enter and if you walk the same road it is not any sin
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to walk the same road. 1don’t know if they traveled [by] visa or if they legally entered
into Afghanistan, but I adopted the legal path, I entered Afghanistan fegally to favoid] all
the misbehavirig and wrong doings.

Board Member: 1 think that was very important.

Detainee: That is also important, but another important thing is that I am here, arrested
even though I doubted those legal paths.

Board Member; What did you say to your brother to persuade him to come home?

Detainee; [ told him that the situation at home is very bad and [owr] parents are ¢crying
every day for you. They are very worried about you. Since ] was the main responsible
person of the family, I was feeling my parents’ pain. ¥ hec.did not come back home 1
wouldn’t be able to provide them happiness. I thought at this efderly age I should give
them nice treatment,

‘Board Member: How did he respond to that?

Detainee: First he would not leave then I explained to him [the situation]. Sometimes {
would explain [things] to him and sometimes I would yell at him,

Board Member: Had you ever yelled at him before? Did you get along well with your
brother?

Detainee: It is not a big deat back home yelling or spanking little brothers.
Board Member: What did you and your brother talk about?

Detainee: 1 told him that the situation back home is so bad that I took this step and went
through ail this hardship to get you back home. First he said that I better go back and he
would follow me and come back home later on. He agreed upon...because I told him
first to come home with me and then he wanted to come back a second time that would
be [a] different story. Then I will have no connection with you anymore after [ take you
back to the parents then the parents can deal with you however they want to.

Board Member; ‘'What do you think your parents would have dong to him if he came
home?

Detninee: What should they have done? They would have yelled at him or they would
talk to him, nothing more than that.

Board Member: What if he started going back to the madrassa and back to the friends
that were interested in jihad?

Detainee: Then I would have disconnected ali relationship with him.
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Board Member: Why?

Detainee: Because I had no other option. I didn’t have enough time to waste on him
with thet. | hed my own my family; my wife, my daughter and my sisters were all
depending on me. Ihad those responsibilities.

Presiding Officer: How long did you own the grocery store before you left for
Afghanistan?

Detainee: For the last eight to ten years.

Presiding Officer: Did your famity own the store and pass it down to you or did you start
the business vourself?

Detaimee: [ got money from my parents. My father was 2 retired Railway officer and he
passed me money and I started it by myself.

Presiding Officer: You are a smart man in business?

Detainee: Not big business. It was just a small grocery store.

Presiding Officer: A small grocery store but enough to support your family comfortably?
Detainee: Yes because our family expenditures aren’t very much.

Presiding Officerr When you go back to Pakistan if you get & loan do you feel
comfortable that you can start another business?

Detainee: Yes. Iam not a dissbled or retarded person. Thave my hands, legs and my
brain i still working.

Presiding Officer: Are you the oldest brother in your family?
Detainee: Yes.

Presiding Officer: So you have a big responsibility for your parents?
Detainee: Yes certainly.

Presiding Officer: You have one child?

Detaince: Yes, one danghter.

Presiding Officer: ﬁow old was she when you left for Afghanistan?

Detainee: She was a year and 4 half or eighteen months,
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Presiding Officer: Was it hard to go after your brother knowing that you are the oldest
brother and you have a family to support?

Detainee: Yes certainly.
Presiding Officer: Because you knew you were taking 2 risk?
Detainee: Yes.

Presiding Officer: Why did you have to get a letter to get your brother reléased? Was he
not able to leave of his own free will?

Detainee: Idid not even know where my brother was so certainly 1 had to go through
themtoaskthemwhmmybmﬂxerwas ‘How can I get him and [ needed their
cooperation or assistance to get him back. Also, 1 believed at that time [that] if T had not
gone through the Jaishe-E-Mohammed office, they would not even let me go in there. if
1 didn’t have any Jetter from them I would not be allowed to go thiere, Because I didn™t
havemy&mgmmmonmyfmmmaxébdwahmmy&oﬂmm{beable}wgaand
get him out. 1had to have proof to retrieve him.

Presiding Officer: Was you brother considered to be on a jihad in Afghanistan?
Detainee: Yes certainly. He thought that he had to attend s jihad when ke got there.
Presiding Officer: What does jihad mean to you?

Detainee: To me jihad means fighting against non-Mustims or infidels,

Presiding Officer: Wouldn’t jikad also simply mean just striving to do something?

Detainee: Certainly to me jihad means I was working hard to support my family and
serving my parents. Other definitions of jihad or retigious decrees can be shoot by.. .For
me jihad was to serve and to keep my family and my parents happy. Not to leave them
alone and after leaving them alone, now I realize what happened to them. I believe
whatever has been written and I know they are going through [a] very, very hard time.

The Presiding Officer read the posi-Administrative Review Board instructions to the
Detainee and adiourned the open session of the Administrative Review Board,

Detzines; Who will decide this?
Presiding Officer: The Designated Civilian Official.
Detaince: What are you here for?
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Presiding Officer: We are here to make recommendations to the Designated Civilian
Official about what he should do.

Detainee: What are your recommendations for me?

Presiding Officer: We have to discuss our results. You will never hear our
recommendations. You will hear what the actual results are,

Detaince: When will I be notified about this? How long?
Presiding Officer: We do not know. It is up to the Designated Civitian Official.
 The Presiding Officer apened the classified portion of the session.

The Presiding Officer adjourned the classified portion of the session and the
Administrative Review Board was closed for deliberation and voting,

AUTHENTICATION

T certify the material contained in this transcript is 2 true and accurate summary of the
testimony given during the proceedings.

p—

Presiding Officer
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The Administrative Review Board was called 10 order.
The Designated Military Officer (DMO} was sworn.

The Board Reporter was sworn,

The Translator was sworn.
The Detyinec entered the proceedings.

The Presiding Officer announced the convening authority and purpose of the
Administrative Review Board Droceedings.

The Administrative Review Board members were sworn.
The Assisting Military Officer was sworn,

The Presiding Officer asked the Detuinee if he wishes to make 4 statement under oeth.
Mustim oath offered.

The Presiding Officer read the Rearing instructions o the Detainee and confirmed that
ke understood.

The Assisting Military Officer presented the Enemy Combatant Notification form,
Exhibit EC-A, to the Administrative Review Board,

The Assisting Military Officer presented the Enemy Combatant Election Form, Exhibit
EC-B, to the Administrative Review Board,

The Assisting Military Officer read the AMO Comments from the Enemy Combutant
Election Form, Exhibit EC-B.

Assisting Military Officer: The detainee’s ARB interview was conducted on 2 December
2005 ard lasted 20 minutes.

Detainee: If you read it in English that will be okay.

After reviewing the ARB’s purpose and procedures, the Pashto transiated Unclassified
Summary of Evidence was read to the detainee, The detainee said that he understood the
difference between the CSRT and the ARB. When asked if be wanted 10 attend the ARB,
present & written or oral statement, or have the AMO speak on his behalf, the deiainee
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said, “no. I need time to think about this.,” A follow-up interview was scheduled for 5
December 2005 and lasted ten minutes. During this interview, the detainee elected to
attend the ARB and would like to answer each allegation point by point. .. he does not
want {0 make an oral statement. The detainee was cooperative. A copy of the English
and Pashto translated Unclassified Summary of Evidente was given to the guard to make
available to the detainee for his review.

The Designated Military Officer presented the Unclassified Summary of Evidence,
Exhibit DMO-I end DMO-2 to the Administrative Review Board.

The Designated Military Officer stated that a copy of these exhibits had been
previously distridbuted to the Assisting Mifitary Officer and Detainee.

The Presiding Officer noted from the Enemy Combatant Election Form that the
detainee wanted to respond to eack item of information from the Unclassified
Suanmary as it was presented,

The Designated Military Officer gave a brief description of the contents of the
Unclassified Summary of Evidence, Exhibit DMO-1, fo the Administrative Review
Board,

Designated Military Officer: The detainee provided the names of security personnel
assigned to the Karzai Protection Detail to a man who was associated with Hizb-E-Islami
Gulbuddin.

Detainee: That's Negative. Ididn't provide any list to anyone belonging to Gulbuddin.
The people I knew were officers. They belonged to the protection detail which we called
“KPD”, Karzai Protection Detail. The people I worked with were contractors.

Board Member: You provided the names of the contractors and not KPD?

Detainee: Ididn’t provide any list. Here they are mentioning the KPD people which
were the protection people. They mention that it was a list of protection people that
wotked with Karzai. T wasn’t in that project I was in another.

Board Member: What do you mean when you say project? What project were you
involved with?

Detainee: I worked with DynCorp agency, it’s an American agency. We had three
projects which were KPD, Karzai Protection Detail, the second was RTVA, Radio
Afghanistan and the third was the Police Academy. I worked with RTVA.

?oard Member: In what capacity were yon working with this project? What did you do
or them?

Detainee: At first I was a translator; then at the end I was the finance clerk.
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Board Member: As a translator what kind of sccess were you granted when desling with
information for the organization?

Detainee: 1 was just translating betweess my officers, the laborers, the subcontractors and
the Afghani peopls.

Designated Military Officer: The detaines took phowgraphs of an Americen camp in
Kabul. He allowed the Hizb-E-Islami Gulbuddin member to take them from the
detainee’s car.

Detainee: The pictures they are talking about were from the KPD site, we calied it carmp

of the project engineers whose nemes was 2 was the project officer af that
thoe) if I could take pichures because was takitig pictures. I madc the

phnﬁosfocmyniflnddidn’tﬁwthmtomym 1 still have those photos at bome.,

Board Member: To the best of your knowledge at the time you were detained how did
this information get tarned into you giving these photos to someone?

Detainee:  didn't give the photos to anyone,

Board Member: I understand that you said you didn't give it anyone, but how did that
Dettinee: The problam is whea they arrested me xnd put a pistol in my mouth, pushed
and beat me in Afghanistan, Mm:ﬂﬁmminmm Lknow one of the
e asked me to give ki information like who ] worked for7 I told him the Americans,
my cfficers, I do not work for smyone else, At that time they started beating me and they
pm:npiﬁolm in my mouth. Igotseared and started making up stories. The other stuff here
e

Board Member: So these were American interrogstors that were questioning you?
Detaines: Yes.

Board Memaher: Do you know wniyone or have sy acquaintances from the Hezb-E-
M&Mmammgm?

Detainee: mwmmwhiahismmmicumnin&anmmmﬂamh
the pewspapers, everywhere. It is a very famous group all over the world.

Board Member: Do you know anyone from that group?
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Dehinn' No, 1 do not know Mﬁdm The who identified me kis

[ know him froz the. offico. He wasa
mmm
Board Member: What QSN 4o for DynCorp?
Detainee: He eacorted equipment from south Afghnistan to Kebul,
Board Mamber: Escort in what capacity? Was he secuxity?
Detaipee: No, that was construction equipaient.
Bowrd Menber: Who did you wark dirscdly for? -
Detainee: I worked divestly & ot that time. Hnmhmcﬁou.hn
was Ameriin. 1worbed and I met thet guy In DyaCorp office.
Detsinee: SUNNNG_—

Board Member: You worked for DynCorp s xa ioteprater. Did you just walk into the
office one day and they dacided 1o have a conversation with you? What led to your

Dotadrive: Ons Memﬁmﬁum They told coeof the p
DynCup. mmumwm_ & setueity sgency. l-luinedmw

halp, 30 1 weat with him w0 the dinisg room 15 transiate for those peopls. That was the
firet time 1 ever saw those thees people. Afier oo bour they swore against me. The
mmmmmmmmwmmummw

Bosrd Member: mmmwmmmmmmm
liﬂhmM

Detinee: Yes, and this was my st thme | svar saw these thres people. [ never saw
Mcmuu&mumm ‘They made thess stocies ageinst

Detsinos: No.
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Detainee: Our office was on KPD.
Board Member: You saw them in passing? Were you friends with any of them?

Deninee: With those three people? No. Those three people were Afghanis, bat this was
the first time I ever saw them.

- Board Member: Did you work with KPD personnel?
Detainee: No.

" Board Member: Did you know any KPD personnel?
Detinee: Yes. '
Board Member: Did you know KPD people outside of wark?
Detainee: Our main office was in that site.

{Revised 14 Dec 05)

Board Member: You were in the same compound?

Detainee: Yes, We had three peojects, each had their own office but our main office was
in Camp Ages. Every morning when I take my officer’s from their home to drop them
off it would be to the main office at Camp Ages or take some people from Camp Ages to
Site 3 or Site 2,

Board Member: KPD is the Karzai Protective Detail?

Detainee: Yes.

Detainee: Yes.

Board Member: Did (NN work with the KPD detail?

Detainee: No, he had a project with KPD and be also hired some other guards for the
DynaHouse which was the DynCorp housing where the officers lived.

Board Member: | am trying to figure out the relationship here. Why would three
Afghani citizens just tumn you in?

Detainee: Ido not know.
Board Member: It’s got to be more than just ethnic cultural differences.
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Detsines: In Afghanistan all the people going 10 jail or coming bere, is mainly because
of personal enemies or ethnic cultural reasons. Out of 100 Afghani people maybe ten or
20 people have actually been in war the other 80 or 90 people were srrested in their
homet, on the streets, or their offices. They arrested me in my office.

Board Member: 8o these three Afghani people were not associated with the KPD defail
rt all?

Dezsings: No. Those thres people were working with the intelligence personnel in the
office to bring information to the people that arenged sectxity.

Board Member: Security for whom?
Detainos: Security ﬁcttheﬂm«m(ﬂob:l Agency.

Presiding Officer: mmmmmammmmm
you know if they were given a bounty foc each piece of informetion that they brought in?

Detainee: 1don’tknow,

Board Member: Did they have badges?
Detaines: No.

Board Member: Other people working in the compound had badges?

Detaines: Yes.

Board Member: These three did not? !

Detainee: No. day they came one of the three people ingide and asked to
Mw vaalked with him over to me and be wid to, =1 bave two other

Board Member: ‘Were these three people rural? Did they come from the countryside or
did they live in the city?

Detainze: | don't know where they came from.

Board Member: You basically performed an act of kindness and were then arrestod. Is

Detainee: ¥ don’t know why [ am here. The only thing I know is thet because T made up
lies; thet is why I am bere,
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Board Member: During the interrogation?

Detaines: Yes, during the interrogation.

The detaince believes he is associtted with Hezb-E-lslami Gulbuddin.

Detainee: First, who is the subcontractor?

Board Member: The security subcontractor.
Detainee: Which security?
Board Member: The security. I do not know, can you explain this for us further?

Detainee: This allegation, I want to know which subcontractor, which security you sre
talking about,

Board Member: How many different security contractors were they?
Detainee: Just Global and DynCorp.

Board Member: Global worked for DynCorp right?

Detainee: Yes.

Board Member: Well it has to be one of those.

Detainee; Yes, but there was not anything on the disk to give to anyone. I did not give
the disk to anyone.

Board Member: You had a disk but you did not give it to anyone, is that correct?
Detainec: The disk which I had for myself; I made a copy of it because I was & finance
clerk. Icopied stuff from my computer to the CD just in case the “viewer's” came and
damaged all the stuff and the computers, | had to have & copy of all the finance stuff.
Board Member: Only finance things were on the disk? Were there pictures on the disk?
Detainee: On the disk I had my personal pistures and other finance ttansactions.

Board Member: Was this a 1. 4MB?

Detainee: No it was on a CD so it was about 652 [MB], 1 do not know.
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Board Metitber: anpwﬁﬁﬂhmﬁiuﬁmmhwm
information that you would downioad; in the cvent that the system crashed you would
still have it?

Detainee: It was not a copy [ made for myself personally, it was for the office, Justin
case anything got damaged.

Presiding Officer: 1t was your back-up. The pictares you said were your family pictures.
Detainee: [ had my personal pictures also. When I copied from the hard disk everything
copied 10 the CD.

Board Member: You did give that to & security contractor?

Detainee: No. If] did give that 10 a security contractor then who was the sceurity? They
were all Ameicans. Are there Americans that belong to Hezb-E-Islami Guibuddin?

Board Member; Did they take the disk fom you?

Detaines: No. When they arrested me they asked for the disk and I gave them the
address.

Board Member: You gave them the address? So it wasa’t in your office, it was in
another locadon?

Detaines: The day they arrested me | had everything with me. | sent the computess back
to the office and I had the CD with my stuff. 1 was aliowed ic take the computer home
because I had & computer at home and was studying bimi at that time. 'We bad power
problems in the treining center. 1 spoke with my program officer end asked if' I could
take the laptop home from the training center, so everyday I was taking the computer
bome with my sadf. ‘When I made the copy I forgot the CD at home and I took the
computerback 16 the offfice. When 1 was amrested ] told them the CD) was at my home.

Board Member: So you were arrested in your office?
. Detainee: ['was arrested in my office.

Board Member: Ymmmdupm&ymdmcymwﬁﬁngkrmmdadmm
come to your office while you working? How did this heppen?

Detainee: It was eight 0*clock in the moming when I went to the office with my father.

1o the office I asked for my program officer whose name
they t0ld me be was coming. Aﬁum:nmuks-mdmm
mmcwu.mnemdmm
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Board Member: How do you know that you were arrested because of the conversation
you had with the three Afghani’s?

Detainee: I did not know then that was the reason I was arrested. When I got here they
told me those people were the ones that made the story ebout me,

Board Member: What was it that they said about you? Did they tell you?

Detainee: They said that I wotked for Hezb-E-Islami. When I came io Cuba, that’s what
they told me. In Baghram and Kabul no one told me anything.

Board Member: They never told you why yon were detained artested and then moved?
Detaines: No.

Board Member: Do you consider yourself a threat to those three Afghani’s? Why would
they consider you to be a threat?

Detainee: I don’t know.
Board Member: You have any ideas at all. It would help vs. It would go a long way.
Detainee: Idon’t have any idea. That was the first time I saw those three people.

Board Member: You mentioned your father, how did he get involved? Did you call him
before you were arrested?

Detainee: Around the third or second of April I went and spoke with my father and told
him that they were saying things to me like ] was working for other groups. He asked
which group I was talking about and told him they meant | wes working out of the office
with someone. My father asked me if I was working anyone and I told him no. He said
okay well if you are not working with anyone then go back 1o the office. Friday wasz
day off in Afghanistan, on Saturday moming he said he would go with me and we would
talk to the officers. He told me if I was not working with anyone then I'could go to the
office. When I came with my father to the office, they arrested me,

Board Member: On the moming you went to explain what was going on your father was
with you?

Detainee: Yes. My father told me if | was working with someore then don’t go to the
office. Itold him that T was not working with anyone. He then said [ should go back to
the office.

Board Member: ‘What does your father do?

Detaines: Heis a money exchanger.

21505 UNCLASS!HEDW-
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Bosrd Mezber: What was Wl or I reaction to this? Did they try to stop them from
Detainee: 1haver’t seeo [ EERNND o xod Jiecrestod me.

Board Member: ‘Ihcymutedyou?.wd.mmdyou?

Detainze: Yes.

Board Member: This is after you Interpreted S

Denainee: Yes.

‘Bourd Member: There is & big part of this story that we are got seeing; 1 would like to
know what that is.

Detaines: Check my fle.
Bourd Member: Well it would be better if we heard it from you

Detaincs: 1told you already. [ don’t know any informstion about those fxree paople. 1,
don't know why they mrrested me and why they made a story aboxt me.

Board Member: Do you understand what this panel or this board is sbout? We are nat
here to assess guilt or innocence. Our job is to assess potential theeat, if there is ar ix not
a threat and then to determine whether or not you stay or go. We donothave all the
informetion in 2 file. We would ke to lnow from you why you are here and then make
the best assessment that we possibly can.

Detaines: That's right, ] also asked where the information from the fils came from.
Board Member: Didyoumwsidemysvdth-omm&ing?

Detainee: No.

Board Member: You wese ieods withifJJfend be arrested you?

Detainee: Yes.
 Board Member: Sounds like he was & pazt of this arrest based just on a rumor be heard

mmmmmwmmmmmmmmm
someone. That's it?

beuinee: Yes. t d B
Board Member, They didn't do any kind of investigation o anything?
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Detzines: Nothing. :uwmamlmmwwwmm They
cailed me whea they needed me during snow prgein. § wag on call. Iworked 150r 16
hours in the office, .

. ’}

Board Member: Inzhepsmofywdmn;ﬁmnm&dwymmmmmdmﬁt
your books?

Detaines: No. e

Board Member: Did you expect an audit? Did they 121l you an audit was shout to take
place?

Detaines: No, but we had reports every week and month. We sent it up o the main
office.

Board Mersher: Where wes the main office?

Detainoe: It wais in Kabul. mmmnww%m
al} the stuff and sent them throngh Fed Bx or DHL. Wealso stuff to the
headquarters in the United States.

Board Member: Did you ever suspect or have knowledge of any financial activitics thet
you thought were not sppropriate?

Detainee: No.

Designated Military Officer: Three mven identified the detaines g3 a source for a high
leve! member of an anti-American terrorist organization, Hezb-E-Islami Gulbuddin.

Detaines: ] explained that 1o you before. E
Deaignated Milttary Officer: The detainee claims that he | information 10 an anti-

Mﬁmwmmhmwmm M not cooperate, his femily
would be killed.

Detsinee: Whnlmm&ﬁdtnd&zymﬁmgm.mm&cm&ulwd
them. After that they asked wiry did I give information to Commarnder Chaman, 2nd 1
told them because he threxten me and said if [ did not give kim information then they
would kill my family. | made thatup, Thet is & He.

erdb;ember: ‘What information?
Deteinee: The information like the pictures or list of the people.

Board Member: Chaman knew all of that. He was around those people all the time.
Why would he want pictures of them?

I
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Detsinee: He was not an sducated person and he didn’t have any contact with sny
administration personnel. mmhﬂdwm—mmm

Board Meraber: m:muhmmo%edwhﬂcywmmmwogin
Kavul. When askad shout it lates, you told them you made it up because you were being
prcssured to say that,

Detainee: Yes. When I was saying lics like my name is Mohammed Mustafs, they asked
if this is'was 2 aline s0d 1 anid yes. From every lie came snother fie.

Board Member: Is Chaman associated with Hezb-E-Islami Gufbuddin?

Detpines: Chaman was in Afghanistan before the Taliben; T do not know which year it
Kalman and Zardan, three people.

Board Member: Were they associated with Hezb-B-Istami Gulbuddin?

Denines: Yes, st that time in the newspapers, on the television, everything they were
talking about those three people.

Board Mcober: Emwmmmmmnm&idheww{cmgﬂ
employed st the camp?

Deninee: Ispoke wi that. [ asked bim why did they give that
cantract to Charnam, Twas ther from the DinaHouse to the office, he was at the
back 1 looked at him in the mirror and he didn't answer me.

Transistor explains they were kind of like warlords.

Board Member: You explained to him that he was oot a good guy and should not be
working here.

Detainee: Ve

B:othmb«: Does anything happen in that ares of Afghanistan without the approval
of Chaman? .

Dewinze: I was not with him.
Board Member: Does the Katzai govemnment depend on bim for political stability?

Dettines: 1do notknow. I'way not warking for Karzai or Chaman, He had a police
mﬁmfmmwﬁmhmwoﬁu.

Board Member: Chaman had s ficense plate for 8 police car on his personal vehicle?
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Detainee; Yes. The person who introduced him to the DynCoxp office was:-from
Pakistan and he knew the tanslator better than me. The Northern Alliance hated the
Pakistanis and that guy introduced Chaman as the Chief of security in Kabul to the
DynCorp office, 50 Chaman would protect him froo the Northemn Alliance and the
translator he knew better than me.

Transietor explains that he (the Pakistani guy) introduced him to the Americens to geta
Detainee: At opening day at the tabile whete we were sitting, &t pretend that you are the
Ambassador (points to the Presiding Officer) direetly in front of him the actual chief of
The sratits ST O i the sctual chief of sofice?

Translator explaing that the warlord actually has more power than the officers.

Board Member: Did you hear sometbing during one of those conversations that would
make you a threat to either one of those people?

Detaines: You are talking sbout those three people?
Board Member: Yes.

Detainee: First I don’t remember exactly what happeoed when they came. [ brought

Board Member: We are s bit confesed as to why you're here. There is a big hole bere
and we can't help if we don't see the whale picture,

Detainee: ] also want to know the piece of the puzzle why [ am here.

Board Member: One big piece of this puszie scems to be that three strangers walk into
the office and allege that you are involved with an HIG. This seems to be the hole here,

Detaines: Which is simple in Afghanistan. A Jot of people tum on & lot of people for
money.

Board Member: Yes, there is usually a reason?
Detainee: Just like for $500 or $1000 they will turn you in.
Board Member: Motivation is what we sre looking for.

Detainee: I do not know because that guy was spying for the Americans. He may have
bm;ghtmofﬁkzmdsof!yhgsfmiumdmmm. The Americans were
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Bosrd Member: 'Did you have snyone that worked for you like an sssistant?
Detainee: Yes, I have my pen. That was my assistant.
Board Member: 'Who did your job after you left?
Detainse: [ don"t know.
Board Meaiber: Couldffffffo it?
Detzinee: | don’t have any contact with them. Ionly get letters fram my family.

Designated Militsry Officer: The detainee was sware of & possible plan to attack United
States and Afghas forces.

Detainee: Which attack are they talking about? 5/11?

Presiding Officer: We don’t think so; I think this is probably same otber attack.
Detaines: 1 would like to know which attack they are talking about. When I was back &t
home there wersn't a0y attacks in Afghanisten. When I lived in Kabul I woried for
shout six months starting in, I think, October io February. [ wotked with the Americans;
there wasn's any atiack.

Board Member: So the answer to the question is no?

Detainge: 1t is no, but I am not associated with any groups to know there is an sttack or
an sttack is coming snd they are going to attack Americans. Okay, if they are attacking
DynCorp office, 1 worked in the office. 1 worked 13 to 18 bours in the office and | was
Board Member: Did you take time to pray or go to the Moaque?

Detainee: Actually, I wasa’t praying when I was back at home.

Transiator explains be is not & very religious person

Deminee: The environment makes me a refigious person.

Board Member: So you are not & very religious?

Detrinse: I3aid the enviranment makes me religious.

Translator explains in Afghanistan everyone is supposed to be Muslim, they call them
Muslim. Some of them pray five times and do the conditions while some people just say
Wy.!mhhslim"butthydodﬁnkmddowhmthh:yhﬂl&em
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Detainee: Especisily in Kabul.
listle bit?
Detaines: Party in Afghanistan, bt we never partied with DynCarp office or other
subcontractors,

Designated Militery Offisér: The detsinee applicd for a visa to the United States under a
false name. '

Detzinee: | have three names which are Mohamened Mustafi Sobail and also my family
name is Bahazader. If [ apply with Mohammed or Mustefa, it's okay. [applied but it
was from one of the UNICER. (United Nations High Commission for Refugess) offices
during the Taliban they had the DD 2000 form for us from UNICER. They had them for
your country (United States), American countries and othet countries. Everyooe was

Translator explaing it was to apply for refugee status, that's how [ came,

Detainee: When I applied on the form, I put Mohammed Mustafs Sohail Babazsdar,
Which is al} four names.

Board Member: So the actual name you used was 2 family name? H's just not the family
pame we see here in front of us.

Detainze: No, the family name is Bahazadar. It is in my fils also, Sohail is also a name.
some people call me a5 a nickname. Iam a cricket player. So there was a cricket player
that I Hiced, 50 I took that name from him. People call me Mohanvmed Mustats Schail
Bahazadar; I have four fixmes.

Board Mamber: The name you applied under was » legitimate name?

Detainee: All four of them are. In high school if I took ane of those, for example
Mobammed Sohail er Sobil Bahazardar, it would not be 1 false pume. Itie all my name.

Board Member: You were applying for a visa to do what?

Detainez: For refugee status, 1 was not alone my family did it, oxy parents, my brothers
and sistexs all applied. Druring the Taliban we had a bad time and there wasn't any
education in Afghanisten, sc we applied,

Board Member: The catire fumily was applying for refugee status?
Detainee: Yes. '
ISN 1008

Encloswre (5)
Page 15 of 20

21601 uucmssmszwg@l



UNCLASSIFIED/EGHO—

{Revised 14 Dec 05)

Board Member: How many people earned money in your family? Was it you and your
dad? Did you give money that you earned from your job-to your family?

Detainee: At the time I was working for DynCorp in Kabul, my dad was in Jalalabad.
Jalalabad is another province in Afghanistan. 1was living with my mom, my brothers
and sisters. My dad was in Eastern Afghanistan in Jalalabad because that’s where his
shop was. At that time I was supporting my family in Kabul.

Board Member: By yourself?

Detainee: Yes. I made 600 American dollars working with the Americans. It’s a lot of
money in Afghanistan; the governmental salary there is 50 dollars a month, I rented my
car as well, which was 1000 dolfars.

Designated Military Officer: The detainee claims that the confession regarding him
providing classified information is false and coerced.

Detaines: Which I explained to you before. They put a pistol in my mouth; they beat
and pushed me so I made up a story,

The Designated Military Officer confirmed that ke had no further unclassified
information end requested a closed session to present classified information relevant to
the disposition of the Detainee.

Detainee: What is classified information, the meeting that the Designated Military
Officer asked about?

Presiding Officer: He asked for a separate meeting a closed session.
Detainee: Maybe he has classified information.

Presiding Officer: That's presumably what he is saying.

The Presiding Officer acknowledged the request.

The Presiding Officer opened the Adpinistrative Review Board to the Detaines fo
present information with the assistance of the Assisting Military Officer.

The Presiding Officer hud the Assisting Military Officer read the Detainee Comments
JSrom the Enemy Combatant Election Form, Exhibit EC-B.

The Assisting Military Officer read the Detainee Commrents Jroms the Enemy
Combatant Election Form.

Assisting Military Officer: During the initial interview, when the detaines was asked 1o
give his reason for not wanting to attend the ARB, the detainee said, “I do not want to
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attend because I am in shackles...I need to think about it.” When asked how much time
he needed to decide, the detainee said three years. The AMO told the detaivee that three
years was unreasonsble. .. his board was going to be held in the very, very near fiture.
The detainee commented that these boards were being played like a computer game...]
will let you kaow tomotrow (Satarday) my decision if  would attend this board. Twill
tell the guard to call you.” At the conclusion of the interview, I (AMO) made
arrangements for a follow-up interview. This interview was necessary to get the
detainee’s decision regarding attending the ARB.

The Presiding Officer asked the Detainee if he wanted to make & statement:

Detainee: In this oral statement that you want, what do you want me to talk about.

Presiding Officer: 1t’s basically if you have any information bevond what you answered
in the questions. '

Detainee: | aiready answered everything.

The Assisting Military Officer had no further questions for the Detainee.
mwmmmuﬁmmm the Detainee.
Detainee: When will I receive the results from the ARB?

Presiding Officer: Well there is a part in this session where we will address that.
Detainee: Sorry.

Presiding Officer: The short answer, however, is that we really don’t know.,
Administrative Review Board Member's questions:

Board Member: Help us fill in the parts that ssem 1o be missing, Are you aware of
circumstances that you are afraid io give up? That you just can’t say at this time?
Circumstances that you are afraid to say?

Detainee: When I confessed in Afghanistan and made those lies?

Board Member: Anything you know.

Detainee: 1 told you everything.

Board Member: There’s nothing else that you can say to help us with your case?
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Detainee: am not afraid of anything. Isaid if they put a pistol in my mouth, beat and
push me again like they did in Afghmtistan. Maybe then I 'will say the same lies I said in
Afghanistan.
Board Member: We are not going to do that.
Detainee: Who did? Who were those people?
Board Member: I do not know.
Detainee: Those were Americans.

Board Member: We are trying to move forward here, we don’t want to spend a lot of
time back there. That's the resson we are hete,

Detainee: That’s the question you asked at first. Why am I here? It is because they beat
me and put me here. If they didn't beat me then why did I make up that story?

Board Member: We believe that there is a piece of this that we are not seeing. If we
knew what that was we might be able to help you, but right now we are kind of lost
because we do not know what this missing piece is.

Detainee: Ask the person that arrested me.
Board Member: Well there’s three Afghani’s that walk-in and give you up.

Detainee: Ask them what story they made up against me and how can they believe this
story right away that I was working for the HIG?

Board Member: Did they just want your job?

Detminee: I don’t know because after that | was arrested, [ don't know what has
happened since,

Board Member: There’s nothing that you know of that you are afraid to say.
Detainee: I am not afraid of anything. Iam a detainee.

Board Member: Let’s just say the board recommends that you go back home, what'll
happen to you if you go back home? What will you do? With this kind of threat out
there, with these three individuals, what can you do? What 5 going to keep that from
happening in the future? Will you be well received if you go back home? Will
employers lock at yoo and say this guy was sent to Cuba because of some numor?
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Detainee: First, I do not know anything about if T am going home or not being here. Ido
not know what is happening. Second, if I go home, it has been three vears. 1don’t know
if the people will see me again and remember my face or not. '

Board Member: Well the people that will remember your face will be people like your
Father, your fariily.

Detainee: That's right, but those three people will not remember my face. Ionly saw
them for just 30 minutes in the office and my family knows me.

Board Member: What would you do for employment if you went back home?

Detames: First, [ lost my education here: I have to leamn some thingsagain. It’s been
three years; I was a computer person. 1 forgot all of my computer stuff. I have to learn
something before 1 can apply for the United Nations. I want to work for the United
Nations office of other international organizations. Idon’t wan to-work for the
government because I do not like governments; I do not like politics. I dop’t wanttobea
politician, Iwant to help people. 1 want to provide relief. That’s why [ want to work
with the United Nations or other international organizations.

Board Member: If you don’t mind me asking. I would Iike to ask what is your state of
mind. Ithink that if what you are telling us happened to me, [ would bz very angry.
What would be your frame of mind towards Americans in Afghanistan when and if you
2o back home?

Detainee: [ don’t have anything against any person, against any foreigners in
Afghanistan. They are guests in Afghanistan. Afghanis don’t say anything about guests
in their country, If] have any problems with American’s, why haven’t { done anything
bad 10 the guards here, which I can do. [am outside with the guards and the officers all
of the time, Iam not a person to kill someone, if I killed someone before I would be at
home. Ididn’t kill anyone the people that killed people are at home, especially the
Minister of Justice they are Taliban and they went home, They hung hundreds of people
on the avenues and they went home. The Tribunal determined that they wete not enemy
combatants.

Board Member: In 2001 when you were arrested, how did you interpret the chaniges
going on in Afghanistan?

Detainee: Thatwas positive changes. During the Taliban I bad a bad time. [ was
warking as a laborer for 24 hours on & computer in one of the college’s. [ was only
making money for my lunch and dinner. I didn’t have a house. I couldn’t evenrent a
house with my family. In this government, I started working with the Americans in the
Egypt Foundation, which was an American organization.
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Board Member: Youwamwgobackmamunwthatthmeguysmjuﬁwﬂkinoffthe
mm-mdjustnmymincausingywtobeammd,inhermgate&a:sdsenttoafbmign
sountry? Is this where you want to go back t0?

Detaines: lftheygivcmcasyhuntegoﬁoyomcomy,lamreadyﬁogathm.

Board Meaber: Do you want 10 go back to Afghanisten?

Detainee: Of course, that’s becanse my family is there, If they (another country) were
ready to take me 1o their country I would go.

Board Member: Do you think you will be arrested again if you go back?

Detainee: 1don’t know. Idon’t have any problems with anyone, nof my government or
any local people.

The Presiding Dfficer read the post-Administrativé Review Board instrictions to the
Detainee and adjourned the open session of the Adwinistrative Review Board,

Detaince: The third stage of the human game.
The Presiding Officer opened the classified portion of the session.

The Presiding Officer adjourned the classified portion of the session and the
Administrative Review Board was closed for deliberation and voting.

AUTHENTICATION
I certify the mﬁﬂmhﬁhﬁxmaﬁpthammmmmybfﬁn
eshmony given during th Nrneanchnos )

Colonel, USAF
Presiding Officer
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The Administrative Review Board was called 1o order.
The Designated Military Officer (DMO) was swor.
The Board Reporter was sworn,

The Transiator was sworn,
Yhe Detainee entered the proceedings,

The Presiding Officer announced the convening authority and purpose of the
Administrative Review Bogrd proceedings,

The Administrative Review Bogrd members were sworn,
The Assisting Military Officer {AMO) was sworn.

The Presiding Officer asked the Detainee if he wishes to make a statement under oath,
(Muskim oath offered).

The Detainee declined taking the oath.

The Presiding Officer read the hearing instructions to the Detoines and confirmed that
he understood.

The Assisting Military Officer Presented the Enemy Combatant Notification form,
Exhibit EC-A, to the Adwinistrative Review Board,

The Assisting Military Officer presented the Enemy Combatant Election Form, Exhibit
EC-B, ta the Administrative Review Board,

Presiding Officer: Assisting Military Officer please read your comments from the Enemy
Combatant Election Form,

Assisting Military Officer: The Detainee’s initial ARB interview occurred on 29 Angust
2005 and lasted 80 minutes. After a review of the ARB’s purpose and procedures, the
Pashtu translated Unclassified Summary of Evidence was read o the Detainee. When the
detainee was Wﬁhm&mmmm,pmmawﬁﬁenmom staternent, or
have the AMO speak on his behalf, the Detaince stated he wanted to attend and address
the allegations. When asked how he would like to address the allegations or statements,
the Detainee indicated that he wanted to answer each allegation or staterment in the
Unclassified Summary of Evidence afler it is presented. The Detainee was given a copy
of the translated Unclassified Summary of Evidence for his record. The Detainee was

ISN 1009

Enclosure (5)

Page 1 of 9
21607 UNCLASSIFIED/FOTE—



UNCLASSIFIED#FQLS—

polite and cooperative throughout the interview. The Detainee elected not to submit
writter comments regarding the Unclassified Summary of Evidence.

The Designated Military Officer presented the Unclassified Sunmary of Evidence,
Exhibit DMO-1, the FBI Redaction Memorandum, DMO-2; and the Terrorist
Organization Reference Guide, DMO-3, to the Administrative Review Board,

The Designased Military Qfficer stated that a copy of these exkibits had been
previpusly distributed to the Assisting Military Officer. :
The Presiding Officer noted from the Enemy Combatant Election Form that the

Detainee wanted to respond to each item of information from the Unclassified
Surmmary as it was presented,

The Designated Military Officer gave a brief description of the contents of the
Unclassified Summary o, Evidence, Exhibit DMO-1 to the Administrative Review
Board to assist the Detainee with answering the statements.

Designated Military Officer: (3) The following primary factors favor continued
detention: (3.2) Commitment {3.2.1) Detainee’s son admited that he and his father
fought with the Taliban.

Detainee: This [allegation] is wrong. [During] the time of Dr. Nagib I was having
problems with my legs. I couid not get out of my home. How could I fight for the
Taliban the way that  am? This is not true.

Designated Military Officer: (3.8.2) Detainee was captured by United States Forces with
700 weapons, including small arms and rockets,

Designated Mititary Officer: (3.2.3} Detainee wag capnned with letters addressed to him
and from him atthough he claims to be uneducated and illiterate,

Detainee: This is very, very wrong and meaningless tslking, The Koran is my religion
and I cannot even read that, If you find out that I can read and write then [ will agree
with you guys and whatever you do to me.

Designated Military Officer; (3.b) Training: Detainee claims he served in the Afghani
ammy in the late 1950°s or 1960°s: Detainee claims he only served as an infantryman for
approximately two years and only received small arms training.
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Detainee: Everybody during that time, for the government, it was mandatory for
everybody to seeve for 2 years for the government. [ have done it 00 and everybody has
done it. Tt was not like | was going to fight Americans. Tt is trye 1 have done military
ice and after the service they give you a certificate called Tarkhis. It is like an
honorable discharge kind of certificate and they will not ask you for more [service].

Designated Military Officer: (3.¢) Connections/Associations: (3.c.1) Detainee was &
Hizb-I Islami Gulbuddin commander.

Detainee: That is a lie. I was a commander for Harzat Sahib, Iwasp_m:.aﬁum:ddin

Designated Military Officer: (3.¢.2) Hizb-I Islami Gulbuddin (HIG) was one of the
major mujahedin groups in the war against the Soviets. HIG has long established ties
with Usama bin Laden. Gulbuddin Hikmatyar founded HIG, Hikmatyar ran several
terrorist training camps in Afghanistan and was a pioneer in sending mercenary fighters
to-othet Islamic fighting conflicts. Hikmatyar offered to shelter Usama bin Laden after
he later fled Sudan in 1996,

Detainee: What does that have to do with me? That has something to [do with]
Guibuddin and you can ask him,

Presiding Officer: Thatis fine. If you have no knowledge about it then that is a
sufficient answer,

Designated Mititary Officer: (3.¢.3) Detainee was a village leader in an area controlled
by the Hizh-] Islami Gulbuddin (HIG).

Detainee: Ineverwasacommanderdming(iu!huddm 1'was a commander for Hazrat
Sahib. Iwastheleadaof&cﬁﬂagebmelmsaﬂmmwﬁbmmdm When
Gtﬂbuddintookovcrlbecamesickmdmyim}ﬂasmdfaiﬁngmdlhmnnt{beena
commander] since that time,

gnated Military Officer: (3.c.4) Detainee claims he only met Gulbuddin Hilmatyar

once

Detainee: I have not seen him like I am talking 1o you or these...I have not talked to him.
It was at an Islamic leaders conference and they said Gulbuddin was going to talk. He
was talking and someone showed me who he was, That is why I saw him. ] have not
seen him like to talk to him.

Designated Mititary Officer: (3.c.5) Reporting states Hizb-I Islami Gulbuddin members
were planning to kidnap United States Personnc! on the Kabul to Jalalabad road between
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the Sorobi, Kabul province, Afghanistan and Jalalabad, Nangrahar province, Afghanistan
1o exchange for a captured Hizb-I Islami Gulbuddin tommander,

Detaince: What does that have to do with me? 1 canmot even get out of the house, What
does that have to do with me?

Designated Military Officer: (3.c.6) Further reporting states Hizb-I Islami Gulbuddin
wanted to kidnap United States military personne! from Bagram Airfield,

Detainee: It has nothing to do with me so when they kidnap them. .. that mother. , . that
pimp. Whatever he does has nothing to do with me.

Designated Military Officer: (3.¢.7) Detainee claims that Engineer Wasil was his son’s

Detainee: Yes, [ have to give some explanation with this one. There were two
Americans that came 1o my son and asked him if he wanted to go to the university in
Kabul with us and he said yes. Theypromisedhimﬂmtﬂwywouldbrhzghimhackinﬂm
night {time],buthedidnctshowup. Thcnextdaypeopletoidmeandﬁtenlwemto
Sorobi. [ went to Sorobi and I asked whathappenedandtheysaid'mcsgtwcﬁlmm’iem
came and picked him up and I asked them who {my son] was working for. They said he
waswnrkingforEnginoerWasilaudﬂaathemﬂwEasmmZoneCommandcrin
Afghanistan. ] asked who Engineer Wasil was and they said he was from Panjshir
Province, Northern Alliance, and he was a commander for Masoud. I asked where I

four days. 1told Wasil that I could not find him in the beginning and I want to let you
know about my son. Wasil said not to worry they will only ask my son a few questions
and let him go. That was the only time [ saw Wasil.

Designated Military Officer: (3.¢.8) Reporting states Wasil is a known member of Hizb-I
Islarai Guibuddin,
Detainee: That is too far away from each other. Gulbuddin and Panjsher...that does not

match. He belonged to Masoud’s office and Gulbuddin is Pashtun. 1 have nothing to do
with Pung Shiri, Anybodythntsays that does not make sense and that is a lie.

Presiding Officer: When they refer to Hizb-I Islami Guibuddin it is a group.

Detainee: Yes, itisa party in Afghanistan.

Designated Military Officer (3.€.9) Reporting further states Wasil is not supportive of
the United States, and believes the United States should not be in Afghanistan.
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Detainee: God kill him. What am I supposed to do? Ifhe s not with the Americans
-what am I supposed to do with him?

Designated Military Officer: (3.c.10) Detainec’s son is 2 commander of the Hizb-I Islami
Gulbuddin.

Detainee: You can ask him that. I don’t know sbout that,

Designated Military Officer: (3.c.11) Detainee’s son admitted to having a weapons cache
in his residence in the region of Sorobi.

Deiainc:: I have no information about that. Maybe he has information and you cen ask
him,

Designated Military Officer: (3.¢.12) Reporting states the Detainee’s son has links to al
Qaida, Taliban and Hizb- Islami Gulbuddin which led to his son’s arrest.

Detaines: This talking is not connecting to me. ‘What am I supp_oséd 1o say about it?

Designated Military Officér: (4) The following primary factors favor release or transfer:
(4.2) Detainee claims he retired as the Hizb-I Islami Gulbuddin fificen years ago when
his health began to fail. '

Detainee: Now it is about 18 years ago. When Majib was in power ]'was not his
commander. | was somebody else’s commander. Since that time I got away from the
politics and these ftypes] of things.

Designated Military Officer: (4.b) Detrinee stated he did not know anything about the
weapons found in the residence he was captured in.

Detainee: Itold you before and T am telling you now that I have no idea about those
things,

The Designated Military Officer confirmed thot he had no JSurther unclassified
information and requested a closed session to present clussified information relevant to
the disposition of the Detainee.

The Presiding Officer acknowledged the request.

The Presiding Offficer opened the Administrative Review Board fo the Detainee to
present information with the assistance of the Assisting Military Officer.

Assisting Military Officer: Yes sir, the Detainee would like to make an oral statement.

Presiding Officer: You may begin your statement and anything earlier that you wanted to
tell us this is the time to do it.
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The Detainee made the following statement:
Detainee: May 1 have permission to begin?
Presiding Officer; Yes.

Detainee: 1 will talk very shortly, the translator will translate, and our session or hearing
will be very quiet and everyone will understand what say.

Presiding Officer: You are not limited. Just telt us what you would like to tell us.
Detainee: After the revolution thers was a civil war or personal war with each other that

started. During the time that we had a fight with the Soviet Unior, Russia, the mejahedin
had very good memories of Americans. When the Russians left Afghanistan and there
was a Najib communist government lefi and later on it disappeared. Then we were
expecting, waiting for America to help us to create and build up e new government.
Unfortunately they did not do it. Then the Taliban took overand they [committed]
atrocities, killing, and any brutality they could. Talib means educated student or to learn
things, but they were not that kind of people. Then, during the Taliban time, the
opportunity opened for people to come from all over the world. The terrorist and any
[other] kind of person came to Afghanistan and destroyed our honor and out dignity. Bin
Laden, wchatchimmmtbanyouguysandyoupeopledomutmﬂizavrboisanﬂmmy
and who is a friend. When you came o Afghanistan everybody was waiting for America
to'help us build our co . We were Jooking for you guys and we were very happy that
you would come to aur country. The people that hated you were very few, but you just
grabbed guys like me. Look at me. Our very happiness, you changed it to [bitterness]. 1
am still not mad at you guys, but in the future try to know the difference between your
encrmy and your friend. My son and I, if we have told any Americans to get logt, then
you can do what ever you want {0 do to us, but we have not even said that, [After all]
that has happened I m not upset. Even when [ was at Bagram and here ! was not upset.
Iwasnotupsemdththemmﬁltheﬁmeﬁmycaﬂcdmeanhmy Combatant. What part
of me is an Enemy Combatant? We were thirsty for peace and we wanted. . a long time
had passed and we were hoping that [America] would bring peace and build up our
country. I hope God will do something so that peace will come to the country. The
t}ﬁngsthatAnwdcansare-doingmus,wen if we are not bad gays, we will turn into bad
guys and go to the other side and do destructions. Afghanistan’s doors were open for [the
entire] world and Afghanistan’s control was gone from us. We did not have control of
Afghanistan. A few people, in the name of the Taliban and Osama bin Laden, were in
control of Afghanistan, It was not iooking like our own and we kind of had a
homeless feeling. When you captured me I thought that you would ask me some
questions and I will give you some information and you would let me £0. When they
called me and Enem_y Cemb{mnt I just got upset. One thing | am complaining o you

same place. 1 pray after this...after that God will do better things to us, Those people are

against you and you did not catch them. Yon did not catch them and you wiil not be able
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to catch them. You just brought me here. I'am glad you gave me the opportunity to be
heard because my heart was pumping up and now I released it all. Thatis all.

Presiding Officer: Does that conclude your statement?

Detainge: Yes, I have nothing else,

The Assisting Military Officer kad no further questions for the Detaines,
The Designated Military Officer had the Jollowing question for the Detainge,

Designated Military Officer: Was the house that you were arrested in your house or
somebody else’s house?

Detaince: It was my son’s house.
Administrative Review Board Member's questions:
Board Member: How old is you son?

Detainee: Back home we don’t have any record or memories.. In 1348 he was two vears
old. I think he is around forty-six years old.

Board Member: What does your son do fora tiving?
Detainee: When he became mature, I fell at home so I don't know.

Board Member: Do you know if the two Americans that tock him to the university in
Kabul were in uniform? Wers they soldiers?

Detainee: I asked, but ] was not there,
Board Member: What rank did you hold in the Hazrat Sahib?
{The linguist explaing who Hazart Sahib is.)

Linguist: Hazart Sahib was president for two months in Afghanistan when the Mujadidi
took over. He was elected transferable president and his name js Sabghatullha Mujadidi.

Board Member: You said you were a commander. What does that mean?

Detainee: Karzai Sahib is the information chief of the Hazart Sahib time. . .the Hazart
Party. Even Karzai was working for him too.

Board Member: I want fo try to tie something down. The house that you were arrested at
Wwas your son’s house, Did you live there also?
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Detainee: The place that my son was living belonged to the government. It is in the
center of the local government place. He was living there,

Board Member: Did you live there also?
Detainee: ‘As [ told you before [ lived 30 kilometers away from that place.
Board Member: Did you visit there often?

came to find out [what was going on]. .

Board Member: Did you ever kuow there were weapons in your son’s home?
Detainee: Sir, T was to far [away] and I didn’t know.

Presiding Officer: In response to the questions, you did say that you visited from time to
time.

Detaince: When he got captured I came. I cannot move [.-.

Presiding Officer: In regards to the 700 weapons, does your son live in a single house, or
in 2 compound like other homes in that area? ‘

Detainee: It is a military building...a compound. . it belongs to the government it is not
personal property it is government property.

Presiding Officer: Was your son living there?
Detainee: Yes.

Presiding Officer: When we asked you about Gulbuddin Hekmatyar and you said yon
saw him was that from & distance or on a video teleconference? You said you saw him at
some type of semiinar.

Detainee: It was around 20 years ago there was a leader of Islamic...there were a ot of
people and...

Presiding Officer: So you saw him, but you did not meet him face to face?

Detainee: Everyone was speaking in tum and I asked who he was and people told me
Gulbuddin.

Presiding Officer: When you are transferred back and released to you home government,
what are your plans when you return?

Detaipes: Iam notableto...I cannot do good and 1 cannot do bad, I am a nobody.
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Presiding Officer: Thank you for yOUr answers,
Detainee: I will pray for you guys.

The Presiding Officer read the post-Administrative Review Board instructions fo the
Detainee and adjourned the open session of the Administrative Review Board,

(The Detainee interrupts with the Joilowing gquestions:)
Detainee: What is your opinion on when a date will be set?

Presiding Officer: No datehashmsﬁauhispaimandm'&mbesigmwdﬁvﬂim
Official makes a decigion you will be notified,

Detainee: Actually the [Designated Civilian Official] does not ses me, you guys see me.

Presiding Officer: Yes, we will make a recommendation o the Designated Civilian
Official.

Detaines: God will do good [things] to you.
Presiding Officer: I‘hankymx.

Detaines: [ pray for you and I have not {said] a bad thing about America and I will fot in
the futurs, If!hwemumchm_{mmabo&ﬂﬁinmmlﬁodwiﬂmt leave me

alive. Tdon’t know about your decision, but I will not be alive for the next chance,
The Presiding Officer opened the classified portion of the session,

The Presiding Officer adjourned the classified portion of the session and the
Administrative Review Board was closed for deliberation and voting.

AUTHENTJCATION

1 certify the material conmincdinﬂﬁstranscﬁptisammaccmﬂemmaryof&e
tcsnmony:givcn-dmipgmcmdﬁ:gs. ‘

Presiding Officer
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The Administrative Review Board was called to order.

The Designated Military Officer (DMO) was sworn.
The Board Reporter was sworn.
The Trapsiator was sworn,

The Detainee entered the proceedings.

The Presiding Officer anncunced the convening asthority and purpose of the
Administrative Review Board proceedings.

The Administrative Review Board members were sworn.,
The Assisting Military Officer was sworn.

The Presiding Officer asked the Detainee if ke wishes to muke a statement under oath.
(Muslint oath offered),

The Detuinee declined taking the Musltim oath.

The Presiding Officer read the Rearing instructions to the Detainee and confirmed that
he understood.

The Assisting Military Officer presented the Enemy Combatant Notification form,
ExkibifEC-sd, tv the Administrative Review Board.

The Assisting Military Officer presented the Enenty Combatant Election Form, Exhibit
EC-B, to the Administrative Review Board.

Presiding Officer: Assisting Military Officer, please read the comments from the Enemy
Combatant Election Form.,

Assisting Military Officer: The Detainee’s ARB interview was conducted on

15 November 2005, and lasted 30 minutes. After reviewing the ARBs purpose and
procedures, the Pashto translated Unclassified Summary of Evidence was read to the
Detainee, The Detainee stated he understood the difference between the CSRT anil the
ARB. When asked if he would like to attend the ARB, present a written or oral
statement, ot have the AMO speak on his behalf, the Detainee said he would like to
attend the ARB and speak openly to the Board Members. The Detainee was very polite,
anenuva,andwau}d like to respond to the Unclassified Summary of Evidence after each

point is read. A copy of the translated Unclassified Summary of Evidence was given to
the Detainee for his review.

ISN 1010
Enclosure {5)

. Pagelof 10
21618 UNCLASSIFIEDIFQUE




UNCLASSIFIED/FQUO™

The Detainee chose to respond to the Unclassified Summary of Evidence as each item
of information was presented.

The Designated Military Officer presented the Unclassified Swmmary of Evidence,
Exhibit DMO-1, DMO-2, and DMO-3 to the Administrative Review Board,

The Designated Military Officer stated that a copy of these exhibits had been
previously distributed to the Assisting Military Officer.

The Designated Militiry Officer read the Unclassified Sumamary to assist the Detainee

The Designated Military Officer gave a bricf description of the contents of the
Unclassified Summary of Evidence, Exhibit DMO-I to the Administrative Review
Board,

Designated Military Officer: (3) The following factors favor continued detention: (3.2)
Connections/Associations (3.2.1) Due to a financial dispute with an enemy of the family,
the Detainee claims the individual made false accusations to military euthorities claiming
that he was in possession of weapons at his home.

Detainee: This allegation is correct. However, the dispute was not besed on a financial
issue. We had a fight between us a long time ago, but it was not about financial issues.
‘When the United States Forces asked me if I had a dispute in the area with anyone I
mentioned two things: (1) I told them about a disputs I had in the area with a solider. I
don’t know if be [the soldier] gave that report about me. .

Designated Military Officer: (3.2.2) The Detainee was identified as a Hizb-I-Islami
Gulbuddin member who possibly held the rank of Deputy Commander. There were a
large number of weapons in the compound in which he was captored.

Detainee: When they brought me to Bagaram, [detention facility] was the first time 1 had
heard Guibuddin’s name. Ido not belong to that party.

Presiding Officer: You arc not a Deputy Commander [of Hizb-I-Islami].
Detainee: Who is the Commander?

Presiding Officer: That is not my question. My question is, are yor a Deputy
Commander of any group?

Detainge: Iam not a Deputy Commander of any group and T do not know anyone who is
a Deputy Commander.

Board Member: Are you associated with Hizb-I-Islami Guibuddin in any way?
ISN 1610
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Detaince: 1am 30 years old. In my whole life, I have never heard Hizb-]-Islami
Gulbuddin’s name. ['was & farmer. 1did my farmer work,

Presiding Officer: What were all the weapons for [found in Detainee’s home]?

Detainee: We had two Kalashnikovs {the Detaince and his farily] because we bad had
disputes with-othee tribes, The other tribes were our enemiies, They were killing us-and
we were killing them [the other tribes]. Thad a BB gun. The oiber weapon was a hunting
gun, a twelve-gauge shotgun. There was another gun that we had that had been given to

us by our grandfather. Thegunﬁnmontmdfadmdidnotwo:k.

There was chaos in Afghanistan. We {the Detainee and his family] have enemies, We

had to protect ourselves. The weapons we had were for our own security. 1 notified the
newgovmmmamx]ﬂaﬂmyfmnﬂymdlhadminomhm. 1 told the new
government [Karzai] that at any time, if they wanted me to turn the weapons in 1 would

o 80,

Apmmby&emaof&m&wbmﬁomﬁhﬂ?mﬁm,lhﬁmmdthem
Kalashnikovs from him, Samad was killed so the Kalashnikovs remained in our {the
Detainee and his family] possession. That is why when the new government [Karzai]
came to power; I notified them that I had two Kalashnikovs. 1told the new government
that any time they wanted me fo return the weapons [-would.

Board Member: How well did you know Samad?

Detaines: My brother got these weapons from Samad. Samad was z friend of my
brother. 1did not know Samad directly [personally]. Because of the problems we were
having with our enemies, they {the enemies] were strong and we were weak, We traveled
to Jalalabad {to get the weapons]. When we got the weapons, we came back to our
village. We were protecting ourselves with the weapons [Kalashnikovs].

Board Member: You did not know Samad, tut he gave you two Kalashnikovs?
Detdinee: [to the Translator] You are not doing a good translation!

Detainee: [to the Review Board] The weapons we got were given to my brother [by
Samad]. My brother knew Samad.

Designated Military Officer: (3.2.3) The Detainee became angry when accused of having
a connection with someone who was in the Hizb-I-Jslami Guibuddin or someone who
was considered a terrorist.

Detainee: 1don’t know. Idon’thave any relationship to Gulbuddin.

Designated Military Officer: (3.b) Other Relevant Data (3.b.1) The Detainee’s route of

egress from Afghanistan is as follows: the Detainee traveled from Tagab to Kabul to
ISN 1010
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Kandahar, and then to Quetta, Pakistan, From Quetta, the Detainee traveled to the Taftan
area of the Iranian-Pakistani border region.

Detainee: AttheﬁmeofﬂwTahbmtvmyearspmrtoKmcommgtopower,i
traveled to Kabul, then to Kandshar, and then to Quetta. From Quetta I traveled to the
Iranian border. Iwasthenanestadatthelramanbmﬁer The reason I traveled to all
these places is because there was no work in my area [village]. I'was looking for work.
There were economic problems in my area. The total trip took twenty-five days.

Designated Military Oficer: (3.b.2) Joint Military personnel entered the Detainec’s
home and began a search for contrabend items. The Detainee was told that weapons had
been found in his house but he countared that they were actuslly found at his brother’s
house,

Detginee: My brother and I live in the same house. The weapons they are talking about
[in the Unclassified Summary] there were five weapons. Two Kalashnikovs, one BB~
gun, one hunting gun {shotgun), and the gun oar grandfather gave us. Those weapons
were for our own protection and personal security,

Designated Military Officer: {3.b.3) After the Detainee was seized, he recanted his
original story regarding ownership of the weapons found at iis house. The Detaivee
admitted that only two of the weapons were found at his house. One weapon was a
Kalashnikov and the other was a British weapon.

Presiding Officer: You have already answered that question.

Detainee: The question refers to one Kalashnikov. 1had two Kalaghnikovs. These
weapons hung on the wall {in the Detainee’s home]. I took the weapons out and gave
them to the Military personnel. These allegations [the Detainee havisg weapons and
recanting his story] came about when I was at Bagaram and here in Cuba. [ have no idea
what they are talking about. What ever I had [weapons] I told them. Again, I had these
weapons for my own protection,

Designated Military Officer: (3.5.4) During this later recant, the Detainee stated that the
two weapons were used for bird hunting and went on to say that any additional weapons
may be the property of his brother and that if there were any weapons, there were
acquired from a Mujahadeen that was associated with his brother.

Presiding Officer; I believe the Review Board has heard sufficient information in regards
to the weapons. If the next statement you [the Detainee] are going to make is bagically
the same as your other references to the weapons, you have already made those facts
clear, Is there anything different that you would like to add?

Translator: The Detainee is relaying the same story.
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Presiding Officer: I believe the Review Board is clear on the issues regarding the
weapons. You do not need 1o relay the information again. Please proceed.

Designated Military Officer: (4) The following primary factors favor release or transfer:
{4.2) The Detainee insisted that he had been wrongly accused and implicated with the
‘Weapons.

Detainee: Yes Sir.

Presiding Officer: Would you like to give the Review Board some additional bakground
in regards to this allegation? Or does this allegation reflect back to the statements you
have already made?

Detainee begins to speak

Presiding Officer: Excuse me. Does this statement reflect back to allegation 3.:2.1 in
regards 1o the dispute, where an enemy of yours tumed you in?
Detainee: [ told my investigator and my interrogator in Bagara 1 16 please ask about e,
ask the people of my village questions ahout me. [ am a farmer.

Presiding Officer: The Review Board understands that [the Detainee was a farmer].
Once we have read through the Unclassified Summary of Evidence, you will have a
chance to make a personal statement.

Designated Military Officer: {(4.b) The Detainee has denied ever being associated with
the Hizb-I-Islami Gulbuddin or knowing somebody who was.

Detainee: That is true.

The Designated Military Officer confirmed that he had no further unclassified
information and requested a closed session to prmtdnssyied information relevant to
the disposition of the Detainee.

The Presiding Officer acknowledged the request,

The Presiding Officer opened the Administrative Review Board to the Detainee 10
present information with the assistance of the Assisting Military Officer.

Assisting Military Officer indicated the Detainee would like to make an oral statement.
The Detainee made the following statement:
Detinee: | was a farmer and I am a very poor man. When the United States came to

Afghanistan, why did they bother these poor people? Poor people like me. At the time I
was captured I was working on the road [road construction, paving roads]. | am not
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against the present government [Kerzai government] and 1 will not be against the
government. 1.am afarmer. 1 will work on my land and farm.

Presiding Officer: To answer your questions [referring to why the United States
.Wadandc@mwtfpoorpeopleﬁkwheme],ﬂmmsonwhyycuandmany
other farmers were brought to Guantanamo Bay, Cuba is this....

Detainee: You are strong and you have the power. That is why.

Presiding Officer: That is not exactly correct, The Taliban and al Qeida’s headquarters
of operations were in Afghanistan. Thatisa fact. Many farmers chose to take up arms
against the United States cven though the Taliban and 2] Qaida attacked the United
States, The United States did not attack Afghanistan unprovoked. The United States has
great respect for the country of Afghanistan and its people. The United States is spending
biltions of dollars to bring officers and interpreters to talk to you as well as other
detainees. The United States is spending money in an effort to determine what it actuslly
was that you or other individuals were doing and whether or not vou should go home,

Translator: The Detainee does not understand what “biflioss of doliars” means.

Presiding Officer: This Review Board is not a mockery. The civilian officials in
Washington D.C. take our opinions [the Review Board] very seriously. These Review
Boards have resulted in the release and transfer of numerous people. People have been
sent home and are now with their families, Not all of these people [those who have been
transferred or released] were completely innocent. However, these others told us the
Iruth. The Review Board believed these individuals when they said they were not going
to take up amms again. One thing troubles the Review Board abowt your case. Please
know that the Review Board is very happy you chose to-sttend the Review Board so we
may ask you this question.

Your brother has some very bad friends. What the Review Board is trying to understand
is this: are those bad friends essociated with your brother associated with you ag well?
Statements concerning those issues, so the Review Bosrd can determine to: (1) detain
you, (2} ransfer you, or (3) release you is what the Review Board wounld like for you to
talk about. Help the Review Board understand who you are,

Detainee: Neither my brother or | have bad friends or acquaintances. My brother and [
are farmers and farmers do not do bad things. Where I live [Detainee’s village] no one
fought against the government or United States Forces. We {the Detainee and the people
of his village] did not have any knowledge about things like this [fighting]. Without any
reason or evidence, I did not commit any crime. No one has any proof or evidence that [
committed 2 crime. | am innocent. I don’t understand why T was brought here
[Guantanamo Bay, Cuba].

In response to your statement [Presiding Officer] in which you said the United States
invaded Afghanistan to go after the Taliban and al Qaida. I don’t understand why [ have
ISN 10610
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In tesponse to your statement {Presiding Officer] in which you said the United States
invaded Afghanistan 1o go after the Taliban and &l Qaida. Idon’t understand why I have
been brought here because I am not part of the Taliban and | am not e member of al
Qaida. 1am one of the people of Afghenistan.

Presiding Officer: Many people who possessed AK-47s were killing Americans and
members of the Northem Alliance. The Review Board is here this moming 1o try to
figure out if the AK-47s in your possession were only for peaceful and defensive
purposes [personal security and defense] or for something else {fighting].

Detainee: The worst thing in Afghan culture is when someone invades your home.
When this happens (happened) I should have started shooting when someone invaded my
‘home. However, I did not shoot at anyone, 11old you that I had enemies. Its nota secret
and it is very open that people have weapons in their homes [in Afghanistan]. The
weapons we had were not just there [in the Detainee’s home} when the American Forces
amived. We had bad those weapons for over ten years, We had those weapons ten years
prior to the United States coming to Afghanistan. At one time, there was no government
and there was no security. Every family took security of themselves into their own
hands. It was common for families to have weapons in their home.

Presiding Officer: You never shot at any member of the Northern Alliance or United
States Forces?

Detainee: One simple reason I will give you. Anyone who fought had a mark on them--
a bullet mark. Thank God J am ok and that I never fought against anyone. The weapons
1 had were for my own protection.

Presiding Officer: The Board Members have some questions for you.
Administrative Review Board Member Questions:
Board Member: Mobammad, when did your brother receive the Kalashnikovs?

Detainee: Ten years prior to when I was arrested. Because we did not have enough
money, the guy gave us the Kalashnikovs. Ten year prior to my arrest.

Board Member: What are your feelings ioward Usama Bin Ladin?

Detainee: Inever heard his name. I never even heard his name mentioned when 1 was at
Bagaram. Ihad only heard of Usama Bin Ladin when I arrived here [Guantanamo Bay,
Cuba). Iheard about Usama Bin Ladin from the interrogator.

Presiding Officer: What do you think about what Usama Bin Ladin did [the destruction
of the World Trade Center]?
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Detginee: What Usama Bin Ladin did was completely wrong. [ heard about it when I
‘was gt Bagaram. No one should kill anybody. Killing is wrong.

Board Member: What are your feelings about the Karzai government?

Detainee: We [the people of Afghanistan] were very happy. We are still very happy. It
was very good news and it was very good for the Afghan people when Karzat came to
power. The Karzai government gave us fertilizer, sceds, wheat, blankets, and stuff like
that. They were paving roads and helping us. The government was working on buiiding
an irrigation system and'things like that. We were very happy. However, since I have
been here {at Guantanamo], it has been bad luck for me.

Board Member: What are your feelings toward President George Bush?
Detainee: Who is George Bush?
Board Member: How will you support yourself if you are released?

Detainee: Would you please give me a job in Afghanistan Sir [laughing]? My feet are
swollen and I cannot work. Maybe you could give me a letter and introduce me to
someans who could give me & job. If T could get & good job 1 would be happy. I have
arthritis and T have pain in my Jegs. If I were able to work [farm] I would do that,

Board Member: Did you fight against or did you support the Taliban when they were in
power?

Detainee: WhentheTakbantookwer,myfamﬂyandImrehvmngaialabad T was
domgfmm work. There was no rain and no water. Ididn’t like the Taliban, but T didn’t
hate the Taliban cither. 1 did not have anything to do with the Taliban government in the
area | was living in. Inthe area I lived in, there was no fighting with or against the
Taliban. Idid not work with the Taliban. After living and working in Jalalabad for a
while I moved back to my own village, Shanki.

Board Member: Whose land do you farm [in Afghanistan]?
Detaince: I have two acres of my own land. Thercstofthcianﬁwefam we famn other

people’s lands. ‘We are like farmers for lease {mnt} We provide farming [services] for
other people.

Board Member: Do you grow enough to s¢ll for profit or just enough to support yoar

Detainee: I grow onions and pomegranates 1o sell. I grow corn and wheat for my family.
It's for survival, but we are able to work on other people’s lind because it is notenough.

Board Member: How many people lived in your home?

ISN 1010
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Detainee: There are six brothers in my family, There was also my mother and father.
Each brother is married and they have their own kids. If you want an exact number it
will take me 2 while.

Board Member: Do you think two Kalashnikovs and one shotgun is sufficient to defend
that maniy people?

Detainee: There was chaos [in Afghanistan]. When there is chaos, we [the Afghan
people] need Kalashnikovs, When there is no govemmen there is chaos and we have to
protect ourselves. When there is a government and a system [for protection etc.] then
there is no need for Kalashnikov.

Board Member: Of all the people who lived in your house, who would be the ones to
defend the home with the Kalaghnikovs if need be?

Detainse: We never actually used the weapons [Kalashnikov]. The weapons were just
hanging on the wall. No one actually used them. Ourenemics knew we had
Kalashnikovs, so they never bothered us. The BB gun was for hunting [birds]. There is
no market or bazaar near my village. We have to go outside and hunt birds for food.

Presiding Officer: What kind of birds?

Detainee: Ducks, doves, and some other kind of small bird. I don’t know what they are.
Board Member: Do you have electricity in your home?

Detainee: No Sir. "

Board Member: Be very very truthful with me now:

Detainee: Sir, I have been telling you the truth.

Board Member: Other than the five weapons you have already deseribed, were there any
other weapons or explosives collected at your home at the time you were detained?

Detainee: No Sir. When they came to my house, I went through each room with them.
If T had a weapon, 1 handed it to them.

Board Member: Where did you get your ammunition?

Detainee: For the Kalashnikov, the bullets were in the magazine. Thie magazine was full
[in both weapons]. We did not fight in combat, We just needed it [the weapons and the
ammunition] for show. Our enemies knew that we had Kalashnikovs and they knew we
bad bullets for the weapons.

Board Member: So, you had no other ammunition other than what was already in the
magazine [with the weapon]?
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Detainee: Yes Sir,
Board Member: Did you ever practice firing the weapon?

Detainee: No Sir. It was not a secret that T had weapons. Everybody kiiew we had
weapons, Everybody had weapons. We did not have to fire the weapons because people

left us alone. ~

Board Member: Did you have 8 phone? How were you able to communicate with people
who lived outside of your home/famnily?

Presiding Officer: Have you ever called anyone?

Detainee: I did not have a phone. The only time I sew a phone wes when [ was at
gw The U.8. Army soldiers had phones. One solider here in Cuba showed me a
Presiding Officer: Do you have anything further for the Review Board this reoming?
Detaines: ImaDetainec,mmslwuldIsay? Thank you very rauch.

mmugommmdmmmmmmxmymmc&nm
adjourned the open session of the Administrative Review Board,

The Presiding Qmazr opened the classified portion of the sessipn.

The Presiding Officer adjourned the classified portion of the session and the
Administrative Review Boaril was closed for deliberation and voting.

AUIHENTICATION
Iceyﬁiythe‘maw:ia!co 3in: trapscript is a frue and accurate summary of the

LA
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The Administrative Review Board was called to order.

The Designated Military Officer (DMOQ) was sworn.
The Board Reporter was sworn,

The Translator was sworn,

The Presiding Officer announced the corvening authority and purpose of the
Administrative Review Board proceedings.

The Administrative Review Board members were sworts.
The Assisting Military Officer was sworn.

The Presiding Officer read the kearing instructions to the Detainee and confirmeed that
ke understood.

The Assisting Military Officer presented the Enemy Combatant Notification form,
Exhibit EC-A, to the Adminisirative Review Board.

The Assisting Military Officer presented the Enemy Combatant Election Form, Exhibit
EC-B, to the Administrative Review Board.

The Detainee has declined the assistance of the Assisting Military Officer and opted 1o
speak openly to the Administrative Review Board.

The Designated Military Officer presented the Unclassified Summary of Evidence,
Exhibit DMO-1, and DMO-2, other unclassified information to the Administrative
Review Board,

The Designated Military Officer stated that a copy of these exhibits had been
previously distributed to the Assisting Military Officer and Detainee.

The Presiding Officer opened the Administrative Review Board to the Detaince to
present information with the assistance of the Assisting Military Qfficer.

The Presiding Officer asked the Detginee if he wishes to make a statement under oath.
Muslirn oath offered).

ISN 1015
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The Designated Military Officer read the Unclassified Summary of Evidence to the
Administrative Review Board,

Designated Military Officer: The Detainee stated that he wanted to travel as Tabligh to
get to Burope, and then planned to request political asylum when he got to Europe.

Detaines: Did I not correct this point the last time I talked to you {referring o the
translator)?

Presiding Officer: We are giving you the apportunity to respond to [all of] this. [can
read off your paper, referring to Exhibit EC-B, but you have chosen to speak. If you
would Jike to speak, please do so and respond to the statements, if you want. You can
provide us with very important information 1o help us make a decision, if you choose t0.
Detainee: What information. . .excuse me?

Presiding Officer: Please read the first one again, starting with “The Detainee.”

Designated Military Officer: The Detainee stated that he wanied to travel as Tabligh to
get to Enrope, and then planned to request political asylum when he got to Europe.

Detainee: I traveled not to join Tabligh, but I traveled by way of Tabligh...as a way %o
get to Europe, and it was not for political asylum...just humanitarian asylum, just to live
there only,

Presiding Officer: Thank you.

Designated Military Officer: The Jama’at al Tabligh is a legitimate Islamic missionary
organization based in Pakistan and belicved to be used as a cover for actions by Islamic
-extremists.

Detainge; What is my position regarding this information?

Presiding Officer: Do you have anything to add, do you have anything different than this
information?

Detainee: I'm asking you, what do I have to do at this point?

Presiding Officer: Nothing, you don’t have to respond at all if you choose not to.
Detainee: It’s not that I don’t...I'm asking you...you fixed this point?

Presiding Officer: Read it once more.
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Designated Military Officer: The Jama’at al Tabligh is a legitimate Islamic missionary
organization based in Pakistan and believed to be used as a cover for actions by Islamic
extremists.

Detainee: What...where am I in terms of all of this?

Presiding Officer: It’s a point of commitment, that you traveled as a member of Jama’at
al Tabligh and the Jama’at al Tabligh has been used as cover for Islamic extremists.

Detaines: Ldid not travel as Tabligh. 1 traveled by myself and I went to the Tabligh
center so that T can get to Europe.

Presiding Officer: If I understand your statement correctly, You were never s member of
Jama’at al Tabligh. You strictly used them to travel. Is that what your saying?

Detainee: Exactly, ves.
Presiding Officer: Thank you.

Designated Military Officer: The Detaines bribed a guard at the embassy to get a visa to
Pakistan, telling them that he was Tabligh,
Detainee: What is America’s problem with this point?

Presiding Officer: No problem. We just ask if you have any information. I'm not here
to determine [if there is a] problem. I'm here to determine what we will do with you and
this piece of information. If you have any comment 6n #t, fine. If you choose not to, fine.
We'll move on to the next one.

Detaince; The point is this point. 'What is wrong with this point? Is there any

harm...everywhere there is bribery. So poor me...it’s all going to fall on me, that I
bribed someone so I could travel,

Presiding Officer: Thank you very much for that information.
Detainee: What is the answer to these words?

Presiding Officer: We are just trying to determine if this is true or not. It’s one small
piece of information. We don’t necessarily put value to it. We are just asking.
Detaines: Go ahead.

Presiding Officer: Thank you, Hussein.

Dw_ignaﬁed Military Officer: The Detainee traveled with $1,500, U8, dollars, 15,000
Pakistani Rupees, and 2,000 Yemeni Rials.
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Detainee: What is the problem?

Presiding Officer: We are just asking if this is accurate information.
Detainee: I told you this.

Presiding Officer: Thank you.

Detainee: Your welcotne.

Designated Military Officer: The Detainee said that he paid a Pakistani to smuggle him
to Burope:

Detainee: Dear god. I told you {that information].
Presiding Officer: Thank you.
Detainee: What is the problem [with] this?

Presiding Officer: There is no problem much of this is your information. 'We are just
making sure the information is correct. [This] way we can make the best determination.

Detninee: [This is] information that I gave you. Four years and you’re playing with
these words with me.

Presiding Officer: We will ask further questions later.
Designated Military Officer: The Detainee traveled from Sanaa, Yemen. .,

Detainee: This word...prisoner or Detainee...I am kidnapped. Iem kidnapped. How are
you telling me, “prisoner?”

Presiding Officer: I understand from your statement that you consider yourself
kidnepped. You have been determined to be an enemy combatant and are currently
detained by the United States.

Detaines: [ have been kidnapped by the United States. If I had been fighting with you
and | got captured on the battlefield...] would tell you, “Yes, [ am a fighting

prisoner...prisoner of war.” You kidnapped me from a country that doesn’t even have a
knife.

Presiding Officer: Hussein, thank you. We will continue to look. Onur job today is to
determine whether you will be detained or transferved, and these questions are relevant to
that piece of information. I understand you have a different [opinion]. That’s why we're
here. That is what we want to find out. That's why we are here today and spending time
with you, so that we can make the best assessment. We understand that you have
disagreements and different points on some of this. That is fine. That is why we are here

ISN 1015
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today. ..to discuss that. Translator requested the last information fo be repeated. The
moreyoucoepemtemdﬁwmareyouteﬂus,thebmdemmnwem’nmake I
understand that you're not happy about being here. Wcmgomgtotxyandmakzthe
best determination based on the information that he provides.

Detainee: Go abead.
Designated Miiitary Officer; The Detainee traveled from Sanaa, Yemen to Karachi,

Pakistan 2ind then on to Lahore, Pakistan. From there he traveled to Mashhad, Iran and
Tehran, Iran, where he was arrested.

Detainee: I corrected this point. The first thing, I want to ask is [why does America have
a problem with me traveling] from Yemen to Pakistan?

Presiding Officer: There is no problem. We are just making sure the information is
correct. It is not illegal to travel.

Detainee; You're sure that I traveled and you asked my country! I traveled from Yemen
to Pakistan, From Pakistan, I traveled to Iran, Tehran, Jran, then to Mashhad. I traveled
back to Tehran and wes captured.

Presiding Officer: Thank you for thet information.

Designated Military Officer; The Detainee lived at the Tabligh’s headquarters building
in Lahore for two and a balf months,

Detainee: Again, what is the problem?

Presiding Officer: There is no problem.

Detainee: All right, if there is no problem...let me go home.

Presiding Officer: There is no problem with that piece of information.

Detaince: What do you want me to do to you now? You're buying milk from a bird.
Presiding Officer: Hussein, we are trying o look at the evidence. . .at the unclassified
answer some mote questions that you might have, At this point and time, we are just

irying to make sure that some of ihe facts are accurate. If you have given us some of
these facts, we thank you for your forthrightness.

Designated Military Officer: A sendor al Qaida lieutenant recognized the Detainee from a
photo.
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Detainge: First licutenant, second Heutenant, third lieutenant. ..if you want to say
something other than this. I mean all of this is [a lie].

Presiding Officer: Thank you, 'We understand completely.

Designated Military Officer: The Detainee was identified as an old “funior” al Qaida
member who had been around for some time.

Detainee: Solcmawdalanda?icrcamdalQalda .before I was bom. ..before my
parents got married, right?

Presiding Officer: We did not say you created al Qaida. We are here to determine if you
were. . .this statement says at one point you were a “junior” al Qaida member. It did not
say you created {al Qaida]. Ibelieve you understood the translation.

Detainee: What do you mean “junior” member of al Qaida? How could you say that?
Are you just {saying] information from your head?

Presiding Officer: No. This is information that we have Were you ever & member of al
Qaida?

Detainee; 1 was never a member of al Qaida or anything else,
Presiding Officer: Thank you.

Designated Military Officer: The Detainee was seen at an al Qaida guesthouse in
Afghanistan,

Detainee: When? Inprison? When did I enter Afghanistan?

Presiding Officer: We can only go by the unclassified information to hear at this moment
and time, If1understand your statement...you were never at an al Qaida guesthouse in
Afghanistan?

Deta_ime: I 'was in prison. ‘You (4mericans) captured me from Iran and you put me in
prison. Before this countsy (Afghaniszan) was run by Taliban and this prison was &
Taliban prison. So these prisons are still Taliban prisons and you consider them Tatiban
guesthouses, than that’s fine. What do you consider these prisons?

Presiding Officer: If | can summarize your statement, the only places you were in
Afghanistan...[you were] in prison? Is that what you said?

Detainee: By the Americans.

Presiding Officer: Is that your siatement. Your statement is the only places you were in
Afghanistan are in American prisons?
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Detainee: In the first place they kidnapped me from Iran snd they took me into
Afghanistan. How did [ enter Afghanistan? They kidnapped me end they took me to
Presiding Officer: Thank you and I understand your statement.

Detainee: You’re telling fme] your welcome, thank you and it’s not doing me.any good.

I’m not goihg to go here or go heve, Everything I hear is thank you.

Presiding Officer: Your clarifying your statements and that is very impartant. Each time
I thank you...it's becauss I think we have clarified...so that | understand his statement.

Detainee: 1t’s just that 've heard it many times and it doesn’t do any good.
Presiding Officer: This is the first time; you've been before this board.

Detainee: It’s true, but all the Americans that I have sat with, whether it’s the previous
board or the interrogators. They all say thank you, you clarified it, and you made it
undersiood.

Presiding Officer: I'm glad you appreciate the Americans good manners.
Detaince: Very happy.

Designated Military Officer: The Detainee’s name appeared on a list of 254 Assb
nationals who were deported or repatriated from Iran as suspected al Qaida or Taliban
members in roughly the December 2001 through February 2002 timeframe.

Detainee: They kidnapped ten people from Iran and took them to Afghanistan. So, how
many are you saying?

Presiding Officer: 254,

Detainee: So, that leaves 244. Where did they go? Of course, we are not ali Arabs. We
were approximately...six Arabs and four non-Arabs. .. Uzbek and Tajik...two Afghanis.
So, where’s the rest?

Presiding Officer: Idon’t know. We just know that your name appeared on a List of 254
Arab nationals, who were deported as suspected al Qaida. You may have been with only
ten, we understand that, but you appeared on a list of 254 Arab nationals, who were
deported from Iran as suspected al Qaida ar Taliban,

Detainee: They can say whatever...it is all lies. I wasin prison. I don’t know...maybe
they handed over the rest of them. I was in prison alone. Imprisoned alone to be
accurate. So, the last prison I was in, before they put us on the plane...the kidnapped
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people...we were ten. ..nine 10 be more accurate and one of them mﬂfghmﬁsndthcy
tock him in a car before they took him on the plane.

Designated Military Officer: While staying at the Tabligh Center, the Detaince states that
he declined recruitment to do missionary work and instead spent his time and money
sceking passage to Europe.

Presiding Officer: Perhaps recruitment is a poor wotd to be used. You declined to join
the Tabligh and instead chose to spend your time...

Detaine¢: Who are they?

Presiding Officer: You said you declined. There is no “they” in this statement. I'll read
it for the record. “While staying at the Tabligh Center, the Detainee states that he
declined recruitment to do missionary work and imstead spent his time and money
seeking passage to Europe.™ I believe these are based on your statements. Is this
accurate?

Detaince: Go on; go on, I forgot what we were even talking about in the first place.
You’re going to kesp repeating again, and it's going to be nighttime and we are going to
be reading...

Presiding Officer: Hussein, we have, as much time as you would like to spend, but
want 10 make sure you understand. (Xt} is as important to this board. . .that you
understand. If you disagree or tell us that this information is securate. . .that’s important.
Detaince: The last part of the statement is correct, but I was waiting to seek passage.
Recruitment and not recruitment. . .and all this stuff...there’s no such thing ss

Presiding Officer: We understand, thanks,

Designated Military Officer: The Detainee stated that he had opportunities to escape
from custody in Afghanistan when he was escorted to five different jails, but he didn’t try
because he is innocent and trying to escape would have made things worse.

Detainee: You did not talk about this point the last time. Detainee is referring this
Statement 1o the transiator and Assisting Military Officer.

Presiding Officer: You've never had the opportunity to talk sbout this point before.
Detainee; No, Ibeard it, but [ clarified it before.
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- Presiding Officer: Okay, do you want to clarify it this time? Ifnot I could read the
1esponse you gave last time. Referring to Exhibit EC-B.

Detainee: Read my words,

Presiding Officer: In response to the allegation that the Detainee stated that he had
opportunities to escape from custody in Afghanisten when he was escorted to five

differat jails, but he didn’t try because he is innocent and trying o escape would have

made things worse, the Detainee said “he was cnly in three prisons in Afghsuistan, two
under Afghani-control and one under U.S, control. He said all the prisons seemed to be
under U.S. supervision,”

Detainee: The employees of the first two prisons were Afghanis and the ons in Bagram
was under [American] control...{it] had American employecs, [as well]. Idid not go to
five different prisons, but I left five different times from prison to go to the hospital.
There was no one except for a guard who was sitting over there and I could have [gotten]
out...the street was in front of me.

Designated Military Officer; The Detainee states that he is innocent, has 101d the truth,
and hes never been involved with anything criminal, and this could be verified with his
government.

Detainee: You have my government.

Presiding Officer: I'm not sure I understand what you mean?
Detainee: My government is with you.

Presiding Officer: Thank you,

Detaines: What thank you?

Presiding Officer: Idon’t know what you mean. ..your government was with us? Is this
statement correct? I'll read your statement again.

Detainee: You don’t have to read it again. 1 understand,

Presiding Officer. Okay, is this statement accurate. ..that you®ve always told the truth
and you have never been involved with anything criminal?

Detainee: Yes, it's true. The last part if you can read it. !
Presiding Officer: “...could be verifisd with his government.”
Detainee: My government is with you. Now you ask the same question,

ISN 1015
Enclosure (5}

21634 Page 9 of 18

UNCLASS!FIEDI!W“



-

UNCLASSIFIEDJEQUE

Presiding Officer: Your government did not provide any information. I understand your
statement... you've never done anything criminal,

Detainee: Whatdoynummtheydzdmtmowﬂe information? My government didn’t
provide you with information?

Presiding Officer: At this time, with the unclassified portion, we are just talking about
statements that were made. This was your statement. We just want to make sure that this
is accurate. Hussein, this is based on your statemisnt. We are reading vour statement.

Detainee: My government, these days cspecially, they are here with you. In light of the

past fouryaars,you’wbmmhingandﬂmked Cross is searching and I gave you
information. What do you want?

Presiding Officer: We want to know if this statement is trge. You mede this statement in

the past, Wcjwwmtmmakesmt‘&atﬁﬁsishowmfeel.
Detainee: When?

Presiding Officer: Do you feel that you are innocent, you've told the truth, and that you
have never been involved in any criminal bebavior?

Detainee: Yes.
Presiding Officer: Thank you.
Detainee: How long do you plan on keeping me here?

Presiding Officer: That’ll be determined by...not by me...and we will get to that in 5 few
minutes. I will discuss the process more.

Designated Military Officer: The detainee claims not to have had any military training

and not 1o have met any individuals involved with al Qaida during the period of his
detention in Iran or Afghanistan,

¥

Detainee: What do Isay? [did not train. If 1 wanted to train, I would have trained in
Yemen. We have the weapons in Yemen.

Presiding Officer: We are not accusing you. We are reciting your statement.

Detainee: You're not saying anything, but your accusing us,

Presiding Officer: We are strictly asking if this is the statement. ._you have claimed that
you have had not had any military training and not to have met any individuals fnvolved
with al Qaida during the period of your detention in Iran or Afghanistan. Is this true?
Detainee: True.
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The Designated Military Officer confirmed that ke had no further unclassified
information and reguested a closed session to present classified information relevant lo
the disposition of the Detalnee.

The Presiding Officer acknowledged the request.

g

Ammmmﬂfﬁw The Detaines’s Administrative Review Board interview
occurred on 22 July 2005 and lasted 105 minutes. After  review of the Administrative
Review Board’s purpose and procedures, the Arabic translated {nclassified Summary of
Evidence was read to the Detainge, When the Detainee was asked if he wanted to attend
the Administrative Review Board, he stated that he would attend “the play” and present
an oral statement 10 address the Unclassified Summary of Evidence. He said he did not
want the Assisting Military Officer to present any comments to the Administrative
Review Board members. The Detainee was polite throughout the interview. The
Detaines was provided a copy of the Arabic translated Unclassified Summary of
Evidence for review.

Detainee: What comments would you have to present?

Presiding Officer: The statement he {4ssisting Military Officer) is {saying]...some
Detainees prefer to have the Assisting Military Officer to answer the questions, some like
yourself atiswer them themselvés. He is saying that you chose to respond yourself. He
was just making it clear for the record that it was your choice. Hussein, do you have any
further statements? Is there anything else you would like to say?

The Detainee made the following statemeni:

Detainee: I told you and you couldn’t answer, What should I say? 1asked youand you
say that you don’t know.

Presiding Officer: Is there anything else you would like {0 tell us concerning anything
we discussed today or any further information you would like us to consider?

Detainee: What can [ add? What can I say,..that ] am innocent? You know I'm
innocent, just like you know that you're sitting on that chair, baxt you're not going to
either...advance or hold back my case, You're just going to move it on fo the next
person, 8o that they can Jook atit. You say that it’s a board, but it's a military court.

Presiding Officer: We are an administrative review board with military officers that will
make 4 récommendation to & designated civilian official.

Dewinee: A review of what?
Presiding Officer: We will describe all that in a few moments,
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Detainee: When? Like the first hearing. ..or the first court, to be correct!

Presiding Officer: The first one I believe to be a tribunal with a different focus. Thisis a
different process.

Detainee: What do you wish to clarify?

Presiding Officer: If there’s anything additional you wish to tell us.

Detainee: I said when are you going to say [something]?

Presiding Officer: 'We will ask you questions in a few moments. Shall we move o
questions? Hussein, for the record, I just want to understand that this concludes your
statement at this time?

Detaines: Yes.

The Assisting Military Officer had no further questions for the Detainee.

The Designated Milisary Officer had no further guestions for the Detainee,
Administrative Review Board Member’s guestions:

Board Member: Hussein, why did you want to travel to Burope?

Detainee: Do you know what Yemen is like?

Board Member: Were you going to work there?

Detainee: Live, work, get married,

Board Member: What country were you going to?

Detainee: Any country [in] Europe, not specific. Questions...you have them. ..always,
always the same questions and the sare answer,

Board Member: Did you know someone, who lived there?

Detainee: No, not at all,

Board Member: Do you know whether the Jama’at al Tabligh has facilities in Europe?
Detainee: No. [ just knew that they traveled to every country, as you know, as well.
Board Member: Was it vour understanding that you had to travel to Lahore, Pakistan in
order to travel to Europe?

ISN 1015
Enciosure (5)

Page 12 0f 13
21637 UNCLASS IFIED”@&



UNCLASSIFIEQHEBUO—

Detainee: Why did I travel with Jama’at al Tabligh or the Tabligh center? You know
more than I do about Tabligh. If I know the address, you know what’s in the envelope.

Presiding Officer: Weareaskingifitwasyomundcrmndingthatyouhadwgoﬁnough
Lahore, Pakistas, in order to travel to Europe for Jama’at al Tabligh.

Board Member: From Lahore, what does Jama’at al Tabligh do in order to get you to
Europe?

Detainee: Jama'at al Tabligh travel from the Tabligh center to Europe. Not just Europe
specifically. It travels all over the world you know that more than [ do.

Board Metber: Did you have to do anything for them to earn that travel?
Detainee: No, I was not forced to do anything.

Board Member: Hussein, do you speak any Engfish?

Detainee: No

Board Member: A little English?

Detainee: I learned a little bit here. Justa litile bit. A little broken [English].
Board Member: Can you tell me about your family?

Detainee: Like what? Not any names of the women. No names.

Board Member: Just generally about your family?

Detainee: You ask and P’l! answer.

Board Member: What does your father do?

Detmnee My dad was in the military.

Board Member: Any brothers and sisters?

Detainee: [ have brothers and sisters.

Board Member: Do they...have they contacted you?

Detainee: Do you give me any messages, so that they can send me any messages?
Presiding Officer: He strictly asked if you have received anything.

ISN 1015
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Detainee: Four years and you didn’t give me any messages by way of the military.
Board Member: What did you do in Yemen?

Board Member: What were you studying?

Detainee: 1was stodying in high school. 1 finished high school and [ wag at home.
Board Member: Did you work?

Detaines: Of course!

Board Member: What did you do?

Detainee; I'worked in meny things. Tworked in the market. 1 bought and sold things. I
worked in construction and building, I worked in carpentry.

Board Member: Is that what you would do if you retirned?

Detainee: My last job was in a factory.

Board Member: What kind of factory?

Detzinee: In Aiden (Yemen).

Board Member: Can you tell me, if you don’t want {to] that’s ckay...

Detaines: I don't have a problem, ask. _

Board Member: Why didn’t you join Jama’at al Tabligh?

Detainee: I'm not from Jama’at al Tabligh in the first place and I don’t have anything in
order to be with Tabligh. Jama’at al Tabligh is like the vehicle that I came with here
from over there. To me it’s that way.

Board Member: You agree with the organization?

Detainee: Agree with what?

Board Member: What they believe?

Detainee: I'm a Muslits, What do you think I'm an infide]? We're Muslims, that’s the
way we think. Every person, who is Muslim, believes that. What do you mean?

Board Member: You answered my question, thank you,

21630 UNCLASSIFIED/FQET
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Detainee: No, please explain your question.
Board Member: No, you did. You answered my question.

Detainee: Please clarify your question.

Board Member: Did you attend any training while you were staying at the certer?
Detainee: What training?

Detainee: No, I did not attend any training.

Board Member: Did you have 1o pay to stay there?

Detainee: No, it's an open place.

Board Member: Have you ever traveled outside of Yemen before this trip?

Detainee: I was asked this question before, more than once. The last time I was asked
this question...not this last time...in the past few months when I-was asked this question,
I provided them with...they had a paper with them from the passport office and they had

copies and they knew dates of travel...and so I did not travel anywhere and they knew
that. )

Board Member: What were you going to do in Europe? Did you have plans to work?
Detainee: Same question that was asked by this person (referring to the other Board
Member}, but I will answer. I wanted to live in Europe and get married in Europe. Is
that wrong?

Board Member: No. Did you plan on going 1o school?

Detainee: No, I did not want to study. 1 just wanted to work.

Presiding Officer: Hussein, why do you think you were deported from Ifran?
Detainee: I was kidnapped.

Presiding Officer: You were kidnapped, but if T understand it correctly you were in an
Iranian jeil? Am I correct?

Detainee: Jails in fran. The Iranian Mafia!
Presiding Officer: The Iranian Mafia deported you?
ISN 1015
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Detzinee: The government of Iran,
Presiding Officer: The govemment of Iran deported him?

Detainee: Yes. They didn’t deport me. They kidnapped me and sent me or to be more
accurate they relieved themselves of me. Maybe it was because of your threats of nuclear
action.

Presiding Officer: Do you know why the Iranian government considered you to be &
member of al Qaida or Taliban?

Detainee: They did not think that. They are not stupid Iran. They [were} stupid to bring
themselves into a problem with Usama bin Laden. If we were from al Qaida, Iran would
not have given us up.

Presiding Officer: The nine people you came to Afghanistan with, do you know if any of
those nine were involved in Taliban or el Qaida? Or were they all like you?

Detinee: Idon’t know.

Presiding Officer: During your travels to Lahore or any of the places you traveled as part
of the Jama’at al Tabligh, did you sssociate with anyone or meet with anyone, who you
knew o be & member of al Qaida?

Detainee: 1don’t know. Ido not think so. Idid not suspect. T don’t know anyone tike
that. I just kept to myself.

Presiding Officer: Do you support the beliefs of al Qaida and do you know of them?

Detainee: 1donot support anyone’s ideas. Iam with myself. 1don’t have anything to
do with anybne. '

Presiding Officer: What are your future plans, Hussein? If we do release you, what do
you intend to do?

Detainee: 1was asked this before in the first interrogation. The first day I came to
Afghanistan. .. the first month past and I was still in prison. Not in prison but inthe
graves and then I was transported [for] interrogations. The interrogator was an
American, who spoke the Arabic [language] very well and he had a woman and three
guards. I was forced...without any chains and he told me, “You are innocent and you are
going to go bome very soon...so what is your plans? What are yoir ideas for the
future?” That was the first. The days past and the months past, other imterrogaiors came
1o me and they asked me the same question. | was transported to Bagram, the last prison
in Afghanistan, and I was asked the same question several times. Then...uo, then [ was
kidnapped and brought to Bagram to be correct. 1 was asked the same question in several
interrogations. , .no actually in all the interrogations, Then I came here. You kidnapped
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me and brought me here. Now for three years...in every interrogation you asked me the
same question. In the hearing befire you...same question...and the answer was...] will
g0 home and get married, but I t2l you...I don’t have any plans of getting out, because
there is no getting out.

Presiding Officer: I realize you have been asked this question before and sometimes
people have changes. We just want to know if your time here...you may have 3 different
plan for when you get out.

Detainee: Why would it change? Why...you destroyed everything. .. you took
everything. You want me to lic to you and tell you I’'m going to go work, Where am I
going to work? Tell me.

Detainee: 1knew you were going to say, “I don’t know.”

Presiding Officer: It was up to you. Hussein, we were asking a question, ., what {are]
your plans? How do you intend to live when you leave hers? 1 note by the color your
wearing, tan, that you have been very helpful while you have been here. So we were

trying to determine that if you go back what your intentions are? You are asked this
question each time, because this is very important to us.

Detainee: Okay, give me my money and make up for the days that you took away from
me...compensatian and I'll go and I'll get married and Pl work. I'm just talking out of
air. There is no work.

Presiding Officer: Ase you intending to go back to Yemen or are you intending to go 1o
Europe?

Detainee: Yemen

Presiding Officer: No idea what you will do for a job in Yemen?

Detainee: Is there any work?

Presiding Officer: 1 dou’t know. Do you intend to travel with Jama’at al Tabligh?

Detainee: That’s it. I'm not going to travel. | just want to go home. Give us our money
and give us compensation. Let us go home and get married and live.

The Presiding Officer read the post-Administrative Review Board instructions to the
Detainee and adjourned the open session of the Administrative Review Board,

mmgomcaapeummdmﬁadm»fMWiom
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The Presiding Officer adjourned the classified portion of the session and the
Administrative Review Board was closed for deliberation and voting,

, ON
Iccmfythcmatemi mnmnwdm%&mscnpt:samandaccmw summary of the

Presiding Officer

ISN 1015
‘Enclosure (5)
Page 18018

21643  UNCLASSIFIED/FBU0 —



UNCLASSlFIEDﬂFQIJ@"

The Administrative Review Board was called to order.

The Designated Military Officer (DMQ) was sworn.
The Board Reporter was sworn.

The Translator was sworn.
The Detainee entered the proceedings.

The Presiding Officer announced the convening authority and purpose of the
Administrative Review Board proceedings.

The Administrative Review Board members were sworn.
The Assisting Military Officer was sworn.

The Presiding Officer asked the Detainee if he wishes to make a statement under oath,
(Muskimm oath offered).

The Detainee accepted taking the Muslim oath.

The Presiding Officer read the hearing instructions to the Detainee and confirmed that
ke understood.

The Assisting Military Officer presented the Enemy Combatant Notification form,
Exhibit EC-A, to the Administrative Review Board.

The Assisting Military Officer presented the Enemy Combatamt Election Form, Exhibit
EC-B, to the Administrative Review Board,

Presiding Officer: Assisting Military Officer, please read the commeants from the Enemy
Combatant Election Form.

Assisting Military Officer: The Detainee’s ARB interview was conducted on
30 November 2005, and lasted S5 minutes. After reviewing the ARBs purpose and
procedures, the Arabic translated Unclassified Summary of Evidence was read to the
Detainee. The Detainee stated he understood the difference between the CSRT and the
ARB. When asked if he would like to attend the ARB, present & written or oral
staternent, orhaveﬂmAMOspeakonhmbehaif,theDmawasmmmmm
opined he was already prejudged. After the ARB process was thortmghly explained, the
DetameesmtﬁdhzmlﬂdaﬂendﬁzeARBmdwwldmpandcmﬂy, point by point, to the
Unclassified Summary of Evidence. The Detaines was tespamvn and attentive,
howwer.hemwyskopneﬂn&hemmod on his experience with the CSRT. The
ISN 1016
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Detainee spoke mostly in Arabic, but demonstrated 2 good comprehension of English. At
the conclusion of the interview, the Arabic transiated copy of the Unclassified Summary
of Bvidence was provided to the Detaines, via his guards.

The Detainee chose io respond to the Unclassified Swmmary of Evidence as each item
of informarion was presented.

The Designated Military Officer presented the Unclassified Summary of Evidence,
Exhibit DMO-1 and DMO-2 1o the Adwsinistrative Review Board.

The Designated Military Officer stated that a copy of these exkibits had been
previowsly distributed to the Assisting Military Officer.

The Designated Military Officer read the Unclassified Sunonury to assist the Detainee

The Designated Military Officer gave a brief description of the contents of the
Unelassified Summary of Evidence, Exhibit DMO-1 to the Administrative Review
Board,

Designated Military Officer: (3) The following factors favor continued detention: (3.2)
Training (3.a.1) The Detainee was trained by the Algerian Army on how to use hand
grenades and the Kalashnikov and Seminov rifles.

Detainee: [Looking confused]
Presiding Officer: Sir, is this allegation/statement true or false?
Detainee: That is true. [Referring to allegation 3.a.1}

Presiding Officer: Is there any additional information that you would like to present 1o
the Review Board with reference to this allegation/statement?

Detainse: Yes Sir. First of all, I would like to ask you [the Review Board) a question. In
regards 1o the first allegation, do you consider this [allegation 3.a.1] a factor against me?

Presiding Officer: Not necessarily. The Review Board is trying to leam about you. This
allsgation-[3.a.1] is neither good nor bad. It’s just a fact.

Detainee: This is something that is ordinary in Algeria freferring to military training in
Algeria]. Military training is mandagory in Algeria. When 1 go for military training, do ]
go to cut potatoes? [Smiling]. No, Lhave to go and get trained on weapons.

Presiding Officer: Understood. This allegation is neither here nor there. This fact {3.a.1]
will have very little to do with whether you are detained or not.

ISN 1016
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Detainee: ‘When you [referring to the Review Board/ Military individuals in the room]
first attended to the American Military Forces, dida’t you get treined on the M-167
Presiding Officer: The putpose.of the ARB is not to-engege in-dislog. During this
portion of the session, the Review Board needs to go through the allegations in the
Unclassified Summary of Bvidence and to allow you fthe Detainee] 1 respond to each
ellegation. At the end of the session, you will be allowed to make a personal statement.

Designated Military Officer: (3.a.2) The Detainee held g maritime crewmember's license
and at one time he was working toward a master maritime license.

Detainee: Yes. This is true.

Board Member: Mr. Soufian, did you ever sail as part of this training [to hold a maritime
license]? £ you did szil, what country was your vessel flagged under?

Detaince: That was not training Sir. That [sailing, obtaining & maritime license] was just
ajob. It was justa duty for me. I used to work arcund the sea.

Board Member: Were you ever on a ship?
* Detaince: Yes.
Board Member: Did you sail?
Detaines: Yes I.did sail. ] am 2 sailor.
Board Member: What country was the vessel flagged under?

Detainee: 1 am not a sailor, going on a ship, selling goods. 1am oaly a sailor to caich
fish.

Designated Military Officer: (3.b) Connections/Associations (3.b.1) In March 1998, the
Detainee was arrested by a Foreign Government Service for his agsociation with a known
terrorist. ‘

Detainee: Yes, but there is something wrong here [referring to the allegation]. This is
not true, :

Presiding Officer: Please clarify this information for the Review Board.

Detainee: The mistake with this allegation is this: a Foreign Governmental Service did
not arrest me, [ was arrested in my own county.

Presiding Officer: Where?
Detainee: Algeria.

21046 UNCLASSIF!EM@Q//
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Board Member: M. Soufian, over the last sight years, how many years have you spent
in prison?

Detainee: In America or not America?

Detaines: 1 have been detained here [Guantanamo] for the last four years, in America.
Prior to that, [ was in prison in Algeria for two years.

Presiding Officer: Do you realize that you are not in America? We are all [referring to
all the individuals in the rooin] in Cube.

Detaines; But you are not Cuban.

Presiding Officer: That is correct. Ijust wanted to make you aware of the fact that you
are not in America. We are in Cuba, which is a different country.

Board Member: Is it true then thet you were arrested for your association with a known
terrorist?

Detainee; Yes. But I would like to clarify that allegation [referring to 3.b.1].
Presiding Officer: Please do.

Detainee: I'was not with a terrorist group. Iwas retuming from Burope. When 1
teturned to Algeria I saw a man [referring to the individual in allegation 3.b.1] with
whom I had had a very long friendship with [we had known each other for a very long
time]. Whea I saw him we exchanged greetings. When I saw him 2gain I did not know
that he was a terrorist. I knew him a long time ago. When I shook hands with him, at
that point, he evidently was a terrorist, but I did not realize that he was fhad become] 2
terrorist. Iknew him a long time ago.

Board Member: What was his name?
Detainee: Fis name was Mustapha,

Designated Military Officer: (3.0.2) The Detainee lived in Georgia with Chechen
fighters dnd their families.

Detainee: Yes. Thatis true.
Board Member: Why did you go to Georgia?

Detainee: Before I went to Georgia 1 had been in Germany. After that, Ispoke witha

fiiend of mine in Istanbul, Turkey. Iasked my friend where he was. My friend told me

that he was in Georgia, My friend asked me if T could come to Georgia and visit him.
ISN 1016
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Board Member: What year was this?

Presiding Officer: Did you engage in any fighting there {in Georgial?
Detainee: Why? Is there fighting in Georgia?

Presiding Officer: That is what I am asking you.

Detainee; There was no fighting in Georgia.

Designated Military Officer: Qbs)mbmqummdmmmal@da
operative who lived in a Georgian guesthouse.

Detainee: Who is this operative? I don’t know.

Presiding Officer: Perhaps the friend you weat to visit [in Georgia]?

Detaines: No, The fidend that I used to know was not involved with al Qaida.
Presiding Officer: He [the friend] was just a Georgian Fighter?

Detainge: He [friend of the Detainee] just used to live in Georgia. He was not a fighter.

Presiding Officer: To your knowledge, that information [afiegation/statement 3.b.3] is
incorrect? Mbc[ﬂsebcmnu*smm}wasnotma!%&aowabve

Detainee: What would he fight? There was no fighting in Georgia.
Presiding Officer: There was fighting going on around Georgia. He [the Detainee’s

friend] could be providing administrative support, logistic support, operational support,
etc. However, to your knowledge, he was not?

Detginee: As far as I know, I did not perceive him as a fighter.

Presiding Officer: So, it's possible that he could have been doing things on the side that
you were not awans of?

Detainee: Possibly.
Presiding Officer: Fair enough.

Designated Military Officer: (3.b.4) The Detainee knew the Chechen leader pamed
Gelayev.

Detaines: Ves, That is true.

1SN 1016
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Designated Military Officer: (3.b.5) The Detainee was captured with an Algerian Jihadist
active in Chechnya and Georgia.

Detainee: He [referting to the individual in the allegation] was ot Algerian Jihadist. As
amatber-offmghehadnothingwdowithﬁghﬁng.

Board Mewpber: What was his name?

Detainee: You have his name. He is here {at Guantanamo] and you know his name.
You have bis file,

Presiding Officer: Can you refresh the Review Boards memory and give us the name of
the individual you were with?

Detainee: You have everything. You captured the four of us.
Presiding Officer: I didn’t do anything. All I know about is your case.
Detainee: You arrested someone and you killed him.

Presiding Officer: 1 personally did not do either one of those things. [am sitting here
trying to decide whether you should be released [from Guantanamo].

Detainee: Thank you.

help you, but to help others as well. Unfortunately, during war, mistakes are made.

Detaines: Very good. Iwould like to tell you something,

Presiding Officer: Please do so.

Detainee: You have captured us [referring to himself and other detainees]. Youput us in
prison here [Guantanamo]. You are supposed 1o have all our names, all the evidence, and
all the information before you even conduct this board.

Presiding Officer: The Review Board may be tryiog to determine whether or not you are
being truthflil. Are you going to answer the question? 'We can move on if you would
like.

Detainee: Very good Sir.

Presiding Officer: Are you going to give us the name?

Detaines: Yes. I will give you the name. That is not & probiem. His name is Abd al

Hak.
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Enclosure (5)
21649 _Page6of18




UNCLASSIFIED/ESH0

Presiding Officer: Thank you.

Designated Military Officer: (3.b.6) The Detainee was capturad on a bridge
approximately 50 miles from where he lived.

Detainee: Yes. That is true.

Board Member; I would like to follow up on allegation/statemsent 3.b.5. Please describe
what you believe Jibad is.

Presiding Officer: ‘'With all due respect to the Board Mémber, | would request that you
hold that type of question until part two of the Review Board session. However,Ttoam
interested in that question,

Designated Military Officer: (3.c) Detainee Actions and Statements. (3.c.1) The
Debameenscdaforgedbankrecexptmobamav:satotmveltolmiy The Detaince
purchased a round trip ticket to Haly, but didn’t use the return portion.

Detainee: That is true. ‘

Designated Military Officer: (3.0.2) When he was in Europe the Detaines used two false
identifications from France and Raly with different names on them.

Detainee: Yes. That is trug,

Board Member: Who provided you with the false identifications?

Detainee: Its not really forged. It's true. It's the correct identification. However, I
obtained it in a non-legal way. The identifications were not forged, but the way 1
obtzined the identifications was not legal.

Board Members: Were there different names?

Detaines: No. It was my pame [on the identifications].

Presiding Officer: How did you obtain these identifications?

Detainee: It was a bribe way. You pay a little money and then you get the identification.
The identification is then inserted into and recorded into the computer system. When
obtained the identifications it was made to look as though I obtained them the proper
way. It was made to look as though my identifications were obtained through the proper

and legal channels.
Board Member: Sounds like forged and false identification to me.

D . fta not really forged. There is-a differ etwesti forgery and the things you
have to someﬁmesdommakc your identifications Iookasthoughtheyweobtamd
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through the proper Jegal channels, If the identifications were forget
pames. My name was not switched. It was my name on the identifications.

Designated Military Officer: (3.¢.3) The Detainee wore normal clothing to facilitate
traveling between France and Italy without appropriate papers.

Detainiee: Yes. This is true,

Desighated Military Officer: {3.c.4) The Detainee was arrested in Germany for crossing
the border without appropriate papers. The Detaines was deported to France and from
France he: was deported to Algeria.

Detaines: True.

Designated Military Officer: (3.c.5) The Demince traveled from Turkey to Georgia
without appropriate papers. A Chechen man met the Detainee at the airport in Georgia
and provided him with travel documents.

Detainee: In Georgia, yes this is troe.

Designated Military Officer: (3.c.6) The Detainee admitted to fighting against the
Russians in Chechnya. The Detaince is:z member of the Chechen Jibad and a suspected
Detaines: That is not true. That is not correct.

Presiding Officer: Please clarify for the Review Board.

Detaince: That is no problem. Iwill tell you When I was in Georgia, I had never heard
of Zarqawi or of his existence,

Presidirg Officer: I would tend to agree with you on that point. Knowing more about
Zarqawi today. I too was skeptical about this particuiar allegation/statement.

Detainee: Very good. 1 will tsll you again. Another thing I would like to mention is that
1did not fight against the Russians, Fven if 1 did, what would be the problem with that?

Presiding Officer: That fact that you did or did not fight agatnst the Russians is not a
problem one-way or the other. What the Review Board is trying fo figure out is who you
are. I the information correct?

Detainee: It is not true Sir.
Presiding Officer: Very good.
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Designated Military Officer: (3.¢.7) The Detainee stated the Spanish bombings happened
because the Spanish did not remove their troops from Irag. The Detaince feels the
Spanish brought it on themselves,

Detainee: That is not true. Are you stating that I made this commeat, that I seid this?
Presiding Officer: That is what the allegation/statement reads.

Detainee: I never said this,

Presiding Officer: You pever said that.

Designated Military Officer: (3.d) Other Relevant Data. (3.d.1) The Detaines said that
the Jews are behind the ongoing war and that they waiit the Christians to help them fight
the Muslims. Onece the Muslims are defeated, the Detaipee predicts that the Jews will
turn against the Christians. The Detainee also stated that the Jews have taken over
Germany and the United States, are working in Europe, and the rest of the world, and
they are seeking power through their hidden agenda.

Detainee: That is not true, I said...
Presiding Officer: You deny this ellegation?

Detainee: I did not say this {referring to allegation 3.d.1]. Ove time an interrogator
asked me, “why are you here?” Itold the interrogator and stated to him that T thought 1
was here [at Guantanamo] because of the fact that [ am Musiim, Then the interrogator
said, “No, that is not true.” I told the interrogator I have the evidence, I can prove fo you
that fact [that the Detainee was being held at Guantanamo simply because he was
Muslim]. Ithen told the interrogator that all the prisons in the United States are filled
with Muslims. AN Muslims. Not Christians and not Jews. That is what I said to him.

Presiding Officer: Do you believe that?

Detaines: Iammttaikmgabotﬂpnsombxﬁze{lmw&&aws 1 am talking about the
prison here in Cuba.

Detainee: The interrogators told me I was here [at Guantanamo] because I was 2
terrorist. 1 replied to the interrogator, “why don’t you bring the man here who kilied all
the Chechen people and children? Why don’t you bring Milosevic here {to
Guantanamo]? That is what my conversation with the interrogator was all about.

Presiding Officer: Isn’t Milosevic in prison awaiting trail for war crimes?

ISN 1016
Enclosure (5)

21652 o Page 9 of 13
UNCLASS!F:ED//E@/



UNCLASSIFIED/FZE0

Detainee: How is he in prison? Is Milosevic being treated the same way we [referring to
the Detainee at Guantanmo Bay] are being treated?

Presiding Officer: Iam just trying to correct your perception about Milosevic. Milosevic
is in jail.

Designated Military Officer: (3.d.2) The Detninee was jailed for forty-five days in 1986
for stabbing a girlfriend and stealing jewelry from her.
Detainee: That is not true. I was not in prison in 1986.

Presiding Officer: I did not think that allegation/statement made any sense. That would
be a very light sentence for attempted miwder and theft.

Detainee: Where was I in prison?
Presiding Officer: 1 am saying that 1 agree with you. Thet allegation [3.d.2] does not

make any sense. | have scratched it out [showing the Detainee that allegation had been
lined through on the Unclassified Summary].

Detainee: Thank you Sir.

Designated Military Officer: (3.d.3) The Detainee stated that when he lived in Europe ke
sold and used marijuana, hashish, and cocaine. The Detainee also stated he robbed
tourists for money.

Detaince: Before I became a Muslim [1.did those kinds of things]. That was a Jong time
2go.

Presiding Officer: So you did use marijusna, hashish, and cocaine, but you used them a
long time ago?

Detainee: Well, this is something that happened, that 1 did, before I became a Muslim.
What does this have to do with anything?

Presiding Officer: Thank you for your truthfulness. Iam sure that many of us did some
things when we were young that we are not proud of,

Detainee: That is for sure,

Designated Military Officer: (4) The following primary factors favor release or transfer:
{4.2) The Detainee denied participating in fighting in Chechnya and stated he had no role
in activities within Afghanistan or America,

Detsinee: Yes. This is true.
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igniated Military Officer: (4.5) The Detainee sixted he has no intersst in the ideas of
Usema Bin Ladin or al Qadia and he could not be persuaded to join their cause.

Detainee: Yes. Thatis true. That is correct.

Designated Military Officer: (4.c) The Detainse stated be has never beets to Afghanistan .

orto a Zargawi treining camp?

Detainee: That is correct.

Board Member: Have you ever been to any al Qaida training camp?
Presiding Officer: Evenﬁ';nstfouveryshonmit.

Detainee: No. Never,

Designated Military Officer: (4.d) The Detainee claims that be did not see any fake
passports in Duisi.

Detainee: That is correct. I did not see any fake passports,

Designated Military Officer: (4.¢) The Detainee declined the Chechen leader Gelayev's
offer to. fight with them against the Russians.

Detaines: That is correct.

Designated Military Officer: (4.£) Despite living with Chechen fighters the Detainee
stated be did not fight against the Russians,

Detainee: [ did not hear the allegation. Can you please repeat it [to the translator]?
Translator repeats allegation 4.§.
Detainee: Yes, that statement is correct,

Designated Military Officer: (4.g) The Detainee claimed that he refused his friend’s
encouragement to fight the Jihad.

Detainee: How do you describe emcouragement? 1don’t understand. Who is ke? Who
is this friend you are referring to?

Presiding Officer: The Review Board has no idea. Is this allegation/statement true or
false? Did a friend of yours encourage you to participate in Jihad?

Detaines: That is not true.

Presiding Officer: No one ever encouraged you to join or participate in Jihad?
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Detainee: No Sir.

The Designated Military Officer confirmed that he had no further unclassifled -
information and requested a closed session to preseni classified information relevant to
the disposition of the Detainee.

The Presiding Officer acknowledged the request.

present information with the assistance of the Assisting Military Officer.

Assisting Military Officer indicated ke had some additional Detainee comments from
the Enemy Combatant Election Form and that the Detainee would tike to make an oral
statement.

Assisting Military Officer: The following are additional Detainee comments from the
Enemy Combatant Election Form: After the Unclassified Surmary of Evidence was
read to the Detainee, the Detaines summarized his response by stating, “Baxicaily, all this
information is not true.” The Detainee also opined, “More important people with bigger
allegations huve already been released.” After the AMO again explained the difference
batween the CSRT and the ARB, as well as the positive results from previous ARBs, the
Detainee acknowledged by stating, “Yes, I will attend the ARB.” The Detainee initially
declined to choose between responding point-by-point or waiting until the Unclassified
Summary was read in its entirety, Afier the AMO explained this was necessary o
properly organize his ARB, the Detainec replied, “This is normal... point-by-point. ” The
Detainee affirmatively declined to present any written statements at the ARB, by himself
ot others on his behalf, At the conclusion of the interview, the Detainee stated he had no
further comments or questions.

Presiding Officer: [To the AMO] Does that conclude your presentation?
Asgisting Military Officer; Yes 8ir.

Presiding Officer: Mr. Soufian, the Review Board welcomes you to make any statement
that you would like to help assist in your case.

The Detainee made the following statement:
Detainee: What shouid 1 say?

Presiding Officer: Anything that you think the Review Board should know that has not
been presented already. Any thoughts you may have fin rogards to your case]. The
Review Board is here today to visit with you to find out if it is appropriate to selease you.

Detainee: Thank you very rouch. Thank you very much, however, I do not have
anything else 1o say.
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Presiding Officer: . 1 would like for you to know that the Review Board has not prejudged
you here today. ‘The Review Board tharks you for your perticipation in this Review
Board here today.

Detainee: Thank you very much.

Presiding Officer: Assisting Military Officer, do you bave any further information you
would like to present?

Assisting Military Officer: No 8ir.

Presiding Officer: [to the Assisting Military Officer] Do you have any questions for the
Mr. Soufian?

Assisting Military Officer: Yes Sir. 1 have two questions. [To the Detainee] When were
you born? What year?

Detsinee: | was born on April 20th, 1970.
Assisting Military Officer: How old were you when you becarne 2 Muslim?
Detainiee: 1was twenty-seven years oid.

Translator: The Detainee would like to sey one more thing [in regards to the AMOs
second question].

Detaines: I have a question for the Assisting Military Officer. When the Assisting
Military Officer asked me, “When did you become a Muslin?* 1was originally a ,
Muslim. I was born into a Muslim family. Ibecame really commitred to my religion at
the age of twenty-seven. Before, I was not really committed to being a Muslim and my
religion, 1 was always & Muslim. Before the age of twenty-seven I did not pray and I did
not embrace my refigion. At the age of twenty-seven I began to practice my Muslim
faith. I am a Mushim by birth.

to:say?

Detainee: I do believe in God. I have always believed in God. [ started obeying God at
age twenty-seven.

Presiding Officer: Thank you.

Administrative Review Board Member Questions:

Board Member: Sir, how long did you stay In Georgia?

Detainee: 1 stayed for one year,
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Board Member: During that year, you were only there to visit a friend?

Detaincs: “Yes, I had some friends [in Georgia].

Board Memiber: How did you support yourself while you were there [living in Georgia)?
Detaines: Ihad money. ‘

Board Member: When you were traveling throughout Exrope, who faciiirawd your travel
[costs] and lodging? '

Detaines: Idid, Iused o be a businessman,
Board Member: ‘What kind of business were you doing in Europe?

Detaines: [Dealt in] Cars, exchanging currency, and I would bring clothing from Europe
and sell it in Africa.

Board Member: Did you work for a company?
Detainee: No, I worked by myself.

Board Member: What are your feelings concerning the attack on the World Trade Center
(WTCYon 11 September 20017 _

Detainee: What do you mean by my feelings? When this ocourred, I was in Georgia. 1
have heard of the event on the news, I realize it [the attack on the WTC] is/was a big
catastrophe. What happened at the World Trade Center in America will open a door for
many many big wars in the future. There is no longer going to be peace on earth. If this
door is opened, it will never be closed agein. This is a catastrophe.

Presiding Officer: You think this was a bad thing?
Detginee speaking

Translator: 1 have to ask the Detainee 1o repeat his statement becanse I could not

Presiding Officer: Please do.

Detainee: When America is hit [attacked], that means there is a problem. So, America
should retaliate. Right? Because America was attacked. So, when America retaliates, it
is going to open another door for their enensies o aitack again. :So, that means we {the
people of the world] are opening a bunch of doors here and there for many mény wars.
Thére is not going to be an end to it. This war [war oa terrorism] is really against an
invisible epemy. Nobody knows who the epemy is.
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‘Board Member: Do you consider the individuals who flew the aircrafts into the World
Trade Center Towers martyrs?

Presiding Officer: Would you considers those individuals murders?

Detainee: 1cannot judge if these people were martyrs or not. God will decide if these
individuals are martycs or not. As far as 1 know, if you have principles and someone
attacks you, I would say they would have the right to defend themselves. Bui for these
martyrs, ] have no idea. 1 cannot judge them. It's exactly like any regular American
solider. If a solider was fighting somewhere and he got kifled, you would consider him to
be fighting for his country.

Presiding Officer; I'would tend to disagree with your staternent. We [the United States
Military} wear uniforms and we do everything possible not to kill non-combatants. The

Review Board would like to know if you think or believe what those murders [hijackers)
did is ok?

Detaines: 1 cannot judge them. In my religion, I cannot judge those people.

Presiding Officer; The Review Board is not asking you to jdge those individuals. Be
very careful here. This question is very important, The Review Board does not want to
release anyone who thinks that the atiack on the World Trade Center [and other similar

actions] is the way 1o wage war. The Review Board will give you another chance 1o
angwer the question. Maybe it’s possible you did not understand the question.

Detainee: Please do not threaten me.

Presiding Officer: There is oo threat. The Review Board is just thinking that maybe you
did not understand the question,

Detainee: Please clarify the question for me. You are asking me if [ thought those
individuals {hijackers] are martyrs...

Board Member: It's fine, 1 believe I have heard enough. Have you ever been to
England?

Detainee: I was going to England. I was arrested in Paris.

got you here to Guantanamo Bay, Cuba? timatel

Detainee: In Paris.
Presiding Officer: Who captured you?
Defaines: The Paris Police.
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Board Member: That is how you ultimately ended up here [Guantanamo]? Based on that
arrest in Paris.

Detainee: When I was arvested, I was arrested in Georgia and then they brotight me here
to Cuba.

Board Member: How do you believe the Algemm Govemment will receive you if you
are fransferred?

Detainge: I think they will receive me based upon the agreement between the United
States-and Algerian Government.

Board Member: Do you have family at home to retumn to?
Detainee: YesIdo.
Board Meniber: What will you do to support yourself if you are released or transferred?

Detainee: I will do anything. What I am thinking about right now, if I was released |
would like 1o work on a ship.

'P - l' oﬁ . Fh‘ 1 > ?
Detainee: Yes. And I would invite you to have dinner with me [smiling].

Board Member: Mr. Soufian, are you aware of what happened at the schoolhouse in
Beslan? Where Chechen Separatists killed 180 school ¢children.

Detainee: I have no idea. Ireally don’t believe that the Chechen people would do that.

Presiding Officer: They [Checbens] did do it. Take my word forit. The whole world
saw pictures of it. It was awful. They blew up little children in their school. The whole
world watched as it happened. The Chechens took the children hostage first.

Detainee: From mypmcip&cpmnwfwewam&ommymhgmﬁspomtofmwﬁ
believe people who take children hostage and kill them, that is a very big crime.

Presiding Officer: Thank you very much. That is what the Review Board was waiting
for you to say [during the previous question].

Detainee: People who kill innocent women, children, elderly people, and other innocent

people are cowards.

Board Member: Dots the World Trade Center fit into that [your belief that kitling

innocent peuple is wrong]? '
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Detainee: Yes. If those people were innocent, this sction is not legal in my belief,
Things like that are not legitimate in my religion. Thase kinds of people are criminals,
We have something in our religion, the only time you fight and kill, and you can fight the
other military people, people who are wearing military uniforms. You cannot fight or kill
civilians. You cannot kill innocent people like women, children, elderly, civilians, and

Board Member: Are you aware of any Muslim extremist groups?

Detainee: Yes, there are some fanatic Muslim groups. When those kinds of groups
commit to Felam, they are committing to Islam with their emotions, not with their minds.
People who commit to those kinds of groups [Muskim extremists groups] will ultimately
do more harm than good.

Board Member: Compare you definition of Jihad to that of a Muskim extremist.

Detainee: Thete is no fanatic Jihad, There is a humen being, 2 fanatic human being who
will fuake his decision based on his anger. Those people will do more bad than good.

Board Member: Extreme acts of terrorism are not Jihad?

Detainee: To be an extremist, that is not Jihad. Jihad is wheti you defend your
principies. Even if you were living peacefully with your family and someone comes
from the cutside and tries to provoke you, kill you, or rob you, you have to defend
vourself. I would call something like this Jihad. '

ISN 1016
Enclosure (5)
21660 Page 17 of 18
UNCLASSIFIERDUFOUG :




 UNCLASSIFIED/EQUO™

ﬁeanOﬁwmﬂﬁewﬁAMMul&wﬂmﬁWﬂm
adjourned the open session of the Adniinistrative Review Beard,

The Presiding Officer opened the classified portion of the session.

The Presiding Officer adjourned the classified portion of the session end the
Administrative Review Board was closed for deliberation and voting,

transcript is 2 trus and accurate summary of the

10
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